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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΑ'

Παρασκευή 13 Νοεµβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 13 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.14', συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β' Αντιπροέδρου αυτής κ.ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ.Ιωάννη Καλαµακίδη,
Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΡΣΑΜΗΣ ΓΙΟΒΑΝΟΥ∆ΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωσήφ Κτενίδης, πολιτικός
µηχανικός, καταγγέλλει παρανοµίες στο ∆ασαρχείο Πολυγύρου
αναφορικά µε τη χρήση αδρανών υλικών σε οδικά έργα του Νοµού
Χαλκιδικής.
2) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΛΤΑ
ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση της εργασιακής σχέσης των µελών του
σχετικά µε µετατάξεις του και νέες προσλήψεις.
3) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία γυναίκες που συγκεντρώθηκαν στα
Προπύλαια του Πανεπιστηµίου Αθηνών στις 10.11.98
διαµαρτύρονται για την καταναγκαστική πορνεία των αλλοδαπών
γυναικών.
4) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία γυναίκες που συγκεντρώθηκαν στα
Προπύλαια του Πανεπιστηµίου Αθηνών στις 10.11.98
διαµαρτύρονται για την καταναγκαστική πορνεία των αλλοδαπών
γυναικών.
5) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας για το αίτηµα της συντήρησης του
αρχοντικού στην Καστοριά όπου γεννήθηκε και έζησε ο Αθανάσιος
Χριστόπουλος.
6) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων Κολυµβητικού Τµήµατος Ναυτικού Οµίλου Χαλκίδας
ζητεί την εύρυθµη λειτουργία του Κολυµβητηρίου στον 'Οµιλο.

7) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ∆ΕΗ Επαρχίας Εορδαίας
Κοζάνης ζητεί την πρόσληψη ιατρικού προσωπικού ∆ΕΗ για το
ασφαλιστικό κλιµάκιο Πτολεµαϊδας.
8) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες Νοµού Χίου ζητεί οικονοµική υποστήριξη.
9) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Στάικου, κάτοικος ∆ράµας, ζητεί
τη ρύθµιση της συνταξιοδότησής της.
10) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Οµοσπονδία Ελληνο-
Αυστραλιανών Συλλόγων και Συνδέσµων διαµαρτύρεται για τη
διµερή σύµβαση Κοινωνικής Ασφάλισης Ελλάδας - Αυστραλίας.
11) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το υψηλό κόστος της
προβολής ενηµερωτικών εκποµπών για τους αγρότες από την
ελληνική τηλεόραση.
12) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την εξόφληση των
καπνοπαραγωγών από τις καπνεµπορικές επιχειρήσεις.
13) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Βώλακα του Νοµού
∆ράµας ζητεί την τροποποίηση του προγράµµατος συνένωσης
"Ι.Καποδίστριας".
14) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ικηγορικός Σύλλογος ∆ράµας
αντιτίθεται στην κατάργηση των Ειρηνοδικών.
15) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΠΑΠΠΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Νοµού Χαλκιδικής
ζητεί την απέλαση των 20 αλλοδαπών κρατουµένων στο
Αστυνοµικό Τµήµα Κασσανδρείας.
16) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αχιλλείων του Νοµού Κέρκυρας
ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αγορά οικοπέδου κατάλληλου
ανέγερσης σχολικού κτιρίου.
17) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συντονιστικό 'Οργανο
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 Επιστηµονικών Επιτροπών Νοσοκοµείων Θεσ/νίκης ζητεί την
πιστή εφαρµογή του Νόµου αναφορικά µε την εξέλιξη των γιατρών
του ΕΣΥ.
18) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Οικοδοµικός Συνεταιρισµός ΠΕ
"Μέγας Αλέξανδρος" ζητεί τη χορήγηση άδειας οικιστικής
καταλληλότητας της έκτασής του στη Χαλκιδική.
19) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΠΑΠΠΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Νοµού Χαλκιδικής
ζητεί την απέλαση των 20 αλλοδαπών κρατουµένων στο
Αστυνοµικό Τµήµα Κασσανδρείας Νοµού Χαλκιδικής.
20) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Καλυψώ Τσιτλακίδου,
σύµβουλος σε θέµατα Ευρωπαϊκού ∆ικαίου και Ευρωπαϊκής
Πολιτικής ζητεί να ενταχθεί ο Νοµός Ηµαθίας στο Περιφερειακό
Πρόγραµµα της ΕΕ, ECOS - OUVERTURE 1998-2001.
21) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Υπαλλήλων Φυλακής Πατρών
διαµαρτύρεται για την αποδυνάµωση του προσωπικού της µε τις
αποσπάσεις υπαλλήλων της στις φυλακές Κερκύρας και ζητεί την
άµεση ανάκλησή τους.
22) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Μικρασιατικών Σωµατείων θεωρεί εσφαλµένη ενέργεια την
πολύτοµη έκδοση που εκπονεί η Βουλή µε περιεχόµενο
αναφερόµενο αποκλειστικά στη Γενοκτονία των Ποντίων.
23) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι αδιόριστοι επιτυχόντες εκπαιδευτικοί στο
διαγωνισµό του Ιουνίου 1998 ζητούν την πρόσληψή τους.
24) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός - Εκπολιτιστικός Σύλλογος
"Αναλήψεως" Βόλου ζητεί την οικονοµική ενίσχυση της αθλητικής
του δραστηριότητας.
25) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κάτοικοι της Βήσσανης Πωγωνίου Ιωαννίνων
ζητούν να ληφθούν µέτρα για την προστασία τους από τις
επιδροµές κακοποιών.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στις µε αριθµό 349/20-7-98, 582/27-7-98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 4325/30-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 349/98 και 582/98, που κατατέθηκαν
στη Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Μ. Μπόσκου, Α. Τασούλα
και Μ. Κωστόπουλο, για τα θιγόµενα σ' αυτές θέµατα, σας
πληροφορούµε τα εξής:
1. 'Οπως µας εγνώρισε το Τµήµα Απασχόλησης της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Θεσπρωτίας, η παραπάνω εταιρεία, στις 17-2-98,
προσέλαβε µηχανικό ασφαλείας και στις 6-4-98 προσέλαβε γιατρό
εργασίας, ενώ εντός των ηµερών προσλαµβάνει και τρίτο γοµωτή,
προκειµένου να καλύψει και τις τρεις βάρδιες εργασίας.
2. Εκπρόσωπος της εταιρείας ενηµέρωσε το Τµήµα Απασχόλησης
ότι υπάρχει οικονοµική δυσπραγία και για το λόγο αυτό
καθυστερείται η καταβολή των αποδοχών στους εργαζόµενους.
Αυτή τη στιγµή η εταιρεία οφείλει τους µισθούς του µηνός
Αυγούστου, οι οποίοι, µετά από κοινή συµφωνία µε τους
εργαζόµενους, θα καταβληθούν την 25-9-98.
Τέλος, σας γνωρίζουµε, ότι κανένας από τους εργαζόµενους στην
εν λόγω εταιρεία δεν έχει προβεί σε καµιά καταγγελία.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

2. Στην µε αριθµό 572/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2300/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και

Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 572/24-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης σχετικά µε τη
λειτουργία της Υπηρεσίας Τηλεηχοπληροφόρησης (ΑUDIOΤΕΧ)
σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 927/609402/3-
8-98 του ∆/ντος Συµβούλου του Oργανισµού Τηλεπικοινωνιών
Ελλάδος Α.Ε. µε τα επισυναπτόµενα σ'αυτό.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
3. Στην µε αριθµό 580/27-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4324/30-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 580/98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη
Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Σ. Παναγιώτου και Απ.
Τασούλα, για τα θιγόµενα σ'αυτή θέµατα, σας πληροφορούµε τα
εξής:
'Οπως µας γνώρισε η ∆/νση Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
της Νοµαρχιακής Αυτ/σης Κέρκυρας γίνονται τακτικοί έλεγχοι από
υπαλλήλους και για τυχόν παραβάσεις θα επιβληθούν οι
προβλεπόµενες κυρώσεις, ενώ κανένας εργαζόµενος στα
τουριστικά λεωφορεία της Κέρκυρας δεν έχει προβεί σε καµιά
καταγγελία.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

4. Στην µε αριθµό 600/28-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
48/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Aπαντώντας στην µε αριθµό 600/28-7-98 ερώτηση που κατατέθηκε
στη Βουλή των Ελλήνων από τον Βουλευτή κ. Γεώργιο
Καρατζαφέρη, σχετικά µε την αξιοποίηση ακινήτου του ιδρύµατος
µε την επωνυµία "Παναγία η Ακρωτηριανή" και όσον αφορά τα
δικής µας αρµοδιότητας θέµατα σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Κοινοφελές 'Ιδρυµα "Παναγία η Ακρωτηριανή" µε πρόσκληση
εκδήλωσης ενδιαφέροντος προσκάλεσε τους ενδιαφερόµενους
επενδυτές, φυσικά ή νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού ∆ικαίου ηµεδαπά ή
αλλοδαπά ή ένωση αυτών να υποβάλλουν αίτηση ενδιαφέροντος
για την αξιοποίηση ακινήτου ιδιοκτησίας του το οποίο βρίσκεται στις
θέσεις "ΑΣΠΡΟΜΟΥΡΙ - ΚΑΛΑΜΑΚΙ - ΠΗΛΟΠΑΤΡΙ - ΡΙΚΡΑΡΙΑ -
ΣΤΕΦΑΝΕΣ - ΜΑΡΙ∆ΑΤΙ - ΤΡΑΠΕΖΑ - ΞΕΡΟΝΗΣΙ - ΤΕΝΤΑ",
συνολικής έκτασης 25.915 στρεµµάτων.
Στην πρόσκληση ανταποκρίθηκαν 3 εταιρείες: 1) LOYALWARD
LTD.... RSALE 3) ΕΥΡΩΕΞΕΛΙΞΗ Α.Ε. (εξ αυτών η τρίτη
απεσύρθη).
Το 'Ιδρυµα ανέθεσε σε εταιρείες χρηµατοοικονοµικών συµβούλων
την αξιολόγηση των προσφορών αυτών και στη συνέχεια µε το
υπ'αριθµ. 43/16-4-95 έγγραφο του µας γνώρισε ότι προέβη στην
προεπιλογή της εκ των υποψηφίων αγγλικής εταιρείας
"LOYALWARD LTD" και την µετ' αυτής υπογραφή αρχών
συµφωνίας δηλ. νοµικού εγγράφου που περιέχει τους θεµελιώδεις
όρους συµφωνίας που θα υπογραφεί.
Ο φάκελος διαβιβάστηκε στην αρµόδια υπηρεσία µας για την
έκδοση της Υπουργικής Απόφασης µετά από γνωµοδότηση του
Συµβουλίου Εθνικών Κληροδοτηµάτων, πλην όµως, και λόγω της
σοβαρότητας του θέµατος, συνεστήθη από τον Υφυπουργό των
Οικονοµικών 11µελής Επιτροπή αποτελούµενη από στελέχη του
Υπουργείου Οικονοµικών και διακεκριµένους επιστήµονες
(υπ'αριθµ. 1125982/1117/0006Α/21-11-96 απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών όπως τροποποιήθηκε µε την 1034651/771/A0006/13-
3-98 απόφαση) για την αξιολόγηση των προσφορών.
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Μετά το πέρας των εργασιών της Επιτροπής, την έκδοση θετικού
πορίσµατος και µετά την επίσης θετική γνωµοδότηση του
Συµβουλίου Εθνικών Κληροδοτηµάτων, εκδόθηκε η υπ'αρ.
1082080/2742/Β0011/ 8-7-1998 απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών µε την οποία εγκρίθηκε η ανάθεση της αξιοποίησης
στην Εταιρεία LOYALWARD LTD που εδρεύει στο Λονδίνο,
σύµφωνα µε τα όσα αναφέρονται: α) στο από 16-4-1995 πρακτικό
του ∆.Σ. του Ιδρύµατος β) στην προσφορά της εταιρείας γ) στο από
17-4-95 κείµενο αρχών συµφωνίας που υπεγράφη από το 'Ιδρυµα
και την Εταιρεία δ) στο πόρισµα της Επιτροπής αξιολόγησης
προσφορών όπως αναφέρεται στο από 20-5-98 πρακτικό της και µε
την προϋπόθεση ότι θα τακτοποιηθούν παράλληλα καθ' οιονδήποτε
νόµιµο τρόπο οι αµφισβητήσεις του ανέκυψαν περί το ιδιοκτησιακό
καθεστώς, µέρους της εν λόγω, εκτάσεως µεταξύ του Ιδρύµατος και
του Ελληνικού ∆ηµοσίου.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

5. Στην µε αριθµό 717/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33104/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 717/31-7-98, που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Αν. Παπαληγούρα και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε ότι σύµφωνα
µε στοιχεία που µας δόθηκαν από την Νοµ. Αυτοδ/ση Κορινθίας
γίνεται σταδιακά αντικατάσταση των παλαιών
αµιαντοτσιµεντοσωλήνων από πλαστικούς σωλήνες.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 719/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4340/30-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 719/31-7-98 ερώτηση και στην από
27-7-98 Αναφορά του ∆ικτύου Κοινωνικής Υποστήριξης
Προσφύγων και Μεταναστών, που κατατέθηκαν στη Βουλή από
τους Βουλευτές κυρίους Σπ. ∆ανέλλη, Χ. Αγγουράκη και Στ.
Κόρακα, για τα θιγόµενα σ' αυτές θέµατα αρµοδιότητάς µας, σας
πληροφορούµε, ότι ειδική ρύθµιση, προκειµένου να ξεπεραστεί το
πρόβληµα της ύπαρξης πλαστών δικαιολογητικών ποινικού
µητρώου, δεν πρόκειται να υιοθετηθεί από το Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, εξ' αιτίας της αντικειµενικής αδυναµίας
των υπηρεσιών του Ο.Α.Ε.∆. να διαπιστώσουν ποια από τα εν
λόγω πλαστά πιστοποιητικά χορηγήθηκαν από επιτήδειους
απατεώνες, που εκµεταλεύτηκαν την άγνοια ή την ανάγκη των
καλόπιστων οικονοµικών µεταναστών και ποια όχι.
Ως εκ τούτου, προκειµένου να αντιµετωπιστούν ενδεχόµενες
αδικίες, σε όσους αλλοδαπούς διαπιστωθεί, κατόπιν προσφυγής
τους στη δικαιοσύνη, ότι εξαπατήθηκαν, θα τους δοθεί η δυνατότητα
προσκόµισης εκ νέου πιστοποιητικού ποινικού µητρώου.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

7. Στις µε αριθµό 751/5-8-98, 913/7-8-98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 33639/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων 751/5-8-98 και 913/7-8-98 που
κατατέθηκαν στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ν.
Κατσαρό και αναφέρονται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε
ότι σύµφωνα µε στοιχεία που µας δόθηκαν από την Περιφέρεια
Θεσσαλίας τα έργα της κατασκευής των φραγµάτων Συκαµινέας και
∆ρυµού θα εξετασθούν κατά την κατάρτιση των νέων
προγραµµάτων και θα προταθούν για ένταξη στο πακέτο SΑΝΤΕR
διότι οι πόροι του II Ευρωπαϊκού Πλαισίου Στήριξης 1994-99 έχουν

ήδη κατανεµηθεί.
Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

8. Στην µε αριθµό 927/10-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2306/28-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 927/10-8-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γ. Σούρλας, σχετικά µε την κατάργηση
του Ταχυδροµικού Γραφείου Τρικερίου Μαγνησίας, σας
πληροφορούµε ότι για το ίδιο θέµα έχουµε απαντήσει στο Σώµα µε
το υπ' αριθ. Β-1488/18-5-98 έγγραφό µας, αντίγραφο του οποίου
σας επισυνάπτουµε.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
9. Στην µε αριθµό 1127/17-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33143/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1127/17.8.1998 ερώτηση, που κατατέθηκε από
το Βουλευτή 'Εβρου κ. θεοφάνη ∆ηµοσχάκη, σας πληροφορούµε τα
εξής:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 47 του π.δ.410/1995
"∆ηµοτικός και Κοινοτικός Κώδικας" οι προϊστάµενοι ∆ιευθύνσεων
των δηµοσίων υπηρεσιών δεν έχουν κώλυµα για να εκλεγούν ως
∆ήµαρχοι, Πρόεδροι Κοινοτήτων ή µέλη ∆ηµοτικών και Κοινοτικών
συµβουλίων.
Ο υπάλληλος του κλάδου ΠΕ Γεωτεχνικών της Περιφέρειας
Ανατολικής Μακεδονίας-θράκης, κ. Μιχαήλ Καρανικολάου, ο οποίος
διετέλεσε στο παρελθόν ∆ιευθυντής ∆ασών Ροδόπης, δεν
καθαιρέθηκε από το αξίωµά του λόγω της υποψηφιότητάς του ως
∆ηµάρχου Κοµοτηνής, αλλά απλά µετά τη λήξη της τριετούς
Θητείας του δεν επανεπιλέχθηκε ως προϊστάµενος ∆/νσης από το
Υπηρεσιακό Συµβούλιο Υπαλλήλων της Περιφέρειας Ανατολικής
Μακεδονίας - θράκης (Πρακτικό 3/5.6.1998).
Ως γνωστόν τα Υπηρεσιακά Συµβούλια Υπαλλήλων των
Περιφερειών, λειτουργούν ως ανεξάρτητες διοικητικές αρχές και ως
εκ τούτου έχουν αποκλειστική αρµοδιότητα για την επιλογή
προϊσταµένων των οργανικών µονάδων των Περιφερειών σύµφωνα
µε τις διατάξεις του άρθρου 2 παρ. 7 του ν. 2503/1997 σε
συνδυασµό µε αυτές του άρθρου 36 του ν. 2190/1994. Εξάλλου
από καµία διάταξη νόµου δεν προβλέπεται ευχέρεια παρέµβασης
του Υπουργού, ούτε κατά συνέπεια δυνατότητα ακύρωσης
αποφάσεως Υπηρεσιακού Συµβουλίου Υπαλλήλων Περιφέρειας µε
Υπουργική απόφαση εφόσον οι αποφάσεις αυτές προσβάλλονται,
µόνον, ενώπιον του αρµόδιου διοικητικού δικαστηρίου.
Τέλος παρατηρούµε ότι η παροχή της δυνατότητας στους
δηµοσίους υπαλλήλους για την υποβολή υποψηφιότητας σε
δηµοτικές και κοινοτικές εκλογές δόθηκε εξίσου τόσο στους
υπαλλήλους, που υπηρετούν σε θέσεις ευθύνης, όσο και στους
απλούς υπαλλήλους και η έννοια της ισοπολιτείας δεν σηµαίνει ότι
όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι, οι οποίοι τυχόν δηλώνουν
υποψηφιότητα, πρέπει, στο σύνολό τους, να τοποθετηθούν σε
θέσεις ευθύνης ή να καθαιρεθούν από αυτές.

Ο Υφυπουργός
ΛAMΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

10. Στην µε αριθµό 1397/20-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33644/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1397/20-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ν. Κατσαρό και
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αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα σύµφωνα µ' όσα µας γνώρισε η
Περιφέρεια ∆υτ. Μακεδονίας σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Στις Κοινότητες Κηπουρειού και Πηγαδίτσας ολοκληρώθηκαν
έργα ύδρευσης πρ/σµών 16 εκ. δρχ. και 30,9 εκ. δρχ. αντίστοιχα.
2. Τα οδικά δίκτυα Γρεβενά - Κηπουρειό, Γρεβενά - Κρανιά και
Γρεβενά - Πηγαδίτσα έχουν ήδη ασφαλτοστρωθεί.
3. Στα οδικά δίκτυα Γρεβενά - Μικρολίβαδο (8 χλµ) και Γρεβενά -
Καλλιθέα (12 - χλµ) έχουν ασφαλτοστρωθεί τµήµατα µήκους 2,5
χλµ και 3,5 χλµ αντίστοιχα ενώ αναµένεται η εκπόνηση σχετικών
µελετών για την ολοκλήρωση της ασφαλτόστρωσής τους, µε
χρηµατοδότηση από το ολοκληρωµένο πρόγραµµα
ανασυγκρότησης των Νοµών Γρεβενών και Κοζάνης.
4. Η οδός Γρεβενά - Σιταράς δεν ολοκληρώθηκε λόγω διέλευσης
της Εγνατίας Οδού από την περιοχή και θα κατασκευασθεί
ταυτόχρονα µε αυτήν.
Τέλος έχουν προταθεί για ένταξη στο Ειδικό Πρόγραµµα Τοπικής
Αυποδιοίκησης (ΕΠΤΑ) έργα υποδοµής και ανάπτυξης της
περιοχής.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

11. Στην µε αριθµό 1389/19-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33638/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1389/19-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ν. Κατσαρό και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σύµφωνα µε στοιχεία που µας
δόθηκαν από την Περιφέρεια ∆υτική Μακεδονίας σας γνωρίζουµε
ότι η Περιφέρεια ∆υτικής Μακεδονίας έχει ήδη εντάξει και υλοποιεί
έργα οδοποιίας από το 2ο Π.Ε.Π. ∆υτικής Μακεδονίας και το
Ολοκληρωµένο Πρόγραµµα Ανασυγκρότησης των Νοµών
Γρεβενών & Κοζάνης (Ο.Π.Α.Γ Κ.), συνολικού προϋπολογισµού
12,5 δισ. δρχ. Συγκεκριµένα από το 2ο Π.Ε.Π. ∆υτικής Μακεδονίας
1994 - 1999 υλοποιούνται έργα συνολικού προϋπολογισµού 5,2
δισ. δρχ., ενώ από το Ο.Π.Α.Γ Κ. 7,3 δισ. δρχ.
Αναλυτικότερα:
1. ∆ρόµος Φιλιππαίων - Σαµαρίνας, µήκους 20 χλµ.
Από το 1993 και µετά συστάθηκαν 4 εργολαβίες µε συνολικό
προϋπολογισµό 2 δισ. δρχ., ως εξής:
α) Βελτίωση οδού Αγίας Παρασκευής - Γέφυρα Λόλα - Σαµαρίνα,
µήκους 4,5 χλµ. µε προϋπολογισµό 200 εκ.δρχ. Το έργο
ολοκληρώθηκε στις 30-6-95 µε ασφαλτόστρωση 4,5 χλµ. από το
τέλος του οικισµού των Φιλιππαίων.
β) Κατασκευή οδού Φιλιππαίοι - Σαµαρίνα, µήκους 9 χλµ. (α'
εργολαβία), προϋπολογισµού 600 εκ.δρχ. & προβλεπόµενη
προθεσµία περαίωσης έργου 30-6-99.
γ) Κατασκευή οδού Φιλιππαίοι - Σαµαρίνα, µήκους 9,5 χλµ. (β'
εργολαβία) προϋπολογισµού 600 εκ. δρχ. και προβλεπόµενη
προθεσµία περαίωσης έργου 5-10-98.
δ) Κατασκευή οδού Φιλιππαίοι - Σαµαρίνα, µήκους 5 χλµ. (γ'
εργολαβία) προϋπολογισµού 595 εκ. δρχ. και προβλεπόµενη
προθεσµία περαίωσης έργου 20-6-2000.
2. ∆ρόµος Ζιάκα - Περιβολίου, µήκους 13,2 χλµ.
Από το 1993 και µετά συστάθηκαν και εκτελούνται οι παρακάτω 3
εργολαβίες:
α) Κατασκευή οδού προς Περιβόλι - όρια Νοµού, µήκους 5,2 χλµ.
προϋπολογισµού 650 εκ. δρχ. και προβλεπόµενη προθεσµία
περαίωσης έργου 30-10-98.
β) Κατασκευή οδού προς Περιβόλι - όρια Νοµού, µήκους 4 χλµ.
προϋπολογισµού 500 εκ. δρχ. και προβλεπόµενη προθεσµία
περαίωσης έργου 3-10-98.
γ) Κατασκευή οδού προς Περιβόλι - όρια Νοµού, µήκους 4 χλµ.
προϋπολογισµού 486 εκ. δρχ. και προβλεπόµενη προθεσµία
περαίωσης έργου 12-7-2000.

3. ∆ρόµος Σµίξης - Σαµαρίνας
Από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Γρεβενών έχει προγραµµατιστεί
η µελέτη του δρόµου από Σταυρό στα όρια Σµίξης - Σαµαρίνας
µέχρι το Χιονοδροµικό Κέντρο Βασιλίτσας. Επίσης έχει
προγραµµατιστεί και κατασκευάζεται το υπόλοιπο µήκος της οδού
µέχρι τη Σαµαρίνα.
4. ∆ρόµος Κρανιάς - Μηλιάς -Ε.Ο. Λαρίσης - Ιωαννίνων
Η επαρχιακή οδός Γρεβενά - Κρανιά - όρια Ν. Γραβενών -
Ιωαννίνων έχει ήδη κατασκευαστεί.
Αποµένει στα όρια των Νοµών τµήµα 1 χλµ. περίπου (θέση Σαρα)
για το οποίο σύντοµα ολοκληρώνεται η µελέτη.
5. Για τα οδικά δίκτυα "Λαβδα - Ζιάκα - Περιβολίου, Κρανιάς -
Μικρολίβαδου, Κρανιάς - Καλλιθέας, Καλλιθέας Κορυδαλλού,
Αλατόπετρας - Προσβάρου & Σταυρού - Χιονοδροµικού Κέντρου
Βασιλίτσας" αναµένεται η εκπόνηση σχετικών µελετών για την
κατασκευή τους η οποία θα γίνει µε χρηµατοδότηση από τον
Ο.Π.Α.Γ.Κ.
6. Τα οδικά δίκτυα Κηπουρείου - Σιταριας και ∆οτσικου - Εγνατίας
Οδού θα κατασκευαστούν µαζί µε την Εγνατία Οδό.
Τέλος έχουν προταθεί για ένταξη στο Ε.Α.Π.Τ.Α. έργα υποδοµής και
ανάπτυξης της περιοχής καθώς και στήριξης των νέων ∆ήµων.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

12. Στην µε αριθµό 1504/21-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33640/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1504/21-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Ν. Γκατζή και Α.
Κανταρτζή και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σύµφωνα µε
στοιχεία που µας δόθηκαν από την Περιφέρεια Θεσσαλίας σας
πληροφορούµε ότι για το δρόµο Νιες-Αµαλιάπολη έχουν διατεθεί
από το Νοµαρχιακό Πρόγραµµα 57 εκ. δρχ. για τη διάνοιξη
τµήµατος του δρόµου. Στη παρούσα φάση αναµένεται η εκπόνηση
των οριστικών µελετών προκειµένου να ενταχθεί το υπόλοιπο
τµήµα σε Πρόγραµµα.
Τέλος όσον αφορά το δρόµο Μαντριά-Μετόχι είναι τοπικός
αγροτικός δρόµος και θα εξετασθεί η υλοποίηση του, στα πλαίσια
των χρηµατοοικονοµικών δυνατοτήτων των Προγραµµάτων της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

13. Στην µε αριθµό 1478/21-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33107/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1478/21-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Β. Κεδίκογλου και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε ότι στο
πρόγραµµα ΕΑΠΤΑ/2 έχει ενταχθεί το έργο µε τίτλο "Κατασκευή
εγκαταστάσεων Βιολογικού Καθαρισµού βοθρολυµάτων", φορέα
υλοποίησης τον Σύνδεσµο 9ης Ε.Π. Ιστιαίας και πρ/σµό 400 εκ.
δρχ..
Το έργο δεν έχει δηµοπρατηθεί µέχρι σήµερα γιατί εκκρεµούν η
έγκριση περιβαλλοντικών όρων και η απόφαση για τον καθορισµό
του αποδέκτη λυµάτων.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

14. Στην µε αριθµό 1496/21-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33106/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1496/21-8-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Β. Κεδίκογλου και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
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Για το έργο "Ανάπλαση Παραλιών" (παραλία Ασµηνίου &
Βασιλικών) έχουν υποβληθεί οι µελέτες περιβαλλοντικών
επιπτώσεων και αναµένεται σύντοµα η έγκρισή τους για τη σύνταξη
µελετών.
Η διακοινοτική οδοποιία (Βασιλικά - Ψαροπούλι - Γούβες - Καστρί -
Αγριοβοτάνι - Τσαπουρνιά - Ταξιάρχης - Καστανιώτισσα) έχει
ολοκληρωθεί.
Το έργο οδοποιίας Γαλατσώνας - Μονοκαρυά σύµφωνα µε στοιχεία
που µας δόθηκαν από την Περιφέρεια θα εκτελεστεί µαζί µε την
"διακοινοτική οδό Σήµια - Καµατριάδες", της οποίας η πίστωση έχει
αυξηθεί κατά 50 εκ. δρχ. και βρίσκεται στο στάδιο έγκρισης
περιβαλλοντικών όρων.
Η κατασκευή εγκαταστάσεων Βιολογικού Καθαρισµού
βοθρολυµάτων, προϋπολογισµού 400 εκ δρχ. δεν έχει
δηµοπρατηθεί µέχρι σήµερα γιατί εκκρεµούν η έγκριση
περιβαλλοντικών όρων και η απόφαση για τον καθορισµό του
αποδέκτη λυµάτων.
Τέλος το έργο της διαχείρισης απορριµµάτων είναι ενταγµένο στο
ΕΑΠΤΑ/2 µε πρ/σµό 70 εκ. δρχ., µέχρι 31-12-97 είχε απορροφήσει
44.640.000 δρχ. και έχει πίστωση για το 1998 25.360.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

15. Στην µε αριθµό 1799/27-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2344/28-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της Αναφοράς µε αριθµό 6520/20-8-98 και της
ερώτησης µε αριθµό 1799/27-8-98 που κατέθεσαν στη Βουλή οι
Βουλευτές κύριοι Ι. Μιχελογιάννης και Γ. Κουράκης, αντίστοιχα,
σχετικά µε µεταθέσεις υπαλλήλων στα ΕΛ.ΤΑ. Κρήτης, σας
πληροφορούµε ότι για το ίδιο θέµα έχουµε απαντήσει στο Σώµα µε
το υπ' αριθµ. Β-2259/20-8-98 έγγραφό µας αντίγραφο του οποίου
σας επισυνάπτουµε.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆ιεύθυνσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
16. Στην µε αριθµό 1899/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33646/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1899/1-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Γ. Κουράκη και αναφέρεται
στο πιο πάνω θέµα σας γνωρίζουµε ότι:
'Οπως µας πληροφόρησε η Περιφέρεια Κρήτης έχει εκπονηθεί, από
το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας - Τοµέας Ανατολικής Κρήτης,
µελέτη ενδεικτικής χάραξης του Νοτίου Οδικού 'Αξονα, την οποία
στην παρούσα φάση επεξεργάζεται η Περιφέρεια.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

17. Στην µε αριθµό 1910/19-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4198/30-9-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1910/1-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. ∆ηµ. Σιούφα, σας
γνωρίζουµε ότι:
Μετά από προτάσεις φορέων του Νοµού Καρδίτσας για δηµιουργία
Χιονοδροµικού Κέντρου στα 'Αγραφα και προκειµένου να
χρηµατοδοτηθεί από το πρόγραµµα "Τουρισµός - Πολιτισµός" του
Β' Κ.Π.Σ. (µέτρο 1,2) εκπονήθηκε πραγµατογνωµοσύνη για
λογαρισµό του ΕΟΤ.
Τα αποτελέσµατα αυτής της πραγµατογνωµοσύνης δεν οδηγούν
στη χρηµατοδότηση ενός Χιονοδροµικού Κέντρου Εθνικής
σηµασίας λόγω των ιδιαιτεροτήτων της περιοχής.

Αντ' αυτού επιλέχθηκε και εντάχθηκε κατ' αρχή στο Β' Κ.Π.Σ. του
ΕΟΤ (µέτρο 1,2) το έργο "Μονοπάτια - Καταφύγιο Αγράφων"
προϋπολογισµού 270.000.0000 δρχ.
'Ηδη έχει ανατεθεί η εκπόνηση της Μ.Π.Ε. και αναµένεται η τελική
έγκρισή της προκειµένου το έργο να ενταχθεί οριστικά.
Το έργο αυτό θα συµβάλλει στην τουριστική ανάπτυξη της
περιοχής.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

18. Στην µε αριθµό 1915/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33642/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1915/1-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Απ. Τασούλα και
Μ. Μπόσκου και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας
πληροφορούµε ότι τα προβλήµατα ύδρευσης της Κοινότητας
Ελληνικού θα αντιµετωπισθούν από το νέο έργο που εντάχθηκε στο
πρόγραµµα ΣΑΝΑ/2, µε προϋπολογισµό 20 εκ. δρχ. και φορέα
υλοποίησης τον Υδρευτικό Σύνδεσµο Κατσανοχωρίων.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

19. Στην µε αριθµό 1916/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33643/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1916/1-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Α. Τασούλα και
Μ. Μπόσκου και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας
πληροφορούµε ότι η Κοινότητα Βασιλικού έχει χρηµατοδοτηθεί από
τη ΣΑΝΑ/2 για την εκτέλεση έργων ύδρευσης µε το ποσό των 48,5
εκ. δρχ.
Επίσης στο πρόγραµµα ΕΑΠΤΑ/2 έχει ενταχθεί έργο µε τίτλο
"αντικατάσταση εξωτερικού δικτύου ύδρευσης Συνδέσµου Πηγών
Μερόπης" µε φορέα υλοποίησης το Σύνδεσµο 3ης Ε.Π. (έδρα
∆ελβινάκι), προ/σµού 62 εκ. δρχ. και πίστωση για το 1998, 20 εκ.
δρχ., τα οποία έχουν ήδη απορροφηθεί. Εκκρεµεί στο Υπουργείο
µας η έγκριση της αύξησης της ανωτέρω πίστωσης κατά 30 εκ. δρχ.
σύµφωνα µε πρόταση της Περιφέρειας.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

20. Στην µε αριθµό 1948/2-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2371/30-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 1948/2-9-98 ερώτηση που
κατατέθηκε στη Βουλή από την Βουλευτή κ. Σ. Αλφιέρη, σας
γνωρίζουµε ότι: Η περιοχή όπου είχαν εγκατασταθεί οι τσιγγάνοι
ανήκει σε ιδιώτες οι οποίοι µε δικαστικούς αγώνες διεκδίκησαν τα
οικόπεδά τους, µε αποτέλεσµα να αποµακρυνθούν οι τσιγγάνοι από
αυτά.
Για να καλυφθεί η ανάγκη επίλυσης του σοβαρού οικιστικού
προβλήµατος που δηµιουργήθηκε µε την αποµάκρυνση τους αλλά
και του προβλήµατος που προϋπήρχε επειδή ο χώρος που ήταν και
πριν εγκατεστηµένοι δεν πληρούσε όρους υγιεινής διαβίωσης
παραχωρήθηκε τµήµα του Στρατοπέδου Γκόνου, µε σκοπό να τους
αποδοθεί αφού γίνουν πρώτα απαραίτητες εργασίες υποδοµής.
Από το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας εγκρίθηκε η εφαρµογή
προγράµµατος για την εγκατάσταση των σκηνιτών τσιγγάνων που
καταρτίσθηκε και υποβλήθηκε από την Νοµ/κή Αυτ/ση Θεσ/νίκης
προϋπολογισµού 250.000.000 δρχ. και ανατέθηκε η ευθύνη
εκτέλεσης στη Νοµ/κή Αυτ/ση Θεσ/νίκης.
Η µεταβίβαση των χρηµάτων γίνεται τµηµατικά και ανάλογα µε την
πρόοδο των εργασιών.
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Σε πρώτη φάση µεταβιβάστηκε το ποσό των 100.000.000 δρχ. Στα
πλαίσια της υλοποίησης του προγράµµατος η Νοµ. Αυτοδιοίκηση
Θεσ/κης ζήτησε από το Γ' Σώµα Στρατού τον καθαρισµό του
οικοπέδου από τα υπάρχοντα βλήµατα και το ύψος της δαπάνης
αυτής της εργασίας προκειµένου να είναι δυνατή η έναρξη των
εργασιών διαµόρφωσης χώρου.
Επειδή όµως οι εργασίες αυτές δεν προχώρησαν ακόµα από το Γ'
Σ.Σ., ζητήθηκε παράταση της προθεσµίας παράδοσης του έργου
που ήταν η 13η/11/98.
Στόχος βέβαια των συναρµόδιων Υπουργείων και φορέων είναι η
άµεση αντιµετώπιση των σοβαρών οικιστικών προβληµάτων των
τσιγγάνων.
Η επίτευξη όµως αυτού του στόχου απαιτεί µια πρόσθετη
διαδικασία που περιλαµβάνει έργα υποδοµής, στήριξης,
πληροφόρησης, µέτρα για εκπαίδευση, επαγγελµατική κατάρτιση,
αλλά και ενεργοποίηση της τοπικής κοινωνίας.

Ο Υφυπουργός
ΘΕΟ∆. ΚΟΤΣΩΝΗΣ"

21. Στην µε αριθµό 1951/2-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2394/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 1951/2.9.98 που κατέθεσαν
στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Νικ. Γκατζής και Αχιλ. Κανταρτζής
σχετικά µε αφύλακτες ισόπεδες διαβάσεις του σιδηροδροµικού
δικτύου στο Νοµό Μαγνησίας σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο
µε αρ. πρωτ. 1635001/195-Α/14.9.98 του ∆/ντος Συµβούλου του
Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
22. Στην µε αριθµό 1957/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1416/30-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1957/3-9-98 που κατέθεσε
Βουλευτής κ. Θεόδ. Γεωργιάδης, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 Α'), άρθρο 6,
την 31η ∆εκεµβρίου 1997 έκλεισαν οι πίνακες διοριστέων
εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης και
κατά τα έτη 1998 µέχρι και 2002 οι διορισµοί εκπαιδευτικών στην
Πρωτοβάθµια και ∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση γίνονται κατά ένα
ποσοστό των πληρούµενων οργανικών θέσεων από τους
εγγεγραµµένους στους πίνακες διοριστέων και κατά σειρά εγγραφής
τους σε αυτούς, και κατά το υπόλοιπο από τους µετέχοντες
επιτυχώς σε διαγωνισµό, που προκηρύσσει και διενεργεί, ανά
διετία, µε αφετηρία το έτος 1998, το ΑΣΕΠ. Τα ποσοστά διορισµού
από κάθε κατηγορία ορίζονται, για το έτος 1998 σε 80% και 20%,
για το έτος 1999 σε 60% και 40%, για το έτος 2000 σε 40% και
60%, για το έτος 2001 σε 20% και 80%, για το έτος 2002 σε 10%
και 90%, αντίστοιχα, και από το έτος 2003 οι διορισµοί
εκπαιδευτικών γίνονται αποκλειστικά από πίνακες που
καταρτίζονται ύστερα από διαγωνισµό.
Σχετικά µε το αίτηµα, που αφορά στη µεταφορά των πιστώσεων για
τον κλάδο ΠΕ19 Πληροφορικής (ΑΕΙ) στους εγγεγραµµένους στην
επετηρίδα του κλάδου αυτού, κατά το µέρος που δεν καλύπτεται το
ποσοστό 20% των πληρούµενων οργανικών θέσεων από τους
επιτυχόντες στο ∆ιαγωνισµό του ΑΣΕΠ έτους 1998, σας κάνουµε
γνωστό ότι η ικανοποίησή του δεν είναι δυνατή διότι αντίκειται στις
ισχύουσες διατάξεις.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

23. Στην µε αριθµό 1959/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33586/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:

"Απαντώντας στην ερώτηση 1959/3-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ιωάννης Κουράκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλη
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωσαν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για το χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον εφόσον από ενδιαφερόµενους φορείς
υποβληθούν αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για αναγνώριση
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, το Υπουργείο θα εξετάσει τα
αιτήµατα αυτά ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω
επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

24. Στην µε αριθµό 1969/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
221/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του από 3.9.98 εγγράφου σας, σχετικά µε την
1969/3.9.98 ερώτηση που κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι
Ευάγγελος Μπασιάκος, Σάββας Τσιτουρίδης, Ηλίας Βεζδρεβάνης,
Γεώργιος Καρασµάνης, Αθαν. Κονταξής, Θεόφιλος Λεονταρίδης και
Θεόδωρος Σκρέκας, αναφορικά µε τα µέτρα που πρόκειται να
ληφθούν για τη µείωση του κόστους της αγροτικής παραγωγής, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Α. Με τις διατάξεις του άρθρου 8 της Οδηγίας ΕΟΚ αριθµ. 92/81
παρέχεται ευχέρεια στα Κράτη µέλη να χορηγούν πετρέλαιο, υπό
φορολογικό έλεγχο, για τις ανάγκες αποκλειστικά της γεωργίας, της
δενδροκοµίας, της δασοκοµίας και της ποτάµιας ή λιµναίας
ιχθυοκαλλιέργειας µε µειωµένο ΕΦΚ ή µε πλήρη απαλλαγή, ενώ
αντίθετα για τις ανάγκες της θαλάσσιας αλιείας είναι υποχρεωτική η
χορήγηση απαλλαγής από τον ΕΦΚ.
Σε υλοποίηση των διατάξεων αυτών το σύνολο των Κρατών µελών
χορηγεί στην αλιεία πετρέλαιο µε πλήρη απαλλαγή από τον ΕΦΚ,
ενώ αντίθετα και σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχουν συγκεντρωθεί
από  τις  Υπηρεσίες  µας  και  αφορούν  σχεδόν  το  σύνολο  των
Κρατών  µελών,  καµία  χώρα  δεν  χορηγεί  πετρέλαιο  µε  πλήρη
απαλλαγή  για  την  κάλυψη  των  λοιπών  από  τις
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παραπάνω ανάγκες.
Η χώρα µας µε βάση τη διάταξη της παραγράφου 22 του άρθρου 15
του ν. 2386/96 (ΦΕΚ 43 Α/7.3.1996) παρέχει απαλλαγή σε
ποσοστό 30% του εκάστοτε ισχύοντος συντελεστού του πετρελαίου
κίνησης που χρησιµοποιείται στη γεωργία (φυτική και ζωϊκή
παραγωγή) η οποία χορηγείται µε τη διαδικασία της επιστροφής του
αναλογούντος ποσού και την εφαρµογή ειδικών κατ' αποκοπή
συντελεστών επί των δηλουµένων ακαθαρίστων εσόδων και
δικαιούχων αγροτών. Οι ειδικοί αυτοί συντελεστές έχουν καθοριστεί
σε 1,14% για τη φυτική παραγωγή και 0,45% για τη ζωική και τις
λοιπές περιπτώσεις.
Ο καθορισµός του συντελεστή έγινε µε βάση τα στοιχεία του
Υπουργείου Γεωργίας, που αφορούν τη συνολική αξία της
αγροτικής παραγωγής και τη συµµετοχή του πετρελαίου κίνησης ως
δαπάνης στην παραγωγή αυτή. Από τα στοιχεία αυτά προκύπτει ότι
το κόστος συµµετοχής του πετρελαίου στη συνολική αξία ανέρχεται
σε 7.1% για τη φυτική και 2% για τη ζωική παραγωγή και
αντιπροσωπεύει την αξία του πετρελαίου και του ΕΦΚ.
Με δεδοµένο ότι σήµερα ο ΕΦΚ αντιπροσωπεύει το 55,5% της
συνολικής αξίας του πετρελαίου αυτού, προκύπτει ότι η συµµετοχή
του ΕΦΚ στην αξία της ακαθάριστης φυτικής και ζωικής παραγωγής
ανέρχεται αντίστοιχα σε 3,8% και 1,5%. Επειδή επιστρέφεται το
30%, οι παραπάνω συντελεστές διαµορφώνονται σε 1,14% και
0,45% αντίστοιχα.
Από τα παραπάνω στοιχεία προκύπτει ότι η συµµετοχή του
πετρελαίου στο συνολικό κόστος της αγροτικής παραγωγής είναι
πολύ µικρή και για το λόγο αυτό, αφού συνεκτιµήθηκαν και οι
σηµερινές δηµοσιονοµικές ανάγκες, αποφασίσθηκε η βελτίωση του
σηµερινού καθεστώτος επιστροφής (αύξηση του ποσοστού από
30% σε 40%), µέσω των δηλώσεων για επιστροφή του ΦΠΑ,
επειδή κρίνεται ότι η διαδικασία αυτή είναι απλή στην εφαρµογή, δεν
εµπλέκει τους δικαιούχους επιστροφής αγρότες µε πολυδαίδαλες
γραφειοκρατικές διαδικασίες και έχει το µικρότερο διοικητικό κόστος,
αφού µε την ίδια διαδικασία και δικαιολογητικά χορηγείται η
επιστροφή, τόσο του ΦΠΑ, όσο και του οικείου ποσοστού του ΕΦΚ.
Β. 1. Με τις διατάξεις του άρθρου 1 του ν. 2093/92, έγινε
εναρµόνιση των διατάξεων του ν. 1642/86 µε τις διατάξεις της αριθ.
92/77 Οδηγίας ΕΟΚ, σύµφωνα µε την οποία ορίστηκαν δύο βασικοί
συντελεστές φορολογίας ΦΠΑ, ο κανονικός συντελεστής που δεν
µπορεί να είναι κατώτερος του 15% και ο µειωµένος συντελεστής,
που δεν µπορεί να είναι κατώτερος του 5%.
2. Σύµφωνα µε την προαναφερόµενη οδηγία καθορίζονται ρητά τα
αγαθά και οι υπηρεσίες που δύνανται τα κράτη µέλη να
εφαρµόσουν το χαµηλό συντελεστή ΦΠΑ.
Τα αγαθά αυτά περιλαµβάνονται µε ταυτόχρονη αναφορά στη
δασµολογική τους κλάση, στο Παράρτηµα ΙΙΙ "Α. ΑΓΑΘΑ" του ν.
1642/86, όπως ισχύει, και οι υπηρεσίες στο Παράρτηµα ΙΙΙ "Β.
ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ" του ίδιου νόµου.
Στον πίνακα αυτό δεν περιλαµβάνονται τα γεωργικά µηχανήµατα.
3. Κατά συνέπεια, δεν παρέχεται η δυνατότητα περαιτέρω µείωσης
του συντελεστή ΦΠΑ 18%, στον οποίο ανήκουν τα γεωργικά
µηχανήµατα.
Αντίθετη ρύθµιση θα αποτελούσε κοινοτική παράβαση.
Γ. Στη φορολογία Κεφαλαίου στις ήδη υπάρχουσες διατάξεις
απαλλαγής των αγροτών σε µεταβιβάσεις αγροτικών εκτάσεων µε
οποιαδήποτε αιτία (ν. 634/77, ν. 814/78, άρθρο 29 ν.δ. 118/73)
προστέθηκαν πρόσφατα οι απαλλαγές για τους νέους αγρότες που
θεσπίστηκαν µε το ν. 2520/1997 (ΦΕΚ 173 τ.Α'/1997) και
τροποποιήθηκαν µε τις διατάξεις του ν. 2538/1997 (ΦΕΚ 242
Α'/1.12.97).
Περαιτέρω µε τις διατάξεις του άρθρου 64 του ν. 2637/98 (ΦΕΚ
200/27.8.98 τευχ. Α') προβλέπεται πρόσθετη µείωση στο 1/2 του
ισχύοντος στις µεταβιβάσεις (αγορές) αγροτικών εκτάσεων
συντελεστή φόρου που πραγµατοποιούνται από φυσικά πρόσωπα
αγρότες ή νοµικά κατά κύρια απασχόλησης αγρότες.

Οι παρεχόµενες απαλλαγές θεωρούνται ικανοποιητικές και δεν
αντιµετωπίζεται θέµα περαιτέρω διεύρυνσής τους.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

25. Στην µε αριθµό 1973/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33579/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1973/3-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αλέκος Βούλγαρης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλη
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωσαν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για το χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον εφόσον από την Κοινότητα ∆ράκειας Νοµού
Μαγνησίας και άλλους ενδιαφερόµενους φορείς υποβληθούν
αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για χαρακτηρισµό της, ως µαρτυρικού
χωριού, το Υπουργείο θα εξετάσει τα αιτήµατα αυτά
ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

26. Στην µε αριθµό 1974/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33645/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 1974/3-9-98 ερώτησης, που κατατέθηκε στη
Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Σ. Κόρακα και Μπ. Αγγουράκη
και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε ότι στο
ΠΕΠ Κρήτης (Υποπ.3 Μέτρο 4) έχει ενταχθεί το έργο "Βελτίωση
'Υδρευσης - Αποχέτευσης Καλαµαύκας - Καβουσίου" µε
προϋπολογισµό 140 εκατ. δρχ. Μέχρι τώρα έχουν ολοκληρωθεί οι
εργασίες που αφορούν τα δίκτυα ύδρευσης και αποχέτευσης
Καβουσίου ενώ αναµένεται η έγκριση χωροθέτησης από το
Κεντρικό Αρχαιολογικό Συµβούλιο για να δηµοπρατηθεί το έργο της
εγκατάστασης του Βιολογικού Καθαρισµού Καλαµαύκας.
Τέλος  για  να  αντιµετωπισθεί  το  πρόβληµα  µόλυνσης  του
νερού,  η  Περιφέρεια  αύξησε  τον  προϋπολογισµό  του  έργου
κατά  50  εκατ.  δρχ.  µε  σκοπό  να  αντικατασταθούν  άµεσα  τα
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εσωτερικά δίκτυα ύδρευσης και αποχέτευσης της Κοιν.
Καλαµαύκας.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

27. Στην µε αριθµό 2008/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33581/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2008/3-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λεωνίδας Τζανής, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941 - 44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλη
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για τον χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον, εφόσον από τις Κοινότητες ∆ράκειας και
Ριζόµυλου Νοµού Μαγνησίας και άλλους ενδιαφερόµενους φορείς
υποβληθούν αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για χαρακτηρισµό τους,
ως µαρτυρικών χωριών, το Υπουργείο θα εξετάσει τα αιτήµατα αυτά
ανασυνιστώντας τούτο την παραπάνω επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

28. Στην µε αριθµό 2048/4-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
3237/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2048/4-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή, από τους Βουλευτές κυρίους Στ. Παναγιώτου και Μ.
Μπόσκου, αναφορικά µε υγειονοµικά προβλήµατα που
δηµιουργούνται στην περιοχή της Νέας Σάντας Κιλκίς από την
λειτουργία του βαφείου INWEAR ΕΠΕ (πρώην ΑΤΕΣ) σας
γνωρίζουµε τα εξής:
'Οπως µας πληροφόρησε η ∆/νση Υγείας Νοµ. Αυτ/σης Κιλκίς µε το
σχετικό (γ) έγγραφό της από επιτόπιο υγειονοµικό έλεγχο που
πραγµατοποίησε στο προαναφερόµενο βαφείο στις 11-8-98
διαπίστωσε πρόβληµα στην εγκατάσταση επεξεργασίας υγρών
αποβλήτων, καθώς επίσης και ότι είχε λήξει η προσωρινή άδεια
διάθεσης υγρών αποβλήτων. Μετά τις διαπιστώσεις έκανε
συστάσεις προς τους υπευθύνους για την λήψη των απαραίτητων
µέτρων.

Στη συνέχεια στις 11-9-98 πραγµατοποιήθηκε εκ νέου επιτόπιος
έλεγχος αυτήν τη φορά από κλιµάκιο ελέγχου ποιότητας
περιβάλλοντος της Νοµ. Αυτ/σης (ΚΕΠΕ) και συντάχθηκε έκθεση
για επιβολή προστίµου και κλείσιµο της µονάδας.
Τα συναρµόδια Υπουργεία παρακαλούνται να απαντήσουν στα
θέµατα αρµοδιότητάς τους.

Ο Υφυπουργός
ΕΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

29. Στην µε αριθµό 2051/4-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33582/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2051/4-9-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Νίκος Γκατζής και Αχιλλέας Κανταρτζής, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆/σης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλη
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για τον χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον, εφόσον από την Κοινότητα ∆ράκειας Νοµού
Μαγνησίας και άλλους ενδιαφερόµενους φορείς υποβληθούν
αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για χαρακτηρισµό της, ως µαρτυρικού
χωριού, το Υπουργείο θα εξετάσει τα αιτήµατα αυτά
ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

30. Στην µε αριθµό 2064/7-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33580/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2064/7-9-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Θανάσης Νάκος, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆/σης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης  για  το  χαρακτηρισµό  των  πόλεων  και  των  χωριών
εκείνων  που  έχουν  υποστεί  µεγάλες  καταστροφές  σε
ανθρώπινες  ζωές  και  σε  υλικές  ζηµιές  κατά  την  αντίσταση
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εναντίον των δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως
µαρτυρικών πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλη
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για τον χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον, εφόσον από την Κοινότητα ∆ράκειας Νοµού
Μαγνησίας και άλλους ενδιαφερόµενους φορείς υποβληθούν
αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για χαρακτηρισµό της, ως µαρτυρικού
χωριού, το Υπουργείο θα εξετάσει τα αιτήµατα αυτά
ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

31. Στην µε αριθµό 2073/7-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
7690/30-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2073/7-9-98 που κατέθεσαν στη Βουλή
οι Βουλευτές κύριοι Στρατής Κόρακας και Μπάµπης Αγγουράκης
αναφορικά µε τα παλαιά ορυχεία της Σαντορίνης στη περιοχή
Καλντέρα για τα οποία οι ιδιοκτήτες τους έχουν κάνει µία από
κοινού πρόταση για τουριστική εκµετάλλευση αυτών των περιοχών,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
'Οπως µας ανάφερε η Περιφερειακή µας Υπηρεσία (Κ.Υ.
Κυκλάδων) µε το αρ. 2645/18-9-98 έγγραφό της και ύστερα από το
ερώτηµα που έθεσε στην αρµόδια Πολεοδοµία Θήρας έγινε γνωστό
ότι δεν έχουν υποβληθεί µελέτες που να προβλέπουν την
κατασκευή ολόκληρων τουριστικών χωριών και δεν γνωρίζει εάν
πράγµατι έχει γίνει πρόταση για τουριστική εκµετάλλευση των
περιοχών που λειτουργούσαν παλαιά τα ορυχεία, από τους
ιδιοκτήτες των ορυχείων αυτών.
Υπάρχουν όµως ενδείξεις ότι βρίσκεται σε εξέλιξη ένα οργανωµένο
σχέδιο για να αναγνωρισθούν ως ιδιοκτήτες της περιοχής
"ΚΑΛΝΤΕΡΑ" η οποία είναι καταγεγραµµένη ως δηµόσιο κτήµα µε
Α.Β.Κ. 451 ∆ΟΥ Θήρας. Ειδικότερα µε την από 27-7-98 αίτησή της
ενώπιον του Εισαγγελέως Πρωτοδικών Νάξου η "ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ"
επεδίωξε να προστατεύσει την υποτιθέµενη νοµή της σε ακίνητο
10,376 τ.µ. στη θέση "ΛΕΠΡΟΚΟΜΕΙΟ" τµήµα του οποίου
περιλαµβάνει και έκταση από την "ΚΑΛΝΤΕΡΑ". Με την από 27-7-
98 αίτησή της ενώπιον του Μονοµελούς Πρωτοδικείου Νάξου η ίδια
ως άνω εταιρεία ΑΓΕΤ προσπάθησε να προστατεύσει την
υποτιθέµενη κυριότητά της επί του ιδίου παραπάνω ακινήτου. Οι εν
λόγω αιτήσεις δικάσθηκαν την 24/8/98 και αναµένονται οι σχετικές
αποφάσεις. Αποψή της Κ.Υ. Κυκλάδων είναι ότι η "ΑΓΕΤ
ΗΡΑΚΛΗΣ" προσπαθεί να ιδιοποιηθεί το εν λόγω δηµόσιο κτήµα
χρησιµοποιώντας συµβόλαια τα οποία αναφέρονται σε ακίνητο
άσχετο µε το επίδικο. Πιθανολογείται ότι αυτή ήταν η πρώτη
οργανωµένη προσπάθεια εµφάνισης της "ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ" ως

ιδιοκτήτριας, έκτασης που ανήκει στο δηµόσιο και ότι θα
ακολουθήσουν και άλλες παρόµοιες και από την εν λόγω εταιρεία
και από άλλους ιδιώτες, είτε φυσικά είτε νοµικά πρόσωπα.
Η Κ.Υ. Κυκλάδων βρίσκεται σε αναµονή επί πλέον στοιχείων τα
οποία ενδεχοµένως να διαφωτίσουν περισσότερο την κατάσταση,
ώστε στη συνέχεια να ενεργήσει ανάλογα.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

32. Στην µε αριθµό 2075/7-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
9661/30-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2075/7-9-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, αναφορικά µε τη
χρήση αυτοκινήτων από Προέδρους ∆ΕΚΟ κλπ., σας γνωρίζουµε
τα εξής:
1. Οι δηµόσιοι οργανισµοί (∆ΕΚΟ) που έχουν εξέλθει από το
δηµόσιο τοµέα (όπως ∆ΕΗ, ΟΤΕ, η Ολυµπιακή Αεροπορία κλπ.)
δεν υπάγονται στη δικαιοδοσία της υπηρεσίας µας ως προς την
αγορά, χρήση, κυκλοφορία, έλεγχο και την εν γένει διαχείριση των
αυτοκινήτων τους.
Από τους οργανισµούς που υπάγονται στο δηµόσιο τοµέα
δικαιούνται αποκλειστικής χρήσης υπηρεσιακού αυτοκινήτου οι
Πρόεδροι ή ∆ιοικητές ΕΤΒΑ, ΟΣΕ, ΟΓΑ, ΕΡΤ, ΕΑΒ, ΕΒΟ, ΟΣΚ και
ΚΕ∆ σύµφωνα µε την Γ.Υ. 2783/1989 (ΦΕΚ 730/Β) απόφαση του
Υπουργού Προεδρίας της Κυβέρνησης, όπως ισχύει σήµερα. Στην
ίδια απόφαση καθορίζονται ρητά οι υπηρεσίες των οποίων τα
αυτοκίνητα επιτρέπεται να φέρουν συµβατικές πινακίδες
κυκλοφορίας. Κατ' εξαίρεση χορηγούνται συµβατικές πινακίδες και
στα αυτοκίνητα των υπηρεσιών εκείνων που αποτελούν στόχο
τροµοκρατικών ενεργειών.
2. Ειδικότερα για να απαντηθεί από την Υπηρεσία µας η ερώτηση
πόσα είναι τα υπερπολυτελή και πανάκριβα αυτοκίνητα που έχουν
διατεθεί στους διάφορους οργανισµούς θα πρέπει ο ερωτών
Βουλευτής να προσδιορίσει επακριβώς τη µάρκα των αυτοκινήτων,
τον τύπο τους, τον εξοπλισµό που πρέπει να διαθέτουν, τον
κυλινδρισµό µηχανής καθώς και το ύψος της τιµής αγοράς τους
ούτε ώστε να µπορούν να καταταγούν µέσα στα κοινώς αποδεκτά
πλαίσια στα πανάκριβα και υπερπολυτελή αυτοκίνητα.
Γενικά η υπηρεσία µας ενέκρινε την αγορά από το ελεύθερο
εµπόριο κατά το τρέχον έτος (1-1-98 µέχρι σήµερα) για όλο το
δηµόσιο τοµέα (δηµόσιες υπηρεσίες, ν.π.δ.δ., ν.π.ι.δ. κλπ.)
συνολικά 456 αυτοκινήτων όλων των τύπων (επιβατηκά, φορτηγά,
λεωφορεία, ασθενοφόρα κλπ.). Από αυτά 2 επιβατικά αυτοκίνητα
ήταν κυβισµού µηχανής πάνω από 3000 cc.
Τα αυτοκίνητα που αντικαθίσταται είτε αποσύρονται (το πλέον
σύνηθες) είτε παραµένουν στην ίδια υπηρεσία για εξυπηρέτηση
άλλων υπηρεσιακών αναγκών. Τα νέα αυτοκίνητα που τίθενται σε
κυκλοφορία υποχρεούνται να φέρουν τα διακριτικά γνωρίσµατα
όπως αυτά ορίζονται στην Γ.Υ. 2783/89 (ΦΕΚ 730/Β) κανονιστική
απόφαση του Υπουργού Προεδρίας της Κυβέρνησης, όπως αυτό
ισχύει σήµερα.
3. Κατόπιν της πρόσφατης εγκυκλίου του Υπουργού Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης 4040/14806/14-7-98,
φωτοαντίγραφο της οποίας συναποστέλλουµε, "Αυστηρός έλεγχος
και επιβολή ποινών στους παραβάτες των κανόνων χρήσης και
κυκλοφορίας των αυτοκινήτων οχηµάτων του δηµοσίου, των ΟΤΑ
(α' και β' βαθµού) των ΝΠ∆∆ και ΝΠΙ∆ του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα", στους παραβάτες της νοµοθεσίας περί κρατικών
αυτοκινήτων θα επιβάλλονται οι προβλεπόµενες νόµιµες κυρώσεις.
Για τη διαπίστωση παραβάσεων των διατάξεων της περί κρατικών
αυτοκινήτων νοµοθεσίας στο Τµήµα Ελέγχου Κρατικών
Αυτοκινήτων, της ∆ιεύθυνσης Κρατικών Αυτοκινήτων του, της
Γενικής Γραµµατείας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, υπηρετούν
αποσπασµένοι έξι (6) αστυνοµικοί υπάλληλοι.
Οι αστυνοµικοί αυτοί στελεχώνουν τρία συνεργεία, τα οποία
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κινούνται καθηµερινά (06.00 - 21.30) και το πρωί του Σαββάτου σε
όλο το Νοµό Αττικής και ασκούν ελέγχους στα κρατικά αυτοκίνητα,
ώστε να διασφαλίζεται έτσι η νόµιµη χρήση και κίνησή τους.
Από 1-1-98 µέχρι σήµερα έχουν γίνει (2500) έλεγχοι από το Τµήµα
Ελέγχου της υπηρεσίας µας και στις αναλογικά λίγες
διαπιστωθείσες παραβάσεις επεβλήθηκαν από τα αρµόδια
πειθαρχικά όργανα των υπηρεσιών τους οι ενδεδειγµένες κυρώσεις.
Οι δύο περιπτώσεις των αυτοκινήτων ΗΣΑΠ και ΟΣΑ των οποίων
δεν έχει περατωθεί η διαδικασία διερεύνησης, θα αντιµετωπισθούν
από την υπηρεσία µας σύµφωνα µε την ανωτέρω εγκύκλιο.

Ο Υφυπουργός
ΣΤ. ΜΠΕΝΟΣ

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
33. Στην µε αριθµό 2078/8-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33142/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2078/8-9-98 ερώτηση, που κατατέθηκε από το
Βουλευτή Ηρακλείου κ. Μανώλη Κεφαλογιάννη, αναφορικά µε την
επιλογή και τοποθέτηση της υπαλλήλου της Περιφέρειας Κρήτης,
Αγγελικής Χριστοπούλου - Βελεγράκη, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η ανωτέρω υπάλληλος επιλέχθηκε ως προϊσταµένη οργανικής
µονάδας επιπέδου Τµήµατος µε απόφαση του Υπηρεσιακού
Συµβουλίου της Περιφέρειας Κρήτης (Πρακτικό 4/3-8-98) σύµφωνα
µε τις διατάξεις του άρθρου 2, παρ. 7 του ν. 2503/1997 σε
συνδυασµό µε αυτές του άρθρου 36 του ν. 2190/1944 και στη
συνέχεια τοποθετήθηκε µε απόφαση του οικείου Γενικού Γραµµατέα
Περιφέρειας (Α.Π. 3649/17-8-98) στο Τµήµα Τοπικής Αυτοδιοίκησης
και Ν.Π.∆.∆. της ∆/νσης Τοπικής Αυτοδιοίκησης και ∆ιοίκησης
Νοµού Χανίων σύµφωνα µε τις διατάξεις του εβδόµου εδαφίου της
παραγράφου 4 του άρθρου 3 του ν. 2503/997 σε συνδυασµό µε
αυτές της παραγράφου 9 του άρθρου 36 του ν. 2190/1994.
Η ενδιαφερόµενη υπάλληλος έχει τη δυνατότητα εφόσον δεν
επιθυµεί την κατά τα ανωτέρω τοποθέτησή της να υποβάλλει
σχετική αίτηση απαλλαγής της από τα καθήκοντα προϊσταµένου
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 36 παρ. 11 του ν. 2190/1994.
Σε κάθε περίπτωση οι µεν αποφάσεις των Υπηρεσιακών
Συµβουλίων των Περιφερειών προσβάλλονται µόνον ενώπιον του
αρµόδιου διοικητικού δικαστηρίου και δεν παρέχεται από καµία
διάταξη νόµου ευχέρεια παρέµβασης του Υπουργού, ούτε κατά
συνέπεια δυνατότητα ακύρωσης των αποφάσεων αυτών, οι δε
αποφάσεις των Γενικών Γραµµατέων των Περιφερειών
προσβάλλονται ενώπιον του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού
σύµφωνα µε τις διατάξεις των δύο τελευταίων εδαφίων της
παραγράφου 2 του άρθρου 1 του ν. 2503/1997, πλην όµως η
ενδιαφερόµενη υπάλληλος δεν µας έχει υποβάλλει µέχρι σήµερα
σχετική ιεραρχική προσφυγή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

34. Στην µε αριθµό 2079/8-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33583/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2079/8-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆/σης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.

Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλην
τη χώρα, εκ των οποίων 10 της Κρήτης (2 ∆ήµοι και 8 Κοινότητες),
που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό
Προεδρικό ∆ιάταγµα για τον χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον, εφόσον από ενδιαφερόµενους φορείς
υποβληθούν αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για αναγνώριση
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, το Υπουργείο θα εξετάσει τα
αιτήµατα αυτά ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω
επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

35. Στην µε αριθµό 2102/9-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33584/1-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2102/9-9-98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ιωάννης Κουράκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την παρ. 5 του άρθρου 18 του ν. 2503/97 συστάθηκε στο
Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆/σης και Αποκέντρωσης,
τριµελής επιτροπή µε αντικείµενο την υποβολή αιτιολογηµένης
πρότασης για το χαρακτηρισµό των πόλεων και των χωριών
εκείνων που έχουν υποστεί µεγάλες καταστροφές σε ανθρώπινες
ζωές και σε υλικές ζηµιές κατά την αντίσταση εναντίον των
δυνάµεων κατοχής κατά την περίοδο 1941-44, ως µαρτυρικών
πόλεων και µαρτυρικών χωριών.
Προκειµένου η επιτροπή να διατυπώσει την πρότασή της φρόντισε
να συγκεντρώσει στοιχεία από τους τοπικούς φορείς (Νοµάρχες,
Προέδρους ΤΕ∆Κ).
Στη συνέχεια εξέτασε τα αιτήµατα και τα στοιχεία που συγκέντρωσε
µαζί µε άλλα όµοια που υπήρχαν στο Υπουργείο και είχαν
υποβληθεί από διάφορους φορείς σε προγενέστερο χρόνο, και
υπέβαλε αιτιολογηµένη πρόταση για το χαρακτηρισµό ως
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, 29 ∆ήµων και Κοινοτήτων σε όλην
τη χώρα, που κατά την κρίση της και τα κριτήρια που είχε θέσει
συγκέντρωναν τις προϋποθέσεις για το χαρακτηρισµό τους ως
µαρτυρικών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2503/1997.
Για τη διατύπωση της πρότασης η Επιτροπή έλαβε υπόψη κριτήρια
που αφορούν απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, υλικές ζηµιές, καθώς
επίσης και το συνδυασµό αυτών των δύο µαζί, σε σύγκριση µε τον
πληθυσµό της πόλης ή του χωριού το χρόνο της καταστροφής ή της
θυσίας.
Με βάση την πρόταση της Επιτροπής εκδόθηκε το σχετικό



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΑ' - 13 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1998 1183

Προεδρικό ∆ιάταγµα για τον χαρακτηρισµό ως µαρτυρικών, των
πόλεων και των χωριών εκείνων που είχαν συµπεριληφθεί στην
πρόταση αυτή.
Από τα προαναφερόµενα προκύπτει ότι η Επιτροπή δεν εξέτασε και
δεν έλαβε υπόψη περιπτώσεις χαρακτηρισµού µαρτυρικών πόλεων
και χωριών για τις οποίες δεν υποβλήθηκαν ανάλογα αιτήµατα και
στοιχεία.
Ωστόσο στο µέλλον, εφόσον από ενδιαφερόµενους φορείς
υποβληθούν αιτήµατα µε πλήρη στοιχεία για αναγνώριση
µαρτυρικών πόλεων και χωριών, το Υπουργείο θα εξετάσει τα
αιτήµατα αυτά ανασυνιστώντας προς τούτο την παραπάνω
επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

36. Στην µε αριθµό 2112/9-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1806/21-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eθνικής Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2112/9-9-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα
αιτήµατα Εθελοντών Μακράς Θητείας (ΕΜΘ), σας γνωρίζονται τα
ακόλουθα:
Σκοπός της εισαγωγής του θεσµού των ΕΜΘ, καθώς και αυτού των
Εθελοντών Πενταετούς Υπηρεσίας (ΕΠΥ), ήταν η ικανοποίηση των
αναγκών των τριών Κλάδων των Ενόπλων ∆υνάµεων (Ε∆) σε
χαµηλόβαθµο προσωπικό, οι οποίες προέκυψαν λόγω του
δηµογραφικού προβλήµατος που µαστίζει τη χώρα µας.
Στα δεκατρία χρόνια από τη θέσπισή του, ο εν λόγω θεσµός
λειτούργησε ικανοποιητικά. Σε καµία δε, περίπτωση δεν θα
µπορούσαν να θεωρηθούν βάσιµα τα όσα προβάλλονται στην
υπόψη ερώτηση.
Ειδικότερα, οι ΕΜΘ απολαµβάνουν µία µορφή µονιµότητας,
δεδοµένου ότι υπό προϋποθέσεις µπορούν να συνταξιοδοτηθούν
µετά την παρέλευση 25ετίας ή ακόµη και 35ετίας από την κατάταξή
τους, ενώ δεν είναι µέτοχοι των Μετοχικών Ταµείων και των
Ταµείων Αλληλοβοηθείας των Ε∆, καθόσον κάτι τέτοιο δεν
προβλέπεται από την ισχύουσα Νοµοθεσία. Ακόµη, οι ΕΜΘ που
κατετάγησαν στις Ε∆ µέχρι την 31-12-92 δικαιούνται συντάξεως
από το ∆ηµόσιο, ενώ οι καταταγέντες από 1-1-93 και εντεύθεν
έχουν ασφαλιστικό φορέα το ΙΚΑ και κατ' επέκταση
συνταξιοδοτούνται από αυτό.
Περαιτέρω, οι ΕΜΘ και οι ΕΠΥ δικαιούνται τις ίδιες τιµητικές
διακρίσεις µε τους Υπαξιωµατικούς που προέρχονται από
Στρατιωτικές Σχολές.
Αντιθέτως, οι οιεσδήποτε διαφορές υφίστανται µεταξύ του νοµικού
καθεστώτος που διέπει τη µισθολογική και ιεραρχική εξέλιξη των
ΕΜΘ και των µονίµων Υπαξιωµατικών είναι καθ' όλα εύλογες και
δικαιολογηµένες, δεδοµένου ότι οι µόνιµοι Υπαξιωµατικοί εισάγονται
µέσω Πανελληνίων Εξετάσεων στις Στρατιωτικές Σχολές και
αποκτούν ιδιαίτερα προσόντα κατά την αποφοίτησή τους, ενώ οι
ΕΜΘ προορίζονται για την κάλυψη των αναγκών σε χαµηλόβαθµο
προσωπικό.
Σηµειώνεται πλέον, ότι γνωστοποιείται στους υποψηφίους ΕΠΥ και
ΕΜΘ πριν την κατάταξή τους, το νοµικό πλαίσιο που διέπει τη
λειτουργία του όλου θεσµού, το οποίο και τελικά αποδέχονται µε την
ένταξή τους στις Ε∆.
Τέλος, επισηµαίνεται ότι η Ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας
καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για τη συνεχή αναβάθµιση του
εν λόγω θεσµού. Παράδειγµα αποτελεί η δυνατότητα εξέλιξης, που
παρέχεται πλέον στους ΕΜΘ, ιεραρχικά µέχρι το βαθµό του
Ανθυπασπιστού και µισθολογικά του Λοχαγού.

Ο Υφυπουργός
∆ΗΜ. ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ"

37. Στην µε αριθµό 2116/10-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29288/30-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:

"Σε απάντηση της ερώτησης 2116/10-9-98 που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Θ. ∆αβάκης, σας γνωρίζουµε ότι:
Για το Π.Ι. Μονεµβασίας, προβλέπονται δύο (2) θέσεις γιατρών
υπηρεσίας υπαίθρου. Η µία θέση είναι καλυµµένη από την γιατρό
Αλεξάνδρα Φατούρου, η οποία ασκεί ανελλιπώς τα καθήκοντά της.
Η δεύτερη φάση προκηρύχθηκε έγκαιρα και καλύφθηκε σύµφωνα
µε την υπ' αριθµ. πρωτ. Α9α/25287/31-8-98 απόφασή µας από τον
γιατρό Βικελή Μιχαήλ, ο οποίος θα εκπαιδευθεί επί τρίµηνο στο
Νοσοκοµείο Κ.Υ. Μολάων και µετά θα παρουσιασθεί στο Π.Ι. για να
αναλάβει καθήκοντα σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2519/97,
άρθρ. 26 παρ. 4.
Εντός του Νοσοκοµείου Κ.Υ. Μολάων προβλέπονται έξι (6) θέσεις
γιατρών υπηρεσίας υπαίθρου, εκ των οποίων οι πέντε (5) είναι
κενές και η έκτη θέση καλύφθηκε πρόσφατα στις 8-9-98.
Λόγω ακριβώς των µεγάλων αναγκών σε ιατρικό δυναµικό, το
Νοσοκοµείο Κ.Υ. Μολάων µε απόφαση του ∆.Σ. καλεί όλους τους
γιατρούς που υπηρετούν στα Π.Ι. να προσέρχονται µία ηµέρα την
εβδοµάδα ο καθένας για να βοηθά στα εξωτερικά ιατρεία και να
εφηµερεύει όπως αυτό άλλωστε εγίνετο και στο παρελθόν όταν
υπήρχε ανάγκη.
'Ολες οι κενές θέσεις προκηρύχθηκαν έγκαιρα και όσες δεν
προτιµήθηκαν από υποψηφίους αγροτικούς γιατρούς θα
προκηρύσσονται συνεχώς, µέχρι κάλυψής των.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

38. Στην µε αριθµό 2169/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
33553/2-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2169/11-9-98 του Βουλευτή κ. ∆.
Πιπεργιά και µετά από σχετικό έγγραφο της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Ευβοίας, σας πληροφορούµε τα εξής:
α. Η άποψη της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης είναι η ηλεκτροδότηση
των οικισµών "Λιβάδι" και "Πλαγιά" να πραγµατοποιηθεί από το
πρόγραµµα της ∆.Ε.Η.
β. Στην περίπτωση που δεν καταστεί αυτό δυνατό, τότε η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση προτίθεται να εντάξει το έργο στο
πρόγραµµά της, µόλις της κοινοποιηθεί από τη ∆.Ε.Η. το κόστος
κατασκευής.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ")

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Καλαµακίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 16 Νοεµβρίου
1998.
"Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 126/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή
προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε
τον εκσυγχρονισµό του τραπεζικού συστήµατος, τη διασύνδεση του
συνόλου των εργασιών των τραπεζών κλπ.
2. Η µε αριθµό 136/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη προς τον Υπουργό
Τύπου και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, σχετικά µε τις προθέσεις
της Κυβέρνησης να διατηρήσει και να αυξήσει την εµβέλεια του
Ραδιοφωνικού Σταθµού Νέας Ορεστιάδας 'Εβρου.
3. Η µε αριθµό 144/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευστρατίου Κόρακα προς
τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη διεθνή σύναξη
νεοναζιστών και νεοφασιστών στη Θεσσαλονίκη κλπ.
4.  Η  µε  αριθµό  139/11.11.98  επίκαιρη  ερώτηση  της  Βουλευτού
του  Συνασπισµού  της  Αριστεράς  και  της  Προόδου  κ.
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Στέλλας Αλφιέρη προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων προστασίας των παιδιών των φαναριών κλπ.
5. Η µε αριθµό 133/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την εισαγωγή στο Χαροκόπειο
Πανεπιστήµιο ατόµων που πάσχουν από νεανικό διαβήτη.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 123/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Καλαµακίδη προς
τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την ένταξη του οδικού
άξονα της Εύβοιας στα έργα άµεσης προτεραιότητας του Τρίτου
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης.
2. Η µε αριθµό 146/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας

και Πρόνοιας, σχετικά µε την επίλυση του προβλήµατος των
εφηµεριών στα νοσοκοµεία κλπ.
3. Η µε αριθµό 145/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ.Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τις προσλήψεις
νοσηλευτικού προσωπικού στα δηµόσια νοσοκοµεία κλπ.
4. Η µε αριθµό 137/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Πολιτισµού, σχετικά µε την καταβολή της
επιχορήγησης του Υπουργείου στο Λαογραφικό Μουσείο Λάρισας.
5. Η µε αριθµό 131/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε την πορεία των έργων της µεγάλης και µικρής
περιµετρικής οδού των Πατρών κλπ.".
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη, µε αριθµό 125/10.11.98, επίκαιρη ερώτηση, που
απευθύνεται στον κ. Φουντά, θα συζητηθεί λίγο αργότερα, γιατί ο κ.
Φουντάς αυτήν τη στιγµή καταθέτει στεφάνι εκ µέρους της
Κυβερνήσεως µαζί µε τον Πρωθυπουργό της Αλβανίας κ. Μάικο.
Η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 130/10.11.1998 του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Βαρβιτσιώτη προς τον
Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για επανασύνδεση του πτητικού επιδόµατος των
ιπταµένων στης Πολεµικής Αεροπορίας µε το µισθό σµηναγού κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου σε περίληψη έχει ως
εξής:
"Οι παραιτήσεις ιπταµένων στελεχών της Πολεµικής µας
Αεροπορίας δια της υποβολής υποψηφιότητας -ουσία εικονικής-
κατά τις πρόσφατες δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές ανέδειξαν
κατά τρόπο ανάγλυφο και σαφή την απογοήτευση που διακατέχει το
ιπτάµενο -και όχι µόνον- προσωπικό της Πολεµικής Αεροπορίας.
'Ενας από τους λόγους της εξόδου αυτής αποτελεί και η ουσιαστική
συρρίκνωση του πτητικού επιδόµατος.
Το πρόβληµα, που έχει δηµιουργηθεί, είναι γνωστό στους
αρµοδίους και δεν χρειάζεται περαιτέρω ανάλυση για πολλούς
λόγους και εξακολουθεί να υφίσταται, παρά την αντίθετη δήλωση
του κυρίου Υπουργού Εθνικής Αµύνης κατά τη συνεδρίαση της
Βουλής της 3ης Νοεµβρίου.
Στις σηµερινές δύσκολες συνθήκες για τη χώρα µας είναι
επιβεβληµένος ο σεβασµός και η φροντίδα της πολιτείας προς όλα
τα στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεών µας και ιδιαιτέρως προς το
ιπτάµενο προσωπικό της Πολεµικής µας Αεροπορίας, το οποίο
καθηµερινά δίνει µάχη στον εναέριο εθνικό µας χώρο, ώστε να
αποτρέπονται οι παραβάσεις-παραβιάσεις του, οι οποίες τον
τελευταίο καιρό έχουν ιδιαίτερα πληθυνθεί (µέχρι τον Οκτώβριο
τρέχοντος έτους είχαν σηµειωθεί οκτακόσιες ενενήντα τέσσερις
παραβάσεις και επτακόσιες ενενήντα επτά παραβιάσεις).
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός: Υπάρχει πολιτική βούληση της
Κυβέρνησης για επανασύνδεση του πτητικού επιδόµατος µε το
µισθό του σµηναγού και ανάλογη αναπροσαρµογή των
συντελεστών, ώστε να λυθεί το πολύ σοβαρό αυτό θέµα;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας κ. Αποστολάκης έχει το λόγο για
τρία λεπτά, για να πρωτολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανείς µας δεν
αµφισβητεί την πολύτιµη προσφορά των ιπταµένων αξιωµατικών
της Πολεµικής Αεροπορίας στην προάσπιση του εθνικού εναερίου
χώρου και της εδαφικής ακεραιότητας της χώρας. Είναι γεγονός ότι
οι πιλότοι µας εκτελούν µε αυταπάρνηση την επικίνδυνη και
υψίστης σηµασίας αποστολή τους.
Είναι, λοιπόν, άδικο να συνδέουµε τα υψηλά ιδανικά µε παραιτήσεις
ή µε οικονοµικές απαιτήσεις, γιατί κάτι τέτοιο δεν αρµόζει, πιστεύω,
ούτε στο ήθος ούτε στην αίσθηση της αποστολής των πιλότων µας.
Καµία δε αµοιβή, θέλω να σας πω, δεν αντισταθµίζει την ένταση,
την κούραση και τους κινδύνους µιας αεροπορικής αποστολής.
Ανεξάρτητα όµως από αυτό οι ιπτάµενοι αξιωµατικοί της Πολεµικής
Αεροπορίας γνωρίζουν ότι το Υπουργείο κάνει µια διαρκή
προσπάθεια για την αύξηση των αποδοχών τους, µέσα στα πλαίσια
βέβαια των δυνατοτήτων του προϋπολογισµού.
Στο σηµείο αυτό θέλω να ενηµερώσω τη Βουλή ότι, πράγµατι,
υπήρξαν παραιτήσεις κατά τις τελευταίες δηµοτικές και νοµαρχιακές
εκλογές. Ειδικότερα, παραιτήθησαν πέντε πιλότοι της Μοίρας
Ναυτικής Συνεργασίας, σε σύνολο δεκαεννιά και έξι της 356 Μοίρας
Μεταφορών, σε σύνολο σαράντα πέντε. Πλην όµως, οι

συγκεκριµένες παραιτήσεις δεν δηµιούργησαν κανένα πρόβληµα
στην αντιµετώπιση των αναγκών.
Ακόµη, θέλω να σας πληροφορήσω ότι το θέµα των παραιτήσεων
των ιπταµένων αξιωµατικών, προκειµένου να εργαστούν σε
εταιρείες της Πολιτικής Αεροπορίας, εθνικούς αεροµεταφορείς ή
ιδιωτικές, το αντιµετωπίζουν όλες οι χώρες του κόσµου. Είναι δε
λογικό και αναµενόµενο κάποιοι να προτιµούν τη ζωή του πιλότου
της Πολιτικής Αεροπορίας, µε τις οπωσδήποτε υψηλότερες αµοιβές,
από τις σκληρές συνθήκες της στρατιωτικής ζωής. Αυτό είναι ένα
άλυτο πρόβληµα και είναι αδύνατο να αντιµετωπιστεί απολύτως µε
την αύξηση του πτητικού επιδόµατος.
Επίσης, πρέπει να γνωρίζει ο κύριος συνάδελφος ότι οι εκλογές
παρέχουν µια ευκαιρία αποχώρησης από τη στρατιωτική ζωή. Και
το πρόβληµα αυτό το αντιµετωπίζουµε σε κάθε εκλογική
αναµέτρηση, ανεξάρτητα από ποια κυβέρνηση, ποιου κόµµατος,
βρίσκεται στη διακυβέρνηση της χώρας. Να σας υπενθυµίσω εδώ
ότι κατά τις βουλευτικές εκλογές του Οκτώβρη του 1993
παραιτήθησαν εκατόν εβδοµήντα οκτώ αξιωµατικοί της Πολεµικής
Αεροπορίας, µεταξύ των οποίων βέβαια και πάρα πολλοί ιπτάµενοι
και κατά τις ευρωεκλογές του Ιουνίου του 1994 παραιτήθησαν
εκατόν ογδόντα ένας.
Eίναι δε άξιο προσοχής ότι εκείνη την περίοδο δεν υπήρχαν
ευκαιρίες απασχόλησης ιδίως των πιλότων που παρέχονται σήµερα
µε την ύπαρξη των ιδιωτικών αεροπορικών µεταφορικών εταιρειών.
Τώρα να σας πω ορισµένα στοιχεία για το πτητικό επίδοµα.
Πράγµατι, µε την απόφαση του 1991, που αναφέρθηκε ο κ.
Βαρβιτσιώτης, δόθηκε µια αρκετά µεγάλη αύξηση στο πτητικό
επίδοµα, δεν άλλαξε όµως το σύστηµα υπολογισµού.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Το σύστηµα υπολογισµού του πτητικού επιδόµατος ήταν το ίδιο
από το 1974. ∆εν πρέπει όµως να µας διαφεύγει το γεγονός ότι
εκείνη την περίοδο ο πληθωρισµός ήταν 15%. Η αύξηση που
δόθηκε ήταν σε τέσσερις δόσεις και µόλις κάλυπτε τις απώλειες από
τον τεράστιο πληθωρισµό. Σήµερα, τα τελευταία χρόνια, από το
1997 και έπειτα, έχουν δοθεί οι ακόλουθες αυξήσεις. Κατ' αρχήν
επεβλήθη, πράγµατι, φορολόγηση του πτητικού επιδόµατος 15%. Η
φορολόγηση όµως αυτή αντισταθµίστηκε µε µια αύξηση 20%, που
δόθηκε σε όλα τα επιδόµατα κινδύνου. Πρέπει δε να παραδεχθούµε
ότι η κατάργηση των απαλλαγών ήταν προς όφελος όλων των
Ελλήνων και µεταξύ αυτών και των Ελλήνων πιλότων. Επίσης, το
1998 δόθηκε 10% αύξηση από την 11.6.98 και 10% από την 1.1.98.
Συνολικά η αύξηση ήταν πολύ µεγαλύτερη από τις απώλειες, τόσο
από την απαλλαγή όσο και από τον πληθωρισµό. Στη δευτερολογία
µου θα πω περισσότερα στοιχεία για το πτητικό επίδοµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Ολοι έχουµε
ευαισθησίες γύρω από το θέµα της Πολεµικής µας Αεροπορίας. Γι'
αυτό και υπήρξε και µια ανοχή στο χρόνο σας.
Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, και εσείς θα έχετε την ίδια ανοχή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατανάλωσε το χρόνο
ο κύριος Υφυπουργός, χωρίς να µπει στην ουσία του θέµατος.
Ουδείς αµφισβητεί ότι το έργο και η προσφορά των στελεχών των
Ενόπλων ∆υνάµεων και ιδιαίτερα του ιπτάµενου προσωπικού της
πολεµικής µας αεροπορίας είναι αξιόλογο. ∆ιότι πράγµατι οι πιλότοι
µας βρίσκονται σε καθηµερινή εγρήγορση για να αντιµετωπίσουν τις
παραβιάσεις και παραβάσεις του ελληνικού εναερίου χώρου µας, οι
οποίες έχουν ιδιαίτερα αυξηθεί το χρόνο που διανύουµε.
Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι από την αρχή του έτους µέχρι τον
περασµένο Οκτώβριο είχαν σηµειωθεί οκτακόσιες ενενήντα
τέσσερις παραβάσεις και εφτακόσιες ενενήντα εφτά παραβιάσεις
του  ελληνικού  εναερίου  χώρου,  που  είναι  περίπου  όσες  ήταν
για  το  σύνολο  του  περσινού  χρόνου.  Και  βεβαίως  δεν  µπορεί
αυτή  η  προσπάθεια,  αυτό  το  πάθος  και  αυτή  η  έφεση
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για προστασία των δικαιωµάτων της χώρας µας να αντισταθµιστεί
µε οποιοδήποτε οικονοµικό όφελος. Παρά ταύτα όµως, η µη
αντίστοιχη αύξηση του πτητικού επιδόµατος έχει δηµιουργήσει
στους κόλπους της Πολεµικής Αεροπορίας µια αναταραχή και το
γνωρίζει ο κύριος Υφυπουργός. Μια αναταραχή η οποία
εκδηλώθηκε µε τις αθρόες παραιτήσεις, οι οποίες υποβλήθηκαν µε
την ευκαιρία των δηµοτικών και κοινοτικών εκλογών.
Ο κύριος Υφυπουργός προσπάθησε να ωραιοποιήσει την
κατάσταση. Πετάνε ή δεν πετάνε, λόγω ελλείψεως πιλότων τα
αεροσκάφη ναυτικής συνεργασίας; Ναι, ή όχι; 'Εχει µείνει στη µοίρα
µόνο ο διοικητής και ο υποδιοικητής;
Μειώθηκε κατά το µισό περίπου το ιπτάµενο προσωπικό της µοίρας
των µεταφορικών αεροσκαφών, των γνωστών C-130; Ναι, ή όχι;
Πέραν αυτού, θα έλεγα ότι υπάρχει ένα κλίµα τόσο δυσµενές, ώστε
αυτήν την πενιχρή αύξηση οι πιλότοι δεν την παίρνουν απ' το
ταµείο. Την αφήνουν εκεί, γιατί θεωρούν ότι είναι ευτελισµός της
προσφοράς τους αυτή η µηδαµινή αύξηση.
Γνωρίζει ή δεν γνωρίζει ο κύριος Υπουργός ότι κανείς ιπτάµενος δεν
έχει πάρει την αύξηση και την αφήνει εκεί στο ταµείο ανείσπρακτη;
Θα ήθελα, λοιπόν, να πω και κάτι άλλο, ότι ο κύριος Υπουργός
Εθνικής Αµύνης στη συζήτηση της πρότασης του Πρωθυπουργού
για ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση ερωτηθείς από τον κ.
Μητσοτάκη, απάντησε κατηγορηµατικά "το θέµα έχει λυθεί". Και
σήµερα µας λέει ο κύριος Υφυπουργός ότι το Υπουργείο καταβάλλει
προσπάθειες, για να λυθεί το θέµα.
Ποιος λέει αλήθεια στην Αίθουσα αυτή, ο Υπουργός ή ο
Υφυπουργός, που υπεύθυνα σήµερα απαντά στην ερώτηση; Είναι
δυνατόν ο Υπουργός Εθνικής Αµύνης αβασάνιστα να λέει ότι έχει
λυθεί το πρόβληµα, όταν σήµερα αναγνωρίζετε ότι το πρόβληµα
υπάρχει και καταβάλλονται προσπάθειες για να λυθεί;
Θα ήθελα να επισηµάνω αυτήν τη χαρακτηριστική, αν θέλετε,
περιφρόνηση προς το Σώµα δια της σχετικής απαντήσεως του
Υπουργού Εθνικής Αµύνης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά να δευτερολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορώ να καταλάβω τη διάσταση των
απόψεων, την οποία βλέπει ο κύριος συνάδελφος. ∆εν υπάρχει
απολύτως κανένα θέµα.
Πράγµατι, έχει λυθεί το πρόβληµα, διότι είναι ήδη -αυτό το
επεφύλασα για τη δευτερολογία µου- σε εξέλιξη και εν τω
περατούσθαι η διαδικασία για αύξηση 20% επί του επιδόµατος
κινδύνου, η οποία θα δοθεί από την 1.7.98. Συνολικά, και το
επαναλαµβάνω, δόθηκε αύξηση 10% έναντι των απαλλαγών από
11.6.98, 4,7% από 1.1.98 και 20%, η οποία δίδεται τώρα και θα έχει
ισχύ από 1.7.98.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Αυτά δεν είναι αυξήσεις.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Τα στοιχεία που είπατε δεν είναι ακριβή. Πιθανόν ευρισκόµενος
εκτός Υπουργείου να σας πληροφόρησαν λάθος.
Συνολικά από τη Μοίρα Ναυτικής Συνεργασίας παραιτήθηκαν πέντε
πιλότοι επί συνόλου δεκαεννέα πιλότων -σας επαναλαµβάνω τα
νούµερα, διότι πληροφορήσατε λάθος το Κοινοβούλιο, υποθέτω
από παραδροµή- και έξι πιλότοι από τη Μοίρα Μεταφορών, επί
συνόλου σαραντά πέντε πιλότων. Αυτά τα στοιχεία είναι
πραγµατικά.
Παραιτήσεις πιλότων είχαµε σε όλες τις εκλογικές αναµετρήσεις.
∆εν συνδέονται ούτε µε τις αποδοχές ούτε µε το πτητικό επίδοµα.
Επαναλαµβάνω, είναι µεγάλος πειρασµός για τους πιλότους, για
τους ανθρώπους αυτούς, να πετούν σήµερα, όταν τους δίνονται
τόσες ευκαιρίες, που άλλοτε δεν τους δίνονταν, µε τις ιδιωτικές
µεταφορικές εταιρείες, να µεταπηδήσουν στον ιδιωτικό βίο, στον
πολιτικό βίο, όπου και οι αµοιβές και οι συνθήκες είναι καλύτερες.
Παρ' όλα αυτά πρέπει να σας πω ότι το ποσοστό των πιλότων που
παραιτείται είναι πολύ µικρό.
Οι ιπτάµενοι αξιωµατικοί είναι αφοσιωµένοι στη δουλειά τους και
στην αποστολή τους, παρά το γεγονός ότι οι συνθήκες είναι

εξαιρετικά δύσκολες, εξαιρετικά κουραστικές, εξαιρετικά επικίνδυνες
και το έχουµε δει πάρα πολλές φορές.
Αυτό δε που είπα, για το Υπουργείο δεν είναι αοριστολογία. Το
Υπουργείο κάνει τεράστιες προσπάθειες να βελτιώσει όλες τις
συνθήκες ζωής µε το πτητικό επίδοµα ή και µε τις άλλες κοινωνικές
παροχές, τις οποίες δίδουµε µέσα στα πλαίσια των δυνατοτήτων
της ελληνικής οικονοµίας.
Ευχαριστώ πολύ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Γεγονός πάντως είναι ότι δεν έχει λυθεί
το πρόβληµα, θα λυθεί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός κ. Κωνσταντίνος
Σηµίτης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ.
Απόστολο Κακλαµάνη γνωρίζει ότι οι Βουλευτές κύριοι Γικόνογλου
Μόσχος, Κεδίκογλου Βασίλης και Κηπουρός Χρήστος
επανεντάσσονται στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Παρακάλεσε η κ. Φουντουκίδου να προταχθεί η επίκαιρη ερώτησή
της, διότι ανειληµµένες υποχρεώσεις την υποχρεώνουν να πετάξει
για τη Θεσσαλονίκη. Το Σώµα συµφωνεί;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εποµένως θα
συζητηθεί η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου µε αριθµό
141/11.11.98 της Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας
Φουντουκίδου προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε την
έξαρση της εγκληµατικότητας, τη λήψη των αναγκαίων µέτρων κλπ.
H επίκαιρη ερώτηση της κ. Φουντουκίδου είναι η ακόλουθη:
"Κατά το τελευταίο χρονικό διάστηµα παρατηρείται έξαρση της
εγκληµατικότητας, τόσο ως προς την έκταση όσο και ως προς τη
µορφή που προσλαµβάνει.
Είναι χαρακτηριστικό ότι στην ελληνική ύπαιθρο, όπου παλαιότερα
το έγκληµα ήταν σπάνιο και σχεδόν αποκλειστικά συνδεδεµένο µε
ζητήµατα τιµής ή κληρονοµικά, σήµερα, µε οργανωµένη πλέον
µορφή, κάνει την εµφάνισή του µε την ίδια συχνότητα µε την οποία
παρουσιάζεται στα µεγάλα αστικά κέντρα.
Ιδιαίτερα ανησυχητικό επίσης είναι το γεγονός ότι τα κρούσµατα
εκδήλωσης εγκληµατικής συµπεριφοράς παρουσιάζουν θεαµατική
αύξηση στις µικρές ηλικίες.
Είναι αναµφίβολα κοινή η διαπίστωση ότι ποτέ άλλοτε δεν
αισθάνθηκε ο 'Ελληνας πολίτης τόσο ανασφαλής όσο αυτήν την
εποχή.
"Το φαινόµενο βέβαια της εγκληµατικότητας αποτελεί ένα σύνθετο
πρόβληµα κοινωνικής εκτροπής και ανοµίας µε πολλές πτυχές και
προεκτάσεις και η αντιµετώπισή του στον τοµέα της πρόληψης δεν
περιορίζεται ασφαλώς στις αρµοδιότητες µόνο της πολιτείας.
Η καταστολή, όµως, του εγκλήµατος βαρύνει αποκλειστικά την
πολιτεία, η οποία οφείλει να παρέχει προστασία και ασφάλεια στους
πολίτες. 'Αλλως τα φαινόµενα αυτοδικίας, όπως το περιστατικό στην
Κορινθία, θα πολλαπλασιασθούν και το γεγονός αυτό θα έχει
ασύλληπτες συνέπειες σε βάρος της κοινωνίας µας.
Απαιτείται προς τούτο καλά οργανωµένη και εκπαιδευµένη
Αστυνοµία, απαλλαγµένη από κρούσµατα διαφθοράς που την
ταλανίζουν τελευταία.
Γι'αυτό σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ:
1. Ποια είναι η γενικότερη πολιτική σας στον τοµέα καταστολής του
εγκλήµατος;
2. Είναι σήµερα η ΕΛ.ΑΣ. σε θέση να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά
την εγκληµατικότητα;
3. Προτίθεσθε να αναδιοργανώσετε την ΕΛ.ΑΣ. κατά τα πρότυπα
αστυνοµιών άλλων χωρών, που έχουν µεγαλύτερη εµπειρία στην
επιτυχή καταπολέµηση του εγκλήµατος;".
Ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ. Πετσάλνικος έχει το λόγο για τρία
λεπτά να πρωτολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
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Κύριε Πρόεδρε, κεντρικός άξονας της κυβερνητικής πολιτικής στον
ευαίσθητο τοµέα αρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης
παραµένει η εξασφάλιση συνθηκών ελευθερίας και ασφάλειας των
πολιτών. Βέβαια, βασική προϋπόθεση είναι η δηµιουργία σταθερών
σχέσεων εµπιστοσύνης µε τον πολίτη, που δικαιούται να αισθάνεται
στην καθηµερινή ζωή του τη φροντίδα των Σωµάτων Ασφαλείας, η
ευαισθητοποίηση του προσωπικού του σε ό,τι αφορά το σεβασµό
και την προστασία των ατοµικών και συλλογικών δικαιωµάτων του
πολίτη, καθώς και η ταχεία και αποτελεσµατική παρέµβασή του
στην αντιµετώπιση των προβληµάτων του.
Η αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση του εγκλήµατος, το οποίο
αποτελεί ευρύτερο βέβαια κοινωνικό φαινόµενο µε διεθνείς
διαστάσεις, γιατί πολλά έχουν αλλάξει στα τελευταία χρόνια, και
γενικότερα η επίλυση πολύπλοκων προβληµάτων, που
αναφέρονται στα αγαθά της τάξης και της ασφάλειας, προϋποθέτει
σύγχρονη και αποτελεσµατική λειτουργία των Σωµάτων και
υπηρεσιών του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης.
Στοχεύουµε σε Σώµατα Ασφαλείας σύγχρονα, αφοσιωµένα στο
καθήκον, στην υπηρεσία του πολίτη, µε κοινωνική ευαισθησία στη
δράση τους και γι' αυτόν το σκοπό άλλωστε προωθούµε
πρόγραµµα αναβάθµισης και βελτίωσης της αποτελεσµατικότητάς
τους, καθώς και εκσυγχρονισµού των δοµών τους.
Παρά την αυξητική τάση σε ό,τι αφορά ορισµένα εγκλήµατα το
τελευταίο διάστηµα, οφείλω να σηµειώσω ότι όλοι οι δείκτες
εγκληµατικότητας στη χώρα µας είναι από τους χαµηλότερους,
ευτυχώς, στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Ο στόχος µας θα πρέπει να
είναι να γίνουν ακόµη πιο χαµηλοί οι δείκτες αυτοί. Αυτό
αποδεικνύει ότι η Ελληνική Αστυνοµία, µε τις όποιες αδυναµίες της,
επιτελεί ένα σηµαντικότατο έργο.
Οι δηµογραφικές, κοινωνικοοικονοµικές, τεχνολογικές και άλλες
µεταβολές, όπως και η αποδιοργάνωση παραδοσιακών θεσµών,
αλλά και τα νέα δεδοµένα µιας εγκληµατικότητας, όπως είπα, χωρίς
σύνορα, επιβάλλουν µια ουσιαστική αναδιάταξη της οργάνωσης και
επιβάλλουν και αναδιοργάνωση της λειτουργίας της Αστυνοµίας.
Γι' αυτόν άλλωστε το σκοπό -όπως είχα πει και κατά τη διάρκεια της
συζήτησης για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης προς την
Κυβέρνηση- προωθούµε τη δηµιουργία του Αρχηγείου της
Αστυνοµίας. Εκεί έχουµε λάβει ως πρότυπα και την οργάνωση
αστυνοµιών άλλων χωρών.
Επίσης προωθούµε την αναδιοργάνωση των υπηρεσιών και στην
Αττική και στην περιφέρεια, σύµφωνα µε τα νέα δεδοµένα και τις
νέες πραγµατικές ανάγκες. Προωθούµε την αποδέσµευση
προσωπικού, που τώρα απασχολείται σε αλλότρια έργα.
Προωθούµε πάνω απ' όλα την κατοχύρωση της αξιοκρατίας, µε ένα
νέο σύστηµα κρίσεων και προαγωγών. Πιστεύω ότι ως το τέλος του
έτους θα έχουµε έτοιµο το σχέδιο, µε βάση µελέτη που θα αξιοποιεί
τις εµπειρίες κρατών, που φηµίζονται για το υψηλό επίπεδο της
αστυνοµίας τους και για τις αξιοκρατικές διαδικασίες προαγωγών.
Προωθούµε τέλος τον εκσυγχρονισµό του συστήµατος και την
καθιέρωση συνεχούς εκπαίδευσης και µετεκπαίδευσης για όλους
τους υπηρετούντες.
'Εχει ξεκινήσει και υλοποιείται ένα πολύ µεγάλο πρόγραµµα για την
ενίσχυση και τον εκσυγχρονισµό των υποδοµών, αλλά και του
εξοπλισµού της Αστυνοµίας καθώς και της Τροχαίας. Για το σκοπό
αυτόν έχουν δεσµευθεί σε ένα πενταετές πρόγραµµα κονδύλια
ύψους εκατό δισεκατοµµυρίων (100.000.000.000) δραχµών και
στον προϋπολογισµό του 1999 υπάρχουν σηµαντικές εγγραφές για
τον εκσυγχρονισµό των υποδοµών της Αστυνοµίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
Η κ. Φουντουκίδου έχει το λόγο για δύο λεπτά, να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή της.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, το κεφάλαιο
"ασφάλεια του πολίτη" εθεωρείτο δεδοµένο και αυτονόητο
κεκτηµένο για την ελληνική κοινωνία πριν από λίγο καιρό.

Σήµερα αναµφίβολα προτάσσεται ως υψίστη πολιτική
προτεραιότητα η τόνωση του αισθήµατος ασφάλειας του 'Ελληνα
πολίτη και η αποκατάσταση της εµπιστοσύνης του προς τους
φυσικούς της φορείς. 'Ηταν λάθη και παραλείψεις ετών, διασυρµός
προσώπων και θεσµών, αποκαθηλώσεις αξιών, κοινωνική κρίση,
κατάρρευση κοσµοθεωριών, έλλειψη κοινωνικής πολιτικής, επιείκεια
των νόµων, φαύλο και διάτρητο σωφρονιστικό σύστηµα, οι αιτίες
που άφησαν µια βαθιά τραυµατισµένη Ελληνική Αστυνοµία.
Θαρρώ ότι το συµβάν της οδού Νιόβης ήταν απλώς η πιστοποίηση
του τέλους και της τελευταίας ελπίδας για την αποτελεσµατικότητα
της ΕΛ.ΑΣ. Ασφαλώς αντιλαµβάνεσθε, κύριε Υπουργέ, ότι το
πρόβληµα δεν λύνεται µε σπασµωδικές κινήσεις αµφιλεγόµενης
αποτελεσµατικότητας, όπως η αντικατάσταση σαράντα πέντε
αξιωµατικών, που καλώς ή κακώς φεύγουν µε στίγµα, µε µοµφή.
Θεωρώ ότι χρειάζονται µέτρα που αφορούν την επιλογή των
προσώπων, τη συνεχή τους εκπαίδευση, την ορθή κατανοµή και
αξιοποίηση του έµψυχου υλικού, τον εκσυγχρονισµό και την
αξιοποίηση της υλικής υποδοµής. Υπάρχουν καταγγελίες ότι υλικά
παραµένουν αναξιοποίητα σε αποθήκες εδώ και πέντε χρόνια.
Μόνο έτσι θα µπορέσουµε να βρούµε λύση στο µεγάλο πρόβληµα,
που ταλανίζει την ελληνική κοινωνία.
Θεώρησα χρέος µου να κάνω αυτήν την ερώτηση, γιατί στη
συζήτηση για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση
είδα ότι ενοχληθήκατε, κύριε Υπουργέ, από όσα είπαν αρκετοί
συνάδελφοι για ανοχύρωτο κράτος. Το χαρακτηρίσατε υπερβολή
και αντιπολιτευτική κορόνα. Θα προχωρήσω λίγο παραπάνω, µε
όλον τον κίνδυνο να εισπράξω τους ίδιους χαρακτηρισµούς.
Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα σας πω "εάλω η πόλις, εάλω η ύπαιθρος".
Ο φόβος και η ανασφάλεια του 'Ελληνα πολίτη είναι πραγµατικό
γεγονός. Κυκλοφορούν τετρακόσιοι ενενήντα δύο δραπέτες
ανενόχλητοι ανάµεσά µας. Χθες δηµοσίευµα ανέφερε ότι
παρατηρείται στη Θεσσαλονίκη έλλειψη στις καραµπίνες. Σήµερα
άκουσα ότι έξι πολίτες της Αθήνας πέφτουν θύµατα βίας
καθηµερινά. Τα δελτία ειδήσεων καλύπτονται αποκλειστικά από
αστυνοµικό ρεπορτάζ. Η ύπαιθρος το βράδυ στοιχειώνει και οι
συµµορίες την αλωνίζουν, ενώ το έγκληµα αλλάζει µορφή και γίνεται
περισσότερο βίαιο. Οι συµµορίες πλέον έχουν µοιράσει σε ζώνες
ευθύνης και εκµετάλλευσης την Ελλάδα.
'Εχουµε ακούσει εξαγγελίες, κύριε Υπουργέ. Ο κ. Ρωµαίος προ
διετίας είχε εξαγγείλει την αστυνοµία συνόρων. ∆εν πρέπει να
µείνετε στα λόγια. Πρέπει να δώσετε στους 'Ελληνες πολίτες αυτό
που δικαιούνται και τους αξίζει. Είναι το αίσθηµα της ασφάλειας,
ένας τόπος παράδεισος για τους 'Ελληνες και όχι µόνο για τους
αλλοδαπούς, όπως οι ίδιοι λένε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, θα επαναλάβω την παρατήρηση που είχα κάνει και στην
προ ηµερών συζήτηση που είχαµε εδώ. Γενικεύσεις ή υπερβολές ή
κορόνες ότι δήθεν δεν υπάρχει Αστυνοµία, ότι οι πολίτες βρίσκονται
στο έλεος των εγκληµατικών κλπ., είναι υπερβολικές, είναι άδικες
και µπορούν να δηµιουργήσουν πολύ µεγαλύτερα προβλήµατα.
∆εν είναι έτσι. Υπάρχουν αδυναµίες, υπάρχουν προβλήµατα, που
τα αντιµετωπίζουµε. 'Οσον αφορά την παρατήρηση της κ.
Φουντουκίδου ότι ήταν σπασµωδικές οι κινήσεις της
αντικατάστασης των ανδρών που υπηρετούσαν στα τµήµατα ηθών,
λεσχών και όπλων, πρέπει να πω ότι δεν ήταν σπασµωδικές.
Εντάσσονται σε ένα συγκεκριµένο σχέδιο, που θα οδηγήσει πλήρως
στην αποκατάσταση του κύρους της Αστυνοµίας. 'Οταν πρέπει να
γίνονται τέτοιες κινήσεις, θα τις κάνουµε χωρίς δεύτερη κουβέντα.
∆εν λέω ότι όλοι, όσοι υπηρετούσαν εκεί, φταίνε. Σαφώς, όµως,
χρειαζόταν να γίνει µία συνολική κίνηση. ∆ιαφορετικά θα έπρεπε να
εµπλακεί κανείς σε αέναες αναζητήσεις, τη στιγµή που βοούσε ο
τόπος ότι κάτι δεν πάει καλά. Η πάταξη της διαφθοράς είναι από
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τους πρώτους στόχους µας. Σε αυτό συµφωνεί και η συντριπτική
πλειοψηφία των αστυνοµικών, των έντιµων αστυνοµικών, που
ζητούν και αυτοί να αποκατασταθεί το κύρος τους. Η πολιτική
ηγεσία αλλά και η φυσική ηγεσία έχει την ευθύνη.
Σε ό,τι αφορά την ύπαιθρο, κυρία Φουντουκίδου, θα επαναλάβω,
ότι το προεδρικό διάταγµα, που βελτίωνε το προηγούµενο
προεδρικό διάταγµα για την πρόσληψη των χιλίων συνοριακών
φρουρών, δηλαδή το προεδρικό διάταγµα που τώρα καταρτίσαµε,
για να δοθεί η δυνατότητα και στους αποφοίτους Τεχνικών Λυκείων
να πάρουν µέρος σε αυτήν την προκήρυξη, προχθές υπεγράφη
από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και την επόµενη εβδοµάδα θα
γίνει επαναπροκήρυξη.
Η εκτίµησή µου είναι ότι µέχρι το τέλος αυτού του έτους, δηλαδή
µέχρι το τέλος του 1998, θα έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες, θα
έχουν προσληφθεί οι χίλιοι συνοριακοί φρουροί µε τα αντικειµενικά
µόρια, µε τις αντικειµενικές αυτές διαδικασίες. Θα αρχίσει η
εκπαίδευσή τους τον Ιανουάριο και πριν από την έλευση του
καλοκαιριού θα στελεχώνουν τις υπηρεσίες σε όλην τη µεθοριακή
γραµµή, έτσι ώστε µαζί µε τις 'Ενοπλες ∆υνάµεις, που φυλάνε τα
σύνορα, µε τα αποσπάσµατα που ήδη λειτουργούν τα τελευταία
χρόνια και αυτοί οι επιπρόσθετοι συνοριακοί φρουροί θα
αποτελέσουν µία πραγµατική ασπίδα -πιστεύω- σε ό,τι αφορά το
µεγάλο πρόβληµα της λαθροµετανάστευσης αλλά και της καλύτερης
αστυνόµευσης της ελληνικής υπαίθρου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η
∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας
"Κύρωση του Πρωτοκόλλου οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ των
Κυβερνήσεων της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της
Αλβανίας".
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Πρώτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 125/10.11.98 του
Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη
Καλαµακίδη προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας της εταιρείας "SYNKO ABEE"
στην Εύβοια κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καλαµακίδη σε περίληψη έχει ως εξής:
"Στο νοµό µας λειτουργεί η εταιρεία "SYNKO ABEE", η οποία
προσφέρει εκατόν εξήντα θέσεις εργασίας.
Η εταιρεία αυτή βγαίνει σε πλειστηριασµό στις 4.11.1998. Σε
περίπτωση ανάδειξης υπερθερµατιστή άλλου πλην της εταιρείας,
που σήµερα εκµεταλλεύεται, µπορεί να έχει ως αποτέλεσµα να
χαθούν οι θέσεις εργασίας και να µείνουν στο δρόµο εκατόν εξήντα
οικογένειες.
Με δεδοµένο ότι στο νοµό µας υπάρχουν υψηλά ποσοστά ανεργίας
από το κλείσιµο αρκετών εταιρειών, αν χαθούν και οι εκατόν εξήντα
θέσεις εργασίας και αυτής της εταιρείας µετά τον πλειστηριασµό
της, θα ενταθεί το πρόβληµα ανεργίας στο νοµό...
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Αν µπορούν να διασφαλισθούν οι θέσεις των εκατόν εξήντα
εργαζοµένων της εταιρείας, αν αλλάξει το ιδιοκτησιακό καθεστώς
της και να αντιµετωπισθεί η εταιρεία "SYNKO ABEE" µε τους ίδιους
όρους που αντιµετωπίζεται µία γειτονική και παρεµφερής εταιρεία
του νοµού (ΜΙΜΙΚΟΣ)".
O Yφυπουργός Γεωργίας κ. Φουντάς έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, όπως είναι γνωστό, η επιχείρηση
"SYNKO ABEE" δραστηριοποιείται στον κλάδο χρησιµοποιώντας
από το 1995 τις εγκαταστάσεις του πτωχεύσαντος Πτηνοτροφικού
Συναιτερισµού Χαλκίδος έναντι ευτελούς ενοικίου. Αναπτύσσει την
παραγωγική της δραστηριότητα δια µέσου δικτύου πενήντα
συνεργαζοµένων πτηνοτρόφων, παχυντών, κυρίως παλαιών µελών
του Συνεταιρισµού. Απασχολεί γύρω στα εκατόν εξήντα άτοµα.
Η επιχείρηση αυτή µε λίγα κεφάλαια και λειτουργώντας µε ζηµιές τα
δύο πρώτα χρόνια της ίδρυσής της προσπαθεί µε νέους µετόχους

και νέα διοίκηση να συνεχίσει τη λειτουργία της. ∆εν είναι πιστούχος
της Αγροτικής Τράπεζας και δεν µπορεί να γίνει, αφού ούτε η
συνέχεια της λειτουργίας της είναι εξασφαλισµένη ούτε η οικονοµική
της επιφάνεια το επιτρέπει.
Πράγµατι, στις 4 Νοεµβρίου είχε προγραµµατισθεί να γίνει ο
πλειστηριασµός κατά της "SYNKO", αλλά δεν πραγµατοποιήθηκε,
γιατί µε απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Νέας Αρτάκης
παρέµειναν κλειστές όλες οι υπηρεσίες του ∆ήµου στις 4 και στις 5
Νοεµβρίου από τις 11.30' µέχρι τις 14.30'. Μάλιστα, έχει υποβληθεί
µήνυση από την Αγροτική Τράπεζα.
Η Τράπεζα ήταν υποχρεωµένη να επισπεύσει τον παραπάνω
πλειστηριασµό, όπως και πολλούς άλλους στο παρελθόν, εκ των
οποίων κανείς δεν πραγµατοποιήθηκε, για να εισπράξει τις
απαιτήσεις της που είναι ύψους πάνω από οκτώ δισεκατοµµύρια
(8.000.000.000) δραχµές, δεδοµένου ότι ο συνεταιρισµός,
δυστυχώς, βρίσκεται σε καθεστώς πτώχευσης.
Εµείς στο Υπουργείο είχαµε δεχθεί ένα αίτηµα του
Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Εύβοιας. 'Ηλθαν εκπρόσωποι των
εργαζοµένων σε όλες τις πτηνοτροφικές µονάδες. Είχαµε µία
συζήτηση µε τον κύριο Υπουργό και εκείνος και εγώ δεσµευθήκαµε
να µεταβεί κυβερνητικό κλιµάκιο στη Χαλκίδα, να συζητήσουµε για
όλες τις δραστηριότητες εκεί του κλάδου των πτηνοτροφικών
µονάδων.
Υπάρχει έντονο πρόβληµα για όλες τις πτηνοτροφικές µονάδες, όχι
µόνο για τη συγκεκριµένη της "SYNKO ABEE", αλλά και ο
"ΜΙΜΙΚΟΣ" κ.α. ∆εν έχει ακόµα προσδιοριστεί η ηµεροµηνία της
µετάβασης του κλιµακίου. Πιστεύω ότι αυτό θα γίνει πολύ σύντοµα.
∆εσµευθήκαµε, µάλιστα, και είχαµε και αναστολή των
κινητοποιήσεων, επειδή θα µεταβούµε εκεί -πιστεύω- τις προσεχείς
µέρες. Και εσείς φυσικά θα ειδοποιηθείτε και θα κληθείτε να είσαστε
εκεί, για να βρούµε την καλύτερη δυνατή λύση.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Φουντά.
Ο κ. Καλαµακίδης έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτηση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΑΜΑΚΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, οφείλω να κάνω µία
διευκρίνιση. Οι κτιριακές εγκαταστάσεις που εκτίθενται σε
αναγκαστικό πλειστηριασµό ανήκουν στον ήδη πτωχεύσαντα
Πτηνοτροφικό Συνεταιρισµό Χαλκίδας, όπως είπατε, ενώ η "SYNKO
ABEE" είναι µία άλλη οµοειδής πτηνοτροφική επιχείρηση, η οποία
διοικείται από νέους ανθρώπους, επιστήµονες, που έχουν εµπειρία
του αντικειµένου και µεγάλη γνώση. Η "SYNKO ABEE" δεν οφείλει
ούτε µια δραχµή.
Αυτή την ερώτηση την έκανα, πρώτον, για να προστατεύσουµε το
προσωπικό που εργάζεται εκεί, γιατί όπως ξέρετε, η Εύβοια
αντιµετωπίζει ένα οξύτατο πρόβληµα ανεργίας. ∆εν είναι δυνατόν
να ανεχθούµε άλλο χτύπηµα, γιατί έχουµε φθάσει στο έσχατο όριο.
Ο δεύτερος λόγος ήταν, για να ζητήσω µία ίση µεταχείριση όλων
των οµοειδών επιχειρήσεων, διότι δυστυχώς υπάρχει µία
ενορχηστρωµένη επίθεση άλλων ανταγωνιστικών οµοειδών
επιχειρήσεων κατά της "SYNKO", µε αντικειµενικό σκοπό να την
εξοντώσουν για ίδιον όφελος. Θα πρέπει, λοιπόν, όλες αυτές οι
επιχειρήσεις να αντιµετωπιστούν επί ίσοις όροις και, βεβαίως,
θεωρώ θετικό το ότι θα έλθετε στη Χαλκίδα, για να δείτε τα
προβλήµατα, να εκθέσουµε και εµείς τις απόψεις µας και, εν πάση
περιπτώσει, να δώσουµε κάποια λύση, διότι πράγµατι από τις
επιχειρήσεις αυτές δεν ζουν µόνο οι δύο χιλιάδες εργαζόµενοι, αλλά
και πολλές δορυφορικές επιχειρήσεις, οι οποίες ζουν από την
κεντρική αυτή επιχείρηση. Συνεπώς υπάρχει µία αλυσίδα
συµφερόντων σε όλην αυτήν την περιοχή. Θα πρέπει µε µεγάλη
συµπάθεια να δείτε και να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα αυτό της
Εύβοιας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Καλαµακίδη.
Ο κ. Φουντάς έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να
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δευτερολογήσει.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, δεν θα καταναλώσω τα δύο λεπτά.
'Ηθελα να πω ότι φαίνεται, πράγµατι, πως είναι νέο το καθεστώς
λειτουργίας της "SYNKO", αλλά, δυστυχώς, έχει φορτωθεί όλα τα
παρελκόµενα του παρελθόντος τα χρέη κλπ., εποµένως είναι σε
πολύ δύσκολη κατάσταση και η εταιρεία και οι εργαζόµενοι.
∆έχοµαι ότι πρέπει να προστατευθούν οι εργαζόµενοι, δέχοµαι να
υπάρξει ίση µεταχείριση, αλλά έχω να σας πληροφορήσω, κύριε
συνάδελφε, ότι και η εταιρεία "ΜΙΜΙΚΟΣ" δεν είναι σε καλή
κατάσταση. Εδώ επικαλείσθε ίση µεταχείριση, αλλά και εκεί η
κατάσταση είναι άσχηµη. 'Αρα, ίση µεταχείριση προς τα κάτω ίσως!
Πιστεύω, όµως, ότι κατά τη µετάβασή µας εκεί, όπου θα είναι και η
ΑΤΕ µαζί, θα ακούσουµε όλες τις απόψεις, θα υπάρξει ο αντίλογος
και θα γίνει συζήτηση, ώστε να βρεθεί η καλύτερη λύση, γιατί ο
στόχος µας είναι πράγµατι αυτή η µεγάλη κρίση, η ανεργία, που
φθάνει πιστεύω τα 30%, να σταµατήσει και να βελτιωθεί για το καλό
των εργαζοµένων, για το καλό της Χαλκίδας, που µέχρι πριν από
λίγα χρόνια παρήγαγε και παράγει ακόµα τη µεγαλύτερη ποσότητα
λευκού κρέατος. Εκεί, λοιπόν, θα τα πούµε καλύτερα και πιστεύω
ότι θα αναζητήσουµε την καλύτερη λύση και εάν υπάρχει, θα τη
βρούµε. Ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΑΜΑΚΙ∆ΗΣ: Θα χαρούµε ιδιαίτερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κ.Φουντά.
Τρίτη είναι η µε αριθµό 142/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αχιλλέα
Κανταρτζή προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής
(ΠΣΕ) για την τριτοβάθµια εκπαίδευση κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κανταρτζή έχει ως εξής:
"Η Κυβέρνηση στα πλαίσια των κατευθύνσεων της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης ψήφισε το ν. 2525/97, στον οποίον εκτός από τα νέα µέτρα
που πήρε για το λύκειο και τα οποία είχαν σαν αποτέλεσµα την
πλήρη αποδιοργάνωση της Λυκειακής Εκπαίδευσης, θέσπισε
παράλληλα και τα Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής (ΠΣΕ), που
αφορούν την τριτοβάθµια εκπαίδευση.
Παρά τους ισχυρισµούς της Κυβέρνησης ότι µε τα Π.Σ.Ε.
αναβαθµίζεται η πανεπιστηµιακή εκπαίδευση, ότι δίνεται η
δυνατότητα να έχουν πρόσβαση στα πανεπιστήµια νέα τµήµατα της
νεολαίας και όσοι από τους εργαζόµενους επιθυµούν να
σπουδάσουν ή να ξανασπουδάσουν, η συντριπτική πλειοψηφία των
Α.Ε.Ι. αλλά και τα µεγαλύτερα Τ.Ε.Ι. της χώρας, όπως το Τ.Ε.Ι. της
Αθήνας, απέρριψαν τα Π.Σ.Ε. και αρνούνται να τα εφαρµόσουν µε
την ατράνταχτη και επιχειρηµατολογηµένη αιτιολογία ότι
υποβαθµίζουν τις σπουδές, ότι ρυµουλκούν παράλληλα την
υποβάθµιση των πτυχίων των συµβατικών Α.Ε.Ι., ότι κινούνται στο
επίπεδο της στενής κατάρτισης, που σε ελάχιστο χρόνο
απαξιώνεται, ότι δηµιουργούν ένα στενά εξειδικευµένο εργατικό
δυναµικό, που θα είναι έρµαιο στις ευκαιριακές ανάγκες και πιέσεις
της λεγόµενης αγοράς.
'Ηδη η κατάσταση, που έχει δηµιουργηθεί στα πανεπιστήµια της
χώρας, είναι εκρηκτική, όπου φοιτητές και διδακτικό προσωπικό στη
συντριπτική τους πλειοψηφία απορρίπτουν την εφαρµογή των
Π.Σ.Ε.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, µπροστά στην καθολική απόρριψη
της πολιτικής της, όσον αφορά τα Π.Σ.Ε. από τους άµεσα
ενδιαφερόµενους φορείς, σκέπτεται να αποσύρει τα Π.Σ.Ε. και το ν.
2525/97 και να εισακούσει τις θεµελιωµένες προτάσεις των
αρµόδιων εκπαιδευτικών και συλλογικών φορέων;"
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, τα
Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής που κατ'αρχήν είχαν
τιτλοφορηθεί ΕΛΚΥΣ (Ελεύθεροι Κύκλοι Σπουδών), δεν είναι ένας
παράλληλος θεσµός προς τους άλλους θεσµούς της εκπαιδευτικής

µεταρρύθµισης. Με το ν.2525 θεσµοθετήθηκε ως βασικός θεσµός,
διότι κρίθηκε αναγκαίος και οπωσδήποτε ωφέλιµος, τόσο για την
εκπαίδευση όσο και για την κοινωνία.
Τι είναι τα Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής; Είναι ένας ευέλικτος
λειτουργικός θεσµός σπουδών. Παράλληλα υπάρχει και
αναπτύσσεται µε τα κλασικά παραδοσιακά προγράµµατα σπουδών
σε Α.Ε.Ι. και Τ.Ε.Ι., έχει µια ευελιξία που δεν έχουν τα άλλα,
προσεγγίζει εύκολα τα νέα γνωστικά αντικείµενα και φυσικά
αναπτύσσεται µε διατµηµατική συνεργασία, τόσο σε επίπεδο των
Α.Ε.Ι. όσο και σε επίπεδο των Τ.Ε.Ι. Εκείνο δε που αποτελεί και
πρωτοφανές φαινόµενο χάρη σ'αυτά τα προγράµµατα είναι και η
αρξαµένη ήδη συνεργασία ανάµεσα σε Α.Ε.Ι. και Τ.Ε.Ι., όπως είναι
στο Α.Ε.Ι. Ιωαννίνων και το Τ.Ε.Ι. Ηπείρου, όπου αναπτύχθηκε ένα
τέτοιο πρόγραµµα.
'Ενα, επίσης, άλλο χαρακτηριστικό των Προγραµµάτων Σπουδών
Επιλογής που διευρύνουν τα προϊόντα -ας το πω έτσι και µε
οικονοµικούς όρους- της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης είναι ότι δεν
επιβάλλονται ούτε διά της βίας ούτε της σωµατικής ούτε της
ψυχολογικής. 'Οποια τµήµατα θέλουν, σε όποια πανεπιστήµια, τα
εγκρίνουν, αναπτύσσονται και λειτουργούν.
Να δούµε όµως και σε ποιους απευθύνονται αυτά τα Προγράµµατα
Σπουδών Επιλογής. Απευθύνονται πρώτα απ'όλα -και έχει
αποδειχθεί και από τη ζήτηση και από την παρακολούθησή τους-
στους φοιτητές, στους πτυχιούχους Α.Ε.Ι. και Τ.Ε.Ι., σε
εργαζόµενους και ανέργους κατόχους απολυτηρίου και φυσικά σε
όλες τις ηλικίες, για να ανταποκριθούµε σ'αυτό που οι σύγχρονες
ανάγκες της κοινωνίας της γνώσης επιβάλλουν και όχι καµιά οδηγία
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Αυτό να το καταλάβουµε. Η διά βίου
εκπαίδευση υλοποιείται µόνο µέσα από τα Προγράµµατα Σπουδών
Επιλογής, που µε µεγάλη καθυστέρηση η χώρα µας, επιτέλους,
υιοθέτησε µε την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. 'Ετσι, λοιπόν, έχουν
και κοινωνική αποστολή, διότι δεν αφήνουν ανυπεράσπιστο τον
κάτοχο ενός πτυχίου, µε απαξιωµένη γνώση.
Του δίνουν την ευχέρεια ακριβώς µε αυτήν την ευελιξία σε
επιστηµονικό επίπεδο, µε την προσέγγιση και εφαρµογή νέων
γνωστικών αντικειµένων, να ανταποκριθεί επιθετικά, όχι αµυντικά
στις ανάγκες της αγοράς.
Θα συνεχίσω, κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο για δύο λεπτά.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Ο κύριος Υπουργός στην τοποθέτησή
του προσπάθησε να ωραιοποιήσει την κατάσταση σχετικά µε τα
Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής. Αναφέρθηκε στη δήθεν
αναγκαιότητά τους και είπε ότι έτσι δίνεται το δικαίωµα για
µόρφωση και σε άλλες κατηγορίες εργαζοµένων, που δεν
συµµετέχουν στα πανεπιστήµια. Η πραγµατικότητα όµως είναι
διαφορετική, η πραγµατικότητα είναι ότι η Κυβέρνηση δεν
προχώρησε σε αυτήν την επιλογή, σε αυτήν την απόφαση, µε
στόχο την αναβάθµιση και της δηµόσιας δωρεάν παιδείας. 'Αλλος
είναι ο στόχος της. Αν ήθελε τέτοιο πράγµα, θα προχωρούσε στην
καθιέρωση της δωδεκάχρονης εκπαίδευσης, στην αύξηση των
δαπανών για την παιδεία και όχι στα ψίχουλα που δίνονται µέσα
από τον προϋπολογισµό.
Μέσα από τα Προγράµµατα Επιλογής Σπουδών προωθείται η
συνολική υποβάθµιση των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων.
Με τις βεβαιώσεις σπουδών, για όσους παρακολοθούν
περιορισµένα µαθήµατα, εκείνο που γίνεται είναι η προώθηση µιας
περιορισµένης κατάρτισης ενός περιορισµένου αριθµού
εργαζοµένων, που γρήγορα θα οδηγηθεί στην απαξίωση λόγω της
περιορισµένης µόρφωσης που έχει, αφού δεν θα µπορεί να
παρακολουθεί τις γενικότερες εξελίξεις. Είναι εναρµονισµένη στα
συµφέροντα και στις επιδιώξεις του µεγάλου κεφαλαίου, που ζητάει
µισοειδικευµένο φθηνό εργατικό δυναµικό και γι' αυτούς είναι
αναγκαία αυτά τα προγράµµατα.
Αναφέρθηκε  ο  κύριος  Υπουργός  στην  τοποθέτησή  του  για
προϊόντα  των  Ανωτάτων  Εκπαιδευτικών  Ιδρυµάτων.  Μα  πού
θα  πάει  τελικά  αυτή  η  κατάσταση,  κύριε  Υπουργέ;  Προϊόν  η
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παιδεία, προϊόν η υγεία, προϊόν όλες οι κοινωνικές υπηρεσίες. Είναι
εναρµονισµένες ακριβώς σ' αυτές τις απαιτήσεις που επιδιώκει η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Σας το επισηµάναµε αυτό, όσον αφορά την
υποβάθµιση των τίτλων σπουδών στη συζήτηση του νοµοσχεδίου.
∆εν µας ακούσατε. Σας το επισηµαίνουν τώρα τα πανεπιστήµια,
σας το επισηµαίνουν οι σύγκλητοι, αφού τα µεγαλύτερα
πανεπιστήµια της χώρας αρνούνται να προχωρήσουν στην
καθιέρωση αυτών των προγραµµάτων. Ανοίγετε το δρόµο για την
υπονόµευση της δηµόσιας δωρεάν παιδείας, αφού ταυτόχρονα
προβλέπεται και η δυνατότητα για την επιβολή διδάκτρων σε όσους
θα φοιτούν και θα έχουν ηλικία πάνω από είκοσι πέντε χρόνια.
Πρέπει επιτέλους να αναλάβει η Κυβέρνηση τις ευθύνες της. Με τα
µέτρα αυτά, τα οποία προωθεί, τα οποία δυναµιτίζουν τη δηµόσια
δωρεάν παιδεία και την οδηγούν σε ακόµη µεγαλύτερη
υποβάθµιση, σπέρνει πραγµατικά θύελλες και θα θερίσει ανέµους.
Η εκπαιδευτική κοινότητα, οι γονείς, οι µαθητές και οι καθηγητές,
δεν θα µείνουν µε σταυρωµένα χέρια. Θα αγωνιστούν, για να
ανατρέψουν αυτές τις αντιλαϊκές επιλογές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ο βερµπαλισµός αυτής της
παράταξης είναι γνωστός. Καταδικάζει την πρόθεση, καταδικάζει
µετά και µία αποδεδειγµένη, οφθαλµοφανή, επιτυχία.
Ξεκίνησαν αυτά τα προγράµµατα -για σκεφθείτε- το Μάρτιο του
1998. ∆εν πέρασαν οκτώ µήνες και ήδη θεωρούνται καταδικαστέα ή
καταδικασµένα από αυτήν την παράταξη, ενώ συµβαίνει ακριβώς το
αντίθετο. Και η αντίδραση αυτή της παράταξης ήταν από την πρώτη
στιγµή µεγάλη, διότι είχαν προβλέψει την επιτυχία των
προγραµµάτων.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Υπάρχουν οµόφωνες αποφάσεις της
Συγκλήτου...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, σας σεβάστηκα όση ώρα
µιλούσατε και δεν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Κανταρτζή !
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Βερµπαλισµό χρησιµοποιήσατε, επιχειρήµατα θα
εισπράξετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ: Οι αποφάσεις της Συγκλήτου είναι
βερµπαλισµός;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εκαοκτώ Α.Ε.Ι. έχει η χώρα. 'Ηδη εφαρµόζονται
έντεκα Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής (ΠΣΕ). ∆εκατέσσερα
Τ.Ε.Ι. έχει η χώρα. 'Ηδη εφαρµόζονται δεκαπέντε Προγράµµατα
Σπουδών Επιλογής. Σύνολο, είκοσι έξι προγράµµατα στους
πρώτους οκτώ µήνες εφαρµογής των ΠΣΕ. Αντιδρούν ένα-δύο
πανεπιστήµια. ∆ικαίωµά τους, δεν επιβάλλεται τίποτε. Αλλά για
δείτε τα στατιστικά δεδοµένα, δείτε και τη ζήτηση. Σε ένα
πρόγραµµα, αγαπητοί συνάδελφοι, υπάρχουν τέσσερις χιλιάδες
υποψήφιοι και δεν µπορούµε να πάρουµε πάνω από διακόσιους,
διακόσιους πενήντα. Και ποιοι είναι αυτοί; Πτυχιούχοι, που θέλουν
να βελτιώσουν, ως εργαζόµενοι, τη θέση τους στο χώρο εργασίας,
είναι άνεργοι πτυχιούχοι, οι οποίοι θέλουν να µπουν δυναµικά στο
χώρο εργασίας µε σύγχρονη γνώση.
∆εν είναι στενή κατάρτιση, αγαπητέ µου, τα Προγράµµατα Σπουδών
Επιλογής. Ασχοληθείτε λιγάκι µε το περιεχόµενό τους, για να
καταλάβετε επιτέλους την αλήθεια. Είναι διά βίου εκπαίδευση, δεν
είναι στενή κατάρτιση και µη διαστρεβλώνετε, όπως έχετε
συνηθίσει, τα πάντα εδώ µέσα, διότι προσπαθείτε µε τα υλικά και τη
φρασεολογία ενός κατεδαφισµένου πρώην υπαρκτού σοσιαλισµού,
να κτίζετε αναχώµατα αντίδρασης στην πρόοδο αυτής της χώρας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ: Θα πάρετε το βραβείο του
αντικοµµουνισµού, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ανθόπουλο.

Η τέταρτη µε αριθµό 140/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής
Λουλέ προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την
ένταξη των γιατρών του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας (ΕΣΥ), διαγράφεται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού.
Πέµπτη είναι η υπ' αριθµόν 132/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου
Τσαφούλια προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την κατάργηση
της προµήθειας, που υποχρεώνει η Αγροτική Τράπεζα να
καταβάλουν οι αγρότες, που ζητούν αναλυτικούς λογαριασµούς για
τα χρέη τους.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσαφούλια έχει ως εξής:
"∆υνάµει της υπ' αριθµ. 222/97 διαταγής του ∆ιοικητού της
Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος, οι ζητούντες αγρότες αναλυτικό
λογαριασµό των χρεών τους από τη χρονολογία που εγεννήθη το
χρέος και µετέπειτα µέχρι σήµερον υποχρεούνται να καταβάλουν
προµήθεια λόγω απασχολήσεως υπαλλήλων.
Φθάνουµε σε σηµεία να φθάνουν οι προµήθειες από εκατόν εξήντα
χιλιάδες (160.000) έως και τετρακόσιες χιλιάδες (400.000) δραχµές
και πλέον του ποσού τούτου.
Οι πάµπτωχοι χρεωµένοι αγρότες όχι µόνο αυτό το ποσό δεν
δύνανται να καταβάλουν αλλά ούτε την κανονική δόση του χρέους ή
ένα µέρος του χρέους.
Επειδή αυτή η διαταγή αποτελεί το αίσχος της αγροτικής πολιτικής.
Επειδή τέτοια επιβάρυνση και εκµετάλλευση του αγροτικού κόσµου
δεν έχει προηγούµενο στην ιστορία για τους αδυνάτους και
φτωχούς ανθρώπους.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Εάν θεωρεί δίκαιη και ηθική την άνω διαταγή.
2. Εαν προτίθεται η Κυβέρνηση να προβεί σε ενέργειες για την
κατάργηση του καθεστώτος αυτού, που πλήττει τους πάµπτωχους
αγρότες."
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Βρεττός έχει το λόγο για τρία λεπτά, για
να πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, υπάρχει ένα τέτοιο σύστηµα. 'Οταν ένας αγρότης ζητήσει
πληροφορίες, η τράπεζα του ζητάει δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές.
Βέβαια, µιλάµε για γραπτές πληροφορίες, οι οποίες -απ' ό,τι έχω
πληροφορηθεί- απασχολούν το προσωπικό για αρκετές ώρες,
εφόσον ο αγρότης ζητάει ολοκληρωµένα στοιχεία.
Με επαφή που κάναµε µε την Αγροτική Τράπεζα, µε την ευκαιρία
της απαντήσεως, θέσαµε το θέµα µε την έννοια που το έθεσε και η
επίκαιρη ερώτηση, αν χρειάζεται, δηλαδή, να πληρώνει ο αγρότης
δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές, για να πληροφορηθεί στοιχεία από
τη σύµβαση που έχει κάνει και µάλιστα αν καµιά φορά ζητήσει για
την ίδια σύµβαση καινούρια στοιχεία, θα πρέπει να πληρώσει άλλες
δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές.
Η απάντηση που µας δόθηκε είναι ότι γίνεται πολλή δουλειά γι'
αυτές τις περιπτώσεις, αλλά παρ'όλα αυτά, µετά από δική µας
παρέµβαση, η τράπεζα είναι διατεθειµένη να µειώσει αυτό το
ποσόν. ∆εν ξέρουµε πόσο ακριβώς, αλλά θα το µειώσει
οπωσδήποτε, διότι πραγµατικά είναι µεγάλο και πολλές φορές είναι
δυσβάστακτο για αγρότες, οι οποίοι δεν έχουν ούτε τη δυνατότητα
να το πληρώσουν αλλά ούτε και τα µέσα να πληροφορηθούν
ορισµένα πράγµατα, που αφορούν τα χρέη τους.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πήγε κάποιος αγρότης
και είπε στην τράπεζα: "'Ανοιξε τα βιβλία σου να µου πεις τι
χρωστάω και κάνε µου αναλυτικό λογαριασµό για εδώ και τρία
χρόνια". 'Ηταν ο Παναγιώτης Γαλάνης, Χαϊκάλη Πατρών. Και του
λέει η τράπεζα: "Προκαταβολή εκατόν εξήντα χιλιάδες (160.000)
δραχµές".
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Απάντηση είναι αυτή που µας δώσατε, κύριε Υπουργέ; ∆εν
λυπάσθε για την κηδεία του αγροτικού κόσµου; 'Εχετε κάνει την
κηδεία του. Τώρα τους ξεθάβετε; Τι θα ελαττώσει; Είναι
υπευθυνότητα Υπουργού; Ο αγροτικός κόσµος έχει καταδικαστεί εις
θάνατον εξ υπαιτιότητός σας. Είναι απάντηση ότι θα µειώσει η
Αγροτική Τράπεζα το ποσόν που ζητάει, προκειµένου να δώσει
απάντηση σ' αυτούς που ζητάνε να µάθουν τι χρωστάνε, στους
πεθαµένους;
Για ποια κοινωνική πολιτική µιλάτε; Αυτοί όλοι είναι κάτω από τα
όρια της φτώχειας και τους ζητάτε εκατόν εξήντα χιλιάδες (160.000),
για να ανοίξετε τα βιβλία σας και να τους δώσετε απάντηση για το τι
χρωστάνε. Υπάρχει µεγαλύτερο αίσχος αγροτικής πολιτικής;
Αν δεν επέµβετε τώρα και αν δεν δώσετε το λόγο σας τώρα ότι θα
καταργηθεί αυτό, έχετε καταδικασθεί εκατό φορές στη συνείδηση
του αγροτικού κόσµου. Μην περιµένετε το 40% του αγροτικού
κόσµου. 'Εχουν αλλάξει τώρα. Τελειώσατε, σβήσατε! Είναι η
τελευταία απόδειξη της χειρότερης και σκληρότερης, απαίσιας και
επώδυνης αγροτικής πολιτικής, που κάνετε. Αυτό δεν θέλει
απάντηση να µου δώσετε. Θα το απαντήσει ο ίδιος ο αγροτικός
κόσµος. Είναι ξεφτίλα η υπόθεση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε και κύριοι συνάδελφοι, ο κόσµος
περιµένει από µας -καµιά φορά βγαίνουν και ειδήσεις στην
τηλεόραση από αυτήν την Αίθουσα- τουλάχιστον να είµαστε
ψύχραιµοι. Περιµένει, τουλάχιστον, να χρησιµοποιούµε λέξεις, οι
οποίες δεν προκαλούν. Περιµένει, τουλάχιστον, να έχουµε ένα
επίπεδο. Τέτοιο επίπεδο, φοβάµαι, ότι δεν υπήρξε από τον αγαπητό
κύριο συνάδελφο, όταν χρησιµοποίησε τις λέξεις, που όλοι
ακούσαµε προηγουµένως.
Ούτε και να περιµένει ο κύριος συνάδελφος να µας φοβίσει, έστω
και αν είµαστε νέοι σ' αυτήν τη θέση. Γνωρίζουµε πολύ καλά τι
υποκρύπτεται πίσω από τέτοιου είδους τοποθετήσεις προκλητικές.
Ούτε και φοβάται η Κυβέρνηση, κύριε συνάδελφε ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Αφού συνεχίζει το θάψιµο του
αγροτικού προβλήµατος. Τι να φοβάται;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Ούτε και
φοβάται η Κυβέρνηση, κύριε συνάδελφε, από τις δικές σας φωνές.
Η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τα θέµατα των αγροτών µε
υπευθυνότητα, κοιτάζει να λύσει τα προβλήµατά τους, κοιτάζει να
είναι κοντά τους, όσο µπορεί περισσότερο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Θα τους θάψετε άλλη µια φορά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Εκείνο το
οποίο πρέπει να προσέξετε, είναι η δική σας συµπεριφορά, διότι
αυτή η συµπεριφορά βλάπτει συνολικά το αγροτικό κίνηµα, όχι η
δική µας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆ικαιώνει τον αγροτικό κόσµο η
συµπεριφορά µου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Ειδικότερα
για το θέµα της Αγροτικής Τράπεζας, δεν αποκλείω να υπήρξαν και
τέτοιες απαντήσεις. Εφόσον το καταθέτετε εδώ, εγώ είµαι
υποχρεωµένος να το δεχθώ.
Αλλά σας λέω ότι η απάντηση, την οποία πήρα από την Αγροτική
Τράπεζα, είναι ότι τις περισσότερες φορές απασχολούνται πολλοί
υπάλληλοι για να δώσουν απαντήσεις. Παρ'όλα αυτά, εξακολουθώ
να επιµένω ότι...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ακούστε λογική Υπουργού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μα, σας παρακαλώ,
είναι δυνατόν να λέτε τέτοια πράγµατα, κύριε Τσαφούλια;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν
εξετάζεται η λογική του Βουλευτή πρώτα και µετά του Υπουργού;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εδώ πρέπει να έχουµε
και κάποιο σεβασµό ο ένας απέναντι στον άλλον.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Τον αισθάνοµαι σαν υποδιευθυντή
υποκαταστήµατος της Αγροτικής Τράπεζας τον κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Η
απάντηση είναι ότι θα µειωθεί αυτό το ποσό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Να καταργηθεί, να µην το µειώσετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Αυτό είναι
δικαίωµά σας να το ζητάτε. Εµείς θα κάνουµε αυτό που θεωρούµε
σκόπιµο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ας µείνει µέσα από
αυτήν την επίκαιρη ερώτηση -και αυτό ενδιαφέρει τους αγρότες- ότι
θα επιχειρηθεί να µειωθεί το ποσό και αν είναι δυνατόν, να
εξαλειφθεί. Αυτό πρέπει να µείνει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το δεύτερο, που είπατε εσείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μα, αυτό είπε ο κύριος
Υπουργός. Σας παρακαλώ, κύριε Τσαφούλια. Αν µείνουµε στο
σεβασµό του ενός απέναντι στον άλλον µέσα σε αυτήν την
Αίθουσα, θα βγάλουµε και τα σωστά συµπεράσµατα, γιατί αυτά
θέλει ο κόσµος.
Κύριοι συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα εννέα µαθητές και
µαθήτριες µε τρεις συνοδούς καθηγητές από το 1ο Τοσίτσειο Λύκειο
- Αρσάκειο Εκάλης Ανατολικής Αττικής.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Θα ήθελα να πω στους αγαπητούς µαθητές ότι σήµερα επειδή
έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο, γι'αυτό βρίσκονται στην Αίθουσα
µόνο οι Βουλευτές που ερωτούν και οι Υπουργοί οι οποίοι
απαντούν. Γι'αυτό η Αίθουσα δεν έχει περισσότερους Βουλευτές.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 135/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης
Ανουσάκη προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε την παιδική
διαφήµιση, τα µέτρα προστασίας των παιδιών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Ανουσάκη είναι η ακόλουθη:
"Η παιδική διαφήµιση εισέβαλε πια στη ζωή των µικρών
καταναλωτών.
Πρέπει να προστατευθεί το παιδί από τις εµπορικές πρακτικές. Το
µέλλον των παιδιών βρίσκεται στα χέρια µας.
Πρέπει να θεσπίσουµε νόµους ικανούς να προστατεύσουν τα
παιδιά µας από την εκµετάλλευση της παραπλανητικής και
καταστροφικής διαφήµισης. Πρέπει να υπάρξει περιορισµός της
παιδικής τηλεοπτικής διαφήµισης. Πρέπει το περιεχόµενο των
διαφηµίσεων να µην τραυµατίζει την παιδική ψυχή. Πρέπει η
πολιτεία να παρέµβει άµεσα και έγκαιρα.
Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Πώς θα αντιµετωπισθεί η παιδική διαφήµιση στα σύγχρονα µέσα
(τηλεόραση, INTERNET, ραδιόφωνο) και πώς θα προστατεύσουµε
το παιδί από τις καταστροφικές εµπορικές πρακτικές;".
Ο Υφυπουργός Ανάπτυξης κ. Χρυσοχοϊδης έχει το λόγο για τρία
λεπτά, για να πρωτολογήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, η συνάδελφος κ. Ανουσάκη διατυπώνει µε την ερώτησή
της την κοινή αγωνία όλων µας για την προστασία του παιδιού από
τα πολλαπλά µηνύµατα που δέχεται τα τελευταία χρόνια
καθηµερινά µέσω της διαφήµισης.
Είναι, πράγµατι, ένα κρισιµότατο ζήτηµα, που δεν απασχολεί µόνο
τη χώρα µας, αλλά απασχολεί συνολικά την Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Πράγµατι έχουµε χρέος να θωρακίσουµε τον παιδικό πληθυσµό
από τους πολλαπλούς κινδύνους που προκαλούνται από τη µαζική
εκποµπή αυτών των µηνυµάτων.
Στη  χώρα  µας,  όπως  γνωρίζετε,  το  θέµα  της  διαφήµισης
ρυθµίζεται  µε  το  ν.  2251  για  την  προστασία  του  καταναλωτή
και  σύµφωνα  µε  το  νόµο  αυτόν  αθέµιτη  και  παραπλανητική
διαφήµιση  κρίνεται  αυτή,  η  οποία  έχει  σαν  στόχο  ή  έχει
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ενδεχόµενο αποτέλεσµα την πρόκληση ή εκµετάλλευση
αισθηµάτων φόβου, προλήψεων ή δυσειδαιµονιών, ή την εξώθηση
σε εγκληµατικές πράξεις, ή δηµιουργεί την εικόνα στις πιο ευάλωτες
κατηγορίες του πληθυσµού υπερβολικά δελεαστικής προσφοράς.
Επίσης, πρέπει να σας τονίσω ότι η χώρα µας είναι µία από τις
λίγες χώρες στην Ευρώπη, στην οποία απαγορεύεται η µετάδοση
τηλεοπτικών διαφηµίσεων παιδικών παιχνιδιών από τις επτά το
πρωί µέχρι τις δέκα το βράδυ και ασφαλώς δεν υπάρχει
περιορισµός στη διαφήµιση άλλων προϊόντων, επειδή αυτά
καταναλώνονται από τις υπόλοιπες ή από όλες τις οµάδες του
πληθυσµού.
Πέρα από αυτές τις διατάξεις που σας ανέφερα, που εµπεριέχονται
στο νόµο για την προστασία του καταναλωτή, υπάρχουν οι
ιδιαίτερες διατάξεις που αφορούν το παιδί, σε συνδυασµό µε το ν.
2328/95, που αναφέρεται στα Μέσα Ενηµέρωσης και στον Τύπο. Η
πολιτεία θεωρεί ότι το παιδί πρέπει να τύχει ειδικής µεταχείρισης,
λόγω της απειρίας και γιατί φυσικά διακατέχεται από µία σχετική
ευπιστία.
Πρέπει να ξέρετε ακόµη ότι το Εθνικό Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο
έχει θεσπίσει τον Κώδικα ∆εοντολογίας ραδιοτηλεοπτικών
διαφηµίσεων. Υπάρχει ο Κώδικας ∆εοντολογίας, σε ό,τι αφορά την
ίδια την αγορά ο Ελληνικός Κώδικας ∆ιαφήµισης και νοµίζω ότι
υπάρχει ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο, σε ό,τι αφορά την προστασία
των παιδιών από τη διαφηµιστική επίθεση που γίνεται µέσω των
τηλεοπτικών µέσων.
Πρέπει να σας αναφέρω, επίσης, επειδή υπήρξαν κάποια
παράπονα καταναλωτών τελευταία, σχετικά µε τον απαγορευµένο
χρόνο της διαφήµισης των παιχνιδιών από τα ραδιοτηλεοπτικά
µέσα, ότι η Γενική Γραµµατεία του Καταναλωτή έχει αποστείλει
αυστηρό έγγραφο προς το Εθνικό Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο και
στους ιδιωτικούς σταθµούς, προκειµένου να µην υπάρχουν
παραβάσεις του νόµου.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Και εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Χρυσοχοϊδη.
Ορίστε, κυρία Ανουσάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΕΛΕΝΗ ΑΝΟΥΣΑΚΗ: Θεωρώ ότι είναι "κορυφαίο θέµα", πρέπει να
προστατεύσουµε το παιδί. Θα συµφωνήσω και µε τον κύριο
Υπουργό, θωρακίσουµε την τρυφερή παιδική του ψυχή, που ούτε
µε τους νόµους, που υπάρχουν, oύτε και µε αυτούς, που θα γίνουν,
µπορεί "να θωρακιστεί".
Καθηµερινά υπάρχει µία "καταστροφική µανία" της προώθησης των
προϊόντων, κύριε Υπουργέ. 'Οποιος παρακολουθεί το
Σαββατοκύριακο παιδικές εκποµπές -γιατί µου αρέσουν εµένα οι
παιδικές εκποµπές- ενδιάµεσα βλέπει κάποιος να σκοτώνει,
κάποιος να τρυπάει µ' ένα ξίφος και τέλος να βρίσκει µία σοκολάτα
και αυτό είναι τo λιγότερo που µπορώ να αναφέρω.
Πρέπει να θεσπιστούν νέοι νόµοι, για το τι επιτρέπεται και τι
απαγορεύεται. Γιατί, ξέρετε, µπλεκόµαστε µέσα στο ∆αίδαλο πια
των νόµων και των διατάξεων και των επιτροπών και
υποεπιτροπών και τελικά "τραυµατίζεται η παιδική ψυχή".
Φυσικά δεν µου απαντήσατε, τι µπορούµε να κάνουµε µέσω του
INTERNET για τα παιδιά. Λογικό αυτό, αλλά πρέπει σαν χώρα κάτι
να κάνουµε.
Πρέπει να περιορίσουµε και να απαγορεύσουµε την έµµεση παιδική
διαφήµιση των σχολικών προϊόντων. Παραδείγµα: 'Ενα παιδί πάει
στο γιατρό του και σκίζει µία καρέκλα ή πνίγει το γιατρό. Μιλάµε,
δηλαδή, για παιδιά σε κατάσταση νευρικής κρίσης.
Εσείς κάνετε πάρα πολύ καλά τη δουλειά σας και έχετε και επιτυχία
σαν Υπουργός. Τους κυνηγάτε, τους τιµωρείτε, οι διαφηµιστές όµως
βρίσκουν κόλπα, τερτίπια και µας ξεπερνούν.
Εδώ είναι το πρόβληµα. Πώς µπορούµε να µπούµε εµπόδιο
σ'αυτήν την καταναλωτική µανία, που υπάρχει, και στις µοντέρνες
µεθόδους διαφήµισης; Υπάρχουν "ανεξέλεγκτα προϊόντα
διατροφικά", που δεν ξέρω τι περιέχουν µέσα -έχουµε και τα πιο
παχύσαρκα παιδιά- και δεν ξέρω τι πρέπει να κάνουµε ακόµα.
Για να έχουν, λοιπόν, σωστή καταναλωτική συνείδηση οι αυριανοί

πολίτες, πρέπει να κάνουµε εκποµπές µέσω του Υπουργείου σας,
ώστε να υπάρχει και αυτό, να υπάρχει και το άλλο. Πρέπει να
υπάρχει ένα συγκριτικό στοιχείο, κύριε Υπουργέ.
Τέλος, θα πω ότι υπάρχουν τα διαφηµιστικά φυλλάδια µέσα στα
περιοδικά, στις εφηµερίδες και στα ταχυδροµεία, που διαφηµίζουν,
αν θέλετε, "ναρκωτικές ουσίες". Επειδή είµαι πολύ υπεύθυνη, δεν
θέλω να αναφερθώ συγκεκριµένα, αλλά έχουν σταλεί και σε µένα
διαφηµίσεις για διάφορα "χαπάκια ευεξίας".
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)
Πρέπει, λοιπόν, να θεσπιστεί και ένας άλλος νόµος, όσον αφορά τη
διαφήµιση, που απευθύνεται στο παιδί, πέρα από το
Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο, πέρα από το νόµο των καταναλωτών,
που να µπορεί να φράζει το δρόµο σ'αυτό το ανεξέλεγκτο που
γίνεται, ώστε να µην είµαστε ανίσχυροι µπροστά σ'αυτήν την
καταναλωτική µανία του κέρδους.
Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ.
Ανουσάκη.
Ο κ. Χρυσοχοϊδης έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να
δευτερολογήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Γνωρίζετε
καλύτερα από µένα, κυρία Ανουσάκη, ότι το µεγάλο θέµα της
διαµόρφωσης µιας καταναλωτικής συνείδησης αποτελεί θέµα της
παιδείας µας και ήδη το θέµα της προστασίας του καταναλωτή έχει
µπει στα σχολειά, έστω και σε κάποια πρώτη µορφή. Νοµίζω ότι
είναι ένα σηµαντικό βήµα.
Πιστεύω ότι είναι χρέος της πολιτείας να διαµορφώσουµε συνολικά
µια καταναλωτική συνείδηση, ιδιαίτερα εµείς οι ενήλικες,
προκειµένου να καθοδηγήσουµε και τα παιδιά µας.
Το δεύτερο, το οποίο ήθελα να επισηµάνω, είναι ότι πράγµατι
απαιτείται ένα ειδικότερο νοµοθετικό πλαίσιο, σε ό,τι αφορά την
προστασία του παιδιού από της σύγχρονης µορφής εµπορικές
επικοινωνίες. Πρέπει να σας πω ότι πολύ σύντοµα θα υπάρχει ένα
τέτοιο πλαίσιο και θα το θέσουµε υπόψη σας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΕΛΕΝΗ ΑΝΟΥΣΑΚΗ: Και εγώ ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη επίκαιρη
ερώτηση είναι η µε αριθµό 143/11-11-98 του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευάγγελου Μπούτα προς
τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
ταχύτερη παράδοση της παραγωγής βαµβακιού από τους
βαµβακοπαραγωγούς, την αποτροπή ζηµιών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μπούτα είναι η ακόλουθη:
"Ο καθορισµός από το Υπουργείο Γεωργίας σε χαµηλά επίπεδα της
αναµενόµενης στρεµµατικής παραγωγής βαµβακιού στις
περισσότερες περιοχές της χώρας, σε συνδυασµό µε τη φετινή
καλή παραγωγή και τη χρονοβόρα διαδικασία των ενστάσεων, έχει
δηµιουργήσει σοβαρά προβλήµατα στην πλειοψηφία των
βαµβακοπαραγωγών, γιατί δεν µπορούν να πωλήσουν την
επιπλέον παραγωγή τους και δεν έχουν κατάλληλες αποθήκες να
την αποθηκεύσουν, µε αποτέλεσµα οι κίνδυνοι για υποβάθµιση
αυτής της παραγωγής και οικονοµική ζηµιά να γίνονται βέβαιοι.
Το πρόβληµα θα µπορούσε να διευθετηθεί αν γίνονταν δεκτές
χωρίς εξέταση οι ενστάσεις των βαµβακοπαραγωγών για
στρεµµατικές παραγωγές µεγαλύτερες µέχρι και 15%, αυτών που
είχαν αρχικά καθοριστεί και παραδίνονταν άµεσα αυτές οι
ποσότητες, ενώ η διαδικασία της εξέτασης των ενστάσεων να
ισχύσει για την παράδοση των ποσοτήτων που ξεπερνούν και την
προσαύξηση του 15%.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, τι ενέργειες θα κάνει, για να
παραδώσουν άµεσα την παραγωγή τους οι βαµβακοπαραγωγοί και
να αποτρέψει σίγουρες ζηµιές;".
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Βρεττός έχει το λόγο για τρία λεπτά, για
να πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Η ερώτηση του συναδέλφου έχει κάποια λογική, αν κανείς εξέταζε
το θέµα σε µια άλλη χρονική περίοδο.
Τώρα, όπως ξέρετε, κύριε συνάδελφε, το 75% της παραγωγής έχει
ήδη παραδοθεί και µένει το 25%, το οποίο αν είναι πράγµατι τόσο,
δεν έχει και µεγάλα προβλήµατα αποθήκευσης.
Επιπλέον -και αυτό είναι το σηµαντικότερο- γνωρίζετε πολύ καλά ότι
µε τον έλεγχο που γίνεται, ο οποίος µάλιστα θα πραγµατοποιηθεί
δυο φορές φέτος -θα γίνει και κατά τη διάρκεια του ∆εκεµβρίου-
υπάρχει διασφάλιση στο να µην υπερβούµε το όριο της παραγωγής
και έτσι να µην υπάρχουν συνυπευθυνότητες, οι οποίες τελικά
δηµιουργούν προβλήµατα στους ίδιους τους παραγωγούς αφού
µειώνεται η τιµή.
Συνεπώς αυτό το σύστηµα έχει αποδειχθεί ότι κατά κάποιον τρόπο
διασφαλίζει τελικά το εισόδηµα των παραγωγών.
Κατά την άποψή µου, θα ήταν λάθος να δεχθούµε την πρότασή
σας, διότι τότε, δεν θα µπορούσε κανείς να αποκλείσει και
παρενέργειες στο όλο σύστηµα, µε την έννοια ότι κάποιοι θα
µπορούσαν να δηλώσουν και πλασµατικά ποσά. Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Μπούτας έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, από τα στοιχεία που
συλλέξαµε -από την έρευνα που κάναµε- από τις υπηρεσίες του
Οργανισµού Βάµβακος, στις κατά τόπους υπηρεσίες, αποδεικνύεται
ότι πάντα σε αυτούς που κάνουν τις ενστάσεις, παραχωρείται ένα
15% επιπλέον, για να παραδώσουν.
'Οµως, έχει βαθύτερες αιτίες το ζήτηµα. Κατ' αρχήν το σύνολο της
παραγωγής που εκτιµάει ο Οργανισµός Βάµβακος, είναι εγκεφαλικό
και δεν είναι πραγµατικό. 'Αρα από την αρχή, µε τη µειωµένη
παραγωγή που εκτιµά ότι θα υπάρχει, δηµιουργείται το πρόβληµα.
Το ένα είναι αυτό.
Το δεύτερο είναι ότι οι συνεχείς διακοπές της δυνατότητας
παράδοσης του προϊόντος, µε τα ισοζύγια ή τις καταµετρήσεις,
δηµιουργούν µία σειρά προβλήµατα. Κατ' αρχήν συµπιέζεται ο
χρόνος παράδοσης του προϊόντος και της δυνατότητας
διαπραγµάτευσης των παραγωγών και αυτό αποβαίνει προς
όφελος των εκκοκκιστών που συµπιέζουν τις τιµές στους
παραγωγούς. 'Ηδη σε εξήντα µέρες εκκοκκιστικής περιόδου έχουµε
είκοσι µέρες καθυστέρηση, εξαιτίας αυτών των γεγονότων και
βέβαια µία καταµέτρηση, η οποία είναι αµφιβόλου
αποτελεσµατικότητας και µπορεί να χρησιµοποιηθεί και έτσι κι
αλλιώς, ιδιαίτερα για να δοθεί η ελπίδα, ότι η τελική τιµή θα είναι
πολύ µεγαλύτερη.
Επίσης, υπάρχουν οικονοµικές επιπτώσεις, από την αποθήκευση
του προϊόντος, από την υποβάθµιση του προϊόντος κλπ. Και δεν
είναι µόνο οικονοµικές προς τους παραγωγούς, είναι και δυσµενείς
προς το ίδιο το προϊόν που υποβαθµίζεται συνολικά και αυτό έχει
πραγµατικά κόστος και στους παραγωγούς, αλλά και συνολικά
όσον αφορά την πορεία του προϊόντος.
Με αυτήν την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να φέρω και το ζήτηµα της
πληρωµής. Οι παραγωγοί είναι απλήρωτοι δύοµισι µήνες τώρα,
από τις 20 Σεπτέµβρη που ξεκίνησε η παράδοση.
Νοµίζω, ότι αν τα πάρουµε όλα αυτά υπόψη και αν δούµε το
πρόβληµα που δηµιουργείται από µία απόφαση του Οργανισµού
Βάµβακος, η οποία ήταν εγκεφαλική απόφαση και δεν ήταν
πραγµατική, θα καταλάβουµε γιατί δηµιουργούνται όλα αυτά τα
προβλήµατα. Θα µπορούσε να είχε αποφευχθεί αυτό το πρόβληµα.
Βεβαίως, αυτήν την στιγµή ένα µεγάλο µέρος των ενστάσεων έχει
προχωρήσει, αλλά οι καθυστερήσεις και οι επιπτώσεις από τα
προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν, είναι µεγάλες και αυτό
εξαγριώνει ακόµα περισσότερο τους παραγωγούς. Είναι που είναι
σε κακά χάλια, δηµιουργούνται και µε αυτά τα προβλήµατα
µεγαλύτερες δυσκολίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν θα
παραγνωρίσω ότι πράγµατι δηµιουργούνται ορισµένα προβλήµατα
από αυτές τις διαδικασίες και από εσφαλµένες ίσως λειτουργίες
υπαλλήλων. Εντούτοις, θα µου επιτρέψετε, κύριε συνάδελφε, να

επανέλθω πάλι στη γενική αρχή, ότι όλα αυτά γίνονται τελικά για το
συµφέρον του ίδιου του παραγωγού, ότι δηλαδή πρέπει να
διασφαλίσουµε όσο είναι δυνατό µεγαλύτερη τιµή. Και αυτό
διασφαλίζεται µε τη µεγαλύτερη δυνατή και σωστή εκτίµηση της
παραγωγής.
Εκείνο το οποίο έχει σηµασία και το αναγνωρίζω είναι να
πληρώνεται έγκαιρα ο παραγωγός. 'Οπως ίσως θα γνωρίζετε,
υπήρξε ένα πρόβληµα στο σύστηµα της µηχανογράφησης του
Υπουργείου Γεωργίας, το οποίο ξεπεράστηκε και είµαστε σε θέση
να πληρώσουµε τους βαµβακοπαραγωγούς το συντοµότερο
δυνατόν. Εάν αυτό είναι το ερώτηµά σας -εύλογο ερώτηµα- η
απάντηση είναι ότι θα πληρωθούν το συντοµότερο δυνατόν, διότι
ήδη το σύστηµα λειτουργεί. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κύριο Υφυπουργό.
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 138/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Ευάγγελου Αποστόλου προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε
το διαγωνισµό πώλησης των Ναυπηγείων Χαλκίδας.
Η επίκαιρη ερώτηση είναι η ακόλουθη:
"Στις 4 ∆εκεµβρίου 1998 η Ελληνική Τράπεζα Βιοµηχανικής
Ανάπτυξης προβαίνει σε δεύτερο δηµόσιο διαγωνισµό για την
πώληση των παγίων περιουσιακών στοιχείων και τη µεταβίβαση
της πλωτής δεξαµενής του Ναυπηγείου Χαλκίδας.
Στους όρους της διακήρυξης αναφέρεται, ως δέσµευση για τον
πλειοδότη, η λειτουργία του ναυπηγείου, ως ενιαίου
ναυπηγοεπισκευαστικό σύνολο επί µία πενταετία και
συµπληρώνεται µε τη φράση "µη αποκλειοµένων άλλων χρήσεων",
κάτι που δεν έχει συµβεί µέχρι σήµερα σε καµία ανάλογη
περίπτωση.
Επειδή,
α) πριν τον πρώτο διαγωνισµό διέρρευσαν πληροφορίες ότι για το
ναυπηγείο ενδιαφέρθηκαν γνωστά βιοµηχανικά συγκροτήµατα της
περιοχής, µε σκοπό να χρησιµοποιήσουν για άλλες χρήσεις και
β) στους όρους της διακήρυξης δεν υπάρχει δέσµευση για
συγκεκριµένες θέσεις εργασίας,
Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Αν θα εγκρίνει ως πλειοδότη φορέα, που δεν θα εξασφαλίζει τις
σηµερινές θέσεις εργασίας, καθώς και τη συνέχιση λειτουργίας της
µονάδας ως ναυπηγοεπισκευαστικό κέντρο".
Η κυρία Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, όπως είναι γνωστό, υπάρχει ήδη στη δηµοσιότητα η
προκήρυξη του δεύτερου διεθνούς διαγωνισµού για την πώληση
των Ναυπηγείων Αυλίδας. Η τελική ηµεροµηνία των προσφορών
είναι η 4 ∆εκεµβρίου.
Ο διαγωνισµός και οι όροι του έχουν σαν κύριο στόχο η επιχείρηση
να λειτουργήσει σαν ναυπηγοεπισκευαστική, να είναι ανταγωνιστική
και να είναι βιώσιµη. Αυτός είναι ο βασικός µας στόχος, ώστε να µη
µπούµε σε νέες περιπέτειες θέσεων εργασίας, οι οποίες
κινδυνεύουν ή επιχειρήσεων που θα παρουσιάζουν τα
χαρακτηριστικά της σηµερινής.
∆ιότι, κύριε συνάδελφε, αναφέρεσθε στην ερώτησή σας για τη
σηµερινή λειτουργία του ναυπηγοεπισκευαστικού κέντρου και θα
προσέθετα και ασφαλώς θα συµφωνούσατε για την πλασµατική
λειτουργία του ναυπηγοεπισκευαστικού κέντρου. Γιατί η
συγκεκριµένη επιχείρηση λειτουργεί µε την ανοχή και του ελληνικού
κράτους και του ΙΚΑ.
Στόχος µας λοιπόν είναι µία ισχυρή επιχείρηση. Για να επιλέξουµε
τον αγοραστή για τα Ναυπηγεία Αυλίδας, έχουµε τις εξής
προϋποθέσεις:
Πρώτον,  για  να  συζητηθεί  η  προσφορά  ενός  επενδυτή,  θα
πρέπει  να  γίνει  αποδεκτή  η  φερεγγυότητά  του  µε
συγκεκριµένους  όρους,  που  καθορίζονται  στην  προκήρυξη  και
δεύτερον,  η  τελική  επιλογή  διέπεται  από  τρεις  παράγοντες.  Ο
πρώτος  είναι  οι  θέσεις  εργασίας,  όπου  υπάρχει  µια  επιδότηση
στη  βαθµολογία,  όταν  οι  θέσεις  εργασίας  είναι  µέχρι  τετρα-
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κόσιες, το τίµηµα και οι επενδύσεις. Η προτεραιότητα είναι στις
θέσεις εργασίας. Και δίνεται δυνατότητα µετά το διαγωνισµό σε µία
επιπλέον διαπραγµάτευση µε τον πλειοδότη, ιδιαίτερα όσον αφορά
το θέµα των θέσεων εργασίας.
Συνοψίζοντας, λέγω ότι στόχος µας είναι µια ισχυρή, ανταγωνιστική
επιχείρηση µε το µάξιµουµ δυνατό αριθµό των θέσεων εργασίας,
πραγµατικών όµως, εγγυηµένων θέσεων εργασίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κυρία Υπουργέ, θα συµφωνήσω µαζί
σας ότι η σηµερινή λειτουργία είναι πλασµατική. Είναι γνωστή η
συµπεριφορά του σηµερινού µισθωτή, αλλά επιτρέψτε µας την
αγωνία µας για ένα νοµό, που γνωρίζετε τα τεράστια προβλήµατα
που έχει. Και αυτό που ενδιαφέρει τους εργαζόµενους και όλο το
λαό της Ευβοίας είναι η διασφάλιση των θέσεων εργασίας και
πρώτιστα τα δικαιώµατά τους.
Στον πρώτο διαγωνισµό πράγµατι και ίσως και σ' αυτόν,
προβλέπεται κατά 40% στην αξιολόγηση, όσον αφορά τις θέσεις
εργασίας. Για τους συγκεκριµένους όµως εργαζόµενους υπάρχει
κάποια δέσµευση; Εκεί είναι το ερώτηµα. Και πώς θα διασφαλιστεί
η συνέχιση της απασχόλησης αυτών των εργαζοµένων,
λαµβάνοντας υπόψη ότι πολλοί απ' αυτούς είναι κάποιας ηλικίας,
έχουν κάποια εξειδίκευση και είναι πολύ δύσκολο σε ένα νοµό, που
υπάρχει τεράστια ανεργία, να βρουν δουλειά και ποιες δεσµεύσεις
υπάρχουν, όσον αφορά τα κεκτηµένα δικαιώµατά τους και την
προϋπηρεσία τους;
Επίσης, στον πρώτο διαγωνισµό αναφερόταν η λειτουργία,
τουλάχιστον για µια πενταετία, ως ναυπηγοεπισκευαστικής
µονάδας. Τώρα προσθέσατε µία φράση, η οποία λέγει "µη
αποκλειοµένων άλλων χρήσεων". Μήπως πίσω απ' αυτό κρύβεται
κάτι; ∆ιότι γνωρίζετε τις αντιδράσεις των εργαζοµένων, που
υπήρξαν στον πρώτο διαγωνισµό, όταν υπήρχαν πληροφορίες ότι
ορισµένα βιοµηχανικά συγκροτήµατα θα παρέµβουν και θα θέσουν
προσφορά µε αποκλειστικό σκοπό να το µετατρέψουν αργότερα ως
εµπορικό λιµάνι.
Eπίσης στο διαγωνισµό λέτε ότι εάν µέσα σε τρεις µήνες από την
υποβολή των δεσµευτικών προσφορών δεν βγει ο σηµερινός
ενοικιαστής, τότε ο διαγωνισµός κηρύσσεται άκυρος. Αυτό τι
σηµαίνει, τη στιγµή που εσείς οι ίδιοι -και όλοι το γνωρίζουν -λέτε ότι
υπάρχει τελεσίδικη απόφαση έξωσης.
'Ολα αυτά που σας µεταφέρω είναι ανησυχίες των εργαζοµένων
µήπως τυχόν αύριο µείνουν στο δρόµο και όταν είναι γνωστό ότι
δεν µπορείτε να κρύψετε ότι σε ανάλογες περιπτώσεις όπως
Σκαραµαγκά, Ελευσίνα -ξέρετε ότι αυτά τα πληροφορείται ο
εργαζόµενος κόσµος- υπήρξε µια άλλη συµπεριφορά.
Πάντως αυτό που ανησυχεί όλους είναι να υπάρξει συγκεκριµένη
µέριµνα σχετικά µε τις θέσεις εργασίας, µε τη διασφάλιση των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Υφυπουργός
Αναπτυξης κ. ∆ιαµαντοπούλου έχει το λόγο
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, προφανώς συµµερίζοµαι και την αγωνία και τις
παρατηρήσεις σε µεγάλο βαθµό του κυρίου συναδέλφου, µια και
είµαι σε συνεχή επαφή µε τους εργαζόµενους και επανειληµµένα
µου έχουν µεταφέρει τον προβληµατισµό τους.
Θα πρέπει να κάνω µια πρώτη βασική παρατήρηση, ότι οι
εργαζόµενοι στα Ναυπηγεία Αυλίδας είναι εργαζόµενοι µιας
ιδιωτικής επιχειρήσης. ∆εν είναι εργαζόµενοι σε κρατική επιχείρηση.
Αυτό είναι σαφές. Η διασφάλιση των δικαιωµάτων τους, των
συµβάσεών τους και των αποζηµιώσεών τους διέπονται από τους
νόµους του κράτους και βάσει αυτών θα γίνουν όλες οι ρυθµίσεις.
Το δεύτερο. Στο διαγωνισµό όσον αφορά τουλάχιστον την πενταετή
λειτουργία του ναυπηγείου, είναι ακριβώς η ίδια διατύπωση µε τον
πρώτο διαγωνισµό και στόχος µας είναι να λειτουργήσει σαν
ναυπηγείο δίνοντας τη δυνατότητα να υπάρχουν- εάν υπάρχει
ανάγκη -και άλλες συµπληρωµατικές δραστηριότητες. Το βασικό
πάντως είναι να λειτουργήσει για µια πενταετία τουλάχιστον σαν
ναυπηγείο.

Η εξασφάλιση των θέσεων εργασίας είναι και για µας το πρώτιστο
και γι' αυτό έχει αυτήν τη διατύπωση η προκήρυξη. Αλλά δεν πρέπει
να ξεχνάµε ότι ο µέγιστος αριθµός των θέσεων εργασίας που θα
εξασφαλιστεί πρέπει να είναι αυτός που θα εξασφαλίζει και τη
βιωσιµότητα της επιχείρησης. Μεγάλος αριθµός θέσεων εργασίας ο
οποίος θα οδηγεί σε αδιέξοδα την επιχείρηση, είναι σαν να κάνουµε
µια τρύπα στο νερό. Γι' αυτό και έχουµε βάλει έναν όρο που βάζει
έναν, όπως ξέρετε, αριθµό στον παρονοµαστή του κλάσµατος που
καθορίζει τις θέσεις εργασίας τετρακόσια, όπου επιδοτεί κυρίως τον
αγοραστή που θα δώσει το µέγιστο αριθµό θέσεων εργασίας.
'Οσον αφορά για την έξωση του συγκεκριµένου µισθωτή που
βρίσκεται σήµερα, σαφώς υπάρχουν αποφάσεις και σαφώς είναι τα
πράγµατα καθαρά. Απλά θέλουµε να διαβεβαιώσουµε τους
υποψήφιους επενδυτές, ότι δεν θα υπάρχει πρόβληµα µε τη
µίσθωση, διότι παρόµοιοι φόβοι δηµιούργησαν προβλήµατα στον
πρώτο διαγωνισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τελευταία είναι η µε
αριθµό 134/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση, του Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Καρατάσου προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την κατάσταση
του σταθµού διοδίων στον επαρχιακό δρόµο που οδηγεί από την
εθνική οδό Αθηνών - Λαµίας προς το ∆ήλεσι και τις άλλες
κοινότητες της περιοχής.
Η επικαιρη ερώτηση του κ. Καρατάσου έχει ως εξής:
"Το Ταµείο Εθνικής Οδοποιίας έχει ως σκοπό την εκτέλεση έργων
στο εθνικό οδικό δίκτυο της χώρας, ώστε οι 'Ελληνες πολίτες, αλλά
και οι ξένοι που το χρησιµοποιούν να κινούνται άνετα, γρήγορα και
χωρίς κινδύνους.
Βασικός του πόρος είναι οι εισπράξεις των διοδίων. ∆ιόδια
υπάρχουν και πρέπει να υπάρχουν σε όλο το εθνικό οδικό δίκτυο.
Είναι όµως απαράδεκτο -και δεν συµβαίνει πουθενά αλλού -να
πληρώνει κανείς διόδια αφήνοντας το εθνικό οδικό δίκτυο και
µπαίνοντας σε παράπλευρο δρόµο µικρής κυκλοφορίας που οδηγεί
σε µικρούς δήµους και κοινότητες. Αυτό συµβαίνει στις Αφίδνες.
Πληρώνει ο οδηγός στο σταθµό διοδίων Αφιδνών και λίγο πιο πέρα,
αφήνοντας την εθνική οδό και µπαίνοντας στο επαρχιακό δίκτυο,
πληρώνει και πάλι.
Επειδή αυτό δεν συµβαίνει σε κανένα άλλο σηµείο του εθνικού
οδικού δικτύου, επειδή είναι απαράδεκτο και παράλογο να
πληρώνει ο πολίτης διόδια όταν κινείται έξω από το εθνικό οδικό
δίκτυο,
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Εάν προτίθεται να καταργήσει το σταθµό διοδίων που βρίσκεται
εκτός εθνικού οδικού δικτύου, στον επαρχιακό δρόµο που οδηγεί
προς το ∆ήλεσι και άλλους µικρούς δήµους και κοινότητες.".
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων κ.
Βερελής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, το Ταµείο
Εθνικής Οδοποιίας είναι ένας Οργανισµός ο οποίος έχει δυο
στόχους. Πρώτος στόχος είναι να φέρει σε πέρας µια σειρά από
υποχρεώσεις όπως είναι η καθαριότητα των εθνικών οδών, όπως
είναι η δηµιουργία σταθµών εξυπηρέτησης αυτοκινήτων. Και
γνωρίζετε ήδη ότι έχουµε αρχίσει και έχουµε πολύ σύγχρονους
σταθµούς εξυπηρέτησης αυτοκινήτων που µας φέρνουν στο
επίπεδο που έχουν και οι ευρωπαϊκοί σταθµοί των υπολοίπων
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και να εξασφαλίζει και
θέµατα που έχουν να κάνουν µε την ασφάλεια στους κινούµενους
πάνω στο εθνικό δίκτυο.
Η δεύτερη υποχρέωση την οποία έχει το Ταµείο Εθνικής Οδοποιίας
είναι καθαρά εισπρακτική, όπου τα χρήµατα τα οποία συλλέγονται
από τα διόδια περνούν απευθείας στους λογαριασµούς του
Υπουργείου Οικονοµικών και δεν τα διαχειρίζεται το Ταµείο Εθνικής
Οδοποιίας.
Υπάρχει ένα σύστηµα σταθµών διοδίων το οποίο έχει προκύψει µε
βάση µελέτες οι οποίες έχουν γίνει και οι οποίες µελέτες έγιναν
ανάλογα µε την εξέλιξη του όλου εθνικού δικτύου.
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Ο κ. Καρατάσος θέτει ένα εύλογο ερώτηµα. Το ερώτηµα είναι το
εξής: 'Οποιος εισέρχεται από το σταθµό που βρίσκεται στις Αφίδνες
και θέλει να εξέλθει στην περιοχή των Οινοφύτων, πληρώνει διόδια
στον παράπλευρο σταθµό. Είναι ο µόνος παράπλευρος σταθµός ο
οποίος υπάρχει στο δίκτυο και ο οποίος λέγεται σταθµός διοδίων
Οινοφύτων. Αυτός ο σταθµός απεφασίσθη να κατασκευαστεί το
1992. 'Εγινε το 1992 µετά από µια µελέτη η οποία κατεδείκνυε και
παραµένει ακόµα επίκαιρη η µελέτη αυτή, ότι υπήρχε µια µεγάλη
απώλεια εσόδων διότι οι οδηγοί εξήρχοντο χρησιµοποιώντας αυτήν
τη δυνατότητα από το εξηκοστό χιλιόµετρο και εισήρχοντο πάλι
παρακάµπτοντας το σταθµό διοδίων που υπάρχει στο Σχηµατάρι
στο εθνικό δίκτυο, αποφεύγοντας έτσι να πληρώσουν.
'Οταν έγινε ο σταθµός αυτός το 1992 και µετά από ένα χρονικό
διάστηµα που ήταν δυνατή η στατιστική παρακολούθηση των
εσόδων του σταθµού Σχηµαταρίου, του κεντρικού δηλαδή σταθµού
ο οποίος είναι πάνω στο εθνικό δίκτυο, µετρήθηκε ότι αυξήθηκαν τα
έσοδα του σταθµού Σχηµαταρίου κατά περίπου 80%, ένα πολύ
σηµαντικό ποσό δηλαδή. Αυτό τι σηµαίνει; Αυτό σηµαίνει ότι
αφ'ενός µεν υπήρχε µια παράκαµψη της κίνησης των οχηµάτων
προκειµένου να αποφευχθεί η πληρωµή διοδίων πρώτον και
δεύτερον, η παράκαµψη αυτή αφορούσε ένα σηµαντικά µεγάλο
αριθµό αυτοκινήτων και βαρέων οχηµάτων που είναι και οι
κυριότεροι χρήστες και γνωρίζουν πολύ καλά όλες τις δυνατότητες
χρήσης, δηµιουργώντας και συνθήκες ασφυκτικής κίνησης στο
κοµµάτι εκείνο της παλιάς εθνικής οδού, το οποίο χρησιµοποιούσαν
για παράκαµψη και αύξαναν έτσι και κατά πολύ σηµαντικό ποσοστό
τα τροχαία ατυχήµατα. 'Οταν δηµιουργήθηκε αυτός ο παράπλευρος
σταθµός , είχαµε τα εξής αποτελέσµατα. Πρώτον, αυξήθηκαν κατά
80% τα έσοδα του σταθµού διοδίων Σχηµαταρίου. ∆εύτερον,
µειώθηκαν πάρα πολύ τα ατυχήµατα και τρίτον, είχαµε βεβαίως και
µειωµένες φθορές που προκαλούσαν οι συνθήκες ασφυκτικής
κυκλοφορίας.
∆ιάβασα προσεκτικά την ερώτηση του κ. Καρατάσου. 'Ηθελα να τον
πληροφορήσω ότι όσοι θέλουν να κινηθούν στην περιοχή έχουν τη
δυνατότητα από το 39ο χιλιόµετρο, δηλαδή, από τον κόµβο ο
οποίος υπάρχει στη Μαλακάσα, να αποφύγουν το νέο εθνικό
δίκτυο, να µπουν στο παλιό εθνικό δίκτυο έτσι ώστε να έχουν
πρόσβαση χωρίς διόδια.
Το δεύτερο το οποίο ήθελα να του πω είναι ότι έχω δώσει εντολή
στο Ταµείο Εθνικής Οδοποιίας να εξετάσει όχι την κατάργηση του
σταθµού, αλλά τη µετατόπισή του ενδεχοµένως στο σηµείο εισόδου
στο 61ο χιλιόµετρο, προκειµένου να αποφευχθούν όλα αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτή είναι και η λύση,
κύριε Υπουργέ, η µετατόπιση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Πρέπει να γίνει µε βάση
µελέτη, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μάλιστα.
Ορίστε, κύριε Καρατάσο, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: ∆υστυχώς, ο Υπουργός και η

Κυβέρνηση έχουν συνηθίσει να κάνουν ασκήσεις επί χάρτου και όχι
ασκήσεις επί εδάφους. Αν είναι δυνατόν! Πείτε µου, σε ποιο µέρος
του κόσµου έχει ξαναγίνει αυτό, να πληρώνεις διόδια, να πας για
δεκαπέντε περίπου χιλιόµετρα και στη µέση να φεύγεις και να
πληρώνεις.
Και ας έλθουµε στο συλλογισµό σας, κύριε Υπουργέ. Μετά τα διόδια
που πληρώνεις στη Χαλκίδα, γιατί δεν γίνεται αυτό και µέχρι τα
επόµενα διόδια; Γιατί εκεί βγαίνουν έξω χωρίς να πληρώνουν; Μα,
είναι λογική αυτή;
Είναι λογική ο 'Ελληνας πολίτης για να πάει δεκαπέντε περίπου
χιλιόµετρα -τα χιλιόµετρα τα λέω έτσι συµβολικά- να βγαίνει στη
µέση και να πληρώνει; Αν ήθελε να πάει από τον παλιό δρόµο,
κύριε Υπουργέ, θα πήγαινε προτού πληρώσει. Γιατί να πληρώσει
για ορισµένα χιλιόµετρα και µετά να τον στέλνετε από τον παλιό;
Υπάρχει κάποια λογική; Είναι σωστό αυτό; Λίγο πριν, όπως ξέρετε,
υπάρχουν και τα διόδια που βγαίνουν στη Μαλακάσα. Και εκεί θα
βάλετε διόδια; Μετά τα διόδια της Χαλκίδας θα ξαναβάλετε
ενδιάµεσα διόδια µέχρι τα επόµενα για να βγει στον επαρχιακό
δρόµο; Είναι λογική αυτή;
Για ξαναδείτε τα πράγµατα και µην βλέπετε τους χάρτες και
βολευόσαστε από το γραφείο. Πηγαίνετε να δείτε εκεί ότι είναι
άδικο.
'Οσον αφορά, όµως, από το ∆ήλεσι να έρχονται στην εθνική, εκεί
δεν υπάρχει καµία αντίρρηση να βάλετε διόδια. Να τα βάλετε, όµως,
µε µειωµένο κοστολόγιο, γιατί ήδη τον µισό δρόµο τον έχουν κάνει.
∆εν λέµε για την είσοδο προς την εθνική. Λέµε για την έξοδο από
την εθνική προς τον περιφερειακό δρόµο. 'Ετσι για να µην τα
µπερδεύουµε και µπερδεύουµε και τον κόσµο.
∆είτε το πάλι, κύριε Υπουργέ, διότι είναι πραγµατικά άδικο. Και είναι
άδικο γιατί η περιοχή εκεί είναι βιοµηχανική, πηγαίνουν
εργαζόµενοι. Ξέρετε τι σηµαίνει ο εργαζόµενος να δίνει τετρακόσιες
(400) δραχµές την ηµέρα; Είναι το ψωµί της οικογένειάς του. Γι'αυτό
δείτε το καλά. Καταργήστε τα διόδια όσον αφορά την έξοδο και
όσον αφορά την είσοδο στην εθνική κρατήστε τα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, δεν θα
χρειαστούν δύο λεπτά.
Νοµίζω ότι έδωσα µία ολοκληρωµένη εικόνα. Ο σταθµός διοδίων
δεν θα καταργηθεί. Θα εξεταστεί µόνο η µετατόπισή του.
Το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής: Ευχαριστώ για την
παραίνεση να οδηγώ στο εθνικό δίκτυο. Το κάνω αρκετά συχνά.
Γνωρίζω πολύ καλά την περιοχή. Νοµίζω ότι θα έχουµε την
ευκαιρία, µετά από λίγο καιρό που θα έχουµε έτοιµη τη µελέτη, να
σας ενηµερώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εξαντλήθηκε ο κατάλογος των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι Βουλευτές,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα συζητηθεί η υπ'αριθµόν 9/4.11.98 επερώτηση των Βουλευτών
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου
Κωστόπουλου, κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη, κ. Μαρίας Μπόσκου, κ.
Νικολάου Γκατζή, κ. Ευάγγελου Μπούτα, κ. Αχιλλέα Κανταρτζή, κ.
Σταύρου Παναγιώτου, κ. Ευστρατίου Κόρακα και του κ. Απόστολου
Τασούλα, προς τους Υπουργούς Εθνικής Οικονοµίας, Οικονοµικών
και Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την
εισοδηµατική και φορολογική πολιτική της Κυβέρνησης.
Ο κ. Σταύρος ∆ήµας µε επιστολή του προς το Προεδρείο ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας για την
επερώτηση αυτή τον κ. Γεώργιο Αλογοσκούφη. Επίσης ο Πρόεδρος
του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Νικόλαος
Κωνσταντόπουλος ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον
Βουλευτή κ. Ευάγγελο Αποστόλου. Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος Τσοβόλας ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ. Αναστάσιο Ιντζέ.
Πρώτος θα αναπτύξει την επερώτηση ο Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής κ. ∆ηµήτριος Κωστόπουλος, ο οποίος και έχει το λόγο για
είκοσι λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Η επερώτησή µας συζητείται σε µία περίοδο έντονου
ενδιαφέροντος για το εισόδηµα των εργαζοµένων και των
συνταξιούχων µε δεδοµένο ότι κατατέθηκε πριν από λίγα
εικοσιτετράωρα ο Προϋπολογισµός του Κράτους. Από µία άποψη,
βεβαίως, η συζήτησή µας διεξάγεται µε σηµαδεµένα χαρτιά γιατί
έχει προσδιοριστεί η εισοδηµατική πολιτική της Κυβέρνησης και δεν
είναι σφικτή, όπως αναφέρουν ορισµένα έντυπα, αλλά είναι
στραγγαλιστική και για το 1999.
Επειδή κατά τη συζήτησή µας προφανώς θα γίνει κουβέντα και για
διάφορους αριθµούς, θέλουµε από την αρχή να ξεκαθαρίσουµε
ορισµένα πράγµατα.
Πρώτον, διατηρούµε σοβαρές επιφυλάξεις για τα επίσηµα στοιχεία
που δίδονται και αφορούν το εισόδηµα των εργαζοµένων. 'Εχουµε
κάθε λόγο να το κάνουµε αυτό γιατί κατ'επανάληψη συλλάβαµε
εκείνους που φιλοτεχνούν αριθµούς να λένε χοντρές ανακρίβειες
που κάνουν τα κόκκαλα του Πυθαγόρα να τρίζουν. Θυµίζουµε το
µηδέν συν µηδέν ίσον 14% της Νέας ∆ηµοκρατίας, το τρία συν τρία
ίσον 11% του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
∆εύτερον, αρνούµαστε τη λογιστική πολιτική λογική των
κυβερνήσεων γιατί πάντα ξεκινάνε από µία προϋπόθεση. Το πέντε
το κρασί του µπεκρή. ∆ηλαδή, να µην θιχτούν τα µεγάλα
συµφέροντα, οι λεγόµενοι έχοντες.
Μια που πολλά λέγονται τελευταία για διορθωτικές κινήσεις της
ευρωπαϊκής σοσιαλοδηµοκρατίας, να πούµε πως από κόλπα
είµαστε µαθηµένοι. 'Ο,τι και να κάνουν το "πέντε το κρασί του
µπεκρή" θα είναι το δεδοµένο.
Και τρίτον, απορρίπτουµε τη ραγιάδικη αντίληψη ότι το σφίξιµο του
ζωναριού είναι το µοιραίο επακόλουθο των συµφωνιών που
υπογράψαµε, της Συνθήκης του Μάαστριχτ, της Λευκής Βίβλου
κλπ. Και µη βιαστεί κανείς να "καθαρίσει" µαζί µας µε τά
προπαγανδιστικά τετριµµένα: "Ξέρουµε τι λέει το Κ.Κ.Ε. για την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση." Μα, το Κ.Κ.Ε. τα λέει; Ο κόσµος φωνάζει! Ο
κόσµος διαδηλώνει! Και δεν βγαίνει στους δρόµους από καπρίτσιο
ή από αγωνιστικοµαζοχισµό. Βγαίνει, γιατί πιέζεται από τα
προβλήµατα.
Η γραφτή επερώτησή µας πιάνει σχεδόν όλα τα κεφάλαια και
υποκεφάλαια του ζητήµατος "εισόδηµα του λαού". Θα
προσπαθήσουµε να εστιάσουµε την προσοχή µας σε ορισµένα από
αυτά και οι Βουλευτές του κοµµάτος µας θα τα αναπτύξουν.
Η Κυβέρνηση µας λέει -και δεν µας λέει απλά, αλλά παίρνει και
µέτρα γι'αυτό που λέει, πρόσφατο παράδειγµα ο προϋπολογισµός
του κράτους- ότι, για να µπούµε στην ΟΝΕ, πρέπει να µειώσουµε
τον πληθωρισµό, να µειώσουµε το δηµόσιο χρέος, να µειώσουµε το

δηµοσιονοµικό έλλειµµα. Και εποµένως -καταλήγει στη λογική της-
κάποιοι θα πληρώσουν, για να γίνουν όλα αυτά. Και αυτοί οι
κάποιοι δεν είναι άλλοι από τους εργαζόµενους, τους
συνταξιούχους, τους ψιλικατζήδες -θα έλεγα µε µια κουβέντα- χωρίς
να θίγω βέβαια το λαό.
Η Κυβέρνηση µάς λέει -και σιγοντάρεται ανοικτά και επίµονα από τη
Νέα ∆ηµοκρατία- ότι "χθες πήραµε δάνεια, τα κατασπαταλήσαµε"
και ότι "σήµερα τελείωσαν τα ψέµατα, δεν µπορούµε να τρώµε
παραπάνω από αυτά που έχουµε". Για κάποιους αµύητους, για
κάποιους που πιστεύουν χωρίς να ερευνούν -εµείς δεν είµαστε
αυτής της σχολής- τέτοιες απόψεις δείχνουν να έχουν µία
πειστικότητα. Πραγµατικά, σου λέει ο άλλος: "Μα, δεν µπορεί να
τρως παραπάνω από αυτά που παράγεις." 'Εχει, επαναλαµβάνω,
µια πειστικότητα. Είναι έτσι όµως;
Εάν ξύσουµε λίγο αυτές τις απόψεις, θα διαπιστώσουµε ότι από
κάτω κρύβουν µια µεγάλη πολιτική αλχηµεία, µία µεγάλη πολιτική
απάτη.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Η κοινωνία µας, όπως την έφτιαξαν αυτοί που καθηµερινά τη
βιάζουν και από πάνω, έχει την πυραµίδα της. Την τερατόµορφη
πυραµίδα της και από την άποψη της ταξικής διάρθρωσης και από
την άποψη, κατά συνέπεια, του µοιράσµατος της πίτας.
Οι επάνω, δηλαδή οι µεγαλοαστοί, οι εφοπλιστές, οι βιοµήχανοι, οι
µεγαλέµποροι, οι τραπεζίτες, οι αξιωµατούχοι τους, οι "σύµβουλοι",
οι διευθυντάδες, οι αερητζήδες, οι χρυσοστόλιστοι δεσποτάδες, η
µικρή σε ποσότητα εργατική αριστοκρατία, που όµως κάτω από
προϋποθέσεις µπορεί να κάνει µεγάλη ζηµιά στο εργατικό κίνηµα
κλπ., ενώ αποτελούν ένα ασήµαντο ποσοστό στο σύνολο του
πληθυσµού, καρπώνονται το µεγαλύτερο κοµµάτι της πίτας του
συνολικού εθνικού εισοδήµατος, γι'αυτούς, αλλά και για τους
µηχανισµούς τους.
Το 80%-90% του πληθυσµού, το κάτω µέρος της πυραµίδας, οι
εργάτες, οι υπάλληλοι, οι συνταξιούχοι, οι φτωχοί αγρότες, οι
µικροµεσαίοι, οι οσιοµάρτυρες του Ο.Γ.Α., οι Αγιάννηδες της
ανεργίας µοιράζονται όλοι µαζί το µικρότερο κοµµάτι της πίτας, που
στο όνοµα της διαβόητης ΟΝΕ και µε το κόλπο αυτής της
υπόθεσης, θα γίνεται όλο και πιο µικρό. Αυτό το ζούµε εξάλλου.
Μιλώντας κανείς για το εισόδηµα των εργαζοµένων, οφείλει να δει
ποιο είναι το όριο φτώχειας σήµερα στην Ελλάδα και πως αυτό το
όριο διαµορφώνεται από τις διάφορες επίσηµες υπηρεσίες.
Σύµφωνα λοιπόν µε τα όσα προβλέπουν αυτές οι επίσηµες
στατιστικές υπηρεσίες, το όριο φτώχειας για µια τετραµελή
οικογένεια ξεπερνάει σήµερα τις τετρακόσιες χιλιάδες (400.000)
δραχµές το µήνα. Μέσα σε αυτό το όριο φτώχειας βρίσκονται οι
άµεσες δαπάνες διαβίωσης, τα είδη διατροφής, οι δαπάνες για
κατοικία, για ρεύµα, τηλέφωνο, κοινόχρηστα, για ένδυση, υπόδηση,
για παιδεία, για υγεία, για πολιτισµό.
Και φυσικά, πρέπει να συµφωνήσουµε µε την έννοια του
πολιτισµού, που είναι µια δαπάνη. Γιατί για µας, πολιτισµός δεν
είναι αυτές οι κουρελοεκποµπές της πλάκας, που έχουν µεγάλη
ακροαµατικότητα και αυτό είναι γεγονός. Για µας πολιτισµός είναι το
θέατρο, είναι η Λυρική, είναι το βιβλίο, γενικά οι τέχνες, που δεν
µπορεί να τα έχει πολύς κόσµος.
Εκατοντάδες χιλιάδες άνεργοι και υποαπασχολούµενοι δεν
καλύπτουν αυτό το όριο φτώχειας, είναι κάτω από το όριο φτώχειας
και βρίσκονται καθηµερινά αντιµέτωποι µε την εξαθλίωση, που όσο
και να την ξορκίζει ο νέος Αρχιεπίσκοπος, αυτή δεν λέει να µας
απαλλάξει από την παρουσία της.
Αφού µιλάµε για τους άνεργους, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι αυτήν τη
στιγµή για όσους µπορούν να πάρουν το επίδοµα ανεργίας, από
κινείται στο 50% µε 55% του βασικού µεροκάµατου, δηλαδή
ακαθάριστα  τρεις  χιλιάδες  (3.000)  δρχ.  την  ηµέρα.  'Αντε  να
ζήσεις.  Τι      κάνουν      αυτοί      οι      εκατοντάδες      χιλιάδες
άνθρωποι;      Κάνουν,      θέλοντας      και      µη      θέλοντας,
κυνηγηµένοι      συχνά      από  την  αστυνοµία,  διάφορες  δουλειές
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"του ποδαριού", µέσα στο γενικότερο κύκλωµα της παραοικονοµίας.
Κάποιοι άλλοι πουλάνε ό,τι χρήσιµο έχουν στο σπιτικό τους, για να
µπορέσουν να επιβιώσουν. Ελάχιστοι φυτοζωούν, µε τις οικονοµίες
που είχαν από πριν. Ορισµένοι θυµίζουν καταστάσεις
µυθιστορηµάτων του Ζολά και του Ουγκώ και βέβαια, αναγκάζονται
να παίρνουν και κανένα καρβέλι ψωµί από κάποιον φούρνο για να
γίνουν στη συνέχεια θέαµα των "Μινώταυρων" της τηλεόρασης και
των ελάχιστων δηµοσιογράφων -των πέντε, δέκα το πολύ- που
κατά δήλωσή τους "σκοτώνουν και τη µάνα τους" για να έχουν
ακροαµατικότητα.
Στην ίδια κατηγορία µε τους άνεργους και τους
υποαπασχολούµενους βρίσκονται οι περισσότεροι ξένοι εργάτες.
Είναι περισσότερο από βέβαιο, παρά και ενάντια στη δηµαγωγία
των κυβερνώντων, ότι οι άνεργοι και οι υποαπασχολούµενοι θα
αυξηθούν. Ο καλπασµός του αφηνιασµένου αλόγου του
νεοφιλελευθερισµού εκεί θα οδηγήσει. Το παράδειγµα της Ισπανίας
εξάλλου δεν πρέπει να µας αφήνει αδιάφορους ή να µην το
ξέρουµε.
Κάτω από το όριο φτώχειας ή στο όριο φτώχειας, µε
συµπληρώµατα που έχουν µερικοί, επίσης κατατάσσονται οι
εργατοϋπάλληλοι οι οποίοι αµείβονται µε το βασικό µεροκάµατο. Τα
τελευταία χρόνια αυξάνεται όλο και περισσότερο το ποσοστό αυτών
που αµείβονται µε το βασικό µεροκάµατο ως µισθό.
Σύµφωνα µε δικούς µας πάλι υπολογισµούς, το ποσοστό αυτών
των εργαζοµένων πρέπει να ξεπερνάει σήµερα το 20% στο σύνολο
των µισθωτών. Εξηγούµαστε: Και αν ακόµα δουλεύουν δύο άτοµα
από µία τετραµελή οικογένεια -πράγµα σπάνιο γιατί και οι
στατιστικές δίνουν 1,5 εργαζόµενο για κάθε τετραµελή οικογένεια,
σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία- και αν ακόµα "φτύνουν αίµα" µε
υπερωρίες οι δύο από την τετραµελή οικογένεια, αν τους
πληρώνονται αυτές οι υπερωρίες και διπλοαπασχολήσεις, πάλι δεν
µπορούν να συγκεντρώσουν το ποσό εκείνο που ορίζεται ως όριο
φτώχειας.
Οι υπόλοιποι µισθωτοί κατατάσσονται σε διάφορα µισθολογικά
κλιµάκια που κινούνται γύρω ή ελάχιστα πάνω ή κάπως
ικανοποιητικά πάνω από το όριο φτώχειας. Μιλώντας δηλαδή για
την κατηγορία αυτή των εργαζοµένων, τους "προνοµιούχους" να
πούµε ότι "βρίσκονται στο ίδιο καζάνι", απλώς µερικοί έχουν την
αυταπάτη ότι είναι καλύτερα από τους άλλους, από εκείνους
δηλαδή "που βρίσκονται στον πάτο του καζανιού".
Περιττό δε, να σηµειώσουµε ότι η συντριπτική πλειοψηφία των
συνταξιούχων του ΟΓΑ, του ΙΚΑ, του ΤΕΒΕ, του ΝΑΤ, του ΤΣΑ κλπ.
βιώνουν την τραγωδία της διαχρονικής λιτότητας µε έντονο τρόπο
και γι'αυτό όχι τυχαία βρίσκονται πολύ συχνά στους δρόµους, όχι
για να κάνουν γυµναστική, όχι γιατί είναι υποκινούµενοι, αλλά για να
διεκδικήσουν το δικαίωµα στην ανθρωπιά. Επιµένουµε: Για να
διεκδικήσουν το δικαίωµα στην ανθρωπιά.
'Ενας άλλος τρόπος αφαίµαξης των λαϊκών στρωµάτων είναι και η
φορολογία. Το φορολογικό µας σύστηµα είναι "κοµµένο και
ραµµένο" κατά τρόπο που να µην ακουµπάει τους "έχοντες και
κατέχοντες". Αυτή είναι η αλήθεια και τα όσα ακούγονται περί
φορολόγησης του καθενός ανάλογα µε τη φοροδοτική του ικανότητα
είναι "παραµύθια της Χαλιµάς".
Σύµφωνα µε διάφορα δηµοσιεύµατα, αλλά και διαβάζοντας από την
πίσω πλευρά τους ισολογισµούς των επιχειρήσεων, διαπιστώνουµε
ότι η πλειοψηφία των µεγαλοεπιχειρηµατιών, των βιοµηχάνων, των
µεγαλεµπόρων και των λογής-λογής "αεριτζήδων" δηλώνουν ετήσιο
εισόδηµα µικρότερο από το ετήσιο εισόδηµα του µέσου µισθωτού.
Το ακούσατε; Το ακούσατε. Πώς γίνεται αυτό το θαύµα; Γιατί περί
θαύµατος πρόκειται. Το θαύµα γίνεται γιατί οι µεγαλοσχήµονες
προστατεύονται από το σύστηµα, από τους λογής λογής
υπαλλήλους τους. Τους προσφέρονται απαλλαγές, διευκολύνσεις,
προνόµια και όλα αυτά µε τη βούλα του λεγόµενου νοµοθέτη και
στο όνοµα των επενδύσεων. Και επενδύσεις δεν γίνονται. Ενίοτε
τους χαρίζονται και µερικά δισεκατοµµύρια, για να µην
κακοκαρδιστούν.
Με χαρακτηριστικό τρόπο η ταυτότητα αυτού του απαράδεκτου
φορολογικού συστήµατος φαίνεται στους έµµεσους και άµεσους
φόρους. Εδώ και αρκετές δεκαετίες η βελόνα κόλλησε στο 70%

έµµεσοι φόροι και στο 30% άµεσοι φόροι. Και έρχονται σήµερα να
µας πουν ότι θα µειωθεί ο ΦΠΑ σε µερικά είδη και θα χάσει, λένε, το
κράτος περίπου εκατό δισεκατοµµύρια (100.000.000.000) δραχµές
από αυτό το κουβαρνταλίκι τους. Την ίδια στιγµή, όµως, θα πάρουν
από τους εργαζόµενους τριπλάσιο ποσό λόγω της µη αλλαγής των
κλιµακίων και του παγωµένου, του βρυκολακιασµένου
αφορολόγητου ποσού. Σε ποιον τα λένε επιτέλους αυτά;
'Οµως δεν είναι µόνο αυτά που πληρώνει ο µισθωτός, ο
συνταξιούχος, ο φτωχός αγρότης, ο µικροµεσαίος. Ξεχνάτε πόσα
δισεκατοµµύρια αφαιρέσατε µονοµιάς από την τσέπη του
εργαζόµενου, του συνταξιούχου µε την υποτίµηση της δραχµής;
Ξεχνάτε τις καταγγελίες ότι κάποιοι ελάχιστοι αδίστακτοι
καρπώθηκαν απο την υπόθεση αυτή πολλά δισεκατοµµύρια; Αλλά
έχουµε και άλλα. 'Εχουµε και άλλη αφαίµαξη.
Από παντού µας έρχονται διάφορα τέλη. Να, λόγου χάρη, τι
προκύπτει από µία πρώτη ανάγνωση ενός λογαριασµού της ∆ΕΗ.
Λέει η ∆ΕΗ, για να µην παρεξηγείται κιόλας, ότι για τη ∆ΕΗ
πληρώνετε, για το ρεύµα δεκαοκτώ χιλιάδες επτακόσιες πενήντα
(18.750) δραχµές και µας παραπέµπει µε ένα άλλο σηµείωµα για
ποιους άλλους πληρώνουµε: ∆ηµοτικά τέλη τέσσερις χιλιάδες
εκατόν τρεις (4.103) δραχµές, δηµοτικός φόρος εξακόσιες εξήντα
τρείς (663) δραχµές, τέλος ακίνητης περιουσίας εξακόσιες
εβδοµήντα τρεις (673) δραχµές, αναδροµικά εξακόσιες
δεκατέσσερις (614) δραχµές, ΕΡΤ δύο χιλιάδες (2.000) δραχµές,
ΦΠΑ τρεις χιλιάδες τριακόσιες εβδοµήντα πέντε (3.375) δραχµές,
σύνολο δώδεκα χιλιάδες (12.000) δραχµές. Πληρώνουµε δεκαοκτώ
χιλιάδες (18.000) δραχµές στη ∆ΕΗ και δώδεκα χιλιάδες (12.000)
δραχµές στον κ. Αβραµόπουλο και στον κ. Λαλιώτη για να
τσακώνονται ότι έκαναν αυτοί τα έργα, χωρίς να βλέπουν τα χαρτιά
ότι εµείς, ο λαός, τα πληρώνουµε και τα έργα και αυτούς για να
βγαίνουν και να µας φτιάχνουν και τα δένδρα τα µεγαλύτερα τα
χριστουγεννιάτικα όλου του κόσµου. Με τίνος τα έκανες βρε;
Συνοψίζοντας, λοιπόν, να τονίσουµε ότι δεν είναι µόνο η άµεση
λεηλασία του εισοδήµατος των εργαζοµένων απο τις αρνητικές
αυξήσεις τα προηγούµενα χρόνια, αλλά και η έµµεση λεηλασία του,
για να µπορέσουµε να µπούµε στη διαβόητη ΟΝΕ. Το ερώτηµα
ωστόσο είναι: Με ποιο τρόπο θα µπούµε σ' αυτήν τη διαβόητη
ΟΝΕ, για την οποία κάποιοι µιλούν και τρέχουν τα σάλια από το
στόµα τους; Με οριζόντιο τρόπο ή µε κάθετο τρόπο;
Από τότε που καταργήθηκε η κουτσουρεµένη ΑΤΑ, από το 1990, οι
απώλειες του συνολικού εισοδήµατος των εργαζοµένων στον
ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα ξεπερνούν το 20% και ας λένε οι
αρµόδιοι ό,τι θέλουν. Επειδή ενδεχόµενα πάλι να αρχίσει η
συζήτηση και ο καυγάς γύρω από αυτό το ζήτηµα, θέλω να
καταθέσω γρήγορα ορισµένα νούµερα: Ο τιµάριθµος το 1990 ήταν
20,4%, το 1991 ήταν 19,5%, το 1992 ήταν 15,8%, το 1993 ήταν
14,4%, το 1994 ήταν 10,9%, το 1995 ήταν 9,3%, το 1996 ήταν
8,5%, το 1997 ήταν 5,8% και το 1998 δεν ξέρω τι µαγειρεύεται
ακόµα. Αυτά τα γράφω και µπορεί κανένας να τα προσθέσει σε
ευθεία πρόσθεση, χωρίς να κάνει αναγωγές κλπ. 'Ολα µαζί άµα τα
προσθέσει θα βγάλει 104,6%.
Αυξήσεις στο βασικό µεροκάµατο, σύµφωνα µε την Εθνική Γενική
Συλλογική Σύµβαση Εργασίας: 1990 α' δόση 7,6% β' δόση 7,1%,
1991 α' δόση 6,3% β' δόση 5,6%, 1992 α' δόση 6,3% β' δόση 4%,
1993 α' δόση 5,4% β' δόση 8%, 1994 α' δόση 5% β' δόση 6,5%,
1995 α' δόση 4% β' δόση 4%, 1996 α' δόση 3,3,% β' δόση 3,3%,
1997 α' δόση 2,5% β' δόση 2%.
'Ολα αυτά και µε απλό τρόπο αν προστεθούν -βέβαια σε δύο δόσεις
χάνεις αξία- προκύπτει ένα νούµερο 80,8%. Ο τιµάριθµος είναι
104,6%. 'Οταν όµως λέµε ότι έχουµε απώλεια 20% -κανονικά είναι
παραπάνω- στα δικά σας νούµερα στηριζόµαστε. Θα µου πείτε:
Ξέρετε, θα αφαιρέσουµε το ποσό που δόθηκε ως υπόλοιπο στο
τέλος του χρόνου. Να το αφαιρέσουµε κι αυτό. Πάλι θα υπάρχει
όµως µεγάλη απώλεια.
Μην παίζετε µε τον κόσµο. Και αν ακόµη τα νούµερα που θα
προκύψουν από τις δικές σας µελέτες είναι ίσα βάρκα-ίσα πανιά, θα
διαπιστώσετε, πηγαίνοντας στην κάθε εργατική οικογένεια, στο
σούπερ µάρκετ και στην αγορά, ότι δεν είναι ίσα βάρκα-ίσα
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πανιά. 'Εχει υποστεί βαρύτατο πλήγµα το εισόδηµα των
εργαζοµένων τα τελευταία χρόνια.
Αν ίσχυε έστω εκείνη η ΑΤΑ η κουτσουρεµένη του 1990, σήµερα το
βασικό µικτό µεροκάµατο της Εθνικής Γενικής Συλλογικής
Σύµβασης, θα ήταν πάνω από οκτώ χιλιάδες δραχµές, ενώ είναι έξι
χιλιάδες τετρακόσιες ενενήντα δύο (6.492) δραχµές είναι µικτό και
αφαιρέστε 15%. Το βασικό µικτό µεροκάµατος Εθνικής Γενικής
Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας, θα ήταν περίπου διακόσιες
χιλιάδες δραχµές, ενώ είναι περίπου εκατόν σαράντα τέσσερις
χιλιάδες δραχµές.
Ακόµη µεγαλύτερη ήταν η απώλεια στις συντάξεις. ∆ηµοκοπούν οι
κυβερνητικοί παράγοντες, που λένε ότι µε τις προσπάθειές τους
κατάφεραν να φθάσουν την κατώτατη σύνταξη του Ι.Κ.Α. κοντά στα
είκοσι µεροκάµατα ανειδίκευτου εργάτη. Ξέρουν ότι δηµοκοπούν.
Ξέρουν ότι λένε ανοιχτά ανακρίβειες. Αλλά τα λένε. Η κατώτατη
σύνταξη για την οποία µιλήσαµε εµείς είναι 16,7 µεροκάµατα του
ανειδίκευτου εργάτη και πάνω σε αυτή δίνεται -αν δίνεται- η όποια
αύξηση στο πλαίσιο της εισοδηµατικής πολιτικής. Το περιλάλητο
ΕΚΑΣ που θα αυξηθεί, όπως είπε ο κ. Σηµίτης, από το 1999 είναι
άπαξ, είναι δραχµικό και δεν προστίθεται στη σύνταξη, δεν παίρνει
την ελάχιστη αύξηση της εισοδηµατικής πολιτικής. Πέρα απ' αυτό,
σε όλους τους συνταξιούχους παρακρατείται ένα ποσοστό, που
επιστρέφεται ύστερα σαν ΕΚΑΣ. Τα χρήµατα αυτά οι εργαζόµενοι
και οι συνταξιούχοι δεν τα έχασαν στο δρόµο. 'Ολα αυτά που
απώλεσαν και υπολογίζονται σε πολλά τριεσεκατοµµύρια δραχµές,
τα καρπώθηκαν, τα έκλεψαν στην ουσία οι µεγαλοεργοδότες ή
µοιράστηκαν σε εκείνους που πουλάνε αέρα κοπανιστό, σε εκείνους
που δεν κάνουν τίποτα και θησαυρίζουν. Και οι εργαζόµενοι τα
διεκδικούν.
Με την ευκαιρία αυτής της συζήτησης και επειδή ο χρόνος τελειώνει,
θέλουµε να καταθέσουµε για τα Πρακτικά -και θα παρακαλέσω το
Προεδρείο, επειδή είναι µικρό το κείµενο να γραφτεί στα Πρακτικά-
τις προτάσεις του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για το
εισόδηµα των εργαζοµένων και των συνταξιούχων.
Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ∆ηµήτριος Β.
Κωστόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το σχετικό κείµενο, το
οποίο έχει ως εξής: "Η ΠΡΟΤΑΣΗ ΤΟΥ ΚΚΕ ΓΙΑ ΤΟ ΕΙΣΟ∆ΗΜΑ
ΤΩΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ
Πρώτο: Υποστηρίζουµε ότι πρέπει να επιστραφούν τα κλεµµένα, να
επιστραφούν οι απώλειες που έχουν υποστεί τα εισοδήµατα των
εργαζοµένων και των συνταξιούχων τα τελευταία χρόνια, έστω
κλιµακωτά. Και µη µας πουν "κούρεψε το αυτό και πάρε το µαλλί"!
Τα χρήµατα είναι στα σεντούκια των πλουσίων.
∆εύτερο: Υποστηρίζουµε, κόντρα στην προπαγάνδα των καιρών,
κόντρα στους λεγόµενους "τεχνοκράτες" που ό,τι του παραγγέλνεις
σου δίνουν, κόντρα στους "εξωγήινους µελετητές", τύπου Σπράου,
ότι το σύστηµα της αυτόµατης τιµαριθµικής αναπροσαρµογής,
ακόµα και το καλύτερο σύστηµα ΑΤΑ, δεν πρόκειται να σώσει την
εργατική τάξη. Απλά στην καλύτερη των περιπτώσεων και αν η ΑΤΑ
γίνονταν καθηµερινά θα αποτελούσε µια άµυνα.
Επιµένουµε, συνεπώς, να ισχύσει το σύστηµα της αυτόµατης
τιµαριθµικής αναπροσαρµογής, για τους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους, έστω κάθε τετράµηνο.
Τρίτο: Για τους συνταξιούχους, να ισχύσει το καθεστώς των 20 ΗΑΕ
και να παίρνει, κανονικά την ΑΤΑ, που θα δίνεται στους
εργαζοµένους.
Τέταρτο: Υποστηρίζουµε ότι πρέπει να δίνεται ως αύξηση το
ποσοστό της αύξησης της παραγωγικότητας. Η παραγωγικότητα
είναι του εργάτη, δεν ήρθε από το Θεό!
Πέµπτο: Πάνω απ' όλα αυτά, να δίνεται στους εργαζοµένους και
στους συνταξιούχους, µια αύξηση που να αφορά τη βελτίωση της
θέσης τους. Στο σηµείο αυτό να πούµε ότι αυτή η αύξηση είναι το
µόνο ζήτηµα που θα µπορούσε να ισχυριστεί κανείς είναι υπό
διαπραγµάτευση...

'Εκτο: Το επίδοµα του άνεργου να είναι ίσο µε το 80% του
µεροκάµατου και να εντάσσεται και αυτό στην ΑΤΑ.
'Εβδοµο: Στο πλαίσιο αυτών των σκέψεων να γίνει η
επαναδιαπραγµάτευση της Εθνικής Γενικής Συλλογικής Σύµβασης
Εργασίας.
'Ογδοο: Φορολογική µεταρρύθµιση που πραγρατικά θα ισχύει το "ο
καθένας ανάλογα µε τη φοροδοτική του ικανότητα", αφορολόγητο
όριο ίσιο µε τις συνολικές χρονιάτικες αποδοχές του ανειδίκευτου
εργάτη, ή ίσο, που είναι περίπου το ίδιο, µε το όριο φτώχειας για µια
τετραµελή οικογένεια. Επειδή σε περιπτώσεις γίνονται ξεχωριστές
φορολογικές δηλώσεις των συζύγων, µπορεί να ανταποκριθεί
καλύτερα η πρόταση για αφορολόγητο ίσο µε τις ετήσιες συνολικές
αποδοχές ανειδίκευτου εργάτη.").
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πραγµατικά
τραγική η κατάσταση των συνταξιούχων και ιδιαίτερα των
χαµηλοσυνταξιούχων. Βεβαίως, ο εισηγητής αναφέρθηκε σε αυτό,
αλλά η κατάσταση έχει πάρει τέτοια έκταση, που θα ήθελα στη
σύντοµη παρέµβασή µου να σηµειώσω τις πιο κραυγαλέες
περιπτώσεις.
Θα ξεκινήσω πρώτα απ' όλα από τη διαπίστωση που λέει ότι αυτή η
σκληρή, αντεργατική, αντιλαϊκή πολιτική λιτότητας, που έχει
εφαρµοστεί αυτά τα χρόνια, δεν είναι αλήθεια ότι έχει ηµεροµηνία
λήξης, όπως προσπάθησε ο κ. Παπαντωνίου να παραπλανήσει,
λέγοντας ότι θα είναι σκληρή, αλλά µετά το 2001 βλέπουµε. ∆εν
είναι αλήθεια, γιατί εκτός της ΟΝΕ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε,
υπάρχει και το περιβόητο πια Σύµφωνο Σταθερότητας.
Και βεβαίως, εάν οι λαοί της Ευρώπης έχουν υποστεί αυτήν την
τροµερή αντιλαϊκή πολιτική για δέκα σχεδόν χρόνια το µεγάλο
κεφάλαιο και οι κυβερνήσεις δεν θα έχουν κανένα λόγο να
υποχωρήσουν. Γι' αυτό υπάρχει αυτό το περιβόητο Σύµφωνο
Σταθερότητας. Τίποτα δεν αλλάζει στη λογική, οι πλούσιοι να
γίνονται πλουσιότεροι και οι φτωχοί φτωχότεροι, ακόµη και αν
υπάρχει η οποιαδήποτε αλλαγή στο συγκεκριµένο σύµφωνο, διότι
τα κριτήρια είναι ακριβώς τα ίδια. Γι' αυτό είναι µεγάλη
παραπλάνηση η συζήτηση που γίνεται.
'Ερχοµαι στο θέµα των συνταξιούχων. Είναι τραγική η κατάσταση
των συνταξιούχων της χώρας µας και ιδιαίτερα των
χαµηλοσυνταξιούχων, αν αναλογιστεί κανείς το όριο φτώχειας που
είναι τετρακόσιες χιλιάδες (400.000) δραχµές το µήνα για µία
τετραµελή οικογένεια. Φυσικά, προκύπτει αβίαστα το ερώτηµα, σε
ποιες συνθήκες διαβίωσης είναι υποχρεωµένοι να ζουν οι
συνταξιούχοι, όταν η χαµηλότερη σύνταξη του Ι.Κ.Α. βρίσκεται στις
εκατόν οκτώ χιλιάδες (108.000) δραχµές, του ΤΕΒΕ στις ενενήντα
µία χιλιάδες (91.000) δραχµές, του ΤΣΑ στις ογδόντα χιλιάδες
(80.000) δραχµές και για το ΝΑΤ ούτε λόγος δεν µπορεί να γίνει;
Είναι πολύ χαµηλότερη, ακριβώς επειδή οι µεγαλοεφοπλιστές της
χώρας µας χαίρουν ενός φορολογικού παραδείσου οπουδήποτε της
γης και έχουν λυµένα τα χέρια τους για να εκµεταλλεύονται σε τόσο
απαράδεκτο βαθµό την εργατική τάξη.
Εδώ θέλω να σηµειώσω ότι µόνο από τη αποδέσµευση των
συντάξεων από τα κατώτερα µεροκάµατα µε βάση το ν. 1902, οι
συνταξιούχοι µέχρι στιγµής έχουν χάσει, περίπου ένα εκατοµµύριο
διακόσιες χιλιάδες (1.200.000) δραχµές. Για τους ίδιους λόγους
υπήρξαν σηµαντικές απώλειες στα δώρα. Απώλειες υπήρξαν
επίσης από την υποτίµηση της δραχµής. Το 1998 δεν θα σηµειωθεί
µία µεγάλη απώλεια µε δεδοµένο ότι η αύξηση την οποία
υποσχέθηκε η Κυβέρνηση 3,7% υποσκελίζεται σηµαντικά από τον
πληθωρισµό που θα είναι 4,9%. 'Αρα και το 1998 πέρα από τα όσα
ήδη έχουν χάσει οι συνταξιούχοι θα χάσουν και άλλα. Βέβαια, θα
χάσουν και άλλα και τον επόµενο χρόνο, γιατί η όποια αύξηση θα
είναι πιο χαµηλή από τον πληθωρισµό για τον οποίο, όπως λέγεται,
θα κινείται περίπου στο 2,9%.
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Φυσικά, αυτή η κατάσταση είναι αποτέλεσµα συγκεκριµένων
πολιτικών τόσο της Νέας ∆ηµοκρατίας όσο και του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Της
Νέας ∆ηµοκρατίας εκτός των άλλων και όσον αφορά το µεγαλύτερο
όριο για τον καθορισµό της σύνταξης. Του ΠΑ.ΣΟ.Κ εκτός των
άλλων και όσον αφορά τα όσα ακούγονται για τις εκθέσεις Σπράου,
αλλά και τα απαράδεκτα που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας µε
αφορµή το µικρό ασφαλιστικό νοµοσχέδιο.
Τέλος, όσον αφορά τον ΕΚΑΣ θέλω να πω ότι πραγµατικά
πρόκειται για ψίχουλα, για κοροϊδία. Το ποσό είναι δραχµικό και δεν
ακολουθεί την αύξηση. Θα υπάρξει µία αύξηση, αλλά θα δούµε αν
θα δοθεί. ∆εν δίνεται σε επαρκή αριθµό συνταξιούχων, διότι θεωρεί
η Κυβέρνηση ότι ένας συνταξιούχος µε εκατόν είκοσι χιλιάδες
(120.000) δραχµές το µήνα είναι πλούσιος και δεν χρειάζεται αυτό
το επίδοµα.
'Oλη αυτή η κατάσταση µπορεί να αντιµετωπιστεί µόνον αν υπάρξει
διορθωτική καταβολή της αύξησης, αν υπάρξει γνήσια Α.Τ.Α., αν
συνδεθεί το κατώτερο όριο σύνταξης µε τα είκοσι ηµεροµίσθια και
όχι µε τα 16,7 και αν το κατώτερο όριο σύνταξης λόγω θανάτου
πάει στα δεκαοκτώ µεροκάµατα και όχι στα δεκαέξι, όπως είναι
σήµερα. Επίσης, είναι αναγκαίο να δοθεί στους συνταξιούχους
δηµόσιους υπαλλήλους το 80% του µισθού. Τέλος, πρέπει να
καταργηθούν όλοι οι αντιεργατικοί και αντιασφαλιστικοί νόµοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, χρόνια τώρα ο λαός
µας δοκιµάζεται από µία πολιτική σκληρής και µονόπλευρης
λιτότητας. Η λιτότητα, η ανεργία, ο περιορισµός των κοινωνικών
δαπανών, οδηγούν σε µία διαρκή επιδείνωση της θέσης των
εργαζοµένων. Είναι µία λιτότητα που υπαγορεύεται από τα
συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου, της ντόπιας και της ξένης
ολιγαρχίας για να αυξηθούν τα κέρδη και ο πλούτος της.
Στα πλαίσια αυτής της πολιτικής, που ακολούθησαν και οι
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και οι κυβερνήσεις του
ΠΑ.ΣΟ.Κ και συνεχίζει βεβαίως η σηµερινή Κυβέρνηση, οι
εργαζόµενοι είχαν µεγάλες απώλειες τα προηγούµενα χρόνια στο
εισόδηµά τους, όπως ακριβώς προκύπτει και από τα στοιχεία τα
οποία ανέφερε και ο ειδικός αγορητής µας.
Πού πήγαν τα χρήµατα που έχασαν οι εργαζόµενοι; Χάθηκαν στο
δρόµο; 'Οχι βέβαια. Κατέληξαν στα ταµεία, στα θησαυροφυλάκεια
των βιοµηχάνων, των µεγαλοεµπόρων, των τραπεζικών.
Xαρακτηριστικά είναι τα στοιχεία που έχουν δηµοσιευθεί για το
1995: Τα κέρδη των βιοµηχάνων αυξήθηκαν 43%, τα κέρδη των
µεγάλων εµπορικών επιχειρήσεων 39,5%, των τραπεζών 58%.
Παρόµοια κατάσταση φυσικά υπάρχει και τα επόµενα χρόνια και ο
χορός καλά κρατεί. Αυτός είναι άλλωστε και ο στόχος του
Μάαστριχτ, ο στόχος της ΟΝΕ, ο στόχος της Λευκής Βίβλου, πώς
θα αυξηθούν οι ρυθµοί συγκέντρωσης του πλούτου στα χέρια των
µεγάλων επιχειρήσεων, στα χέρια των µονοπωλίων και των
πολυεθνικών για να γίνουν πιο ανταγωνιστικές στους Αµερικάνους
και στους Γιαπωνέζους.
Με την εισοδηµατική πολιτική που ανακοινώθηκε από την
Κυβέρνηση µε την κατάθεση του προϋπολογισµού, όχι µόνο δεν
αναπληρώνονται οι απώλειες
που είχαν οι εργαζόµενοι τα προηγούµενα χρόνια, αλλά ούτε και οι
απώλειες που είχαν οι εργαζόµενοι στο εισόδηµά τους το 1998.
Οι αυξήσεις που πήραν το 1998 ήταν κάτω από 2,5%, τη στιγµή
που η ίδια η Κυβέρνηση λέει, ότι ο πληθωρισµός θα κλείσει µε
ρυθµό 4,7%, ενώ στην πραγµατικότητα θα είναι ακόµα
µεγαλύτερος. Νέες απώλειες, όµως, θα έχουν και το 1999 και
κανέναν δεν µπορούν να παραπλανήσουν οι διακηρύξεις της
Κυβέρνησης. Θα έχουν αύξηση κάτω από 2%, τη στιγµή που ο
πληθωρισµός, όπως η ίδια εκτιµά, θα κλείσει πάνω από 3% σε
µέσα επίπεδα.
Τι αυξήσεις θα πάρουν οι εργαζόµενοι µε το νέο κρατικό
προϋπολογισµό; Είναι καθαρά τα στοχεία. Κάτω από το 2%, γιατί
είναι γνωστό ότι οι αυξήσεις δεν υπολογίζονται στο σύνολο των

µηνιαίων αποδοχών, αλλά σε µέρος αυτών, δηλαδή στο βασικό
µισθό και στο χρονοεπίδοµα.
Για να είµαστε πιο συγκεκριµένοι, τα στοιχεία λένε, ότι για τους
απόφοιτους του δηµοτικού η αύξηση θα είναι µόνο 1,20% , για τους
απόφοιτους του Λυκείου γύρω στο 1,05% και για τους απόφοιτους
πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης, για τους πτυχιούχους ΑΕΙ 0,85% µε
0,9%. Και φυσικά οι απώλειες δεν θα περιοριστούν εκεί, αφού είναι
γνωστό ότι µε την άρνηση της Κυβέρνησης να προχωρήσει για µία
ακόµα χρονιά στην τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας και
αυτές οι ελάχιστες αυξήσεις που θα πάρουν θα εκµηδενιστούν και
εποµένως, για µία ακόµα φορά θα δουν το εισόδηµά τους να
συρρικνώνεται.
'Ολοι γνωρίζουµε ότι η εισοδηµατική πολιτική που ανακοινώνεται
για το δηµόσιο είναι ταυτόχρονα και ο πιλότος για τον ιδιωτικό
τοµέα. Αυτά άλλωστε προκύπτουν και από τις γνωστές δεσµεύσεις
που ανέλαβε η χώρα µας µε την ένταξη της δραχµής, το µηχανισµό
συναλλαγµατικών ισοτιµών το Μάρτιο του 1998. Αυτή η πολιτική
είναι η πολιτική που πυροδοτεί και την κρίση που έρχεται, που δεν
είναι απλά κρίση στις χρηµαταγορές, αλλά είναι κρίση
υπερπαραγωγής, που οφείλεται στη συρρίκνωση της λαϊκής
κατανάλωσης.
Ακούµε πολλές φορές την Κυβέρνηση και όχι µόνο την Κυβέρνηση,
αλλά και όλους εκείνους που πίνουν νερό στο όνοµα της ΟΝΕ και
του Μάαστριχτ να λένε, ότι το 1999 θα είναι η τελευταία χρονιά των
θυσιών του ελληνικού λαού, γιατί µε την ένταξη στην ΟΝΕ θα
λυθούν τα προβλήµατα. Η πραγµατικότητα είναι τελείως
διαφορετική και το γνωρίζουν πολύ καλά οι ηγεσίες αυτών των
κοµµάτων που στηρίζουν αυτές τις επιλογές. Η ίδια κατάσταση θα
συνεχιστεί, αφού έτσι προβλέπει το διαβόητο Σύµφωνο
Σταθερότητας που αποφάσισαν και υπέγραψαν και οι
χριστιανοδηµοκρατικές και οι σοσιαλιστικές κυβερνήσεις της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, Σύµφωνο το οποίο τηρούν µε θρησκευτική
ευλάβεια και οι κεντροαριστερές και οι κεντροδεξιές κυβερνήσεις της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Ο λαός µας δεν έχει τίποτα να ελπίζει από τη
συνέχιση αυτής της πολιτικής.
Αντίθετα εκείνο που σίγουρα θα γίνει θα είναι µια διαρκής
χειροτέρευση της θέσης του. Γι' αυτό θα πρέπει να παλέψει, να
αντισταθεί, να ανατρέψει αυτές τις αντιλαϊκές επιλογές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε τη ληστρική και φέτος
εισοδηµατική πολιτική, µε τη µη τιµαριθµοποίηση της φορολογικής
κλίµακας από το 1993 και τα άλλα αφορολόγητα ποσά ή µειώσεις
φόρων, χιλιάδες εργαζόµενοι έφτασαν κοντά στο νήµα που τους
χωρίζει από το όριο της φτώχειας. Από την άλλη, ενάµισι
τρισεκατοµµύριο (1.500.000.000.000) βεβαιωµένοι φόροι µόνο για
το 1997 µένουν ανείσπρακτοι. Εκατοντάδες δισεκατοµµύρια
χαρίζονται στους µεγαλοσχήµονες µε ρυθµίσεις, φοροαπαλλαγές,
φοροκλοπές και τζάµπα χρήµα. Ξεπέρασαν τα τριάµισι
τρισεκατοµµύρια (3.500.000.000.000) οι καταθέσεις στο εξωτερικό
όλων αυτών των κορακιών.
Τρανό παράδειγµα της ενίσχυσης αυτών των καρχαριών αποτελεί,
κύριοι Βουλευτές, η ρύθµιση που έγινε στα αφορολόγητα
αποθεµατικά κεφάλαια των κερδοσκόπων. Φορολογήθηκαν µε
16,5% αντί 40% µε 45% που προβλέπουν οι φορολογικές διατάξεις
χαρίζοντας έτσι τζάµπα χρήµα εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων
δραχµών. Από την άλλη, οι µισθωτοί το 1998 σε σύγκριση µε την
περίοδο του '97, πλήρωσαν παραπάνω µόνο οι εργαζόµενοι 27,3%
14% οι συνταξιούχοι,22% οι γεωργοί , 14,7% οι
επαγγελµατοβιοτέχνες , 7,6% οι εισοδηµατίες και 18% οι βιοµήχανοι
και οι έµποροι. Αν λάβουµε υπόψη µας ότι αυτή η κατηγορία των
εµπόρων-βιοµηχάνων είχαν δηλώσει κατά πεντακόσιες χιλιάδες
(500.000) περίπου εισόδηµα µικρότερο από τους εργαζόµενους,
καταλαβαίνετε λοιπόν ποιοι σηκώνουν το τσουβάλι και σ' αυτήν την
περίπτωση του προϋπολογισµού.
Κύριοι  Βουλευτές,  µόνο  από  τη  µη  τιµαριθµοποίηση  της
φορολογικής  κλίµακας  από  το  1993,  η  Κυβέρνηση  έκλεψε,
λήστεψε  από  τους  εργαζόµενους  εκατοντάδες  δισεκατοµµύρια
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δραχµές. Κατά τους υπολογισµούς µας κυµαίνονται µεταξύ
εξακοσίων πενήντα και επτακοσίων δισεκατοµµυρίων
(650.000.000.000-700.000.000.000) δραχµών.
Το ΚΚΕ έχει επαναφέρει τη πρότασή του, την έχουµε καταθέσει και
θα την ξαναπούµε. Κατ' αρχήν η πρότασή µας αποβλέπει στην
άµεση λήψη µέτρων για τη φορολογική ελάφρυνση των µισθωτών
και συνταξιούχων. Η φορολόγηση των εισοδηµατιών το 1998 να
γίνει µε αφορολόγητη κλίµακα όπου τα κλιµάκια και οι εκπτώσεις να
είναι αυξηµένες κατά 65% .
Για την αποκατάσταση της φορολογίας εισοδήµατος των
εργαζοµένων και των συνταξιούχων τα όρια φορολόγησης
τουλάχιστον να είναι του 1992.
Τη θεσµοθέτηση από εδώ και πέρα σαν αφορολόγητου ποσού του
βασικού µισθού και µεροκάµατου. Να ορισθεί σαν αφορολόγητο
όριο για την εργατική οικογένεια και τα λαϊκά στρώµατα το όριο
φτώχειας όπως αυτό ορίζεται κάθε φορά.
Την από εδώ και πέρα αυτόµατη τιµαριθµοποίηση της φορολογικής
κλίµακας.
Την κατάργηση από φέτος των αντικειµενικών κριτηρίων των ΕΒΕΕ
και του 35% των φόρων των προσωπικών εταιρειών.
Τη φορολογική επιβάρυνση των υψηλών εισοδηµάτων και
πρωταρχικά του µεγάλου και εφοπλιστικού κεφαλαίου.
Την αύξηση της φορολογικής κλίµακας για τα εισοδήµατα πάνω
από είκοσι τέσσερα εκατοµµύρια (24.000.000) µε συντελεστές που
θα ξεπερνούν το 60%.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, είναι γνωστό ότι η χώρα µας έχει
το πιο άδικο, το πιο σκληρό και το πιο ταξικό φορολογικό σύστηµα
απ'όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, ένα φορολογικό
σύστηµα κοµµένο στα µέτρα της ντόπιας πλουτοκρατίας, ένα
φορολογικό σύστηµα που φέτος ξεπέρασε και αυτή την ίδια την
Κυβέρνηση σε κοινωνική αναλγησία. Εκφράζει το "δεν κάνουµε
βήµα πίσω από τον εθνικό στόχο". Το παλιό "Τσοβόλα δώστα όλα",
σήµερα έγινε "Παπαντωνίου πάρτα όλα" και αυτό µόνο για τον
στόχο της ΟΝΕ, µια ΟΝΕ που οι λαοί της Ευρώπης την
απορρίπτουν στην πλειοψηφία τους!
Ας διαβάσουµε στα "ΝΕΑ" τι λέει το "Ευρωβαρόµετρο". Είναι άραγε
σύµπτωση κύριοι Βουλευτές, το ότι σήµερα συζητιέται η επερώτηση
του Κ.Κ.Ε. για να επαληθεύσει του λόγου το αληθές ο
προϋπολογισµός; 'Ενας προϋπολογισµός αντικοινωνικός,
πρεσαρισµένος από τους στόχους της ΟΝΕ και τα σύµφωνα
σταθερότητας που τα βάρη του θα σηκώσουν και πάλι τα µόνιµα
υποζύγια µισθωτοί, συνταξιούχοι, επαγγελµατοβιοτέχνες, αγρότες;
Παρά τις επανειληµµένες δηλώσεις, συνεντεύξεις, ότι ο
προϋπολογισµός του 1999, κύριε Πρόεδρε, είναι φιλολαϊκός χωρίς
νέους φόρους ή νέες αυξήσεις από τους υπάρχοντες, τα φτωχά και
µεσαία λαϊκά στρώµατα καλούνται και φέτος να πληρώσουν
πεντακόσια δισεκατοµµύρια (500.000.000.000) δραχµές. Από οκτώ
τρισεκατοµµύρια εξακόσια δισεκατοµµύρια (8.600.000.000.000)
δραχµές που ήταν πέρσι, θα φθάσουν φέτος τα φορολογικά έσοδα
στα εννέα τρισεκατοµµύρια ογδόντα οκτώ δισεκατοµµύρια
(9.088.000.000.000) δραχµές και από αυτά ξέρετε, κύριε Υπουργέ,
ότι το 65% περίπου -φθάνει το 70%, αλλά για να είµαστε πιο
συντηρητικοί- είναι έµµεσοι φόροι και από αυτό το 35%, το 60% το
πληρώνουν πάλι οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι. ∆εν σηκώνει άλλο
πια. Αυτή την κλεψιά που γίνεται, κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει κάποτε
να την αντιληφθεί ο λαός και να καταδικάσει τους κλέφτες.
'Ενα τσιγγανάκι, κύριε Πρόεδρε -διαβάσαµε πρόσφατα στις
εφηµερίδες-έκλεψε όταν ήταν έξι ετών και το πήγαν στον
Κορυδαλλό. Για τα επτακόσια δισεκατοµµύρια (700.000.000.000)
που κλέβονται χρόνο µε το χρόνο από το εισόδηµα των
εργαζοµένων, τί θα πρέπει να γίνει; Πώς θα πρέπει αυτήν την
κλεψιά να την αντιµετωπίσει ο ελληνικός λαός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ

ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", εξήντα πέντε µαθητές και τρεις συνοδοί-καθηγητές
του 1ου Τοσίτσειου Λυκείου -Αρσάκειο Εκάλης ανατολικής Αττικής.
Τους καλωσορίζουµε στην Αίθουσα!
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Θέλω να υποµνήσω στους επισκέπτες µας ότι σήµερα είναι ηµέρα
κοινοβουλευτικού ελέγχου και δεν είναι ηµέρα νοµοθετικής
εργασίας. ∆ικαίωµα οµιλίας έχουν µόνο οι πέντε επερωτώντες
Βουλευτές οι οποίοι και παρίστανται, όπως και οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι των Κοµµάτων.
Ο κ. Μπούτας έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παραβιάσουµε
ανοικτές πόρτες, αν πούµε πάλι ότι για µια φορά ακόµη η
Κυβέρνηση ακολουθεί πολιτική λιτότητας, πολιτική που ξεζουµίζει
κυριολεκτικά τα λαϊκά στρώµατα, µια πολιτική που καθηλώνει τους
µισθούς και τα ηµεροµίσθια, τις δαπάνες για την κοινωνική
ασφάλιση. Είναι αυτή η πολιτική η περιβόητη, για να επιτευχθεί ο
εθνικός στόχος, όπως τον ονοµάζει η Κυβέρνηση και οι άλλοι
ευρωλάγνοι της ΟΝΕ!
Είναι µια πολιτική, που θέλει να φορτώνει όλα τα βάρη στις πλάτες
των εργαζόµενων και όταν έρθει η σειρά τους να αφαιρούνται και
κατακτήσεις, αλλά να δίνονται και συντάξεις, όπως και άλλες
παροχές για την κοινωνική ασφάλιση που να είναι µικρές και κάθε
χρόνο µικρότερες σε σχέση µε τις πραγµατικές τιµές. Από αυτήν την
πολιτική δε µένουν στο απυρόβλητο οι συνταξιούχοι, οι
εργαζόµενοι, οι δηµόσιοι υπάλληλοι, αλλά ούτε και οι αγρότες,
ιδιαίτερα οι συνταξιούχοι αγρότες, που µε τον καινούριο νόµο
2558/97 συνδέεται η τύχη τους, η µοίρα τους, δηλαδή, το τι θα
πάρουν µε την αύξηση των συντάξεων του δηµόσιου τοµέα. Και
ενώ πέρσι µε την ψήφιση του νόµου στις αρχές του χρόνου δόθηκε
µια αύξηση 4%, ταυτόχρονα επιβλήθηκαν και κρατήσεις 4% για
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη!
Είναι η πρώτη φορά, µε τον καινούριο νόµο, που οι αυξήσεις θα
ακολουθήσουν τις αυξήσεις των συνταξιούχων του δηµοσίου, όπου
και εκεί θα έχουµε µία αύξηση 2%. Φανταστείτε κύριοι συνάδελφοι,
οι τριάντα χιλιάδες (30.000) δραχµές που παίρνει ο συνταξιούχος
αγρότης, θα γίνουν τριάντα χιλιάδες εξακόσιες (30.600) δραχµές.
Θα πετάξουν από τη χαρά τους τα γερόντια, τα περήφανα γηρατειά,
που έλεγε και ο µακαρίτης ο Παπανδρέου.
Αυτοί οι άνθρωποι που είναι εγκαταλελειµµένοι στις εσχατιές της
χώρας, που κρατούν τα χωριά, είναι άνθρωποι που έδωσαν πολλά
στη ζωή τους για την εθνική οικονοµία, αλλά δυστυχώς σήµερα
βλέπουµε, για µία φορά ακόµα, να τους αντιµετωπίζει η Κυβέρνηση
µε αυτόν τον τρόπο.
Αυτές οι αυξήσεις που δίνετε στις συντάξεις δεν πρόκειται σε καµία
περίπτωση να ικανοποιήσουν τις αυξηµένες υποχρεώσεις, που
καθηµερινά δηµιουργεί η γενικότερη πολιτική της Κυβέρνησης, για
να µπορέσουν να επιβιώσουν. ∆εν φτάνουν ούτε για ένα καφέ και
ένα πακέτο τσιγάρα την ηµέρα γι'αυτούς τους ανθρώπους.
Από την άλλη µεριά έχουµε το νέο νόµο. ∆ιαβάζοντας προχθές τον
προϋπολογισµό που κατατέθηκε, βλέπουµε ότι συνεχίζουν οι
οικονοµικές αλχηµείες, από την πλευρά της Κυβέρνησης, έναντι του
νέου νόµου που τόσο πολύ τον προπαγάνδισε η Κυβέρνηση και
ιδιαίτερα κατά τις αγροτικές κινητοποιήσεις, λέγοντας ότι θα αλλάξει
το σύστηµα, ότι θα αυξηθούν οι συντάξεις, ότι θα γίνει ταµείο κύριας
ασφάλισης ο ΟΓΑ και άλλα.
Τι είδαµε; Είδαµε ότι από τα εκατόν ενενήντα τρία δισεκατοµµύρια
(193.000.000.000) δραχµές, που θα έπρεπε να προβλεφθούν για
να µπουν στο ταµείο κύριας ασφάλισης των αγροτών κατά το έτος
1999, υπάρχει µόνο το 1/3, δηλαδή µόνο εξήντα δισεκατοµµύρια
(60.000.000.000) δραχµές. Μάλιστα οι αγρότες θα συµµετέχουν µε
το 7% επί της κλάσης που είναι ασφαλισµένοι και αν δεν το
πληρώσουν δεν δικαιούνται να έχουν ανανέωση του βιβλιαρίου
ασφάλισής τους, δεν δικαιούνται να πάρουν επιδοτήσεις, δεν
δικαιούνται να πάρουν δάνεια από την Αγροτική Τράπεζα.
Βλέπουµε ότι για να εισπράξει η Κυβέρνηση αυτό που
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επιβάλλει στους αγρότες και είναι αυξηµένο σε σχέση µε τα
προηγούµενα χρόνια, παίρνει µέτρα. Τι µέτρα παίρνει για να
αποδώσει ο κρατικός προϋπολογισµός αυτά που προβλέπει ο
νόµος για να λειτουργήσει ο νέος θεσµός; Κανένα µέτρο.
'Οταν ο αγρότης βλέπει ότι έχει αυτήν την ανάλγητη, αντιλαϊκή
αντιµετώπιση από τη µεριά της Κυβέρνησης, ο ίδιος τι πρέπει να
κάνει; ∆εν έχει άλλο δρόµο. Θα κλείσει το δρόµο. Και µη βγαίνετε
τότε να κατηγορείτε τους αγρότες και τους άλλους εργαζόµενους.
Μην αντιµετωπίζετε τους γέροντες και τους συνταξιούχους µε τα
ΜΑΤ. Μην τους ανοίγετε τα κεφάλια, κύριε Υπουργέ. Πρέπει να
δείξετε τουλάχιστον µία ευαισθησία απέναντι σε αυτήν την
κατηγορία των ανθρώπων.
Είναι τόσο µεγάλη η πρεµούρα σας και η επιδίωξη υπηρέτησης των
µεγάλων συµφερόντων, των ντόπιων και ξένων κεφαλαίων, που
δεν υπολογίζεται ούτε αυτήν την κατηγορία των ανθρώπων.
Πιστεύουµε ότι οι συνταξιούχοι και οι αγρότες θα ξαναβγούν στους
δρόµους, γιατί είναι µονόδροµος αυτός ο δρόµος του αγώνα, για να
αντιµετωπισθεί ο µονόδροµος που εσείς λέτε. Αυτή είναι η
διαχωριστική γραµµή της πορείας προς την ΟΝΕ.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Παπαϊωάννου έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, θα
προσπαθήσω να απαντήσω στα πολλά και σοβαρά ζητήµατα τα
οποία έθεσαν οι συνάδελφοι από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος. ∆εν χρειάζεται να πάω σε αναφορές, σε σχέση µε µία
διαφορετική πραγµατικά προσέγγιση στο µεγάλο ζήτηµα της
ένταξης ή µη ένταξης της χώρας µας στις ευρωπαϊκές εξελίξεις.
Εδώ είναι µια διαφορά στρατηγικού χαρακτήρα µε το ΚΚΕ και
νοµίζω ότι δεν ωφελεί σε τίποτα κάθε φορά στην Εθνική
Αντιπροσωπεία να µπαίνουµε σ' αυτό το µεγάλο ζήτηµα.
Οφείλω όµως από την αρχή να πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς
έχουµε απορρίψει τη λογική των µονοδρόµων. Και αυτό θέλω να το
συνειδητοποιήσετε. Πιστεύω ότι έτσι θα µπορούµε να
απευθυνθούµε σοβαρά στον ελληνικό λαό, για να πετύχει το στόχο
της ΟΝΕ. Το πώς βλέπει ο καθένας από µας, από τα πολιτικά
κόµµατα, τη συµµετοχή στο παγκόσµιο, αλλά και στο ευρωπαϊκό
γίγνεσθαι, είναι διαφορετικό. Είναι φανερό ότι εµείς στο ΠΑΣΟΚ,
µετά το 1994, ακολουθήσαµε έναν διαφορετικό δρόµο απ' αυτόν
που ακολούθησε η Νέα ∆ηµοκρατία, οι συντηρητικές πολιτικές.
Θα σας θυµίσω εδώ ότι όλα τα κράτη της Ευρωπαϊκής σήµερα
'Ενωσης, που πριν δεν ήταν στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, προκειµένου
να επιτύχουν αυτούς τους στόχους, προχώρησαν σε προγράµµατα
σύγκλισης σκληρά, πολύ σκληρά. Και η σκληρότητα εστιάζεται
κυρίως σε δύο ζητήµατα.
Το ένα είναι η αύξηση της ανεργίας. Θα σας θυµίσω εδώ, πού
πήγαν όλες οι χώρες την ανεργία µε πρώτη την Ισπανία, την
Πορτογαλία και τόσες άλλες. Εµείς είµαστε η µόνη χώρα στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, που τα τελευταία χρόνια έχουµε ένα σταθερό
ποσοστό ανεργίας, γύρω στο 9,6%, µε στοιχεία της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης ή στο 10,3%, µε τα δικά µας στοιχεία, σταθερά και για το
'96 και για το '97 και εκεί περίπου θα είναι και το '98.
Το δεύτερο ζήτηµα είναι η λιτότητα, αλλά αν θέλουµε να
κυριολεκτούµε, λιτότητα σηµαίνει µείωση του πραγµατικού
εισοδήµατος των εργαζοµένων. ∆εν σηµαίνει αύξηση του
πραγµατικού εισοδήµατος των εργαζοµένων. Εµείς µετά το 1994
ακολουθήσαµε -και θα σας δώσω και τα στοιχεία παρακάτω- µία
πολιτική, που µπορεί οι αυξήσεις να µην ήταν αυτές που θα θέλαµε
και εµείς και πολύ περισσότερο οι εργαζόµενοι, αλλά σε καµία
περίπτωση δεν είναι µείωση του πραγµατικού εισοδήµατος των
εργαζοµένων. Και βέβαια προχώρησαν οι άλλες χώρες σε
περικοπές µισθών και συντάξεων ή σε παγώµατα. Αυτά τα
πράγµατα δεν έγιναν στην Ελλάδα. 'Αρα, είναι ένας διαφορετικός
δρόµος.
Σε σχέση µε τα ζητήµατα των φοροµπηχτικών πολιτικών και των

κοινωνικών δαπανών, πριν επανέλθω στο θέµα των µισθών και των
συντάξεων, γι' αυτά βέβαια θα απαντήσει και ο κ. Μπαλτάς, θα
ήθελα να πω από την αρχή το εξής: Για ποια φοροµπηχτική
πολιτική µιλάτε; Ποιοι είναι οι νέοι φόροι τα τελευταία χρόνια, που
έχουν να κάνουν µε τις πλατιές λαϊκές µάζες, για να χρησιµοποιήσω
την παλιά γνωστή έκφραση; 'Οσοι νέοι φόροι µπήκαν, µπήκαν στις
εταιρείες, στα χρηµατιστηριακά προϊόντα, στα τραπεζικά προϊόντα,
στη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Και αυτήν την πραγµατικότητα πρέπει να τη δείτε, κύριοι
συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος. Για πρώτη
φορά στη χώρα µας, τουλάχιστον όσο είµαστε εµείς οι νεότεροι
εδώ, στην πολιτική ζωή του τόπου, συνοδεύονται προϋπολογισµοί
και πολιτικές µε µειώσεις και ελαφρύνσεις.
Και για να γίνω πιο συγκεκριµένος, δεν αναφέροµαι µόνο στην
αγορά, σε µειώσεις τιµών, αυτές που ζούµε αυτές τις µέρες. Θα
ήθελα να θυµίσω εδώ την απόφασή µας για µείωση της τιµής του
πετρελαίου θέρµανσης. Θυµάσθε ανάλογο προηγούµενο; Θα
θυµίσω τη µείωση της συµµετοχής στα φάρµακα όσων δικαιούνται
ΕΚΑΣ, από 25% σε 10%. Θέλω να γνωρίζετε ότι είναι τα στοιχεία,
που µου έχει δώσει το ΙΚΑ.
'Οταν οι συνταξιούχοι έχουν αυτήν τη στιγµή ένα συνταγολόγιο που
φθάνει περίπου τις πενήντα χιλιάδες -στους ηλικιωµένους και στις
οικογένειές τους αναφέροµαι- και πάνω το µήνα, αυτό το 25% που
γίνεται 10%, σηµαίνει ότι είναι ένα όφελος της τάξεως των επτάµισι
χιλιάδων (7.500) δραχµών µηνιαίως στο εισόδηµά τους σε
πραγµατικές τιµές. Αυτές είναι οι αλήθειες.
'Οσον αφορά το περίφηµο θέµα των κοινωνικών δαπανών, για το
οποίο πολύς λόγος γίνεται τον τελευταίο καιρό, θέλω να σας πω το
εξής: Ξεχνάτε την αφετηρία. Πράγµατι, η Ελλάδα δεν είναι µια χώρα
του Βορρά της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆εν µπορούµε να πούµε ότι η
Ελλάδα µπορεί να συγκριθεί µε τη Σουηδία, µε τη ∆ανία ή τη
Γερµανία, αν θέλετε ή τη Μεγάλη Βρετανία, που διαµόρφωσαν το
κοινωνικό τους κράτος και πριν, αλλά κυρίως µετά το δεύτερο
Παγκόσµιο Πόλεµο.
Στην Ελλάδα, µετά το δεύτερο Παγκόσµιο Πόλεµο, δεν υπήρχαν
λογικές διαµόρφωσης κοινωνικού κράτους. Υπήρχαν άλλες λογικές.
∆εν µ' αρέσει να αναφέροµαι στο παρελθόν. Κοινωνικό κράτος
αρχίζει να διαµορφώνεται στην Ελλάδα ουσιαστικά µετά το 1981.
Αυτή είναι η αλήθεια.
Και αν δείτε -τα έχω καταθέσει στην Εθνική Αντιπροσωπεία και δεν
πρέπει να τα επαναλάβω, προχθές που συζητούσαµε την πρόταση
εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση- τις αποστάσεις και πώς
κυµαίνονται οι κοινωνικές δαπάνες στην Ελλάδα το χρονικό
διάστηµα που ήταν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην Κυβέρνηση σε σχέση µε την
τριετία της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και παλαιότερα, τότε θα µπορεί
ο καθένας να βγάλει τα πολιτικά του συµπεράσµατα.
Αυτήν τη στιγµή είµαστε στο 70% περίπου του µέσου όρου των
χωρών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης στις κοινωνικές δαπάνες, όταν το
1981 ξεκινήσαµε στο 40%. Είναι ένα άλµα προς τα εµπρός διότι, αν
καθένας δεν βλέπει κάθε φορά την αφετηρία, είναι φανερό ότι θα
οδηγείται σε λαθεµένα συµπεράσµατα.
'Ερχοµαι, λοιπόν, στο πρώτο ζήτηµα της εισοδηµατικής πολιτικής.
Θα καταθέσω και ένα πίνακα όσον αφορά την εξέλιξη των
κατωτάτων µισθών και ηµεροµισθίων. Θα σας δώσω µόνον ένα
στοιχείο σε πολύ γενικές γραµµές, αφού σας πω πριν ότι µόνο τα
δύο τελευταία χρόνια το πραγµατικό εισόδηµα των εργαζοµένων σε
αυξήσεις πραγµατικές είναι της τάξης του 6,5%.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: 'Οταν λέτε "τα τελευταία χρόνια" εννοείτε
1996-1997;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Ναι, αλλά θα αναφερθώ και για
προηγούµενα.
Αυτά  δεν  είναι  στοιχεία  που  τα  δίνουµε  µόνον  εµείς  -όπως
ξέρετε,  κανένας  δεν  έχει  αµφισβητήσει  την  Εθνική  Στατιστική
Υπηρεσία  ως  µία  αξιόπιστη  υπηρεσία-  αλλά  αυτά  τα  δίνουν
και  η  EUROSTAT  και  όλοι  οι  διεθνείς  οικονοµικοί  οργανισµοί,
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που κατά καιρούς αναφέρονται σε όλες τις οικονοµίες ή ελέγχουν
όλες τις οικονοµίες των χωρών του κόσµου µεταξύ των οποίων και
τη δική µας.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Η µείωση της περιόδου 1990-1993
ξεπερνάει το 10% και η πραγµατική αύξηση, µετά το 1994
συνολικά, έχει υπερκαλύψει τις απώλειες των εργαζοµένων σε
σχέση µε το χρονικό διάστηµα 1990-1994.
Και τα λέω όλα αυτά όχι για τίποτα άλλο -και θα δώσω ένα πίνακα
σε σχέση µε την εξέλιξη των κατωτάτων ηµεροµισθίων- αλλά γιατί
έχετε µάθει και επαναλαµβάνετε ένα τσουβάλιασµα ανάµεσα στο
ΠΑ.ΣΟ.Κ. και στη Νέα ∆ηµοκρατία: "'Ολοι τα ίδια είναι, ίδιες λογικές,
ίδιες πολιτικές".
Ε, δεν είναι ίδιες λογικές και ίδιες πολιτικές. Να πάρετε τον
προϋπολογισµό, που αποτυπώνονται όλα και τον οποίο
παρακολουθείτε κλπ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάννου καταθέτει για τα Πρακτικά
τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος έχει ως εξής:
"ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΚΑΙ
ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΑΣΦΑΛΙΣΕΩΝ
ΕΞΕΛΙΞΗ ΚΑΤΩΤΑΤΩΝ ΗΜΕΡΟΜΙΣΘΙΩΝ
ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΕΣ ΤΙΜΕΣ 1990-1997
1990............................-3,0%
1991............................-3,9
1992............................-4,3%
1993............................-2,1%
1994............................+1,6%
1995............................+0,5%
1996............................-0,5%
1997............................+2,4%
ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Tην περίοδο 1990-1993 είχαµε µείωση του
πραγµατικού εισοδήαµτος κατά 13,3%. Την περίοδο 1994-1997
είχαµε αύξηση 5% σε πραγµατικές τιµές. Για το 1997 υπολογίζεται
ότι ο µέσος πραγµατικός µισθός αυξήθηκε κατά 5,2% και για τα δύο
τελευταία χρόνια 6,5%".)
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ: (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θα σας δώσω άλλο ένα στοιχείο.
Αυξήσαµε τις δαπάνες κοινωνικής προστασίας -και αναφέροµαι
στην ασφάλιση, στην υγεία και στην κοινωνική πρόνοια του τακτικού
προϋπολογισµού, γιατί κοινωνικές δαπάνες δεν είναι µόνον ο
τακτικός προϋπολογισµός, αλλά σας πηγαίνω στον τακτικό
προϋπολογισµό- σε ποσοστό 5,49% από 56,82% το 1993 σε
62,31% το 1997 και µε τα στοιχεία του 1998 είναι πιο πάνω. Τον
Προϋπολογισµό του 1998 τον έχετε µπροστά σας. Σε απόλυτους
αριθµούς από τρία τρισεκατοµµύρια εννιακόσια δισεκατοµµύρια
(3.900.000.000.000) δραχµές το 1993 σε έξι τρισεκατοµµύρια
εφτακόσια τριάντα ένα δισεκατοµµύρια (6.731.000.000.000)
δραχµές το 1997. Σε τρέχουσες τιµές η αύξηση είναι της τάξης του
62,38%.
Φεύγω από αυτό και έρχοµαι στις συντάξεις. Εδώ υπάρχει µία
πραγµατικότητα. Κατ' αρχήν, θέλω από την αρχή να ξεκαθαρίσω
ότι, όταν αναφέρουµε αυτά τα νούµερα, δεν είµαστε σε µία λογική
ότι οι αριθµοί ευηµερούν. Θα µπορούσαν να ήσαν πολύ καλύτεροι
και θα θέλαµε να κάναµε πολύ περισσότερα ιδιαίτερα για τους
ανθρώπους του µόχθου και της εργασίας και τους ανθρώπους που
σήµερα κινδυνεύουν µε κοινωνικό αποκλεισµό. ∆εν θέλω να
δηµιουργηθεί σε καµία περίπτωση αυτή η εικόνα.
Αλλά, όπως ξέρετε, δεν είναι οι δαπάνες απεριόριστες και ούτε
µπορείς να ικανοποιείς όλες τις ανάγκες. Αναγκαστικά κινείσαι σε
µία νέα αρχή, που νοµίζω ότι πρέπει να την αντιληφθούµε όλοι µας
ως µία σύγχρονη πολιτική πραγµατικότητα, την αρχή της
επιλεκτικότητας, που αυτό σηµαίνει ναι στις κοινωνικές πολιτικές,
αλλά αν κάποιος σου πει ότι είσαι µε τους πτωχούς, πρέπει να πεις
ότι είµαστε µε τους πτωχούς, αλλά είµαστε µε τους πτωχότερους.
Είµαστε µε τους αδύνατους, αλλά είµαστε µε αυτούς που είναι πιο
αδύνατοι. ∆εν µπορείς κάθε στιγµή να λες ότι κάνω γενικές

πολιτικές για όλους, γιατί τότε θα έπρεπε να ζούσαµε στον
παράδεισο ή κάπου αλλού και όχι στην οποιαδήποτε χώρα του
κόσµου.
Πάµε, λοιπόν, στα ζητήµατα των συνταξιούχων.
Κατ' αρχήν, οι συνταξιούχοι και φέτος -δεν έχει ανακοινωθεί η
εισοδηµατική πολιτική- θα έχουν µία καλύτερη µεταχείριση από τους
υπόλοιπους εργαζόµενους και αυτό το αποφασίσαµε και προχθές
στο Υπουργικό Συµβούλιο και το έχουµε ανακοινώσει. Είναι φανερό
ότι αυτή θα εξειδικευθεί και κατά κατηγορία συνταξιούχου σε σχέση
µε τη δυνατότητα που έχει το κάθε ασφαλιστικό ταµείο και αυτό το
κάνουµε κάθε χρόνο.
'Αρα, θα έχουν πάλι, όπως και τα προηγούµενα χρόνια, µία
καλύτερη µεταχείριση.
∆ίνουµε όµως ένα ιδιαίτερο βάρος στους χαµηλοσυνταξιούχους,
πέρα από τους συνταξιούχους. 'Εχουµε προσδιορίσει,ποιοι είναι οι
χαµηλοσυνταξιούχοι και µέσα από αυτή µας την αρχή και από αυτή
µας την επιλογή πήγαµε στο ΕΚΑΣ. Το ΕΚΑΣ, όπως γνωρίζετε, το
παίρνουν σήµερα πάνω από τριακόσιες εξήντα χιλιάδες
συνταξιούχοι και πέρα από την επέκτασή του πέρυσι σε πολλές
κατηγορίες, φέτος έχουµε ήδη ανακοινώσει -και προβλέπεται στον
προϋπολογισµό- µια αύξηση της τάξης του 50%, που σηµαίνει ότι
από δώδεκα χιλιάδες πηγαίνει στις δεκαοκτώ χιλιάδες.
Με βάση αυτό και όσον αφορά τους χαµηλοσυνταξιούχους -το
τονίζω- το αίτηµα της ΓΣΕΕ, των εργαζοµένων, όλων, για να
φτάσουµε στα είκοσι µεροκάµατα του ανειδίκευτου εργάτη έχει
ξεπερασθεί.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Με το ΕΚΑΣ;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Μαζί µε το ΕΚΑΣ. Υπολογίστε, κύριε
Κόρακα, αυτήν τη στιγµή το κατώτατο ηµεροµίσθιο επί είκοσι. Θα
βγάλετε εκατόν είκοσι εννέα χιλιάδες οκτακόσιες (129.800)δραχµές,
αν θυµάµαι καλά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Το αίτηµα ήταν για όλους.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Παρακαλώ, εκεί είναι η διαφορά.
Εντάξει. Εγώ όµως µίλησα για τους χαµηλοσυνταξιούχους και
κυριολεκτώ. Προσθέστε λοιπόν, σε αυτό την εισοδηµατική πολιτική,
σε σχέση µε τους χαµηλοσυνταξιούχους που θα είναι γύρω στο 3%,
σε σχέση µε αυτό που παίρνουν τώρα, προσθέστε σε αυτό το 50%
και θα δείτε ότι ξεπερνάµε τις εκατόν τριάντα χιλιάδες (130.000)
δραχµές. Αυτό που λέτε εσείς είναι εκατόν είκοσι εννέα χιλιάδες
(129.000) δραχµές. Εάν σε αυτά προσθέσετε τα µέτρα που
ανέφερα, που αγγίζουν σχεδόν όλους τους δικαιούχους του ΕΚΑΣ -
εγώ δεν λέω όλους, λέω σχεδόν όλους- την παρέµβαση που
κάναµε στα φάρµακα, που σηµαίνει ότι ο κάθε χαµηλοσυνταξιούχος
κατά µέσο όρο θα κερδίσει γύρω στις επτάµισι χιλιάδες (7.500)
δραχµές, τότε ξεπερνάµε κατά πολύ το µεγάλο αίτηµα των είκοσι
ηµεροµισθίων.
Κατά συνέπεια, εντάξει µε τα συνθήµατα και τα µηνύµατα, αλλά
αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Θα µου πείτε ότι έπρεπε να δοθούν για όλους. ∆εν µπορούµε να
πούµε για όλους. Μακάρι να είχαµε αυτήν τη δυνατότητα.
Υπάρχουν ζητήµατα που συνδέονται και µε τα δηµόσια ελλείµµατα
και µε τον πληθωρισµό.
Για µας αυτοί είναι µεγάλοι στόχοι και στην απόληξή τους έχουν
πάλι την ευηµερία των πολιτών. Είναι αυτονόητο ότι η ΟΝΕ δεν
µπορεί να είναι αυτοσκοπός. Μπορεί να είναι ο στόχος για το 1999
και ένας µεγάλος στόχος της χώρας -έτσι το αντιλαµβανόµαστε
εµείς- αλλά όλα αυτά στον πυρήνα τους έχουν την ευηµερία των
πολιτών και κυρίως των πιο αδύνατων.
'Ετσι κάνεις πολιτικές. Με το να λες "ικανοποιείστε όλα τα αιτήµατα
όλων και προς κάθε κατεύθυνση" σηµαίνει ότι δεν είσαι µέσα στα
πράγµατα. 'Ετσι λοιπόν δίνω απάντηση όσον αφορά τα θέµατα του
ΕΚΑΣ και τις πολιτικές σε σχέση µε τους συνταξιούχους.
'Οσον  αφορά  το  ύψος  των  κατώτατων  συντάξεων  κατά
κατηγορία,  πάλι  θα  αποτανθώ  σε  έναν  πίνακα.  Θα  δείτε  ότι
παραδείγµατος  χάρη  στο  ΤΕΒΕ  οι  συντάξεις  γήρατος  το  1989
ήταν  ίσες  µε  τριάντα  έξι  χιλιάδες  διακόσιες  ενενήντα  (36.290)





1204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Εµείς, όπως ξέρετε, φέρνουµε ένα
νοµοσχέδιο που θα συζητήσουµε στην Eθνική Aντιπροσωπεία µέσα
στο µήνα, σε σχέση µε τις συγχωνεύσεις των ταµείων και τα µέτρα
κοινωνικής πολιτικής που περιλαµβάνονται σε αυτό το νοµοσχέδιο.
Οι συντάξεις του ΤΣΑ που είναι πολύ χαµηλές, µέσα σε τρία χρόνια
και µε µεγάλες αυξήσεις τις εξοµoιώνουµε µε τις συντάξεις του
ΤΕΒΕ, σε µια λογική ότι πράγµατι εκεί υπάρχει µεγαλύτερο
πρόβληµα από τις άλλες κατηγορίες και δίνουµε µία απάντηση.
Με το λογαριασµό αλληλεγγύης φορέων κοινωνικής ασφάλισης
παρεµβαίνουµε εκεί που υπάρχει µεγαλύτερο πρόβληµα. 'Ετσι
αντιλαµβανόµαστε ότι µπορούµε να στηρίζουµε µια πολιτική σωστή,
που να δίνει απάντηση σε αυτά τα ζητήµατα.
'Ακουσα προηγούµενα τον κ. Μπούτα να αναφέρεται στο θέµα των
αγροτών και στο ταµείο κύριας ασφάλισης. Εγώ περίµενα, κύριε
Μπούτα, αυτό να το χαιρετίσετε ως ένα πάρα πολύ σηµαντικό
γεγονός.
Οι αγρότες µας, µε τη µετατροπή του ΟΓΑ σε κύριο ταµείο
ασφάλισης αγροτών, φεύγουν από την ασφαλιστική αποµόνωση και
εντάσσονται στον κορµό του ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας
µε συντάξεις που θα φτάσουν τις συντάξεις των άλλων
ασφαλιστικών οργανισµών ΙΚΑ, ΤΕΒΕ κλπ., ανάλογα µε τις κλάσεις,
µε διαδοχική ασφάλιση, µε κάλυψη στο εργατικό ή αγροτικό
ατύχηµα -όπως θέλετε εσείς χαρακτηρίστε το- και τόσα άλλα. Και
βέβαια αυτό θα γίνει εξελικτικά, χωρίς να χάνουν, ούτε µία δραχµή,
από αυτά που παίρνουν µέχρι σήµερα. Γιατί δεν µπορείς από την
µία µέρα στην άλλη να πεις, ότι οι συντάξεις του ΟΓΑ θα πάνε στις
συντάξεις του ΙΚΑ. ∆εν γίνονται αυτά. Θα έπρεπε όλος ο
προϋπολογισµός να είχε απάντηση µόνο σ'αυτό το ζήτηµα.
Για τους αγρότες κάναµε εξαίρεση και είπαµε, ότι ενώ σε όλα τα
ταµεία η συµµετοχή του αυτοαπασχολούµενου -γιατί περί
αυτοαπασχόλησης πρόκειται- είναι δύο και του κράτους ένα, εκεί θα
είναι ένα και του κράτους δύο. 'Εχουµε κάνει νόµο που λέει
ξεκάθαρα, ότι το πρώτο τρίµηνο του επόµενου έτους καταβάλλει το
κράτος τις υποχρεώσεις του στο ενιαίο ταµείο.
Φέτος, λοιπόν, άρχισαν οι καταβολές, είναι στο νόµο που έχουµε
ψηφίσει. Για το πρώτο εξάµηνο του 1998 δεν έχουν συγκεντρωθεί -
τώρα εισπράττονται τα χρήµατα, γι' αυτό υπάρχει και ένα
πρόβληµα- τα χρήµατα από το ταµείο κοινής ασφάλισης αγροτών.
Πρέπει να ξέρετε, ότι µέχρι τώρα έχουν εισπραχθεί γύρω στα τρία
µε τέσσερα δισεκατοµµύρια. Τόσα έχουν µπει στο ταµείο και
υπολογίζεται ότι µέχρι τέλος του χρόνου για το πρώτο εξάµηνο του
1998 -το τονίζω αυτό- θα εισπραχθούν, γύρω στα τριάντα
δισεκατοµµύρια. 'Αρα, πρέπει το κράτος µέσα στο πρώτο τρίµηνο
του 1999 -µε βάση τους υπολογισµούς αυτούς- να καταθέσει στο
ταµείο εξήντα δισεκατοµµύρια (60.000.000.000) δραχµές και αυτά
γράφει ο προϋπολογισµός. Επαναλαµβάνω για το πρώτο εξάµηνο
του 1998 το κράτος θα εκπληρώσει τις υποχρεώσεις του, το πρώτο
τρίµηνο του 1999, βάζοντας τα διπλάσια απ'αυτά που έχουν µπει
στο ταµείο και οι υπολογισµοί που έχουµε κάνει είναι, ότι θα
εισπράξουµε περίπου τριάντα δισεκατοµµύρια (30.000.000.000)
δραχµές, ίσως και λιγότερα, γιατί υπάρχουν ζητήµατα εκεί και δεν
πάµε να βάλουµε το µαχαίρι στο λαιµό των αγροτών. 'Αρα, θα
πρέπει να καταβληθούν τα εξήντα δισεκατοµµύρια,
(60.000.000.000) δραχµές.
Τον επόµενο χρόνο, το 1999, το πρώτο εξάµηνο θα πρέπει να
εισπραχθούν του δευτέρου εξαµήνου του 1998 και βέβαια θα
πρέπει να εισπραχθούν του πρώτου εξαµήνου του 1999. 'Αρα, ο
προϋπολογισµός του 2000 θα πρέπει να προβλέψει για τα δύο
χρόνια τα χρήµατα που το κράτος οφείλει να καταθέσει στο νέο
ταµείο. Αυτό προβλέπεται στο νόµο που έχετε µπροστά σας και
αυτό γίνεται µε αίσθηµα ευθύνης. Υπήρξε ένα ζήτηµα -διάβασα
σήµερα σε κάποιες εφηµερίδες- γιατί αυτό δεν γράφτηκε στον
τακτικό προϋπολογισµό; Η απάντηση είναι πάρα πολύ απλή. Τα
χρήµατα αυτά θα δοθούν από έντοκα γραµµάτια του ελληνικού
δηµοσίου.
Σήµερα, το σύνολο σχεδόν των ασφαλιστικών ταµείων, την κινητή

τους περιουσία, την επενδύει σε έντοκα γραµµάτια του ελληνικού
δηµοσίου. Στα πρώτα, λοιπόν, που θα βγουν, θα ήταν παράλογο να
λέγαµε ότι εγγράφουµε την πίστωση, πάρτε τα λεφτά cash, -δεν
ξέρω πώς θα τα λέγατε εσείς, µετρητά- και ύστερα ελάτε να
αγοράσετε έντοκα γραµµάτια του ελληνικού δηµοσίου. Και ενώ αυτή
είναι η πραγµατικότητα, δηµιουργείται αυτήν τη στιγµή µία ολόκληρη
εικόνα, ότι η Κυβέρνηση είναι ανακόλουθη, δεν δίνει τα λεφτά κλπ.
∆ιαβάστε, παρακαλώ τους νόµους, να δούµε αν είναι ή δεν είναι
έτσι.
Μια κοινωνική πολιτική δεν εξαντλείται µόνο σ'αυτά τα ζητήµατα. Θα
σας πω δυο στοιχεία ακόµα:
Βιβλιάριo ασθενείας στους µακροχρόνια άνεργους πάνω από
πενήντα πέντε ετών, αν δεν έχουν συµπληρώσει τους όρους
συνταξιοδότησης. Αυτό δεν είναι ένα µέτρο κοινωνικής πολιτικής, το
οποίο ισχύει εδώ και δύο χρόνια;
Βιβλιάριο ασθενείας στους νέους ψηφίσαµε να ισχύει από 1-1-1999,
-είναι νόµος του κράτους- σε όσους δεν έχουν ασφάλιση. Αυτό δεν
είναι µέτρο κοινωνικής πολιτικής;
Στο νοµοσχέδιο που φέρνουµε, δωρεάν αντιρετροϊκά φάρµακα για
τους ασθενείς του AIDS, όπως και δωρεάν παροχή
µεταµοσχευµάτων στους ανθρώπους που έχουν ανάγκη.
Προϋπολογισµός πάνω από πέντε ή έξι δισεκατοµµύρια.
Σήµερα, υπάρχει µια νέα κοινωνική διαστρωµάτωση, υπάρχουν
νέες κοινωνικές ανάγκες. Το AIDS είναι µια πραγµατικότητα, η
οποία δεν υπήρχε πριν από µερικά χρόνια. ∆εν πρέπει µια
κοινωνική πολιτική στην αρχή της επιλεκτικότητας να δώσει το
βάρος, εκεί που πρέπει να το δώσει; Αυτές δεν είναι διαφορετικές
πολιτικές;
Και βέβαια πηγαίνω στο µεγάλο θέµα -γιατί εδώ έγινε πολύ
κουβέντα- των ζητηµάτων που συνδέονται µε την απασχόληση και
επικεντρώνεται όλη η πολιτική, απ'ό,τι είδα, στα ζητήµατα µε τα
επιδόµατα ανεργίας.
Θα ήθελα να σας πω ότι υπάρχει µεγάλη ανάγκη να πάµε µε
γρήγορους ρυθµούς σε πολιτικές που έχουν να κάνουν µε την
ενίσχυση της απασχόλησης, µε ενεργητικές πολιτικές, χωρίς να
σηµαίνει ότι δεν πρέπει να δούµε και τα επιδόµατα ανεργίας, εκεί
που πρέπει όµως να δοθούν επιδόµατα ανεργίας. Και αν δείτε την
εξέλιξη µε τις ίδιες πολιτικές -αυτό έχει αξία και θα καταθέσω το
σχετικό πίνακα- θα δείτε ότι σε σχέση µε το επίδοµα ανεργίας στις
1.7.1993 το βασικό ηµεροµίσθιο του επιδόµατος ανεργίας ήταν
χίλιες οκτακόσιες (1.800) δραχµές και σήµερα είναι τρεις χιλιάδες
εκατόν είκοσι (3.120) δραχµές. Τότε ήταν το 40,9% του βασικού
ηµεροµίσθιου του ανειδίκευτου εργάτη, σήµερα είναι το 48%.
∆ηλαδή είχαµε µία πραγµατική αύξηση της τάξεως του 8%.
Τώρα πού είναι το ζήτηµα: Το ζήτηµα είναι ότι συγκρινόµενο µε
άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης είναι το µικρότερο.
Πράγµατι, είναι µικρότερο. 'Οµως, το επίδοµα ανεργίας δεν
υπόκειται σε καµία κράτηση στην Ελλάδα, ενώ οι ασφαλιστικές
εισφορές, όπως ξέρετε, υπόκεινται σε 19%. Στις υπόλοιπες χώρες
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης υπάρχει και αυτό το 19%, το οποίο
πρέπει να συνυπολογίσετε.
Από εκεί και πέρα -και δεν αναφέροµαι στο µεγάλο ποσοστό, που
έκανε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. τον τελευταίο καιρό- υπάρχει ζήτηµα στο οποίο
θα προσπαθήσω µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, θα συνεννοηθώ
και µε τον ΟΑΕ∆ για τα διαθέσιµα, να δώσω µία απάντηση. Αλλά
και αυτό έχει αξία.
Εµείς τα τελευταία χρόνια δώσαµε µεγάλο βάρος σε καινοτόµα
προγράµµατα για την επαγγελµατική αποκατάσταση, για την ένταξη
των ανέργων στην επαγγελµατική ζωή. Είναι µία άλλη λογική.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο
Γ'Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Αυτήν  τη  στιγµή,  κύριοι  συνάδελφοι,  είναι  σε  εξέλιξη  είκοσι
διαφορετικά  προγράµµατα,  τα  οποία  βάζουν  άλλες  λογικές.
Είχε  γίνει  συζήτηση  τον  τελευταίο  καιρό  ότι  υπάρχουν  κάποιες
καθυστερήσεις  σε  ένα  από  τα  προγράµµατα.  Ξέρετε  γιατί
υπάρχουν  αυτές  οι  µικρές  καθυστερήσεις,  που  ήδη  έχουν
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ξεπερασθεί; Γιατί αλλάξαµε -και θέλω να το γνωρίζετε, κύριοι
συνάδελφοι- το σύστηµα.
Είχα ακούσει τον κ. Κωστόπουλο και άλλους συναδέλφους να λένε
ότι επιδοτούµε τις επιχειρήσεις. Πολλές φορές πολλές επιχειρήσεις
έλεγαν ότι δηµιουργούν θέσεις απασχόλησης -εγώ δεν θέλω να τις
βάλω όλες στο ίδιο τσουβάλι- και δηµιουργούσαν κάποιες
καταστάσεις στον ΟΑΕ∆. Γιατί ενώ έλεγαν -εγίνοντο έλεγχοι, µπορεί
να µην ήσαν αποτελεσµατικοί- ότι "δηµιουργήσαµε σαράντα θέσεις
απασχόλησης", στην πραγµατικότητα δηµιουργούσαν είκοσι.
Υπήρχαν κάποιες επιχειρήσεις -είναι γνωστά πράγµατα αυτά- που
έλεγαν ότι είχαν δηµιουργήσει νέες θέσεις απασχόλησης.
Από φέτος το αλλάξαµε το σύστηµα και φορέας δεν είναι πια η
επιχείρηση, αλλά ο ίδιος ο άνεργος µε την κάρτα. Παίρνει, λοιπόν, ο
νέος µία κάρτα στα χέρια του, τέσσερις χιλιάδες (4.000) δραχµές,
που σηµαίνει εκατό χιλιάδες (100.000) δραχµές το µήνα και µε βάση
πλέον τις δικές του επιλογές, τα δικά του προσόντα, βρίσκει την
επιχείρηση και γίνεται φορέας του προγράµµατος ο ίδιος ο άνεργος.
Αντιστάθηκαν πολλοί επιχειρηµατίες, βρήκαµε δυσκολίες, δεν
δέχθηκαν το σύστηµα, ιδιαίτερα τον πρώτο καιρό.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Γιατί βγήκαν στους δρόµους και
διαµαρτυρήθηκαν οι επιχειρηµατίες;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Βέβαια, γιατί είχαν µάθει διαφορετικά,
κύριε Κόρακα.
Αυτήν τη στιγµή το πρόγραµµα πάει καλά και πάει αποτελεσµατικά
πολύ καλύτερα σε σχέση µε το παρελθόν. Αν θέλετε κάποια στιγµή,
να συζητήσουµε και να φέρουµε τα στοιχεία. Για να µη σας
κουράζω εδώ θα καταθέσω στα Πρακτικά τα είκοσι προγράµµατα
που είναι σε εξέλιξη και τα έργα γύρω απ'αυτά τα ζητήµατα και
κάποια στιγµή να συζητήσουµε για όλα αυτά τα θέµατα.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάννου καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα προγράµµατα τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
'Αρα, λοιπόν, έχουµε µπει σε µία άλλη λογική και κυρίως έχουµε
µπει µε ειδικά προγράµµατα. Είναι οι νέοι στην ενεργό ζωή. ∆εν
είναι σωστή η προσέγγιση να µετράς την ανεργία µε το 9,6% ή µε το
10,3% και να µη βλέπεις ότι το κεντρικό πρόβληµα σήµερα είναι η
ανεργία των νέων ανθρώπων. 'Αρα, λοιπόν, βάζεις ένα στόχο και
λες δίνω προτεραιότητα στους νέους. Θα µου πείτε, ότι την
απασχόληση τη φέρνει η ανάπτυξη, οι επενδύσεις και όχι αυτά τα
προγράµµατα. Να ξέρουµε γιατί συζητάµε. 'Οµως, αυτά τα
προγράµµατα είναι µία ευκαιρία ζωής, γιατί ενώ τα παλιά είχαν
διάρκεια έξι µήνες, δέκα-δώδεκα µήνες, αυτά έχουν διάρκεια από
δεκαοκτώ µέχρι είκοσι τέσσερις µήνες, που σηµαίνει ότι εάν ένας
νέος ενταχθεί και επιδοτηθεί για είκοσι τέσσερις ή για δεκαοκτώ
µήνες του έχει ανοίξει µία σηµαντική ευκαιρία στη ζωή του.
Είναι µία άλλη προσέγγιση, µία άλλη λογική.
Επίσης κάναµε και τα ειδικά προγράµµατα για τους µακροχρόνια
ανέργους που είναι πάνω από πενήντα πέντε χρονών, γιατί εκεί
υπάρχει ζήτηµα κυρίως µε τη συµπλήρωση των συνταξιοδοτικών
προϋποθέσεων. Και ήδη αυτήν την στιγµή επεξεργαζόµαστε ένα
πρόγραµµα που θα το ανακοινώσουµε µέσα στο χρόνο, όσον
αφορά τις λεπτοµέρειες του, για το πώς θα επιδοτούµε το σύνολο
των ασφαλιστικών εισφορών, όσοι είναι δύο µε τρία χρόνια πριν
από τη σύνταξη, για να µπορέσουν αυτοί οι άνθρωποι να βρουν
δουλειά και να συµπληρώσουν τις προϋποθέσεις σύνταξής τους.
Αυτά δεν είναι κάποιες διαφορετικές πολιτικές, κάποια διαφορετικά
µέτρα; Αν δεν είναι αυτά, ποια είναι;
Και δεν θα σας πω για το µεγάλο αριθµό που έχει να κάνει µε την
κατάρτιση, τα ΚΕΚ που τα πιστοποιήσαµε από µηδενική βάση. Το
σηµαντικότερο από όλα, που θα το ανακοινώσω στις επόµενες
µέρες, είναι ότι βάλαµε το Εθνικό Παρατηρητήριο Απασχόλησης και
έκανε έρευνα τι ανάγκες από επαγγέλµατα θα έχει ο κάθε νοµός την
επόµενη πενταετία, ώστε τα προγράµµατα από εδώ και πέρα, και
εννοώ από αύριο, σε κάθε νοµό της χώρας θα είναι σύµφωνα µε τις
ανάγκες κάθε περιοχής. Και έτσι δεν θα βγάζουµε κτίστες εκεί που

δεν χρειάζονται ή ηλεκτροσυγκολλητές εκεί που δεν χρειάζονται
ηλεκτροσυγκολλητές. Αυτό θα γίνει µε διαφάνεια, µε
αντικειµενικότητα στο σύστηµα και ταυτόχρονα να είναι το
Υπουργείο Εργασίας πρώτο σε απορρόφηση από όλα τα άλλα
Υπουργεία. 'Ετσι δεν θα υπάρχει κανένα πρόβληµα στα ζητήµατα
εργασίας σε σχέση µε την απορρόφηση. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.
'Αφησα τελευταίο το περίφηµο θέµα που έβαλαν οι κύριοι
συνάδελφοι σε σχέση µε την αντιασφαλιστική νοµοθεσία.
Υπήρχαν δύο βασικά αιτήµατα. Οι νόµοι είναι νόµοι του ελληνικού
κράτους...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ: 'Οχι της Νέας ∆ηµοκρατίας;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Τους ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία. Εµείς
είµαστε εδώ και τους αλλάζουµε κύριε Μπούτα. Είχαµε πει ότι θα
αλλάξουµε τις αντιασφαλιστικές διατάξεις.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Προς το χειρότερο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Προς το χειρότερο, λοιπόν, κύριε
Κόρακα; 'Οταν αλλάξαµε εµείς τη διάταξη που έλεγε ότι οι
επικουρικές συντάξεις θα είναι µέχρι το 20% της κύριας σύνταξης,
που σηµαίνει ότι οι συντάξεις που έπαιρναν οι εργαζόµενοι του ΙΚΑ-
ΤΕΑΜ θα κατέβαιναν από επτά µέχρι δώδεκα χιλιάδες, µε
αποτέλεσµα οι επικουρικές συντάξεις να είναι πάνω από 20%, αυτό
είναι προς το χειρότερο; 'Ετσι φαίνεται καταλαβαίνετε εσείς το
χειρότερο. ∆εν νοµίζω όµως ότι ο ελληνικός λαός το καταλαβαίνει
έτσι όπως εσείς ή αυτοί που περίµεναν να πάρουν λιγότερα και δεν
τα παίρνουν.
Επίσης όταν το αίτηµα ήταν η επανασύνδεση µε τα δέκα χιλιάδες
πεντακόσια ηµοροµίσθια και την τριακονταπενταετία, όσον αφορά
το βιοµηχανικό εργάτη, που είναι ασφαλισµένος στο ΙΚΑ -διότι αυτές
οι διατάξεις δεν άγγιζαν αυτούς που ήταν στα ειδικά ταµεία ή τους
τραπεζοϋπάλληλους- και αποκαταστήσαµε αυτήν την αδικία, και
αυτό προς το χειρότερο είναι;
Τι είναι προς το καλύτερο;
'Οπως ξέρετε για να καταλήξουµε στη συγχώνευση του ΤΣΑ, του
ΤΑΕ και του ΤΕΒΕ κάναµε τριάντα πέντε συναντήσεις, πέρα από τις
γενικές, για να φθάσουµε στο νοµοσχέδιο που θα έχω την τιµή να
σας παρουσιάσω σε λίγες µέρες εδώ. ∆εν αλλάζουν, λοιπόν, τόσο
εύκολα τα πράγµατα και ξέρετε πόσο ευαίσθητα είναι τα θέµατα,
γύρω από τα ασφαλιστικά ζητήµατα.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Τα αποθεµατικά θα τους τα δώσετε πίσω;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θα σας δώσω ένα µόνο στοιχείο πριν
πάµε στα αποθεµατικά.
Ο νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας έλεγε ότι από 1.1.93 υπάρχει άλλη
ρύθµιση για τα κατώτατα όρια συντάξεων. Και ήδη κάποιοι
άνθρωποι βγαίνουν στη σύνταξη παρ'ότι ασφαλίστηκαν µετά την
1.1.93 λόγω αναπηρίας ή λόγω εργατικού ατυχήµατος. Η σύνταξη
που θα έπαιρναν θα ήταν λόγω γήρατος σαράντα χιλιάδες (40.000)
δραχµές. Με τη ρύθµιση που έγινε οι σαράντα χιλιάδες (40.000)
δραχµές γίνονται εξήντα µία χιλιάδες διακόσιες (61.200) δραχµές.
Αύξηση 50%. Λόγω αναπηρίας θα ήταν πενήντα τέσσερις χιλιάδες
(54.000) δραχµές και γίνεται τώρα ογδόντα µία χιλιάδες (81.000)
δραχµές, δηλαδή πάνω από 50% αύξηση. 'Ιδια πολιτική είναι αυτή;
'Οσον αφορά για το ζήτηµα που είπατε σε σχέση µε τα ασφαλιστικά
έχω καταθέσει τα στοιχεία στον τύπο για να δούµε πόσο αυξήθηκαν
τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων, που διπλασιάστηκαν τα
τελευταία χρόνια. Και βέβαια έχουµε ήδη απαντήσει µε ρυθµίσεις
µέχρι τώρα και µη µου πείτε και εσείς ότι πρέπει να πάµε στην
αυτοδιαχείριση της περιουσίας των ασφαλιστικών ταµείων. ∆εν
χωρεί      τζόγος      εδώ,      κύριε  Κόρακα.      Εδώ      µε
σοβαρότητα      και  υπευθυνότητα      θα      κατοχυρώσουµε
αυτήν      τη      στιγµή   µέσα   από      ευελιξία      ασφαλώς    αλλά
παράλληλα    και    κατοχύρωση µε συµµετοχή και των
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εργαζοµένων και των ίδιων των ασφαλιστικών οργανισµών στους
ελέγχους και την περιουσία θα τη διευρύνουµε.
Και το κάνουµε αυτό, γιατί το σύστηµα πρέπει να στηρίζεται στην
αλληλεγγύη των γενιών. Και η φερεγγυότητα της εξασφάλισης του
συστήµατος πρέπει να ανήκει στο κράτος. Το κράτος έχει ρόλο να
επιτελέσει σε µια οργανωµένη κοινωνία. ∆εν είναι έξω από την
κοινωνία.
'Αρα, λοιπόν, εδώ µε αίσθηµα ευθύνης θα απαντήσουµε και µε
συµµετοχή, όπως είπα, των ασφαλιστικών φορέων των
εργαζοµένων στην καλύτερη απόδοση της υπηρεσίας των
ασφαλιστικών ταµείων, χωρίς να µπαίνει σε αµφισβήτηση όµως,
χωρίς να αναλαµβάνονται υψηλά ρίσκα, να το πω πολύ απλά,
απέναντι στις επερχόµενες γενιές, γιατί κανένας µας δεν έχει αυτό
το δικαίωµα. Κατά συνέπεια, λοιπόν, µε αίσθηµα ευθύνης απαντάµε
εκεί που έχουµε εµείς κοινωνικές αναφορές -και είναι οι
εργαζόµενοι, είναι οι αγρότες, είναι οι επαγγελµατίες, είναι οι
βιοτέχνες- µε αναδιανεµητικές πολιτικές, µε πολιτικές που κάτω από
τις δοσµένες συνθήκες δεν µπορεί να είναι καλύτερες. Και αν
υπάρχουν καλύτερες, θα τις βρούµε εµείς και θα τις εφαρµόσουµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Κοινοιβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Κόρακας έχει το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να κάνω κατ' αρχήν
µια γενική παρατήρηση, όσον αφορά τον τρόπο, µε τον οποίο η
Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τις συγκεκριµένες τεκµηριωµένες κριτικές,
που της γίνονται.
Πραγµατικά, θα έλεγε κανείς ότι υπάρχει ένας συναγωνισµός
ανάµεσα στους εκπροσώπους της, για το ποιος καλύτερα θα
παρουσιάσει το µαύρο άσπρο. Κοιτάξτε. Μπορείτε να πείτε ό,τι
θέλετε, µπορείτε να χρησιµοποιήσετε όσα ρητορικά σχήµατα θέλετε,
η πραγµατικότητα, αυτή η έρµη σκληρή πραγµατικότητα δεν αλλάζει
µε τους βερµπαλισµούς σας, δεν αλλάζει µε τη ρητορική σας
δεινότητα, κύριε Παπαϊωάννου, τη δική σας ή οποιουδήποτε άλλου,
γιατί πραγµατικά εάν µπορούσαν να µας ακούσουν οι 'Ελληνες
εργαζόµενοι και ιδιαίτερα οι εξαθλιωµένοι, οι άνεργοι, οι
συνταξιούχοι, αυτοί που αναγκάζονται και κατεβαίνουν καθηµερινά
στο δρόµο, πραγµατικά δεν ξέρω πώς θα σας αντιµετώπιζαν. Η
καλύτερη περίπτωση θα ήταν η ειρωνία και τα γέλια, γιατί τι να
πρωτοπιάσει κανείς απ' αυτά που είπατε.
Ξεκινήσατε, λέγοντας ότι εσείς έχετε απορρίψει τη λογική των
µονοδρόµων. Μα, κάνετε τίποτε άλλο, από το να µας λέτε ότι ο
δρόµος προς την ΟΝΕ είναι µονόδροµος; Τολµάτε ποτέ να
σκεφθείτε έστω µια µικρή παρέκκλιση; Και προσπαθείτε να
κοροϊδέψετε τον κόσµο µε διάφορα τερτίπια ψευτοκυβερνητικής
ευαισθησίας κλπ., όπως αυτό που έκανε πρόσφατα ο
Πρωθυπουργός στην Αυστρία, µε το κοινωνικό µνηµόνιο, το οποίο
όλοι τους το έγραψαν στα παλιότερα των υποδηµάτων τους, αλλά κι
εσείς ο ίδιος.
Είπατε, επίσης, ότι όλες οι ευρωπαϊκές κυβερνήσεις ζουν σκληρή
οικονοµική πολιτική κι εσείς ακολουθείτε µια ευαίσθητη πολιτική.
Θέλω να σας θυµίσω ότι µε βάση τα συγκεκριµένα στοιχεία, που
κανείς δεν τα αρνείται, από το 1990 µέχρι το 1998 οι εργαζόµενοι
στο δηµόσιο τοµέα είχαν µια απώλεια εισοδήµατος 25% συνολικά,
εκατοντάδες δισεκατοµµύρια δραχµές, αν όχι τρισεκατοµµύρια, οι
εργαζόµενοι στον ιδιωτικό τοµέα είχαν 20% συνολικά και από το
1991 µέχρι σήµερα οι συνταξιούχοι είχαν µια απώλεια της τάξεως
του 20%. Τα είκοσι ηµεροµίσθια πήγαν στα 16,7, αλλά µε
πραγµατικές τιµές στα δεκαπέντε ηµεροµίσθια ανειδίκευτου εργάτη
για την κατώτερη σύνταξη.
Μας είπατε ακόµη. Εµείς εφαρµόζουµε φοροµπηχτική πολιτική; Πού
τη βλέπετε; Τη βλέπουµε στο γεγονός ότι από τότε που είσαστε
στην Κυβέρνηση, αλλά και πιο µπροστά µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, τα
φορολογικά έσοδα του κράτους -και ξέρετε ποιος είναι το υποζύγιο
αυτών των φορολογικών εσόδων- αυξάνονται κατά µέσο όρο από
15% µέχρι 20%. Το ίδιο γίνεται και µε τον προϋπολογισµό του
1998. Το πρώτο δεκάµηνο δείχνει ότι έχουµε µια αύξηση σε σχέση
µε πέρυσι της τάξης του 25% για το φόρο εισοδήµατος και της

τάξης του 18% και κάτι για τις συνολικές φορολογικές εισπράξεις.
Αυτό δεν είναι φοροµπηχτική πολιτική, όταν έχουµε έναν
πληθωρισµό, κατά τα δικά σας λεγόµενα, της τάξης του 4,5% και
κατά τα δικά µας 5,5% σε µέσες τιµές;
Επίσης, µας είπατε ότι τα δυο τελευταία χρόνια έχουµε µια αύξηση
των καθαρών εισοδηµάτων, δηλαδή 1996-1997 κατά 6,5%. Αυτό
δεν είναι αλήθεια, κύριε Υπουργέ, είναι ένα µεγάλο ψέµα. Γιατί το
µεν 1996 µε τα δικά µας δεδοµένα που δεν µπορούν να
αµφισβητηθούν, έχουµε µια απώλεια εισοδήµατος της τάξης του
2,5% και αν προσθέσουµε την αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών
1,1% φθάνουµε στο 3,6% και το 1997 είναι ίσα βάρκα ίσα νερά και
αν βάλουµε το 1,1% της αύξησης των ασφαλιστικών εισφορών
πιάνουµε µείωση του εισοδήµατος κατά 1,1%. 'Αρα, λοιπόν, η
πραγµατική µείωση είναι, κύριε Υπουργέ, της τάξης του 4,7% για
1996-1997. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και δεν είναι δυνατό εσείς
µε διάφορες αλχηµίες ή δεν ξέρω τι άλλες διαστρεβλώσεις των
στοιχείων, να τη διασκεδάσετε.
Με στις συγχωνεύσεις των ταµείων είναι γεγονός ότι προωθείτε τη
µείωση κατά 50% της επικουρικής σύνταξης. Πώς θα γίνει δηλαδή;
Από κει και πέρα δεν θα πάω παραπέρα, θα µπω στην οµιλία µου
εδώ για το θέµα που έχουµε σήµερα και θα ξεκινήσω από τον
προϋπολογισµό. Καταθέσατε έναν προϋπολογισµό ο οποίος είναι ο
καθρέφτης της πολιτικής σας. Αυτό δεν µπορεί κανείς να το
αµφισβητήσει. Ο καθρέφτης της κοινωνικής και οικονοµικής
πολιτικής µιας κυβέρνησης είναι ο προϋπολογισµός. Λοιπόν, αυτός
ο προϋπολογισµός έχει ένα και µοναδικό στόχο, ένταξη της χώρας
στην ΟΝΕ.
Και έρχεσθε εδώ, επιτρέψτε µου, µε περίσσιο θράσος, να τον
εµφανίσετε ως προϋπολογισµό που τον επεξεργαστήκατε για το
καλό του ελληνικού λαού. Φυσικά αν η Κυβέρνηση εννοεί ελληνικό
λαό τους µεγαλοκαρχαρίες, αυτήν τη χούφτα των πλουτοκρατών για
τους οποίους οµολογούµε ότι άοκνα πασχίζετε, τότε πράγµατι είναι
για το καλό του ελληνικού λαού. Αλλά όµως, αυτοί δεν έχουν καµία
σχέση µε τον ελληνικό λαό, µαζί σας προχωρούν κι αυτοί,
λυµαίνονται τον ιδρώτα του.
Αυτός ο προϋπολογισµός, όπως τονίζει το ΚΚΕ σε σχετική του
ανακοίνωση, είναι ένα προϋπολογισµός που κάνει τους φτωχούς
φτωχότερους. Συµβάλλει στη µείωση των πραγµατικών
εισοδηµάτων των µισθωτών µε αυξήσεις κάτω από τον
πληθωρισµό. Αυξάνει τα φορολογικά βάρη, κύρια µέσα από τη µη
τιµαριθµοποίηση των φορολογικών κλιµάτων -θα αναφερθούµε σ'
αυτό και αναφέρθηκαν ήδη οι προηγούµενοι οµιλητές του κόµµατός
µας-και την αύξηση των αντικειµενικών κριτηρίων. Περικόπτει
δραστικά τις κοινωνικές ανάγκες υποβαθµίζοντας παραπέρα τους
τοµείς της παιδείας, της υγείας, της κοινωνικής πρόνοιας και
επιβαρύνοντας αντίστοιχα τα λαϊκά στρώµατα. Η όποια ανάπτυξη
επαγγέλλεται µέσω αυτού του προϋπολογισµού θα οδηγήσει στην
αύξηση της ανεργίας γιατί οι δηµόσιες επενδύσεις που µε τόσο
θόρυβο εµφανίζονται είναι προσανατολισµένες σε έργα υποδοµής,
κύρια δίκτυα, δρόµους, αεροδρόµια κλπ.
Η πολιτική της Κυβέρνησης, λέει το ΚΚΕ και όσων υποστηρίζουν
την ΟΝΕ, οδηγεί σε τέτοιους αντιλαϊκούς προϋπολογισµούς µε
σκληρά προγράµµατα σύγκλισης χάρη και του δήθεν εθνικού
στόχου της ένταξης στην ΟΝΕ. Πρόκειται για στόχο αποκλειστικά
της ντόπιας και ξένης ολιγαρχίας που ακόµα και αν επιτευχθεί, σε
τίποτε δεν θα ωφελήσει τους εργαζόµενους και το λαό. Μέσα από
τα γνωστά σύµφωνα σταθερότητας, θα συνεχιστούν οι ίδιες
σκληρές πολιτικές µεσαιωνικών εργασιακών σχέσεων, λιτότητας και
διόγκωσης της ανεργίας και στο µέλλον. Και εµείς καλούµε φυσικά
τον ελληνικό λαό να αντισταθεί σ' αυτήν την πολιτική και ενάντια σ'
αυτόν τον προϋπολογισµό.
Είναι  αλήθεια  ότι  η  εισοδηµατική,  η  φορολογική  και  γενικότερα
η  οικονοµική  πολιτική  της  Κυβέρνησης  υποτάσσεται  στον
εθνικό  στόχο,  όπως  τον  εµφανίζει,  της  ένταξης  στην  ΟΝΕ.  Και
αυτός  ο  ισχυρισµός  τώρα  να  µπούµε  στην  ΟΝΕ,  έρχεται  να
αντικαταστήσει  άλλους  προηγούµενους  ισχυρισµούς  στα-
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θερότητας, για τη σταθεροποίηση της οικονοµίας για την ανάπτυξη
της οικονοµίας κλπ., που µε αυτούς τους ισχυρισµούς εφαρµόστηκε
µια πολιτική µονόπλευρης, σκληρής λιτότητας, συνεχών θυσιών για
το λαό µας, στο όνοµα µιας ανάπτυξης που έρχεται.
Θα θυµηθούµε του µακαρίτη του Παπανδρέου τα τούνελ, που στο
τέρµα του τούνελ θα δούµε το φως και το τούνελ αυτό δεν έχει
τελειωµό. Είναι µία αέναη πορεία µέσα στο σκότος του τούνελ για
τον εργαζόµενο, αλλά µέσα σε µία φωτεινή λεωφόρο για τον
εκµεταλλευτή του εργαζόµενου. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και
ακριβώς ο δρόµος προς την ΟΝΕ αυτήν την πραγµατικότητα
επαναλαµβάνει, αυτήν την πραγµατικότητα συνεχίζει.
Κάθε φορά ισχυρίζεσθε ότι έτσι βελτιώνεται το βιοτικό επίπεδο των
εργαζοµένων. Λέτε κάθε χρόνο ότι η εισοδηµατική πολιτική δίνει
σηµαντικές αυξήσεις στο εισόδηµα των εργαζοµένων. Είναι, όµως,
γεγονός ότι η αλήθεια είναι όλως διόλου διαφορετική. Ονοµάζετε -
έχετε βρει και διάφορους τέτοιους όρους- την πολιτική σας
αντιπληθωριστική πολιτική η οποία βεβαίως βαράει ένα στόχο στη
µείωση της αγοραστικής δύναµης των εργαζοµένων.
Ταυτόχρονα, όµως, ξέρετε πολύ καλά ότι -στοιχειώδεις οικονοµικές
γνώσεις το δείχνουν- η µείωση της αγοραστικής δύναµης των
εργαζοµένων, των λαϊκών στρωµάτων, σηµαίνει ταυτόχρονα και
φρενάρισµα της ανάπτυξης. ∆εν είναι δυνατόν να έχουµε ανάπτυξη
µε µείωση του λαϊκού εισοδήµατος. Αυτά είναι στοιχειώδη
πράγµατα.
Από οπουδήποτε, λοιπόν, και αν πάρουµε τα στοιχεία, το
συµπέρασµα που βγαίνει είναι ότι -για να ξεκινήσουµε από το 1990-
όπως ήδη είπαµε οι απώλειες ήταν της τάξεως του 20% µε 25% για
τους εργαζόµενους στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα και για τους
συνταξιούχους.
Εσείς βεβαίως, βασίζετε τον ισχυρισµό σας σε ορισµένες αλχηµείες,
έτσι, για να πάρουµε την εισοδηµατική πολιτική που πάτε να
εφαρµόσετε για το 1999. Λέτε ότι θα αυξηθούν οι δαπάνες για
µισθούς, συντάξεις κλπ. πάνω από 4%. Αφού, λοιπόν, θα έχουµε
όπως λέτε πληθωρισµό 2%, µικρότερο από 3%, οι αυξήσεις στις
αποδοχές θα είναι ουσιαστικές. Εσείς λέτε βέβαια 2%. Κατά
συνέπεια, δίνοντας 2% αύξηση, θα είµαστε στα ίσια συν ορισµένα
άλλα για να παρουσιάσετε αύξηση.
Τι έχουµε εδώ πέρα:
Πρώτον, µέσα στο ποσοστό του 4% των δαπανών που λέτε,
κατ'αρχήν δεν περιλαµβάνονται µόνο οι αυξήσεις στους µισθούς.
Περιλαµβάνονται οι δαπάνες για την ωρίµανση, τα κλιµάκια για το
δηµόσιο τοµέα και βεβαίως οι δαπάνες για τις νέες προσλήψεις,
καθώς και άλλες δαπάνες.
∆εύτερον, ισχυρίζεσθε ότι θα δώσετε αύξηση 2%. Αυτό, όµως,
δίνεται µόνο στο βασικό µισθό και όχι στα επιδόµατα, που είναι ένα
σηµαντικό µέρος των συνολικών αποδοχών. 'Ετσι και µόνο το
επίδοµα εξοµάλυνσης αν πάρουµε, που φτάνει στις εξήντα χιλιάδες
(60.000) δραχµές, καταλαβαίνουµε τι σηµαίνει το γεγονός ότι δεν
δίνονται στα επιδόµατα αυτές οι αυξήσεις. 'Αρα, η αύξηση είναι
πολύ πιο κάτω από το 2% που προπαγανδίζετε.
Τρίτον, πώς υπολογίζετε τον πληθωρισµό. Εδώ έχουµε µια τριπλή
επίσης απάτη, για τους εξής λόγους:
Πρώτον, διότι τα είδη που παίρνονται υπόψη, είδη πολυτελείας και
άλλα είδη που δεν χρησιµοποιούνται πια, που δεν υπάρχουν καν
στην αγορά, δηµιουργούν ένα στρεβλό επίπεδο πληθωρισµού πολύ
πιο χαµηλό από το πραγµατικό. Εάν, όµως, πάρουµε τα είδη
πρώτης ανάγκης των εργαζοµένων, τότε βεβαίως θα φθάσουµε
σ'έναν πληθωρισµό πολύ µεγαλύτερο.
∆εύτερον, ο προβλεπόµενος πληθωρισµός και αυτός που
πραγµατικά πετυχαίνετε είναι διαφορετικοί. Βγαίνετε, λοιπόν, εσείς
και λέτε ότι θα έχουµε έναν προβλεπόµενο πληθωρισµό για το 1998
της τάξης του 3,7%, όµως σε µέσους ρυθµούς το πρώτο δεκάµηνο
κινήθηκε πάνω από το 5%. ∆εν ξέρω τι κόλπα θα κάνετε τους δυο
τελευταίους µήνες, αλλά η αλήθεια είναι ότι είναι πολύ πιο πάνω
από την πρόβλεψή σας.
'Ετσι, λοιπόν, λέτε ότι ο προβλεπόµενος πληθωρισµός για το 1999

θα είναι 2%. 'Αρα, δίνετε µια αύξηση 2% στους µισθούς, οπότε δεν
θα έχουµε απώλεια. Αυτό, όµως, δεν στέκει. Πράγµατι, αξιόπιστοι
για εσάς οργανισµοί όπως είναι η Ευρωπαϊκή 'Ενωση, ο ΟΟΣΑ και
άλλοι, προβλέπουν πληθωρισµό στην καλύτερη περίπτωση της
τάξης του 3% περίπου. 'Αρα, έχουµε εδώ µια διαφορά της τάξης του
1% που θα έλθει να µειώσει παραπέρα τους µισθούς, τις αυξήσεις
που δίνετε, πέρα απ'αυτό που είπαµε ότι οι αυξήσεις θα είναι πολύ
χαµηλότερες από το 2% µόνο και µόνο από το γεγονός ότι
εφαρµόζονται στο βασικό µισθό και όχι στο σύνολο των αποδοχών.
Τρίτον, δεν παίρνετε υπόψη το µέσο πληθωρισµό του έτους, αλλά
τον πληθωρισµό αρχή-τέλους. Θα έχουµε δηλαδή ίσως το
∆εκέµβριο έναν πληθωρισµό που θα τον παρουσιάσετε εσείς 3,5%-
4% και θα µας πείτε ότι 4% είναι ο πληθωρισµός και όχι 5%, όπως
θα είναι στην πραγµατικότητα.
'Ενα άλλο ζήτηµα είναι αυτό που έχει σχέση µε το διορθωτικό ποσό.
Είναι µια κατάκτηση, µια σχετική εξασφάλιση που πέτυχαν οι
εργαζόµενοι απέναντι στο ροκάνισµα των αποδοχών τους από τον
πληθωρισµό. Εσείς ανακοινώσατε ότι δεν πρόκειται να δώσετε
διορθωτικό ποσό για το 1998, ενώ είχατε δεσµευθεί πέρσι ότι θα το
δώσετε. Και πιθανόν και τα επόµενα χρόνια δεν θα δώσετε
διορθωτικό ποσό ούτε για τους µισθούς ούτε για τις συντάξεις. Να
µας πείτε ξεκάθαρα, αν είναι αλήθεια αυτό που λέµε ή όχι.
Εµείς, εν πάση περιπτώσει, λέµε εάν ευσταθούν αυτά που
γράφτηκαν και που ειπώθηκαν, ότι δεν έχετε τέτοιο δικαίωµα.
Τι επιπτώσεις θα έχει αυτή η παρακράτηση του διορθωτικού ποσού;
Για το 1998 θα έχουµε µια απώλεια της τάξης του 2,5%. 'Οµως, ο
µέσος πληθωρισµός για το πρώτο δεκάµηνο είναι 5,5%. 'Ετσι,
λοιπόν, δώσατε 2,5% αύξηση στην καλύτερη περίπτωση. Από το
5,5% µέχρι το 2,5% θα έχουµε µια απώλεια τριών µονάδων στην
πραγµατικότητα. Αλλά και αν πάρουµε το δικό σας 4,5%, που λέτε
για τον πληθωρισµό του 1998, θα έχουµε µια απώλεια 2%. 'Αρα
εδώ έχουµε µια εν ψυχρώ ληστεία του εισοδήµατος των
εργαζοµένων. ∆ίνετε 2% και παρακρατείτε το 3%. Αυτά είναι τα
κόλπα σας, κύριε Παπαϊωάννου. Και όλα τα υπόλοιπα που λέτε
είναι προφάσεις εν αµαρτίαις.
'Αλλος τρόπος αφαίµαξης του εισοδήµατος των εργαζοµένων είναι
το φορολογικό σύστηµα. 'Εχουµε εδώ τη σχέση έµµεσων-άµεσων
φόρων. Βρισκόµαστε ακόµη στο 65% για τους έµµεσους φόρους και
στο 35% για τους άµεσους. Αυτό είναι κάτι το µοναδικό ίσως στην
Ευρώπη και δείχνει τον αντιλαϊκό χαρακτήρα του φορολογικού
συστήµατος. Γιατί οι έµµεσοι φόροι, κατά κύριο λόγο, πληρώνονται
από τα λαϊκά στρώµατα. Βέβαια και οι άµεσοι το ίδιο. Αλλά τους
άµεσους τουλάχιστον τους βλέπει ο άλλος και αγανακτεί, ενώ τους
έµµεσους τους πληρώνει χωρίς να το καταλαβαίνει.
Επίσης, έχουµε εδώ µια συµµετοχή στους άµεσους φόρους των
µισθωτών και των συνταξιούχων της τάξης του 60% ακόµη ή
περίπου εκεί.
'Εχουµε τις γνωστές φορολογικές δηλώσεις που όπως ειπώθηκε
δηλώνουν οι βιοµήχανοι εισοδήµατα µικρότερα από τους µισθωτούς
και τους συνταξιούχους.
Και βέβαια η Κυβέρνηση ανακοίνωσε και για φέτος τη µη
τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας, του αφορολόγητου και
των εκπτώσεων, που έχουν να προσαρµοστούν από το 1992, εκτός
από µια µικρή αύξηση της τάξης του 5% που δόθηκε πέρσι. 'Οµως
στο διάστηµα αυτό, ακολουθώντας τον πληθωρισµό, οι κλίµακες θα
έπρεπε να έχουν ανέβει κατά 65%, µείον 5%, κατά 60%.
Αυτή η πρακτική έχει ως αποτέλεσµα οι όποιες αυξήσεις δίνονται
στους µισθωτούς και τους συνταξιούχους να τους πηγαίνουν σε
ανώτερα κλιµάκια και να παίρνετε αυτές τις αυξήσεις πίσω µε τη
φορολογία. 'Αλλη µια ληστεία µε το δικό σας τρόπο φυσικά, σε
βάρος των εργαζοµένων, ενώ ταυτόχρονα κάνετε και τη δηµαγωγία
σας για αυξήσεις.
'Ετσι, πολλές δεκάδες δισεκατοµµυρίων χάνονται κάθε χρόνο. Και
συνολικά µπορούµε να υπολογίσουµε την απώλεια γύρω στα
εξακόσια δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) από τότε
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που σταµάτησε να τιµαριθµοποιείται η φορολογική κλίµακα.
Εξακόσια δισεκατοµµύρια (600.000.000.000), που φυσικά
πληρώνονται από τα µόνιµα υποζύγια του φορολογικού
συστήµατος, τους εργαζόµενους και τους συνταξιούχους!
Με την πρακτική αυτή θίγετε, φυσικά και τις άλλες κατηγορίες των
εργαζοµένων, µικροµεσαίους, ελεύθερους επαγγελµατίες και
αγρότες. Ειδικά για τους µικροµεσαίους επαγγελµατοβιοτέχνες και
εµπόρους, µε την αύξηση των αντικειµενικών κριτηρίων θα τους
επιβαρύνετε µε 19% επιπλέον φόρο. Κατά τα άλλα, δεν εφαρµόζετε
φοροµπηχτική πολιτική!
Στον προϋπολογισµό του 1999 προβλέπετε αύξηση των
φορολογικών εσόδων περίπου πεντακόσια δισεκατοµµύρια
(500.000.000.000) δραχµές. Με βάση τα παραπάνω, έχουµε µία
νέα φορολογική επιδροµή που πάτε να συγκαλύψετε µε διάφορα
τεχνάσµατα.
Πρώτον, λέτε "δεν θα επιβάλουµε νέους φόρους" όµως, µε το
ισχύον φορολογικό σύστηµα θα εισπράξετε πεντακόσια
δισεκατοµµύρια (500.000.000.000) δραχµές επιπλέον.
∆εύτερον, λέτε ότι ελαφρύνετε τον ελληνικό λαό µε τη µείωση της
φορολογίας στα αυτοκίνητα, στα καύσιµα και το Φ.Π.Α. στο
ηλεκτρικό ρεύµα και λέτε ότι έτσι χαρίζετε στον ελληνικό λαό εκατό
µε εκατό πενήντα δισεκατοµµύρια (100.000.000.000-
150.000.000.000) δραχµές. Αυτό, όµως, δεν είναι αλήθεια. Για
ποιους λόγους; Πρώτον, δεν το κάνετε από κοινωνική ευαισθησία,
αλλά γιατί θέλετε να µειώσετε τον πληθωρισµό, που είναι όρος για
τον ιερό σας στόχο της ΟΝΕ. ∆εύτερον, από την άλλη πλευρά, τους
παίρνετε πεντακόσια δισεκατοµµύρια (500.000.000.000) δραχµές.
∆ηλαδή από τη µία πλευρά δίνετε κάτι ψιλά και από την άλλη τα
παίρνετε χοντρά.
Μόνο από τη µη τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας έχουµε
µία απώλεια εκατόν εξήντα δισεκατοµµυρίων (160.000.000.000)
δραχµών περίπου για φέτος.
∆ηµαγωγείτε υποσχόµενοι µείωση των επιτοκίων, που δήθεν θα
ωφελήσει τα λαϊκά στρώµατα. Πώς θα γίνει, όµως, αυτό, όταν η
διαφορά επιτοκίου καταθέσεων και χορηγήσεων σε ορισµένες
περιπτώσεις ξεπερνά τις δέκα µονάδες; Είναι και αυτό ένα
ευρωπαϊκό ρεκόρ.
Πολύς λόγος γίνεται επίσης για την ελεηµοσύνη του ΕΚΑΣ και την
αύξησή του κατά 50%. Ειπώθηκε από τον ειδικό αγορητή µας τον κ.
Αγγουράκη. Θα έχουµε την ευκαιρία να δώσουµε και συγκεκριµένα
στοιχεία για να αποκαλύψουµε αυτήν την απάτη.
Αν πραγµατικά, όµως, θέλετε να είσαστε τίµιος απέναντι στους
συνταξιούχους, αφήστε τα ΕΚΑΣ και τις ελεηµοσύνες και
προχωρήστε -αφού λέτε ότι το ξεπεράσατε- στα είκοσι ηµεροµίσθια
ανειδίκευτου εργαζόµενου. Αφήστε τα υπόλοιπα κόλπα, γιατί και
δραχµικό είναι και µία σειρά άλλα ζητήµατα υπάρχουν και είναι
πραγµατικά ελεηµοσύνη και για κάποιον που παίρνει πάνω από
εκατόν είκοσι χιλιάδες (120.000) δραχµές σύνταξη, αυτός είναι
πλούσιος και δεν χρειάζεται καµιά βοήθεια.
Σοβαρά πλήγµατα δέχεται επίσης, το λαϊκό εισόδηµα και µε την
εφαρµοζόµενη κοινωνική πολιτική της Κυβέρνησης. Εδώ πρέπει να
πούµε ότι παρά τους ισχυρισµούς σας αν πάρουµε την
πραγµατοποίηση του προϋπολογισµού του 1998 και τις
προβλέψεις, θα δούµε ότι συµπτωµατικά οι τοµείς στους οποίους η
πραγµατοποίηση είναι µικρότερη από την πρόβλεψη είναι ακριβώς
αυτοί: Υγεία, πρόνοια, εργασία, κοινωνικές ασφαλίσεις, παιδεία,
γεωργία κλπ. ∆ηλαδή οι κοινωνικοί τοµείς είναι αυτοί στους οποίους
δηµαγωγεί η Κυβέρνηση βάζοντας υψηλά ποσά, αλλά την ίδια
στιγµή δεν εκπληρώνεται αυτός ο προϋπολογισµός. Αυτός είναι
άλλος ένας τρόπος εξαπάτησης.
Είπε ο κ. Παπαϊωάννου ότι σήµερα είµαστε στο 70% της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Πρέπει όµως να πάρουµε υπόψη µας ότι και
στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση οι κοινωνικές δαπάνες µειώνονται.'Αρα, το
70% το σηµερινό δεν είναι µεγαλύτερο από ό,τι ήταν προηγούµενα,
γιατί και εκεί έχουµε µία συνεχή µείωση των κοινωνικών δαπανών.
Τέλος, θα πω µία κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, για την πρότασή µας,
γιατί θα έχουµε την ευκαιρία στη δευτερολογία µας να πούµε και

άλλα. Εµείς έχουµε µία γενικότερη δική µας πρόταση για µια άλλη
πολιτική -και εισοδηµατική- διαµετρικά αντίθετη από αυτή που
εφαρµόζεται σήµερα.'Εχουµε όµως συναίσθηση της στιγµής που
ζούµε. ∆εν προτείνουµε αυτήν τη στιγµή καµία επανάσταση. Αυτή
θα τη φέρει ο ελληνικός λαός.
Σήµερα, θέλουµε να καταθέσουµε ορισµένες προτάσεις που τις
κατέθεσε ο ειδικός αγορητής µας, που κατά τη γνώµη µας µπορούν
να υλοποιηθούν στις σηµερινές συνθήκες, αρκεί η Κυβέρνηση να
είναι διατεθειµένη να αντισταθεί στοιχειωδώς και να δείξει έµπρακτα
την ευαισθησία της για τα λαϊκά στρώµατα και όχι αυτήν τη
δογµατική προσήλωση στις διαταγές που παίρνει από τις
Βρυξέλλες.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κόρακα.
'Εχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα τρεις µαθητές µε τρεις συνοδούς- καθηγητές
από το 19ο Γυµνάσιο Πατρών Αχαϊας. Τους καλωσορίζουµε στο
ελληνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αλογοσκούφης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ήµουν έτοιµος να συγχαρώ τον κ. Παπαϊωάννου που έκανε την τιµή
στο Κοινοβούλιο να παραστεί και να µιλήσει, καθώς ο συνάδελφός
του Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας δεν µας κάνει αυτήν την τιµή
ποτέ -και σε επερωτήσεις που συνήθως βρίσκοµαι εδώ, δεν έχω δει
Υπουργό της Κυβέρνησης- αλλά και αυτά τα συγχαρητήρια τώρα
δυστυχώς πρέπει να τα κρατήσω, διότι δεν άντεξε µέχρι το τέλος τη
διαδικασία και έστριψε πλαγίως.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση των συναδέλφων του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος θέτει ένα µείζον πολιτικό
ζήτηµα. Και αυτό το µείζον πολιτικό ζήτηµα δεν είναι άλλο από το
κοινωνικό κόστος της ακολουθούµενης οικονοµικής πολιτικής. Είναι
ένα κόστος που είναι υπαρκτό. Είναι ένα κόστος που τεκµηριώνεται
µε εναργή τρόπο στο κείµενο της επερώτησης των συναδέλφων του
Κ.Κ.Ε. και το κυριότερο, είναι ένα κόστος που το βιώνει καθηµερινά
ο ελληνικός λαός. Οι διαφορές οι πολιτικές δεν είναι στην
τεκµηρίωση αυτού του κόστους. 'Ολοι δεχόµαστε ότι υπάρχει αυτό
το κόστος. Είναι προφανές ότι οι πολιτικές µας διαφορές µε το
Κ.Κ.Ε. που είναι πολύ µεγάλες, είναι στο πώς αντιµετωπίζεται αυτό
το πρόβληµα και όχι στο αν υπάρχει ή όχι.
Το ζήτηµα, λοιπόν, αυτού του κόστους που θέτει η επερώτηση του
Κ.Κ.Ε. είναι πάντοτε επίκαιρο και γίνεται βέβαια περισσότερο
επίκαιρο αυτήν την περίοδο που έχει κατατεθεί ήδη στο
Κοινοβούλιο ο νέος προϋπολογισµός. 'Ενας προϋπολογισµός που
αποτυπώνει µία κοντόφθαλµη πολιτική. Μια πολιτική που έχει
µεγάλο κοινωνικό κόστος χωρίς να εξασφαλίζει τα οφέλη που
πρέπει για το µέλλον. Είναι ένας προϋπολογισµός που µπορεί µε τα
λογιστικά τεχνάσµατα που περιέχει, να εξασφαλίσει ίσως την ένταξη
της χώρας µας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, αλλά
σίγουρα δεν διασφαλίζει το συµφέρον, σηµερινό και µελλοντικό, των
Ελλήνων πολιτών.
Η σηµασία της ένταξης στην ΟΝΕ ασφαλώς δεν µπορεί να
υποτιµηθεί. Οι χώρες που εντάχθηκαν τον περασµένο Μάιο στην
ΟΝΕ, κατόρθωσαν να ξεπεράσουν τη διεθνή χρηµατιστηριακή
κρίση µε ελάχιστο κόστος, χωρίς µεγάλες νοµισµατικές
αναστατώσεις, σε αντίθεση µε χώρες όπως η δική µας, αλλά και η
∆ανία και η Σουηδία, που είχαν µείνει εκτός, που είδαν την κρίση
αυτή να επηρεάζει τα επιτόκιά τους -βραχυχρόνια και µακροχρόνια
να αυξάνονται αυτά τα επιτόκια- και να υπάρχει µία γενικότερη
αναταραχή. Τα    επιτόκια    των      υπολοίπων      χωρών,
αυτών που εντάχθηκαν, έχουν ήδη συγκλίνει σε πολύ χαµηλά
επίπεδα,     καθώς      έχει      εξαλειφθεί      ο      συναλλαγµατικός
κίνδυνος. Και   αυτό    βεβαίως,     ενισχύει    και      τις
αναπτυξιακές τους προοπτικές, αλλά και για χώρες που
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χαρακτηρίζονται από υψηλό δηµόσιο χρέος, όπως είναι και η δική
µας, η πτώση των επιτοκίων διευκολύνει ιδιαίτερα την άσκηση της
δηµοσιονοµικής πολιτικής. ∆ιότι µειώνονται πάρα πολύ οι δαπάνες
για τόκους σ'αυτές τις χώρες και δίνει τη δυνατότητα να υπάρξει µία
άλλη δηµοσιονοµική πολιτική, που ήδη θα ακολουθηθεί στην Ιταλία,
ήδη θα ακολουθηθεί στην Ισπανία, ήδη θα ακολουθηθεί στην
Πορτογαλία. Και γι'αυτό είναι σηµαντικό, έστω και µε αυτήν την
καθυστέρηση, γιατί εµείς ακόµη αυτό το όφελος δεν το έχουµε δει,
να µπει η χώρα µας στην ΟΝΕ, έστω και απροετοίµαστη -θα
µιλήσω βεβαίως και για το κόστος αυτής της πολιτικής που
ακολουθείτε- διότι θα έχουµε τουλάχιστον αυτό το όφελος. Το
όφελος των χαµηλών επιτοκίων, το όφελος της σταθερότητας.
Γιατί ο νέος προϋπολογισµός δεν είναι ικανοποιητικός; ∆εν είναι
ικανοποιητικός διότι κουκουλώνει τα πράγµατα. Μπορεί να
εξασφαλίσει την ένταξη της χώρας στην ΟΝΕ, αλλά δεν θα
επιτρέψει στους 'Ελληνες πολίτες αυτή η πολιτική, όχι µόνο ο
φετινός προϋπολογισµός, αλλά και οι προϋπολογισµοί των
περασµένων χρόνων, αυτό το όφελος που θα δηµιουργήσει η ΟΝΕ
να το απολαύσουν στο βαθµό που θα µπορούσαν. Και δεν θα τους
το επιτρέψει, διότι το κράτος εξακολουθεί να έχει τα τεράστια
προβλήµατα, τις τεράστιες µαύρες τρύπες, οι οποίες θα καταπιούν
και το όφελος της ΟΝΕ.
Θα το καταπιούν χωρίς αυτό το όφελος να µπορεί να διαχυθεί στον
ελληνικό λαό µε τρόπους που να εξασφαλίζουν κυρίως τους
οικονοµικά αδύνατους.
Το κράτος µας χρειάζεται επειγόντως µία µεγάλη µεταρρύθµιση
στον τρόπο που λειτουργεί. 'Εχουµε ένα πολύπλοκο και
δαιδαλώδες φορολογικό σύστηµα που είναι και ιδιαίτερα
αναποτελεσµατικό, γιατί επιβραδύνει την παραγωγή, αλλά και
άδικο. Και αυτό τεκµηριώνεται στην επερώτηση των συναδέλφων.
Επίσης, έχουµε και ένα σύστηµα δηµοσίων δαπανών, οι οποίες δεν
είναι µόνο χαµηλές, όπως λέει ρητά το ΚΚΕ. Εµείς δεν θεωρούµε
ότι χρειάζονται υψηλές δηµόσιες δαπάνες. Χρειάζεται ένα καλύτερο
κράτος. Αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να είναι σπάταλο και να
ξοδεύει πολλά χρήµατα. Αλλά το κυριότερο πρόβληµα µε τις
δηµόσιες δαπάνες είναι ότι είναι κατανεµηµένες ανορθολογικά.
Γίνονται δαπάνες για χρήσεις που δεν πρέπει και δεν γίνονται
δαπάνες εκεί όπου χρειάζεται. Και τελικά οι δαπάνες αυτές δεν
ωφελούν τους πολίτες που έχουν ανάγκη.
Το αποτέλεσµα όλης αυτής της λειτουργίας του κράτους είναι η
δηµοσιονοµική επίδραση στην οικονοµία να είναι εξόχως αρνητική.
Και αυτό επιβεβαιώνεται και µε τον προϋπολογισµό που µόλις
κατατέθηκε. Η µεγάλη φορολογική επιβάρυνση, η πολυπλοκότητα
του συστήµατος και οι συνεχείς µεταβολές του, έχουν και κοινωνικές
και οικονοµικές επιπτώσεις. Το βάρος των φόρων -νοµίζω ότι είναι
προφανές σε όλους- το επωµίζονται σε µεγαλύτερο βαθµό οι
µισθωτοί και οι συνταξιούχοι και οι άνεργοι. Ακόµη και φόροι που
θεωρητικά επιβάλλονται στους πιο εύπορους, όπως κάποιοι που
προβάλλει η Κυβέρνηση, µετακυλίονται τελικά στις πλάτες των πιο
αδύνατων οικονοµικών στρωµάτων. ∆ιότι ο πιο αδύνατος τελικά
πληρώνει σε ένα σύστηµα ανταλλαγών σαν το δικό µας που είναι
µικτής οικονοµίας, τους φόρους.
Επιπλέον όλοι οι φόροι είναι αντιαναπτυξιακοί. ∆εν υπάρχουν
αναπτυξιακοί φόροι. Σε µία εποχή που η ανεργία αποτελεί ένα από
τα κυριότερα οικονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα, η επιβράδυνση
των επενδύσεων και της οικονοµίας γενικότερα µέσα από τη
φορολογία, είναι και κοινωνικό ίσως και εθνικό έγκληµα.
Τι δηµοσιονοµική πολιτική χρειάζεται η Ελλάδα; Χρειάζεται µία
πολιτική που να έχει δύο σκέλη. Το ένα είναι µία πολιτική για τις
δηµόσιες δαπάνες που θα πρέπει να συγκρατηθούν στα επίπεδα
που βρίσκονται σήµερα σε πραγµατικούς όρους, αλλά και να
αναδιαρθρωθούν για να έχουµε ένα καλύτερο κράτος.
Το δεύτερο είναι µία άλλη πολιτική για τη φορολογία. Επειδή ο
χρόνος που έχω σε µία τέτοια διαδικασία, δεν είναι µεγάλος, θα
ήθελα να επιµείνω περισσότερο στο θέµα σχετικά µε το τι πρέπει να
γίνει µε τη φορολογία. Η πολιτική των δηµοσίων δαπανών είναι κάτι

που εν µέρει θα διορθωθεί µε την ΟΝΕ, γιατί αν πέσουν τα επιτόκια,
θα έχουµε µία εξοικονόµηση από τόκους που µπορεί να είναι πολύ
µεγάλη, δηλαδή να φθάσει στα χίλια πεντακόσια δισεκατοµµύρια σε
ετήσια βάση. Αλλά ένα µέρος αυτών θα χαθεί από τις µαύρες
τρύπες που εξακολουθούν να υπάρχουν και κρύβονται επιµελώς
στο φετινό προϋπολογισµό, όπως και στον περσινό και στον
προπέρσινο.
Επίσης, θα πρέπει να υπάρξει και µία συγκράτηση των
πρωτογενών δαπανών. Τι πρέπει να γίνει στη φορολογία; Θα σας
αναπτύξω το πρόγραµµα του κόµµατός µας. Για εµάς οι βασικές
κατευθύνσεις στη φορολογία θα πρέπει να είναι αφ' ενός ένα
πρόγραµµα οργανωτικής ανασυγκρότησης στο Υπουργείο
Οικονοµικών. Γιατί το Υπουργείο Οικονοµικών πάσχει και µάλιστα
στη ρίζα του, δεν ικανοποιεί τους πολίτες, δεν εξυπηρετεί το κράτος
και το δηµόσιο προϋπολογισµό, αλλά διαφορετικά πράγµατα. Είναι
και αυτό µέρος µιας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης που έχει στην ουσία
καταρρεύσει. 'Αρα χρειάζεται βαθιά τοµή σ' αυτό.
Βεβαίως χρειάζεται και η επιτάχυνση της µηχανοργάνωσης, έρχεται
όµως δεύτερο αυτό. 'Εχει καθυστερήσει. Το βάζω δεύτερο, διότι το
να επιταχύνεις τη µηχανοργάνωση σε ένα διεφθαρµένο και
αναποτελεσµατικό σύστηµα, θα καταλήξει να εξυπηρετεί όχι τον
πολίτη, αλλά εκείνους που σήµερα λυµαίνονται το σύστηµα.
Ακόµη χρειάζεται και µία φορολογική µεταρρύθµιση, πέρα από τα
οργανωτικά. Τα οργανωτικά χρειάζονται για να καταπολεµηθεί η
φοροδιαφυγή χωρίς να έχουµε αντικειµενικά κριτήρια, και για να
λειτουργήσει το σύστηµα. Αλλά πρέπει το σύστηµα να είναι και
διαφορετικό.
Το φορολογικό µας σύστηµα είναι εξαιρετικά πολύπλοκο, πάρα
πολλοί συντελεστές, χαµηλό αφορολόγητο όριο, δεν υπάρχει
ισότητα στην αντιµετώπιση των πολιτών, άλλη φορολογία για τους
µισθωτούς, άλλη για τους µη µισθωτούς, άλλη γι' αυτούς που έχουν
έσοδα από µερίσµατα κλπ.
Για εµάς πρώτης προτεραιότητας στόχος είναι να αλλάξει το
αφορολόγητο όριο, να φθάσει στα δύο εκατοµµύρια (2.000.000)
δραχµές. Είναι κάτι που µπορεί να γίνει γρήγορα. Το δεύτερο που
πρέπει να γίνει είναι να µειωθεί ο αριθµός των κλιµακίων, ώστε να
υπάρχει ένα ευρύ κλιµάκιο στη µέση, πάνω από το αφορολόγητο,
στο οποίο να επιβάλλεται ένας βασικός φορολογικός συντελεστής
µεταξύ 15% και 20% και να υπάρχει και το ανώτατο κλιµάκιο, από
τα οκτώ ή τα δώδεκα εκατοµµύρια -εξαρτάται από την περίοδο που
θα εφαρµόσει κανείς το σύστηµα- στο οποίο θα εφαρµόζεται ο
ανώτατος φορολογικός συντελεστής.
Μπορείς µε αυτήν τη µεταρρύθµιση, που την έχουµε εξαγγείλει και
άλλες φορές εδώ στο Κοινοβούλιο, να δώσεις πίσω στους
φορολογουµένους ποσά από µηδενικά έως µεγάλα, ανάλογα µε τον
καθορισµό του εύρους των κλιµακίων και µε τον καθορισµό των
φορολογικών συντελεστών. Εµείς θεωρούµε ότι ακόµα και φέτος
υπήρχε το περιθώριο να δοθεί πίσω στους φορολογουµένους ένα
ποσό της τάξεως των εκατό δισεκατοµµυρίων δραχµών, κυρίως µε
την αύξηση του αφορολογήτου και τον καθορισµό των υπολοίπων
κλιµακίων, ακριβώς για να ανακουφιστούν αυτοί που έχουν το
µεγαλύτερο πρόβληµα.
Για µας είναι στόχος άµεσης προτεραιότητας να καταργηθούν και τα
αντικειµενικά κριτήρια, τα οποία δεν αποδίδουν. Αν περιµένουµε
πότε θα οργανωθεί το Υπουργείο Οικονοµικών, θα περιµένουµε
πολλά χρόνια. Τα αντικειµενικά κριτήρια δεν αποδίδουν και
χρειαζόµαστε άλλα πράγµατα. Χρειαζόµαστε αυστηρούς ελέγχους
στις επιχειρήσεις. Βεβαίως, πρέπει να µειωθεί και το ποσοστό των
κερδών των οµορρύθµων και ετερορρύθµων εταιρειών που
φορολογείται στο όνοµα των εταιρειών αυτών, από το 50% στο
33%, µέχρι να φθάσει σταδιακά στο µηδέν κι έτσι όλα τα κέρδη
αυτών των προσωπικών στην ουσία εταιρειών, να φορολογούνται
µε την κλίµακα του φόρου εισοδήµατος φυσικών προσώπων.
Χρειαζόµαστε ένα καλύτερο κράτος και ένα απλούστερο
φορολογικό σύστηµα, δικαιότερο και πιο αποτελεσµατικό. Αυτό
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είναι το πρώτο βήµα για να αρχίσουν να αίρονται αυτές οι
κοινωνικές αδικίες, που πολύ σωστά επεσήµαναν οι συνάδελφοι
του Κ.Κ.Ε., αλλά εµείς διαφωνούµε στο πώς πρέπει να
αντιµετωπισθούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κ. Κοσµάς Σφυρίου, έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε ένα µείζον
οικονοµικό και κοινωνικό θέµα. Βέβαια, θα έχουµε την ευκαιρία να
το συζητήσουµε µε µεγαλύτερη άνεση χρόνου, πολύ µεγαλύτερη
απ' αυτήν των δέκα λεπτών που µας δίνει σήµερα ο Κανονισµός,
χρόνος που είναι δυσανάλογα µικρός σε σχέση µε το µέγεθος του
ζητήµατος, στο οποίο καλούµεθα να τοποθετηθούµε. Θα έχουµε την
ευκαιρία να συζητήσουµε αυτό το θέµα και στην Κοινοβουλευτική
Επιτροπή και στην Ολοµέλεια της Βουλής, όταν σε λίγες εβδοµάδες
θα συζητήσουµε το Γενικό Κρατικό Προϋπολογισµό του 1999.
'Ακουσα µε προσοχή τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης, που
αναφέρθηκαν µε τα στοιχεία και τα επιχειρήµατά τους στο
σοβαρότατο ζήτηµα που συζητάµε σήµερα στην Εθνική
Αντιπροσωπεία. Θεωρώ αναγκαίο να κάνω ορισµένα σχόλια.
Μετά τα υπεύθυνα τεκµηριωµένα και όχι ωραιοποιηµένα στοιχεία,
µε τα οποία αναφέρεται η Κυβέρνηση στα οικονοµικά µεγέθη και
ειδικότερα όσον αφορά τα µεγέθη της εξέλιξης των εισοδηµάτων
των Ελλήνων, έρχεται το Κ.Κ.Ε. και καταγγέλλει την Κυβέρνηση,
λέγοντας ότι κάνει δηµαγωγία για τους µισθούς, ότι κάνει δηµαγωγία
βάζοντας στον προϋπολογισµό υψηλά ποσά για τις δαπάνες της
κοινωνικής πολιτικής και της παιδείας. Φοβάµαι ότι έχουν χάσει το
νόηµά τους οι λέξεις, διότι, εάν αυτό που παρουσιάζει η Κυβέρνηση
είναι δηµαγωγία, τότε όλα αυτά που παρουσιάζει το Κ.Κ.Ε., δήθεν
ως προτάσεις για την επίλυση του προβλήµατος, τι είναι; Αυτό και
αν είναι η ανέφικτη, η απύθµενη δηµαγωγία.
Κύριοι συνάδελφοι, κοίταξα µε ιδιαίτερη προσοχή αυτό που
εµφανίζει ως πρόταση του Κ.Κ.Ε. για την ακολουθητέα πολιτική ο
γενικός εισηγητής του, κ. Κωστόπουλος. 'Εχω να πω ότι αποτελεί
ένα άθροισµα δηµαγωγικών προτάσεων, που δεν έχουν καµία
απολύτως δυνατότητα εφαρµογής και καµία απολύτως επαφή µε τη
σηµερινή οικονοµική και κοινωνική πραγµατικότητα στην Ελλάδα.
Θα µπορούσα να τα πάρω ένα-ένα αλλά δεν µου το επιτρέπει ο
χρόνος των ελαχίστων λεπτών που έχω. 'Ηθελα να ρωτήσω, εάν
ακολουθήσει κανείς αυτήν την πολιτική -αφήστε που εάν την
κοστολογήσει θα βγάλει πάνω από ενάµισι τρισεκατοµµύριο
(1.500.000.000.000) δραχµές και είναι αντικειµενικά αδύνατο να την
εφαρµόσει, αλλά ας πούµε ότι εφαρµόζεται- θα έχουµε όφελος από
την πλευρά των εργαζοµένων; Γιατί πρέπει να συνεννοηθούµε σε
αυτόν τον τόπο.
Εάν ακολουθείται µία πολιτική η οποία οδηγεί ευθέως σε σηµαντική
αύξηση του πληθωρισµού στην Ελλάδα, του δείκτη τιµών
καταναλωτή, τότε εκείνος που πληρώνει τη νύφη -µπαίνοντας στο
φαύλο κύκλο- είναι ο εργαζόµενος. ∆ιότι εάν τελικά του αυξήσεις
σηµαντικά τον πληθωρισµό όχι µε την αντιπληθωριστική πολιτική
που ακολουθείτε, αλλά µε µία άκρατη και δηµαγωγική και
ανεφάρµοστη πολιτική που προτείνετε, τότε θα κατατρώγει ο
πληθωρισµός το εισόδηµα µε ταχύτερο ρυθµό και στο τέλος δεν
γνωρίζω τι θα του αποµένει του εργαζόµενου σε σχέση µε τις
αυξήσεις που θα δίνονται. ∆οκιµάστηκε, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτή
η πολιτική. Είχε φθάσει µία εποχή ο πληθωρισµός πάνω από το
20% και βέβαια γονάτιζε τον εργαζόµενο. Θυµάµαι, όταν ήρθε η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µετά το 1982, εναγωνίως προσπαθούσε
να αυξήσει στους εργαζόµενους τις αποδοχές, αλλά όµως ο ταχύς
ρυθµός του πληθωρισµού δεν άφηνε τίποτε. ∆ηλαδή, ουσιαστικά,
έτρωγε πάλι τα εισοδήµατα.
Μία είναι η πολιτική που νοµίζω ότι υπερασπίζεται περισσότερο
από οποιαδήποτε άλλη τη θέση των εργαζοµένων: Η σταθερή
αντιπληθωριστική πολιτική που να µειώνει τον πληθωρισµό. Και ο
στόχος που έχει µπει για το 1999 ο πληθωρισµός να πέσει στο 2%,
δεν εξυπηρετεί µόνο τις ανάγκες της ένταξης της χώρας µας στην
Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, αλλά εξυπηρετεί πρωτίστως

τον ίδιο τον εργαζόµενο και το συνταξιούχο, διότι µέσα σε κλίµα
οικονοµικής σταθερότητας και χαµηλού πληθωρισµού εκείνος έχει
πρώτα απ' όλα να ωφεληθεί. 'Εχει σαφώς µικρότερες απώλειες από
τα εισοδήµατά του.
Επειδή ο χρόνος πράγµατι είναι πάρα πολύ λίγος και µία και
αναφέρθηκα στην Ο.Ν.Ε., άκουσα σήµερα τον κ. Αλογοσκούφη που
µίλησε ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας
να λέει εντελώς διαφορετικά πράγµατα από εκείνα τα οποία µας
έλεγε ο ίδιος πριν από λίγες ηµέρες εκπροσωπώντας το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Μέχρι πριν από µερικές ηµέρες ως
Κασσάνδρα από αυτό το Βήµα έλεγε, ότι µε την πολιτική που
ακολουθείται αποκλείεται να υπάρξει η ένταξη στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση και µάλιστα τεκµηρίωνε γιατί αυτό δεν θα
υπάρξει και σήµερα µας είπε εδώ, ότι αυτός ο προϋπολογισµός που
φέραµε µπορεί να εξασφαλίσει ίσως την ένταξη στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση -το γύρισε τώρα- όµως δεν διασφαλίζει το
συµφέρον του ελληνικού λαού. ∆εν έκανε τον κόπο, βέβαια, να µας
πει γιατί δεν διασφαλίζει το συµφέρον του ελληνικού λαού, µία και
το κόµµα του τουλάχιστον υπερασπίζεται, ότι σε ό,τι αφορά την
απόκτηση εκ µέρους των Ελλήνων ενός ισχυρού νοµίσµατος, του
ισχυρότερου µαζί µε το δολάριο στον κόσµο, που να κινείται µέσα
σε ένα κλίµα χαµηλών επιτοκίων, δηλαδή χαµηλού κόστους
χρήµατος και χαµηλότατου πληθωρισµού, αυτό έχουµε
συνοµολογήσει όλοι -δεν το συνοµολογεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα-
ότι διασφαλίζει περισσότερο τα συµφέροντα του ελληνικού λαού
από το να µένουµε έξω από αυτό το οικοδόµηµα, να έχουµε τη
δραχµή, να δεχόµαστε τις συνέπειες όλων των αποφάσεων και τους
κραδασµούς που θα επιφέρουν όλες οι αποφάσεις που θα
λαµβάνονται µε την απουσία της Ελλάδας.
'Αρα, είναι αντιφατικά αυτά τα οποία ισχυρίζεται η Νέα ∆ηµοκρατία
και µάλιστα µε ενδιαφέρον και µε έκπληξη άκουσα να τα λέει ο κ.
Αλογοσκούφης.
Λέει ότι είναι ανορθολογικές οι δαπάνες που περιέχονται στον
προϋπολογισµό, αλλά δεν κάνει τον κόπο να µας πει ποιες είναι οι
προτάσεις τους σε ό,τι αφορά τις δαπάνες.
Λέει ότι -αντιφατικά πράγµατα- θα κάνει µείωση των φορολογικών
κλιµακίων και αυτό λέει θα δώσει πίσω στους φορολογούµενους
περίπου εκατό δισεκατοµµύρια (100.000.000.000) δραχµές, όταν
είναι γνωστό ότι δίνονται πίσω στους φορολογούµενους φέτος µε τη
µείωση των ειδικών φόρων, των εµµέσων φόρων πάνω από εκατόν
πενήντα δισεκατοµµύρια (150.000.000.000) δραχµές. Και µε τη
µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο και µε τη
µείωση του ΦΠΑ στο ρεύµα και τη µείωση που αναµένεται στα
τιµολόγια του ΟΤΕ και µε άλλες ανάλογες µειώσεις δίνονται πίσω
εκατόν πενήντα δισεκατοµµύρια (150.000.000.000) δραχµές. Αυτά
αποτελούν ανακούφιση για τον εργαζόµενο και ταυτόχρονα
συµβάλλουν στη µείωση του πληθωρισµού.
Εποµένως, δεν κατάλαβα πώς θα το έκανε, λέει, αυτό µειώνοντας
τους αµέσους φόρους η Νέα ∆ηµοκρατία. Μα, εσείς την ίδια στιγµή
επισηµαίνετε ότι οι έµµεσοι φόροι είναι το µεγάλο πρόβληµα στην
Ελλάδα και επικρίνετε γιατί, λέει, να είναι σήµερα 65%. Είναι 63%
της συνολικής φορολογίας και ξεκίνησαν στο τέλος του 1993 από το
70,9%. 'Εχει γίνει µία µείωση. ∆εν είναι αντιφατικό όµως αντί
πράγµατι να συµφωνείτε µε τη µείωση της έµµεσης φορολογίας για
να είσαστε συνεπείς, δηλαδή, και µε αυτά τα οποία υποστηρίζετε,
να έρχεστε και να λέτε κάντε µείωση της άµεσης φορολογίας;
Βεβαίως η µείωση της άµεσης φορολογίας πρέπει να γίνεται στα
χαµηλότερα εισοδήµατα -αυτό µας βρίσκει σύµφωνους- αλλά όµως
καταλαβαίνετε ότι είναι αντιφατικό µε κάτι άλλο που υποστήριξε την
ίδια στιγµή ο εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είπε ουσιαστικά,
µη βάζετε, λέει, στους οικονοµικά ισχυρούς φορολογία διότι είναι
αντιαναπτυξιακή και γιατί, λέει, αυτή η φορολογία µετακυλύεται στο
λαό.     Εποµένως     γιατί     να    τη    βάζετε  να είναι
αντιαναπτυξιακή     και    να    µετακυλύεται    και    στο    λαό;    Μα,
επιτέλους πρέπει να επικρατήσει κάποια λογική
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και όχι παραλογισµός. Μιλάει για µείωση της φορολογίας στα
χαµηλότερα επίπεδα, ταυτόχρονα λέει, µη βάζετε στους οικονοµικά
ισχυρούς διότι είναι αντιαναπτυξιακή και µετακυλίεται στο λαό.
Εποµένως δεν κατάλαβα. Μπορεί κανείς να βρει λογική συνέπεια
σε αυτά τα οποία υποστηρίζονται;
Κύριοι συνάδελφοι, οικονοµική και κοινωνική πολιτική σε αυτόν τον
τόπο επιτέλους πρέπει να γίνεται µόνο µε την ειλικρινή τοποθέτηση
πάνω στα σύγχρονα οικονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα του
ελληνικού λαού. Η δηµαγωγία δεν συνιστά πολιτική. Η δηµαγωγία
έχει πληρωθεί ακριβά από τον ελληνικό λαό και νοµίζω ότι εκείνο
που εκτιµά περισσότερο δεν είναι τα καλά λόγια τα δηµαγωγικά που
χαϊδεύουν τα αυτιά, αλλά την αλήθεια η οποία τελικά να αποφέρει
καρπούς προς όφελος γενικά του κοινωνικού συνόλου και της
εθνικής οικονοµίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Αναπληρωτής Υπουργός
Εξωτερικών και οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Ανάπτυξης, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Γεωργίας, Εµπορικής
Ναυτιλίας και Μεταφορών και Επικοινωνιών, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: "Κύρωση της ∆ιαπεριφερειακής Συµφωνίας-Πλαίσιο για τη
συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των κρατών-
µελών αυτής αφ'ενός και της Κοινής Αγοράς του Νότου και των
κρατών-µελών αυτής αφ'ετέρου".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού της Αριστεράς
και της Προόδου κ. Αποστόλου έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, η αλήθεια είναι
µία και είναι ότι τα κύρια θύµατα της εισοδηµατικής πολιτικής που
ακολουθείται τα τελευταία χρόνια στη χώρα µας είναι οι µισθωτοί και
οι συνταξιούχοι. Και το πιο εξωφρενικό είναι ότι παρά τις θυσίες δεν
υπάρχει κανένα ουσιαστικό αποτέλεσµα γι'αυτούς. Παρά τα
επανειληµµένα σταθεροποιητικά προγράµµατα που έχουν
εφαρµοστεί στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια συνεχίζεται η ίδια
σκληρή εισοδηµατική οικονοµική πολιτική.
Πράγµατι την τελευταία δεκαετία υπήρξε µία µείωση των αποδοχών
των εργαζοµένων η οποία ξεπερνά το 10%. 'Εδωσε πριν από λίγο
στοιχεία ο κύριος Υπουργός. 'Εκανα έναν υπολογισµό. Εµείς λέµε
10%. Με αυτά που έδωσε βγαίνει 9,3%. Ουσιαστικά υπάρχει µία
απώλεια 10%. Τώρα εάν αυτό είναι στα πλαίσια της Κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας ή του ΠΑΣΟΚ, η ίδια πολιτική ακολουθείται.
Συνολικά υπάρχει µία τέτοια απώλεια όταν αντίστοιχα στις χώρες
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης κατά το ίδιο διάστηµα υπήρξε µία αύξηση
της τάξης του 10%.
Είναι γεγονός, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι σήµερα στη χώρα µας -δεν
µπορεί να το αµφισβητήσει κανείς αυτό- πάνω από ένα
εκατοµµύριο οκτακόσιες χιλιάδες 'Ελληνες βρίσκονται κάτω από το
επίσηµο όριο της φτώχειας. Οι συντάξεις βρίσκονται σε απαράδεκτα
χαµηλά επίπεδα. Μας δόθηκε πριν από λίγο πάλι µία κατάσταση η
οποία µιλάει για συντάξεις από πενήντα πέντε χιλιάδες (55.000)
δραχµές, µέχρι εκατόν εννέα χιλιάδες (109.000) δραχµές, αν
θεωρούνται αυτές συντάξεις που µπορεί να ζήσει κάποιος. Εκτός
βέβαια από τις απώλειες που είχαν οι µισθωτοί όπως προανέφερα
και σχετικά µε τις συντάξεις, όταν είναι γνωστό ότι έχει γίνει
αποσύνδεση από το 80% σε σχέση µε το µισθό του ανειδίκευτου
εργάτη και σήµερα έχουµε φθάσει κάτω από το 60%. Ειπώθηκε
σχετικά µε το επίδοµα ανεργίας που φθάνει, λέει, στο 48% του
ανειδίκευτου εργάτη. Εµείς αυτό λέµε ότι αντίστοιχα στις χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης αυτό το ποσοστό φθάνει στο 80% .
Είπε ο κ. Παπαϊωάννου ότι πραγµατικά η κατάσταση στις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης είναι καλύτερη. Και -έτσι για να
ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα- σεις όταν µιλάτε για σύγκλιση µε την
ΟΝΕ µπορεί να σκέφτεσθε αυτούς τους δείκτες, µε τη λογιστική
αλχηµεία που σας έχει πιάσει, αλλά ο απλός 'Ελληνας εργαζόµενος
όταν ακούει γι' αυτή σκέφτεται και διερωτάται, εγώ θα πλησιάσω
αυτόν τον εργαζόµενο, τον Ευρωπαίο, θα έχω την αντίστοιχη
κοινωνική πολιτική, θα έχω τις αντίστοιχες παροχές; Σκέπτεται και

λέει, υφίσταµαι µία θυσία που υφίσταµαι, θα έχω αυτήν την
ανταπόδοση; Και αυτό που παρατηρεί είναι ότι συνεχώς
επιδεινώνεται η σχέση αυτή.
Από την άλλη µεριά θα πρέπει να δούµε και τι γίνεται σχετικά µε το
κεφάλαιο, σχετικά µε το ποσοστό κερδοφορίας που έχει στη χώρα
µας, πάλι σε σχέση µε το ευρωπαϊκό. Στη χώρα µας είναι 23%
έναντι 14% που είναι ο αντίστοιχος µέσος όρος της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης. Και για την κερδοφορία ειδικά στη χώρα µας, επειδή
ειπώθηκε πριν από λίγο από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ ότι αν δώσουµε αυξήσεις στους εργαζόµενους πάλι θα
αυξηθεί ο πληθωρισµός και θα έχουµε επιπτώσεις χειρότερες για
τους εργαζόµενους, θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα.
Το µέσο κόστος ανά µονάδα παραγωγής ενώ στις χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης είναι περί το 30% -µάλιστα στην
καπιταλιστική Γερµανία φθάνει στο 34%- στη χώρα µας έχει
διαµορφωθεί, από το 21,5% που ήταν το 1989 σήµερα στο 12%. Με
βάση αυτό το ποσοστό, σε σχέση µε το µέσο κόστος παραγωγής,
θα δούµε κατά πόσο επηρεάζεται ο πληθωρισµός εάν δοθούν
αυξήσεις στους εργαζόµενους. Και επιτέλους θα πρέπει κάποια
στιγµή αυτή η ιστορία να σταµατήσει.
Ας δούµε τι γίνεται, αγαπητοί συνάδελφοι, σχετικά µε την
εισοδηµατική πολιτική στον προϋπολογισµό του 1999.
Προβλέπονται αυξήσεις στους δηµοσίους υπαλλήλους 2%, πράγµα
που για µας σηµαίνει απώλεια. Και είναι σίγουρο ότι αυτή η
εισοδηµατική πολιτική θα αποτελέσει οδηγό για την εισοδηµατική
πολιτική που θα εφαρµοσθεί και στον ιδιωτικό τοµέα.
Από την άλλη πλευρά η µη τιµαριθµοποίηση της φορολογικής
κλίµακας θα αυξήσει τη φορολογία του εισοδήµατος σαν ποσοστό
στους µισθούς. Λέει η Κυβέρνηση ότι δεν µπαίνει κανένας
καινούριος φόρος. Να συµφωνήσουµε, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι
δεν αυξάνεται η φορολογία. 'Ενα ποσοστό της τάξης του 40% της
ονοµαστικής αύξησης δεν θα πάει στις τσέπες των εργαζοµένων,
από τη µη τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας και από τη
µη αύξηση του αφορολογήτου ορίου. Η Κυβέρνηση επανειληµµένα
µιλάει για δικαιότερη κατανοµή των φορολογικών βαρών, τα
τελευταία στοιχεία όµως του 1998 έδειξαν ότι περισσότερο από το
60% των άµεσων φόρων προέρχεται από τους µισθούς και τις
συντάξεις. Να πάµε στην έµµεση φορολογία; Εκεί η κατάσταση είναι
χειρότερη και είναι γνωστό ποιοι πληρώνουν την έµµεση φορολογία
περισσότερο. Είναι οι εργαζόµενοι.
Αν τώρα εσείς αυτό το λέτε φορολογική δικαιοσύνη... Αυτό που είναι
αναγκαίο, επιτέλους κάποια δηλαδή φορολογική µεταρρύθµιση να
γίνει, χρόνια το ακούµε και δεν το βλέπουµε.
Βέβαια, εσείς στον αντίποδα αυτής της εισοδηµατικής πολιτικής που
εφαρµόζετε, αντιπαρατάσσετε το περίφηµο επίδοµα κοινωνικής
αντίληψης, το γνωστό ως ΕΚΑΣ, πράγµα που σας δίνει κατά τη
γνώµη σας τη δυνατότητα να εµφανίζετε ένα κοινωνικό πρόσωπο.
Το έχουµε πει και το ξαναλέµε. Πρόκειται για ένα επίδοµα
ελεηµοσύνης για το οποίο δεν συµφωνούµε να εφαρµόζεται αυτή η
πολιτική. Αυξήστε τις συντάξεις µέχρι εκεί που πραγµατικά υπάρχει
η δυνατότητα για να µπορέσει να ζήσει ένας συνταξιούχος και από
εκεί και πέρα αφήστε τη λογική των επιδοµάτων.
Να σας πω µια χαρακτηριστική περίπτωση; Πέρσι θυµάµαι ότι οι
αυξήσεις των αγροτών από είκοσι εννέα χιλιάδες (29.000) δραχµές
είχαν αυξηθεί 2,5% και ανήλθαν στις είκοσι εννέα χιλιάδες εξακόσιες
(29.600) δραχµές. Για φέτος είπατε ότι είναι ανοικτό το θέµα. Ε, δεν
θα είναι 2,5%, θα είναι 3%; 'Αλλες εξακόσιες (600) δραχµές, άρα
τριάντα χιλιάδες διακόσιες (30.200) δραχµές, τριάντα χιλιάδες
τριακόσιες (30.300) δραχµές. Καταλαβαίνετε δηλαδή για τι
συντάξεις µιλάµε.
Αγαπητοί  συνάδελφοι,  επιτέλους  σ'αυτήν  τη  χώρα  δεν
µπορούµε  να  θεσµοθετούµε  εισοδηµατικές  πολιτικές  µε  τη
λογική  ότι  τόσα  έχουµε,  τόσα  δίνουµε.  Πρέπει  να
διαµορφώσουµε  εισοδηµατικές  πολιτικές  µε  νέα  κριτήρια,  ούτως
ώστε  να  αξιοποιήσουµε  την  εισοδηµατική  πολιτική  στα  όρια  και
στα  περιθώρια  που  κάθε  φορά  υπάρχουν,  αλλά  µε  στόχο  η
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εισοδηµατική πολιτική να αµβλύνει τις κοινωνικές ανισότητες και να
είναι ένα στοιχείο το οποίο θα οδηγήσει στην ανάπτυξη της χώρας
µας, αλλά πάντα να υπάρχει ο στόχος µιας κοινωνικής δικαιοσύνης.
Είναι, νοµίζω, ώρα η σηµερινή Κυβέρνηση ή η αυριανή, να δουν
ένα θέµα που εµείς το θεωρούµε πάρα πολύ σοβαρό, από τα
κατ'εξοχήν θέµατα της ελληνικής κοινωνίας. Και αυτό, αγαπητοί
συνάδελφοι, είναι αν εµείς ως κοινωνία αναγνωρίζουµε ότι θα
πρέπει να υπάρχουν ορισµένα κοινωνικά όρια, ένα ελάχιστο
εισόδηµα το οποίο να καλύπτει τους ανθρώπους οι οποίοι είναι
εκτός της παραγωγικής διαδικασίας, ένα εισόδηµα που θα καλύπτει
τους συνταξιούχους που προανέφερα -που µιλήσαµε γι'αυτές τις
συντάξεις που είναι συντάξεις πείνας- ένα εισόδηµα το οποίο να
καλύπτει τους ανέργους. Είναι πάρα πολύ σοβαρό το θέµα των
ανέργων και δεν έχετε δει ότι σήµερα στη χώρα µας το µεγαλύτερο
πρόβληµα δεν είναι η ανεργία, είναι η µακροχρόνια ανεργία. Τι θα
γίνει µ'αυτούς τους ανθρώπους;
Υπάρχει, κύριοι συνάδελφοι, το φαινόµενο του κοινωνικού
αποκλεισµού. Σε πολλές χώρες, είτε είναι θεσµοθετηµένο είτε
συζητείται, να υπάρχει ένα ελάχιστο κοινωνικό εισόδηµα, ακριβώς
για να αντιµετωπιστεί ο κοινωνικός αποκλεισµός. Βέβαια οι πόροι
για την κάλυψη αυτού του ελαχίστου εισοδήµατος, είναι ένα θέµα το
οποίο πρέπει να συζητηθεί, είναι ένα θέµα που ενδιαφέρει όλους
µας, είναι ένα θέµα που πρέπει να ενδιαφέρει πρώτιστα την
Κυβέρνηση. Θα πρέπει να αναγνωρίσει την αναγκαιότητα του
συγκεκριµένου θέµατος και να γίνει η σχετική νοµοθετική ρύθµιση.
Για µας πόροι υπάρχουν και µπορούν να εξασφαλιστούν για τη
διασφάλιση τουλάχιστον ενός ανεκτού ορίου διαβίωσης.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος τυ ∆Η.Κ.ΚΙ. κ. Τάσος Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση
του Κ.Κ.Ε. θίγει ένα θέµα διαχρονικό. 'Οσο θα υπάρχουν
ανθρώπινες κοινωνίες, θα υπάρχει και το θέµα του κοινωνικού
προβλήµατος, που συνίσταται στην κατανοµή του κοινωνικού
προϊόντος. Σήµερα, το κοινωνικό πρόβληµα έχει φθάσει σε µια
µεγάλη έξαρση. Η ανεργία, τα ναρκωτικά, η απώλεια του
εισοδήµατος των εργαζοµένων έχουν φθάσει σε τέτοιο σηµείο που
τείνει να αποδιοργανωθεί η ελληνική κοινωνία.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Η Κυβέρνηση, έχει επιλέξει ως λύση αυτού του προβλήµατος την
είσοδο της Ελλάδας στην ΟΝΕ, σαν τον καλύτερο τρόπο επίλυσης
ή άµβλυνσης αυτών των κοινωνικών και οικονοµικών ανισοτήτων.
Εµείς πιστεύουµε ότι αυτή η επιλογή είναι απαράδεκτη και
αναποτελεσµατική, µονοµερής και καθαρά καπιταλιστική.
Σε κάθε πολιτική που εφαρµόζεται τίθεται ένα ερώτηµα: Ποιος θα
πληρώσει το κόστος αυτής της πολιτικής; Από την µέχρι τώρα
εφαρµόζουσα πολιτική αποδεικνύεται -και αναφέροµαι στην ΟΝΕ-
ότι το κόστος καλείται και το πληρώνει εδώ και δέκα χρόνια ο
εργαζόµενος, ο µικροσυνταξιούχος, ο µικροεπαγγελµατίας και
γενικότερα τα χαµηλά εισοδηµατικώς κοινωνικά στρώµατα.
Πρώτα-πρώτα η ΟΝΕ είναι µία ψευδεπίγραφη οικονοµική πολιτική.
Είναι µόνο νοµισµατική ένωση, δεν είναι οικονοµική. ∆ιότι αν ήταν
και οικονοµική ένωση θα έπρεπε και άλλοι δείκτες της οικονοµίας,
ένας από τους οποίους και κυριότερος είναι η απασχόληση, να ήταν
στόχος για την εφαρµογή της Οικονοµικής και Νοµισµατικής
'Ενωσης, κάτι που δεν υπάρχει.
Μερικοί θέτουν το θέµα αυτό ακροθιγώς στις διάφορες
συνδιασκέψεις κορυφής της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, εκεί που οι
Ιταλοί κάθε φορά λένε ότι το θέµα αυτό είναι θέµα που πρέπει να
λυθεί στα εθνικά πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, γιατί κάθε
κράτος-µέλος πρέπει µε δικές του δαπάνες, µε δικά του κόστη, να
λύσει αυτό το οικονοµικό πρόβληµα, ενώ δείκτες καθαρά
καπιταλιστικοί, όπως είναι τα δηµόσια ελλείµµατα, το δηµόσιο
χρέος, τα µεσοπρόθεσµα επιτόκια, ο πληθωρισµός, είναι στόχοι
πανευρωπαϊκοί για να εισέλθει ένα κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση.

∆εύτερον -ελέγχθη και από άλλους, θέλω να το τονίσω και εγώ- κι
εάν εισέλθει η χώρα µας στην ΟΝΕ πάλι το µέλλον είναι ζοφερό,
είναι σκοτεινό, είναι απροσδιόριστο. 'Η µάλλον δεν είναι
απροσδιόριστο, είναι προσδιορισµένο. Θα αποβεί εις βάρος των
εργαζοµένων, γιατί έχει προβλεφθεί ότι αυτή η µονόπλευρη
λιτότητα, δηλαδή αυτός που θα πληρώνει το κόστος και µετά την
είσοδο της χώρας µας στην ΟΝΕ, θα είναι ο εργαζόµενος και γι'αυτό
προβλέφθηκε το σύµφωνο σταθερότητας και ανάπτυξης. Και ενώ
λέγεται σύµφωνο σταθερότητας και ανάπτυξης, εφαρµόζεται µόνο
το σκέλος της σταθερότητας.
'Ετσι λοιπόν, οι εξαγγελλόµενες δήθεν πολιτικές, σε επίπεδο
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, είναι λειψές. Ούτε οικονοµική ένωση
επιδιώκεται, όπως είπαµε ούτε ανάπτυξη επιδιώκεται σε επίπεδο
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αναφέρω, διότι δεν µου επιτρέπει
ο χρόνος, ορισµένες επιµέρους πολιτικές που θα εδραιώσουν αυτά
που µέχρι τώρα είπα.
Για να εισέλθει η χώρα µας στην ΟΝΕ, λέει η Κυβέρνηση -κάτι που
είχε πρωτοπεί ή εξαγγείλει η Νέα ∆ηµοκρατία και εφαρµόζει πιστά
το ΠΑ.ΣΟ.Κ.- χρειάζονται διαρθρωτικές αλλαγές στην οικονοµία.
Ποιες είναι αυτές οι διαρθρωτικές αλλαγές; Είναι οι άκρατες
ιδιωτικοποιήσεις, δηλαδή η συρρίκνωση του κράτους. Είναι το
ξεπούληµα του δηµοσίου πλούτου και κυρίως είναι οι διαρθρωτικές
αλλαγές στις εργασιακές και στις ασφαλιστικές σχέσεις των
εργαζοµένων και των συνταξιούχων.
Βλέπουµε, λοιπόν, ότι αυτές οι πολιτικές είναι εκείνες που
κατανέµουν µε ωραιολογίες το κόστος στους εργαζόµενους.
Πολλές φορές και στον Προϋπολογισµό, που κατετέθη προχθές και
σ' αυτόν που συζητήσαµε και πέρυσι και πρόπερσι, µετριέται
οικονοµικά το κόστος ανά µονάδα παραγοµένου προϊόντος ή
παρεχοµένης υπηρεσίας, εργασίας. Ουδέποτε κανείς µπήκε στον
κόπο να µετρήσει και το κόστος της αµοιβής του κεφαλαίου, για να
δούµε από πού προέρχεται ο πληθωρισµός. Και ενώ πράγµατι
συνεχώς µειώνεται το κόστος αµοιβής της εργασίας, ο
πληθωρισµός µένει περίπου, θα έλεγα, σταθερός ή µειώνεται
δυσανάλογα µε τη µείωση της αµοιβής του κόστους εργασίας ανά
µονάδα παραγοµένου προϊόντος.
Γιατί; Γιατί έχουµε πληθωρισµό κέρδους. Είπαν και οι άλλοι
συνάδελφοι -και επαναλαµβάνω και εγώ- ότι ενώ έχουµε µία
µονόπλευρη λιτότητα ως προς τις αµοιβές των εργαζοµένων,
ταυτόχρονα έχουµε αυξήσεις των κερδών των µεγάλων
επιχειρήσεων και των τραπεζών και του χρήµατος του αεριτζίδικου,
του χρηµατιστηριακού.
'Αρα δεν λέει την αλήθεια η Κυβέρνηση όταν εξαγγέλλει ότι στόχος
της µείωσης του πληθωρισµού είναι δήθεν η ανακούφιση των
εργαζοµένων και γενικότερα των λαϊκών, εργατικών, αγροτικών και
άλλων µικροµεσαίων στρωµάτων της ελληνικής κοινωνίας.
Tώρα τελευταία η Κυβέρνηση, µε κάποιες αποσπασµατικές
κινήσεις, επιχειρεί τεχνητά να µειώσει τον πληθωρισµό. Είχα πει
εγώ πέρυσι στη συζήτηση του Προϋπολογισµού και θα το
επαναλάβω και φέτος ότι από εδώ και πέρα η µείωση του
πληθωρισµού θα είναι σε δεκαδικές µονάδες, διότι έχουµε φθάσει
στο σκληρό πυρήνα του πληθωρισµού, που κυρίως οφείλεται στην
ανισότητα του ισοζυγίου εµπορίου. Αυξάνονται οι εισαγωγές,
µειώνονται οι εξαγωγές και έτσι δεν µπορεί να πέσει ο
πληθωρισµός. Είναι αδύνατον.
Και τι κάνει; Μειώνει τους έµµεσους φόρους, όπως στο πετρέλαιο το
οποίο είναι µόνο για το χειµώνα, στις τιµές των αυτοκινήτων, που
δεν αγγίζουν τα ευρέα λαϊκά στρώµατα και επιχειρεί θετική µεν,
αλλά ελάχιστη µείωση στην έµµεση φορολογία, στις παροχές
υπηρεσιών των δηµοσίων οργανισµών.
Με όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνοπτικά και
αποσπασµατικά προσπάθησα να αποδείξω ότι η ασκουµένη
οικονοµική, κοινωνική, ασφαλιστική και εργατική πολιτική, που
ασκείται από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αυτή που επανα-
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λαµβάνει και εξαγγέλλει συνεχώς και η Νέα ∆ηµοκρατία, είναι
αντιλαϊκή, είναι αντιεργατική, είναι αντιαγροτική, είναι γενικώς εις
βάρος του εργαζόµενου 'Ελληνα πολίτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εισερχόµαστε στο
στάδιο των δευτερολογιών.
Ο Αντιπρόεδρος κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο για να
δευτερολογήσει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριε Πρόεδρε, έγινε αρκετή συζήτηση, όπως το
υποψιαστήκαµε, από την αρχή γύρω από νούµερα. Για να σας πω
την καθαρή αλήθεια, ζαλίζοµαι. 'Εχω φάει τόσα νούµερα, που
θόλωσε το µυαλό µου. Θυµάστε τη φράση "οι αριθµοί ευηµερούν
και ο λαός υποφέρει".
Θα επιχειρήσουµε να φέρουµε σ' ένα λογαριασµό τα πράγµατα, να
σταθούµε για µια στιγµή στα νούµερα, αλλά µε έναν απλό
ανθρώπινο τρόπο θα έλεγα. Θα επικαλεσθώ µάλιστα τα στοιχεία
που µας έδωσε ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων. Στο κάτω-κάτω υποθέτω ότι τα ίδια µαθηµατικά
ξέρουµε, δεν αλλάζουν αυτά παγκοσµίως.
Ο κύριος Υπουργός σε ένα χαρτί που µας κατέθεσε, µας λέει για την
κίνηση των κατωτάτων ηµεροµισθίων την περίοδο 1990-1997. Είναι
γεγονός ότι την χώρισε σε δύο περιόδους, περίοδος Νέας
∆ηµοκρατίας και περίοδος ΠΑΣΟΚ -νοµίζω ότι είναι αυτονόητο- και
προκύπτει το εξής µε βάση αυτά τα νούµερα:
Για την περίοδο 1990-1993 οι απώλειες -όπως προκύπτουν από τα
νούµερα- που έχει υποστεί το βασικό µεροκάµατο του ανειδίκευτου
εργάτη, είναι πάνω από 13,5%. Από το 1994 µέχρι το 1997,
περίοδος που κυβερνάει το ΠΑΣΟΚ, οι αυξήσεις που έχει δεχθεί το
βασικό µεροκάµατο του ανειδίκευτου εργάτη είναι 5%. 'Εχασε
13,5%, πήρε 5%. Κάντε ένα λογαριασµό. Θα µπερδευτώ. Με αυτά
τα νούµερα έχει χάσει ο κόσµος. Εµείς λέµε 20% και το
αποδεικνύουµε. ∆εν θέλω τώρα να σας ταλαιπωρήσω πάλι µε
αυτήν την ιστορία.
Μας έκανε εντύπωση η σκληρή τοποθέτηση του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ ότι δηµαγωγούµε. Και µάλιστα ακόµα
περισσότερο µας έκανε εντύπωση που αναφέρθηκε στην πρόταση
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, που κατέθεσε ο
υποφαινόµενος -και δεν την ανέπτυξε γιατί ο χρόνος πίεζε- για να
θεµελιώσει την κριτική του ότι το ΚΚΕ δηµοκοπεί.
Χωρίς να θέλω να αντιδικήσω µε τον κύριο Βουλευτή, νοµίζω ότι
δεν γνωρίζει την έννοια της λέξης δηµαγωγία και δηµοκοπία ή κάνει
πως δεν την γνωρίζει.
Τι λέµε εµείς; Λέµε ότι αν δεν καταργούνταν η κουτσουρεµένη ΑΤΑ
του 1990 από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας -τότε ο κ.
Μητσοτάκης έλεγε ότι θα την καταργήσουµε για να φέρουµε ένα
καλύτερο σύστηµα και κορόϊδευε τον κόσµο, δεν χωρά καµία
αµφιβολία, γιατί καλύτερο σύστηµα δεν υπάρχει από την ΑΤΑ, τον
αµυντικό θεσµό προστασίας του εισοδήµατος των εργαζοµένων-
πάρτε µολύβι και χαρτί και θα διαπιστώσετε, όπως σας το λέµε
χωρίς καµία δόση υπερβολής ότι το βασικό µεροκάµατο του
ανειδίκευτου εργάτη σήµερα θα ήταν πάνω από οκτώ χιλιάδες
(8.000) δραχµές. Πόσο είναι σήµερα; Είναι έξι χιλιάδες τετρακόσιες
ενενήντα δύο (6.492) δραχµές µεικτό, πέντε χιλιάδες πεντακόσιες
(5.500) δραχµές καθαρό.
Γιατί δηµοκοπούµε; Γιατί δηµαγωγούµε; Αυτά λέµε που θα τα έλεγε
ο οιοσδήποτε ΠΑΣΟΚτζής, αν ήταν στην Αντιπολίτευση. Φυσικά θα
πρόσθετε να µπούµε στην ΟΝΕ, να χειροκροτήσουµε την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, να φάµε µε χρυσά κουτάλια. Εντάξει. Τα άλλα
όµως, θα τα έλεγε και αυτός.
∆ηµοκόπος και δηµαγωγός δεν είναι αυτός που λέει πώς µπορεί να
ζήσει ο άνθρωπος σήµερα έστω µε οκτώ χιλιάδες (8.000) δραχµές
µεικτό µεροκάµατο, γιατί δεν µπορεί να ζήσει. ∆ηµοκόπος και
δηµαγωγός είναι αυτός που λέει ότι ο λαός περνάει καλά σήµερα
και δεν περνάει.
Θέλετε να σας αναλύσουµε πάλι την πυραµίδα; Βεβαίως ένα τµήµα
αυτού που λέγεται λαός και δεν είναι λαός αυτό το τµήµα, περνάει
καλά. ∆ηλαδή, δεν είναι λαός µε την έννοια ότι µπορεί αύριο το
πρωϊ να πάει στην Ελβετία, να πάρει τα καράβια του να τα βάλει

υπό λιβεριανή σηµαία. Τι δουλειά έχει αυτός µε την έννοια λαός;
Αυτός περνάει καλά. Ο έχων, ο προύχοντας, ο πλούσιος, η εξουσία,
οι εξουσιαστές. Περνάει καλά ο "σύµβουλος", περνάει καλά ο
αεριτζής, ο αετονύχης, που χωρίς να κάνει τίποτα παίρνει
εκατοµµύρια το µήνα. Χωρίς να κάνει τίποτα, κύριε Πρόεδρε. Εσείς
επιτελείτε ένα έργο. Παιδεύεσθε εδώ από το πρωί µέχρι το βράδυ.
Εκείνος πουλάει αέρα κοπανιστό και παίρνει εκατοµµύρια, γιατί;
Γιατί τρύπωσε σ' ένα πρόγραµµα Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, σ' ένα
πρόγραµµα του Πακέτου Ντελόρ, σ' ένα πρόγραµµα του Σαντέρ
κλπ. και πουλάει παραµύθι και παίρνει εκατοµµύρια το µήνα.
Είναι και άλλοι. ∆εν µιλάω για τους µεγιστάνες, οι οποίοι έχουν το
µεγάλο κοµµάτι του καρβελιού του εθνικού εισοδήµατος, όπως
Βαρδινογιάννηδες, Κοκκαλαίοι, Μπόµπολες, µεγαλοεργολάβοι,
Λαµπράκηδες κλπ. Αναφέροµαι σε αυτά τα γνωστά φανταχτερά
ονόµατα, αλλά είναι πολλά. Είναι ορισµένες εκατοντάδες ακόµα,
που κατοικοεδρεύουν στην Εκάλη, στο ∆ιόνυσο κλπ.
'Ολοι οι άλλοι, κύριε Πρόεδρε, οι παρακατιανοί, τους οποίους
θέλουµε και έχουµε την τιµή να εκπροσωπούµε, να φωνάζουµε γι
αυτούς έστω, βρίσκονται µεταξύ σφύρας και άκµονος.
Ανοίγω µία παρένθεση εδώ και θέλω να πω κάτι για να διορθωθεί
στα Πρακτικά. Είπα ότι το επίδοµα ανεργίας κινείται από το 50%
µέχρι το 55% του βασικού µεροκάµατου και ο κύριος Υπουργός
Εργασίας αποκατέστησε κάπως τα πράγµατα και είπε ότι το
επίδοµα ανεργίας είναι 48% του βασικού µεροκάµατου. Τον
ευχαριστούµε γι αυτήν τη διόρθωση.
Αποκαλύπτει όµως η διόρθωση ότι µε τις τρεις χιλιάδες εκατόν
είκοσι (3.120) δραχµές την ηµέρα δεν µπορεί να ζήσει ένας
άνθρωπος. Είναι δηµοκοπία και αυτό;
Πόσος είναι αυτός ο κόσµος; Λίγος ή πολύς δεν έχει σηµασία. Εµείς
λέµε ότι είναι µερικές εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι. Εξήγησα
πώς ζουν αυτοί οι άνθρωποι, τι δουλειές του ποδαριού κάνουν.
Αυτά που έχουν βάλει στην άκρη µε προσπάθειες χρόνων, τα
τρώνε τώρα για να µπορέσουν να δαµάσουν τις πιέσεις και τις
ανάγκες.
Ποιος είναι ο δηµοκόπος και ο δηµαγωγός; Επειδή επικαλεσθήκαµε
τον κ. Βαρδινογιάννη και τον κ. Κόκκαλη; Σιγά µη στάξει η ουρά του
γαϊδάρου. Αυτοί κάνουν κουµάντο, αυτοί αποφασίζουν και φέρνουν
τα νοµοσχέδια και πειθαρχούν εδώ οι λόχοι -µε συγχωρείτε για την
έκφραση- γενικώς.
Εµένα µε έχουν πει νοµοθέτη και αισθάνοµαι ειλικρινά πολύ
άσχηµα. Από το 1989 όσες προτάσεις και αν έκανα δεν πέρασε
καµία. Τι νοµοθέτης είµαι; 'Ελεος! Ξέρουµε, λοιπόν, πώς λειτουργεί
το σύστηµα και ας αφήσουµε και τους νοµοθέτες και τους ναούς της
δηµοκρατίας.
'Οχι, κύριε Πρόεδρε. ∆εν ήρθαµε εδώ ούτε για να δηµοκοπήσουµε
ούτε για να δηµαγωγήσουµε. 'Ηρθαµε εδώ να πούµε ότι υπάρχουν
δυνατότητες, υπάρχουν αντοχές, το πρόβληµα όµως είναι πολιτικό
για να αξιοποιηθούν αυτές οι δυνατότητες και οι αντοχές.
Και πολιτικό πρόβληµα σηµαίνει το εξής. Είπε κάποια στιγµή ο
κύριος Πρωθυπουργός το 1993 ότι θα βαρέσουµε τους έχοντες ή εν
πάση περιπτώσει θα πληρώσουν και οι έχοντες, για να είµαι πιο
ακριβής. Αν δεν στρέψεις την προσοχή σου, αν δεν βάλεις το
"φορατζή" να κυνηγήσει τον έχοντα δεν λύνεται το πρόβληµα.
Τσάµπα κουβεντιάζουµε δηλαδή και έρχεται εδώ ο κ. Σφυρίου, ο
οποίος κατ' επανάληψη δεν παρακολουθεί ούτε τη συζήτηση καλά
καλά -µε συγχωρείτε για τον τόνο- και λέει ότι δηµοκοπούµε.
Μα, εµείς δηµοκοπούµε; Αν τους βάλετε χέρι και τους πείτε ότι δεν
θα πάρουν τα λεφτά του κοσµάκη και θα τα πάνε στις ελβετικές
τράπεζες, αυτό είναι µια πολιτική. Τολµάτε να το κάνετε αυτό; Πού
να το κάνετε αυτό, αφού από το αεροπλάνο θα σας καθαιρέσουν
από Υπουργούς;
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα έξι µαθητές και τρεις
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συνοδοί καθηγητές από το 19ο Γυµνάσιο Πατρών του Νοµού
Αχαϊας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Χαράλαµπος Αγγουράκης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό που εµένα τουλάχιστον µου έκανε πολύ µεγάλη εντύπωση
ήταν η τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού, όταν µιλώντας για τις
συντάξεις είπε ότι η Κυβέρνηση εφαρµόζει µία κοινωνική πολιτική
στη βάση της επιλεξιµότητας, ότι εν πάση περιπτώσει πρέπει να
δούµε τα σηµερινά δεδοµένα.
Το ερώτηµα που έχω εγώ είναι το εξής. Αυτά που ανέφερε ο κ.
Κωστόπουλος στην εισηγητική του οµιλία και όχι µόνο ο κ.
Κωστόπουλος -γενικά είναι γνωστό το έργο του Ντίκενς, γνωστό το
έργο του Μπαλζάκ, γνωστά τα έργα τόσων και στην Ευρώπη και
στη χώρα µας, για αυτές τις φοβερές καταστάσεις που υπήρχαν στο
18ο, 19ο αιώνα- βλέπουµε ότι είναι η σηµερινή πραγµατικότητα στη
χώρα µας.
Αυτήν την κατάσταση θέλει ο κύριος Υπουργός και η Κυβέρνηση να
παρουσιάσουν ως το επίτευγµα της ανθρωπότητας στην αυγή του
21ου αιώνα;
Γιατί κοιτάχτε, κοινωνική πολιτική επιλεξιµότητας γινόταν και την
εποχή του Ντίκενς και την εποχή της Φρειδερίκης. ∆εν είναι κάτι
καινούριο. ∆ηλαδή, αυτό είναι το όραµα; Και φυσικά θα πω και ένα
δεύτερο. Εάν υπάρχουν κάποιες κατακτήσεις και αν σήµερα έχουµε
φθάσει, δέκα χρόνια µετά, να λέµε: "Εν πάση περιπτώσει, δώστε τη
χαµηλότερη σύνταξη, στα είκοσι ηµεροµίσθια", αυτό το έρηµο το
"είκοσι ηµεροµίσθια" ήταν αποτέλεσµα αγώνων της εργατικής τάξης
και των συνταξιούχων. Ποτέ δεν ήταν αποτέλεσµα κάποιας
πολιτικής των επάνω. Νοµίζω ότι αυτός ο δρόµος πρέπει να
συνεχιστεί.
Θα αναγκαστεί η Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε, να δώσει το 1,3% ή
1,2% ή 1,1% διορθωτικό στη φετινή σύνταξη, τη χαµηλότερη, την
οποία δεν την έχει δώσει ακόµα. 'Οπως επίσης, θα αναγκαστεί η
Κυβέρνηση να δώσει απάντηση στο θέµα που υπάρχει.
Μίλησε για το ΕΚΑΣ, ο κύριος Υπουργός, αλλά το ότι το ΕΚΑΣ το
πλήρωσε το ΙΚΑ το 1996 εξ ολοκλήρου και το ότι το 1998 η
επιδότηση του ΙΚΑ είχε πέσει σχεδόν στο 7%, αυτό δεν είναι
κοινωνική πολιτική επιλεξιµότητας; Και σ'αυτό θα αναγκαστεί η
Κυβέρνηση να δώσει µια απάντηση και να προχωρήσει σε άλλη
πολιτική.
Κάτι άλλο τώρα. 'Εγινε λόγος ότι µε την αύξηση του 50% φθάνουµε
στα είκοσι ηµεροµίσθια κλπ. ∆εν είναι αλήθεια αυτό, διότι ο κύριος
Υπουργός παραβλέπει το γεγονός ότι και αν ακόµη δεχθεί κάποιος
αυτό το πράγµα, δεν ισχύει για ένα µεγάλο αριθµό συνταξιούχων, οι
οποίοι ξεκινούν από πολύ πιο χαµηλή βάση.
Τελειώνω µε δυο πράγµατα. 'Οταν εµείς είπαµε ότι η σηµερινή
Κυβέρνηση κάνει την ίδια πολιτική µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, τον
πείραξε τον κύριο Υπουργό. Είναι απλό το θέµα. Να καθιερώσει το
θέµα της ΑΤΑ και να επανακαθιερώσει το θέµα των συντάξεων µε
τα ηµεροµίσθια. 'Οσο δεν το κάνει, είναι ίδια και χειρότερη η
πολιτική.
Ολοκληρώνω λέγοντας: Βεβαίως και υπάρχουν οι πόροι,
ειπώθηκαν και από άλλους συναδέλφους, απλά θα πω και εγώ το
εξής: 'Εχουµε το προνόµιο να έχουµε τα µεγαλύτερα κέρδη και τη
µεγαλύτερη συµπίεση των µισθών των εργαζοµένων σε όλες τις
χώρες-µέλη του ΟΟΣΑ. Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αχιλλέας
Κανταρτζής έχει το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε τον κύριο
Υπουργό στην τοποθέτησή του να παραθέτει διάφορα νούµερα, για
να αντιστρέψει την πραγµατικότητα. ∆ηλαδή, µια πραγµατικότητα
που λέει ότι οι εργαζόµενοι τα προηγούµενα χρόνια είδαν το
εισόδηµά τους να µειώνεται απ'αυτήν την πολιτική, την οποία
ακολούθησε και η σηµερινή Κυβέρνηση και οι προηγούµενες
κυβερνήσεις. Και όσες προσπάθειες και αν κάνει ο κύριος
Υπουργός, δεν µπορεί να ανατρέψει αυτήν την πραγµατικότητα που

λέει ότι η ίδια κατάσταση θα συνεχιστεί και το 1999 µε τα στοιχεία
και µε τις αυξήσεις που προβλέπεται να δοθούν, που είναι κάτω
από τον πληθωρισµό και που θα έχουν σαν συνέπεια την
πραγµατική µείωση του εισοδήµατος των εργαζοµένων.
Το ζήτηµα, όµως, δεν σταµατάει εκεί, γιατί η ίδια λιτότητα
συνεχίζεται µε διάφορες µορφές. Με τον περιορισµό των
κοινωνικών δαπανών, µε την επιβολή ανταποδοτικότητας σε µια
σειρά από υπηρεσίες που µέχρι σήµερα παρέχονταν δωρεάν -
πρωτοβάθµια Τοπική Αυτοδιοίκηση, Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση- και
µε µια σειρά από άλλους τέτοιους φορείς. Η ίδια αυτή πολιτική,
όµως, συνεχίζεται και κυρίως χτυπιέται µε την υπονόµευση των
κατακτήσεων των εργαζοµένων των συλλογικών συµβάσεων
εργασίας και των άλλων δικαιωµάτων που κατέκτησαν οι
εργαζόµενοι µε σκληρούς αγώνες και θυσίες. Η ανατροπή αυτών
των κατακτήσεων σηµαίνει ότι ανοίγει µια νέα εποχή λιτότητας που
θα διαρκέσει αιώνες, εάν δεν ανατραπεί κάτω από την πάλη και
τους αγώνες του λαού µας. Το ένα ζήτηµα είναι αυτό.
∆εύτερο ζήτηµα. Ακούσαµε προηγουµένως τον κύριο Υπουργό να
διατυµπανίζει και να εµφανίζει σαν παροχή στους ασφαλισµένους,
στους συνταξιούχους το ότι από 25% που ήταν η συµµετοχή στα
φάρµακα θα τη µειωθεί στο 10%. Μα, στο 10% ήταν, κύριε Υπουργέ
και κύριοι της Κυβέρνησης, πριν από δέκα χρόνια. 'Ηταν 10% και το
κάνατε 25% και τώρα έρχεσθε και µειώνετε σε ένα µόνο µικρό
µέρος συνταξιούχων, σ'αυτούς που εµπίπτουν στην κατηγορία του
ΕΚΑΣ και αυτό το εµφανίζετε σαν µια µεγάλη παροχή. Αυτό λέγεται
ντροπή, εάν δεν επεκταθεί σε όλους τους ασφαλισµένους.
Τρίτο ζήτηµα. Μίλησε ο κύριος Υπουργός για το νέο ασφαλιστικό
οργανισµό του ΟΓΑ. Εδώ είναι καθαρά τα πράγµατα. Οι µεν
αγρότες θα υποχρεωθούν µε µία σειρά µέτρων που προβλέπονται
από το νόµο, να πληρώσουν αυτές τις ασφαλιστικές εισφορές.
'Οµως η Κυβέρνηση για µια ακόµη φορά έρχεται να γράψει στα
παλιά της τα παπούτσια τις υποχρεώσεις που έχει και µε βάση τους
νόµους που η ίδια ψήφισε.
Παραποίησε τα στοιχεία ο κύριος Υπουργός για να µας πει ότι
πρέπει να βάλει µόνο εξήντα δισεκατοµµύρια (60.000.000.000)
δραχµές από εκατόν ενενήντα δισεκατοµµύρια (190.000.000.000)
δραχµές που έπρεπε να βάλει. Και αυτά λέει θα τα βάλει µε τίτλους
του δηµοσίου και όχι µε έντοκα γραµµάτια. Με τίτλους του
δηµοσίου, όπως λέει και η εισηγητική έκθεση του Προϋπολογισµού.
∆ηλαδή, τρέχα, γύρευε. Ο νέος αυτός ασφαλιστικός οργανισµός δε
θα δει χρήµατα στο ταµείο του και από το ξεκίνηµά του
υπονοµεύεται από την ίδια τη στάση της Κυβέρνησης. ∆εν θα δει
χρήµατα όπως δεν µπήκαν χρήµατα και στους προηγούµενους
ασφαλιστικούς οργανισµούς, στον κλάδο της πρόσθετης
ασφάλισης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπε ο κύριος Υπουργός
προηγούµενα ότι δεν έχει επιβληθεί ούτε πέρσι ούτε φέτος καµιά
νέα φορολογία.
Κύριε Υπουργέ, µπήκε νέα φορολογία. Ξέρετε ότι αυξήθηκαν τα
αντικειµενικά κριτήρια; Ξέρετε από εκεί και πέρα ότι για του χρόνου
ψηφίσαµε φέτος νοµοσχέδια µε τα οποία έρχονται νέες φορολογίες;
Θα σας θυµίσω τα παράβολα, τα χαρτόσηµα, τα γραµµάτια κλπ.
Ιδιαίτερα µάλιστα τα παράβολα ανεβαίνουν κατά 100%. Θα δούµε
φέτος ότι µε τα αντικειµενικά κριτήρια θα έχουν 14% µε 15% πάλι
επιπλέον οι επαγγελµατοβιοτέχνες, µε τους συντελεστές όπως
βγαίνουν.
Φυσικά και η Νέα ∆ηµοκρατία είπε να καταργηθούν τα αντικειµενικά
κριτήρια γιατί δεν αποδίδουν, δηλαδή το δηµόσιο δεν παίρνει
περισσότερα, δεν είναι πιο ληστρικά και όχι γιατί είναι άδικα, όχι
γιατί οι µικροµεσαίοι πληρώνουν πολύ περισσότερα απ'αυτά που
πρέπει να πληρώσουν.
Από την άλλη πλευρά, µε τις προτάσεις που διατυπώσαµε, πολύ
σωστά ο εισηγητής µας έκανε τις παρατηρήσεις για δήθεν
δηµοκοπία που µας αποδόθηκε.
Κύριε  Πρόεδρε,  είναι  µήπως  δηµοκοπία  όταν  λέµε  να
καταργηθούν  τα  αντικειµενικά  κριτήρια,  που  η  Κυβέρνηση  τα
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µεταθέτει πάλι για µετά από δύο χρόνια; Γιατί αυτό το έχει
ξανακάνει. 'Οταν συζητούσαµε τον Προϋπολογισµό του 1997 είπε
ότι τα αντικειµενικά κριτήρια µετά από δύο χρόνια θα καταργηθούν.
Ερχόµαστε τώρα στα δύο χρόνια για να πάνε πάλι µετά από δύο
χρόνια. Μήπως, λοιπόν, είναι άδικο όταν λέµε ότι θα πρέπει οι
προσωπικές εταιρείες να φορολογούνται κανονικά και να
καταργηθεί το 35%, ώστε να πάνε και αυτοί µε τα βιβλία τήρησης
του φόρου εισοδήµατος;
'Οταν λέµε να γίνει σήµερα αναπροσαρµογή της τιµαριθµικής
κλίµακας του φόρου εισοδήµατος, µέχρι πού θα φθάσουµε; Στη
φορολογία του 1992. Επτά χρόνια πίσω. Είναι άδικο; ∆εν είναι
άδικα αυτά ούτε δηµοκοπία, κύριε Υπουργέ. 'Η όταν λέµε να
αυξηθούν τα κλιµάκια και οι εκπτώσεις ή όταν λέµε ότι θα πρέπει
τελικά το αφορολόγητο όριο µιας εργατικής οικογένειας να είναι
ουσιαστικά στο όριο φτώχειας, είναι άδικο; 'Η όταν λέµε από εκεί και
πέρα ότι θα πρέπει να θεσµοθετηθεί η κατάργηση ουσιαστικά του
συστήµατος φορολόγησης µε ένα νέο προοδευτικό φορολογικό
σύστηµα που θα αναπτύξει ουσιαστικά και την οικονοµία της
χώρας, είναι άδικο, είναι δηµοκοπία; 'Οταν είπε ο εισηγητής µας να
πληρώσουν οι µεγαλοκαρχαρίες και να φθάσει η φορολογική
κλίµακα για πάνω από είκοσι τέσσερα εκατοµµύρια (24.000.000)
καθαρά κέρδη σε συντελεστή 60%, είναι δηµοκοπία;
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, λέµε ότι πρέπει να υπάρχει η δυνατότητα να
αλλάξει αυτό το φορολογικό σύστηµα, να αποδοθεί µία δικαιοσύνη,
να φορολογούνται οι εργαζόµενοι σήµερα µε βάση το µισθό και το
µεροκάµατο το οποίο παίρνουν, να ανέβει το αφορολόγητο όριο µε
βάση ένα µέσο µισθό µε τον οποίο µπορεί να ζήσει σήµερα µία
ελληνική οικογένεια.
Από εκεί και πέρα θα θέλαµε να πούµε κύριε Πρόεδρε ότι αυτές οι
δήθεν µειώσεις τις οποίες ανέφερε ο κύριος Υπουργός και για τα
αυτοκίνητα και για τη ∆ΕΗ και για τα καύσιµα και για τα άλλα δεν
έχουν σκοπό να ελαφρύνουν την εργατική ελληνική οικογένεια.
Σε σχέση µε τα αυτοκίνητα αυτά τα εξήντα πέντε δισεκατοµµύρια
(65.000.000.000) που λέτε ότι δήθεν θα έχει έλλειµµα ο
προϋπολογισµός, στην ουσία δεν θα έχει διότι µε τις νέες αγορές
που θα γίνουν πάλι θα έχετε συν, από ό,τι κερδίσατε πέρυσι,
περίπου έξι µε επτά δισεκατοµµύρια. Και επιπλέον τα λεφτά αυτά
δεν διατίθενται προς όφελος του ελληνικού λαού. ∆εν κάνετε
δρόµους, δεν προστατεύετε το περιβάλλον, δεν κάνετε
κυκλοφοριακή υποδοµή. Γι' αυτό, κύριε Υπουργέ, λέµε ότι αυτή η
πολιτική είναι µία καθαρά πολιτική εξυπηρέτησης του µεγάλου
κεφαλαίου και των κερδοσκόπων και ιδιαίτερα σε σχέση µε τα
αυτοκίνητα των αυτοκινητοβιοµηχανιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υφυπουργός
Εθνικής Οικονοµίας, κ. Μπαλτάς, έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η επερώτησή σας πρέπει να οµολογήσω ότι
ήταν ενδιαφέρουσα για εµένα και την πρόσεξα ιδιαίτερα τόσο στην
γραπτή της φόρµα όσο και στην προφορική της παρουσίαση από
εσάς εδώ.
Θέλω να αναγνωρίσω επίσης ότι η περιγραφή µε λογολεκτική
µάλιστα γλαφυρότητα είναι αλήθεια αλλά και την καθαρή απλότητα
του Μήτσου του Κωστόπουλου περί της κοινωνικής
πραγµατικότητας µε τους φτωχούς, τους πλούσιους κλπ., µε
εντυπωσίασε, αλλά δεν θα ασχοληθώ ιδιαίτερα µε το ζήτηµα αυτό
διότι περιλαµβάνει και ιδεολογικές προεκτάσεις τις οποίες πρέπει να
δούµε σε µία άλλη στιγµή για να έχουµε και χρόνο να τις
αναλύσουµε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Τα ξέρετε τα γράµµατα βλέπω.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Η κάθε τοποθέτηση και η σηµερινή των συναδέλφων του Κ.Κ.Ε. σε
ό,τι αφορά την επερώτησή τους, είχε µία γενική παρουσίαση και
στοιχεία για να τεκµηριώσει αυτήν τη γενική παρουσίαση, τη γενική
τοποθέτηση. Απαντώ έτσι έµµεσα στον προβληµατισµό των
συναδέλφων του Κ.Κ.Ε. Αναρωτιέται ο κ. Κωστόπουλος πάλι εδώ
µε ένα πολύ πρακτικό και όµορφο τρόπο, λέγοντας ότι αυτά τα

νούµερα και τα στοιχεία, εν πάση περιπτώσει, σταµατείστε τα διότι
θα µας τρελάνουν. Τα έχουµε όµως ανάγκη και εκ του γεγονότος
που εξήγησα προηγούµενα γι' αυτό άλλωστε και µέρος αυτών
χρησιµοποιήσατε και εσείς, αδιασφισβήτητα όχι σε έκταση µεγάλη,
αλλά χρησιµοποιήσατε. Και το λέγω για να σας προλάβω διότι θα
χρησιµοποιήσω και εγώ µερικά νούµερα, όσον το δυνατόν λιγότερα,
και θα καταθέσω ενδεχόµενα και ένα µικρό πινακάκι για να
αποδείξω µερικά στοιχεία.
'Ερχοµαι τώρα στην πραγµατικότητα της επερώτησης και θα
ξεκινήσω µε µία γενική τοποθέτησή σας, που δεν είναι τωρινή
άλλωστε, επαναλαµβάνεται συχνά και είναι τοποθέτηση του
κόµµατός σας και ιδεολογικό σας πιστεύω, αφορά την ΟΝΕ και το τι
επιβάλλει η ΟΝΕ να κάνουµε ως Κυβέρνηση για να µπορέσουµε να
καταλήξουµε στα σπλάχνα της κλπ.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να σας πω -το έχω πει και εγώ
προσωπικά, το έχει πει και η Κυβέρνηση- η κατάσταση της
ελληνικής οικονοµίας είναι τέτοια που αν δεν υπήρχε η ΟΝΕ έπρεπε
να την ανακαλύψουµε ή µάλλον αυτά που κάνουµε εν όψει της ΟΝΕ
θα τα κάναµε εκ των πραγµάτων για να µπορέσουµε να βάλουµε
τάξη σε κάτι που είναι τόσο άτακτο ή τόσο διαφορετικο από εκείνο
που θα µας διευκόλυνε όλους για µία µελλοντική µας ευηµερία.
∆εν µας επιβάλλει -και θέλω να το ξεκαθαρίσω έτσι µε ένα
παράδειγµα- καµία ΟΝΕ να έχουµε πληθωρισµό κάτω από 3%.
Μπορούµε να έχουµε 15%, 20%, 50%, όσο θέλουµε. Απλώς αν
έχουµε τόσο δεν µπαίνουµε στην ΟΝΕ. Το αν µας συµφέρει να
µπούµε ή όχι στην ΟΝΕ, είναι ένα άλλο θέµα. Αλλά το ότι ο
πληθωρισµός έπρεπε να είναι κάτω από το 3%, είναι επίσης ένα
άλλο θέµα και µας αφορά, έστω και αν δεν υπήρχε η ΟΝΕ, για να
δέσω τα δύο πράγµατα µεταξύ τους.
Εµείς είπαµε καθαρά ότι ακολουθούµε αυτό, δεχθήκαµε τους όρους
του Μάαστριχτ, παρουσιάσαµε ένα πρόγραµµα σύγκλισης και πώς
θα φτάσουµε στην ΟΝΕ. ∆εν το κρύψαµε από κανέναν και µπορώ
να σας πω ότι ως προς αυτό είµαστε κι εµείς ειλικρινείς µε τον
εαυτό µας, διότι πάµε καλά µε βάση τον προγραµµατισµό, που
κάναµε.
Θέλω να πω, λοιπόν, ότι η ελληνική Κυβέρνηση εφαρµόζει πιστά
και επιτυγχάνει τους στόχους του προγράµµατος σύγκλισης, που
έχουµε καταθέσει οι ίδιοι στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, σύµφωνα
ασφαλώς µε τα κριτήρια της Συνθήκης του Μάαστριχτ για την
ένταξη της χώρας µας στην ΟΝΕ, γεγονός που αναγνωρίζεται από
όλους και επιβεβαιώνεται από τους διεθνείς οργανισµούς, ΟΟΣΑ,
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, ΙΜF κλπ.
Ειδικότερα, το έλλειµµα της γενικής κυβέρνησης µειώθηκε από
13,8% του ΑΕΠ το 1993 και αυτό είναι αδιαµφισβήτητο.
'Ηταν το 1993 13,8% και τώρα το 1998, είναι 2,2%
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: 'Ελλειµµα...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Τώρα περνάω σε ένα δεύτερο µέγεθος, που είναι το δηµόσιο χρέος
ως ποσοστό του ΑΕΠ. 'Ηταν 111,6% σήµερα είναι 105,5%.
Σταµάτησε, εν πάση περιπτώσει, η άνοδός του και έχουµε και ένα
µικρό κέρδος, δηλαδή αρχίζει αυτό να µειώνεται. Και είναι από
οικονοµικής απόψεως ευχάριστη αυτή η διαπίστωση.
Παράλληλα, το κριτήριο της ένταξης του νοµίσµατος στο Σύστηµα
Συναλλαγµατικών Ισοτιµιών επί διετία έχει ήδη δροµολογηθεί και θα
έχει τυπικά ολοκληρωθεί το Μάρτιο του 2000. Ενώ η διατήρηση της
ισοτιµίας του νοµίσµατος στα περιθώρια, που καθορίστηκαν τον
περασµένο Μάρτιο, αποτελεί στόχο της νοµισµατικής πολιτικής, για
την εφαρµογή της οποίας είναι πλέον υπεύθυνση η ανεξάρτητη
Τράπεζα της Ελλάδας.
Επίσης, ο πληθωρισµός από 12,3% τον Οκτώβριο του 1993 έχει
µειωθεί στο 4,7% τον Οκτώβριο του 1998 και εκτιµάται ότι στο τέλος
του επόµενου έτους θα κλείσει κάτω του 2%, επιτυγχάνοντας έτσι
και τον τελευταίο στόχο.
Και έρχοµαι τώρα στην εισοδηµατική πολιτική και τη σχέση της µε
τον εθνικό στόχο, όπως έχουµε πει εµείς για την ένταξη της
Ελλάδας στην ΟΝΕ.
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Εδώ πρέπει να τονιστεί ότι η προσπάθεια, που κατέβαλε η χώρα
µας για εξυγίανση της οικονοµίας και ένταξης στην ΟΝΕ, δεν έγινε
εις βάρος των εργαζοµένων. Πιστεύουµε µάλιστα ότι αντίθετα την
περίοδο του προγράµµατος σύγκλισης, οι πραγµατικοί µισθοί
σηµείωσαν σηµαντικές αυξήσεις, υψηλότερες και από την άνοδο της
παραγωγικότητας, µε αποτέλεσµα το µερίδιο της αµοιβής της
εργασίας στο ακαθάριστο εθνικό εισόδηµα, σε τιµές συντελεστών
παραγωγής, να ανέλθει αισθητά, από 35,7% που ήταν το 1993, στο
38,1% το 1998, επαναλαµβάνω το µερίδιο της αµοιβής εργασίας.
Η άνοδος αυτή προήλθε τόσο από την αύξηση του µέσου
πραγµατικού µισθού όσο και από την αύξηση των
απασχολουµένων µισθωτών -χωρίς να παραλείπω το πρόβληµα
της ανεργίας, ειλικρινά, κύριοι συνάδελφοι- οι οποίοι µισθωτοί
πάντως στην περίοδο 1994-1997 αυξάνονται κατά εκατόν τριάντα
χιλιάδες εννιακόσια άτοµα, έναντι ενενήντα δύο χιλιάδων
πεντακοσίων την προηγούµενη τετραετία.
'Εχουµε, δηλαδή, µία αύξηση 50%. Σας επαναλαµβάνω ότι δεν
καλύψαµε το θέµα της ανεργίας. Απλώς σας δίνω συγκεκριµένα
στοιχεία για το πώς πήγε η τετραετία αυτή στις νέες προσλήψεις.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Για τη µερική απασχόληση...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Αυτήν τη στιγµή έχω τα στοιχεία όπως τα πήρα. ∆εν έκανα αυτό το
διαχωρισµό.
Η σύγκλιση της Ελλάδας µε την Ευρωπαϊκή 'Ενωση των δεκαπέντε:
Σηµαντικό είναι επίσης το γεγονός ότι οι πραγµατικές αυξήσεις που
σηµειώθηκαν την περίοδο του προγράµµατος σύγκλισης είναι πολύ
υψηλότερες απ' αυτές της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης των δεκαπέντε. Και
γνωρίζετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι αυτό επιβράδυνε την
αποκλιµάκωση του πληθωρισµού.
Ειδικότερα την περίοδο 1994-1997 η µέση ετήσια πραγµατική
άνοδος της αµοιβής εργασίας ανέρχεται στο 3,1% (-12,6%
σωρευτικά-) έναντι του 0,6% της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης των
δεκαπέντε, ενώ για την επόµενη διετία, 1998-1999, εκτιµάται µέση
πραγµατική αύξηση 1,6% και πάλι υψηλότερη από την αντίστοιχη
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης των δεκαπέντε που θα είναι 1%.
Θέλω, επίσης, να σας πω εδώ σε αυτήν τη σύγκριση ότι η Ελλάδα -
το γνωρίζουµε όλοι- δεν είναι µόνη της στον κόσµο. Ζει µαζί µε
άλλες χώρες, µαζί µε άλλους λαούς και ζει και µέσα στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Η Ισπανία, για παράδειγµα, για να φθάσει να µπει στην Οικονοµική
και Νοµισµατική 'Ενωση έκανε τις θυσίες της ιδιαίτερα το 1997, που
ήταν ο προϋπολογισµός που θα την βοηθούσε να µπει στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Στις δηµόσιες δαπάνες για παράδειγµα, η
περιστολή άγγιξε τότε και τις δηµόσιες επενδύσεις. Ενδεικτικά σας
αναφέρω περικοπές δηµοσίων δαπανών:
Το Υπουργείο Προεδρίας 25,30% σε σχέση µε το 1996. Το
Υπουργείο Εργασίας 30,20% σε σχέση µε το 1996. Το Υπουργείο
Περιβάλλοντος 25%. Το Υπουργείο Βιοµηχανίας 29,20%.
Αναφέρω παραδείγµατα και άλλων χωρών για να σας πω ότι δεν
είµαστε οι µόνοι.
Προβλεπόταν σ' εκείνον τον προϋπολογισµό αύξηση των
συντάξεων ίση µε τον πληθωρισµό. Το πάγωµα των µισθών των
δηµοσίων υπαλλήλων βελτιώθηκε, -αλλά προσέξτε από τι- από την
τριετή συµφωνία µε τα συνδικάτα που προέβλεπε το 1997 αύξηση
µισθών στο ήµισυ του πληθωρισµού για το 1998 και το 1999 στο
ύψος του πληθωρισµού.
Στην Πορτογαλία συνέβησαν παρόµοιες παρεµβάσεις. Στην
Ιρλανδία ο προϋπολογισµός ήθελε να δηµιουργήσει πλεόνασµα
0,5% του ΑΕΠ. Η εργατική ειρήνη θα συνεχιστεί ως το 2000 µε τη
νέα συλλογική σύµβαση Κυβέρνησης, εργατικών ενώσεων,
εργοδοτών και αγροτών.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Το 2000 και βάλε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Στην Ιταλία -να µη µιλήσω για τον ευρωφόρο που γνωρίζετε όλοι
διότι έπρεπε να βρουν 1,8 τρισεκατοµµύρια δραχµές επιπλέον
έσοδα- είχαµε πάγωµα των προσλήψεων στο δηµόσιο, κατάργηση
των φοροαπαλλαγών και άλλων συναφών προνοµίων, µείωση της

στρατιωτικής θητείας κατά δυο µήνες, ανάκληση επιδοµάτων
αναπηρίας κλπ.
Η Σουηδία που φηµίζεται, εν πάση περιπτώσει για την κοινωνική
της πολιτική από το παρελθόν -η Σουηδία µπήκε στην Κοινότητα το
1995- άρχισε λοιπόν, από το 1994, εν όψει αυτής της εισόδου,
ενέργειες ώστε να προλάβει να µπει στην ΟΝΕ παρ' όλο που δεν
µπήκε. Τα κριτήρια, όµως, τα πέτυχε όπως γνωρίζετε όλοι. Οι
περικοπές των κοινωνικών παροχών άγγιξαν ή προήλθαν από
µείωση επιδόµατος τέκνων, µείωση των συντάξεων, µείωση
επιδοτήσεων ενοικίων, µείωση δαπανών δηµόσιας κατανάλωσης
κλπ.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Για το καλό του λαού τους.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆εν µπήκα στη γενική εικόνα. Είναι άλλου χώρου και άλλης
συζήτησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μην διακόπτετε, κύριε
Κόρακα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Σας το αναφέρω όµως, γιατί ζούµε µέσα σ' ένα συγκεκριµένο
σύστηµα αυτήν τη στιγµή. Πότε θα το αλλάξουµε, πώς θα το
αλλάξουµε, εκεί θα τα βρούµε. Το αναφέρω, για να ξέρουµε και τι
µας γίνεται.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Θα το κάνουµε σαν το γάιδαρο µε το Χότζα!
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
'Εκανα µια σύγκριση µε τις δεκαπέντε χώρες της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.
Να κάνουµε µια σύγκριση των περιόδων 1990-1993 και 1994-1997.
Από τη σύγκριση όλων των κατηγοριών των αποδοχών των
εργαζοµένων, ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα, καθίσταται εµφανές ότι
οι αυξήσεις που επετεύχθηκαν από το 1994 και µετά, υπερκάλυψαν
τον πληθωρισµό. Σε µερικές κατηγορίες -θα συµφωνήσω µε τον κ.
Κωστόπουλο- ενδεχόµενα δεν έφθασαν να καλύψουν τη χασούρα
της τετραετίας εκείνης. Θα σας δώσω τα στοιχεία και σε πίνακα.
Ειδικότερα η συνολική µείωση του µέσου πραγµατικού ακαθάριστου
µισθού -το τονίζω του µέσου πραγµατικού ακαθάριστου µισθού- την
τετραετία 1990-1993, ανήλθε στο 12,4%, ενώ την τετραετία 1994-
1997 σηµειώνεται πραγµατική αύξηση 12,6%, η οποία κάλυψε τις
απώλειες της προηγούµενης περιόδου, για να συµφωνήσω µαζί
σας. ∆εν κάναµε κάτι παραπάνω, αλλά κάναµε αυξήσεις 12,6%,
άλλο εάν αυτές ήλθαν να καλύψουν χασούρες προηγούµενων ετών.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, µου επιτρέπετε µια διακοπή;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Να τελειώσω πρώτα, γιατί δεν θα προλάβω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ όχι. 'Ηδη
εξαντλήθηκε ο χρόνος του κυρίου Υπουργού.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μια ερώτηση θα ήθελα να κάνω, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εάν το επιτρέπει και ο
οµιλητής, εγώ ευχαρίστως να σας δώσω το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, οι αυξήσεις που λέτε γι'αυτά
τα χρόνια 12,3% συνολικά, είναι οι αυξήσεις που έδωσε η συνολική
πολιτική;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Είναι οι πραγµατικές αυξήσεις.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μείον τον πληθωρισµό.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Μείον τον πληθωρισµό. Είναι το καθαρό, µετά τον πληθωρισµό.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Και το πιστεύετε!
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Η  ευνοϊκή  αυτή  εξέλιξη  είναι  εµφανέστερη  και  ακόµη
υψηλότερη  την  περίοδο  1994-1997  στις  επιµέρους  κατηγορίες
µισθωτών  ιδιαίτερα  του  ιδιωτικού  τοµέα.  Και  οι  πραγµατικές
αµοιβές  αυξάνονται  µε  ρυθµούς  πολύ  υψηλότερους  από  τις
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ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Συγκεκριµένα, λοιπόν, στη µεταποίηση οι αυξήσεις ανέρχονται στο
9,8% και 11,5% αντίστοιχα για τους εργάτες και για τους
υπαλλήλους, στο εµπόριο 14% και 17,2% αντίστοιχα για τους
υπαλλήλους λιανικού και χονδρικού εµπορίου, στις τράπεζες 22,5%
και στις ασφάλειες 19,5%.
Οι παραπάνω αυξήσεις, αγαπητοί συνάδελφοι, αφορούν
εφτακόσιες πενήντα χιλιάδες µισθωτούς, δηλαδή το 35% του
συνόλου των απασχολουµένων µισθωτών.
Ανάλογη εξέλιξη παρατηρείται και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα
στις πάσης φύσεως ακαθάριστες αποδοχές των υπαλλήλων της
κεντρικής διοίκησης των νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου,
των νοσοκοµείων και των δηµοσίων επιχειρήσεων. Πεντακόσιες
εβδοµήντα χιλιάδες άτοµα, 27% του συνόλου των µισθωτών, πήραν
αύξηση σωρευτικά, σε πραγµατικούς όρους, την περίοδο 1994-
1997, 21%, ύστερα από µείωση 10% την προηγούµενη περίοδο.
Οι αποδοχές των υπαλλήλων του δηµοσίου περιλαµβάνουν, πέραν
των αυξήσεων της εισοδηµατικής πολιτικής, την ωρίµανση, τις
µεταφερόµενες αυξήσεις, καθώς και τις διάφορες αναπροσαρµογές
που αφορούν κατηγορίες δηµοσίων υπαλλήλων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Τις προσλήψεις;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Για τις συντάξεις δεν θα επιµείνω, γιατί µίλησε διά µακρών ο κ.
Παπαϊωάννου, ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
και έδωσε αρκετά στοιχεία.
'Οσον αφορά τη φορολογική πολιτική είναι γεγονός ότι θα τη
συζητήσουµε µε τον προϋπολογισµό. Ο προϋπολογισµός
κατατέθηκε. Θα µας δοθεί η ευκαιρία να πούµε λεπτοµέρειες γι'
αυτό, στον προϋπολογισµό. Εγώ θα σας δώσω προς αυτήν την
κατεύθυνση, προς τη φορολογική πολιτική µερικά στοιχεία. Από την
αναλυτική εξέταση των στοιχείων του Υπουργείου Οικονοµικών για
τα φορολογικά έξοδα προκύπτουν αποκαλυπτικά συµπεράσµατα.
Η σχέση -γιατί αυτό είδα να το τονίζετε όλοι και θέλω να το
προσέξετε, αγαπητοί συνάδελφοι, έστω και αν διαφωνείτε, γιατί θα
το βρούµε µπροστά µας και θα το συζητήσουµε στη διάρκεια της
συζήτησης που θα γίνει για τον προϋπολογισµό- αµέσων προς
εµµέσους φόρους, έχει βελτιωθεί σηµαντικά. Από το 41%-43% της
περιόδου 1988-1993, το 1994 βελτιώνεται κατά δέκα περίπου
εκατοστιαίες µονάδες και φθάνει στο 51,3%.
Συνεχίζεται δε αυτή η ανοδική τάση και σύµφωνα µε τον
προϋπολογισµό του 1999 εκτιµάται στο 61,9%.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ. 'Εχετε και τριτολογία και αν θέλετε µπορείτε να
συµπληρώσετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Θέλω να ολοκληρώσω τη σκέψη µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Πρέπει επίσης, κύριοι συνάδελφοι -και τελειώνω µε αυτό- να
τονισθεί ότι σηµαντική άνοδο ως ποσοστό στο ΑΕΠ εµφανίζουν οι
λοιποί άµεσοι φόροι εκτός φυσικών προσώπων, δηλαδή νοµικών
προσώπων, ειδική κατηγορία φόρου εισοδήµατος, φόρους στην
περιουσία κλπ. Από 3,9% το 1993 φθάνουν στο 5,4% το 1999,
δηλαδή 1,6% υψηλότεροι από τους φόρους των φυσικών
προσώπων.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τη µικρή ανοχή σας που ξεπέρασα
το χρόνο. Ευχαρίστως θα επανέλθω στην τριτολογία µου αν
χρειαστεί για να πω και µερικά γενικότερα που αφορούν τη
σηµερινή επερώτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κόρακας
έχει το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θυµήθηκα µια ιστορία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι η ώρα για
ιστορίες τώρα;

ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε. 'Ενας Βουλευτής
ζήτησε από τον επιστηµονικό του συνεργάτη να του βρει στοιχεία
για να µιλήσει σε ένα νοµοσχέδιο οικονοµικής φύσεως. Ο
συνεργάτης του τον ρώτησε "Κύριε Βουλευτή, θέλετε να
υποστηρίξετε το νοµοσχέδιο ή να το καταγγείλετε;" Το λέω αυτό για
να δείξω ότι τα στοιχεία τα παρουσιάζει ο καθένας όπως θέλει.
Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που είπε ο κύριος Υπουργός,
σχετικά µε τις αυξήσεις ότι από το 1994 µέχρι το 1997 είχαµε
αυξήσεις 12,3%.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Μια και αναφέρατε
αυτήν την ιστορία, κύριε Κόρακα, να πω κι εγώ ένα ιστορικό
γεγονός, το οποίο έχει σχέση µε την εποχή του Εµφυλίου Πολέµου.
Την εποχή εκείνη που τα στρατοδικεία λειτουργούσαν συνεχώς και
εξέδιδαν αποφάσεις σκοπιµότητας, υπήρχε ένας ανακριτής που
συνέτασσε δύο βουλεύµατα, ένα παραπεµπτικό και ένα
απαλλακτικό. Πηγαίνοντας, λοιπόν, στο γραφείο του βασιλικού
επιτρόπου και θέλοντας να βολιδοσκοπήσει τις διαθέσεις του,
ρωτούσε: "Τι θα τον κάνουµε" π.χ "τον Κόρακα"; Αν ο βασιλικός
επίτροπος έλεγε: "Φαίνεται καλό παιδί, να τον βοηθήσουµε", ο περί
ου ο λόγος ανακριτής έβγαζε από τη δεξιά του τσέπη το
απαλλακτικό βούλευµα λέγοντας "αυτό έκανα κι εγώ". Αν έλεγε ο
βασιλικός επίτροπος "το δολοφόνο, τον εγκληµατία, κρεµάστε τον",
έβγαζε από την αριστερή του τσέπη το παραπεµπτικό και έλεγε
"αυτό έκανα κι εγώ". Πρόσεχε πάντα να έχει στη δεξιά τσέπη το
απαλλακτικό βούλευµα και στην αριστερή το παραπεµπτικό, για να
µην κάνει κανένα λάθος.
Τώρα, µπορείτε να συνεχίσετε, κύριε Κόρακα. Σας έχω κρατήσει το
χρόνο σας.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: 'Εχω εδώ τον επίσηµο πίνακα µε τον
πληθωρισµό τα χρόνια εκείνα. Συνηθίζουµε να λέµε αύξηση 2%,
αύξηση 4% αλλά όταν δίνουµε 10% αύξηση και έχουµε 15%
πληθωρισµό, έχουµε στην πραγµατικότητα 5% µείωση.
Το 1994 είχαµε πληθωρισµό 10,9%, εισοδηµατική πολιτική 5% συν
6,5% µέσο όρο 10,5% κατά συνέπεια απώλεια 1%.
Το 1995 είχαµε πληθωρισµό 9,3% εισοδηµατική πολιτική 4% συν
4% µέσο όρο 6% κατά συνέπεια απώλεια 3,3% .
Το 1996 είχαµε πληθωρισµό 8,5% εισοδηµατική πολιτική 3% συν
3,5% µέσο όρο περίπου 5% και απώλεια 3,5%.
Το 1997 είχαµε εισοδηµατική πολιτική 3,25% συν 3,25% µέσο όρο
λίγο πάνω από το 5%. 'Εχουµε και εδώ απώλεια 1%.
Για το 1996 όµως και το 1997 πρέπει να υπολογίσουµε ότι είχαµε
αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών κατά 2,2 µονάδες, κατά
συνέπεια συνολικά η απώλεια των εργαζοµένων από το 1994 µέχρι
το 1997 ήταν 10,7% σε πραγµατικές τιµές. Αυτό βγάζουµε εµείς.
Είπε επίσης ο κ. Μπαλτάς ότι αν δεν υπήρχε η ΟΝΕ θα έπρεπε να
την ανακαλύψουµε. Παλιότερα ο κ. Παπαδόπουλος έλεγε ότι αν δεν
υπήρχε το Μάαστριχτ θα έπρεπε να το εφεύρουµε.
Εµείς όταν ακούµε τέτοιες αντιλήψεις, κύριε Πρόεδρε, δεν µπορούµε
παρά να αγανακτήσουµε.
Πραγµατικά δεν ξέρω γιατί επιµένουν οι Υπουργοί και η Κυβέρνηση
να αντιπαλεύουν µε τέτοια φανατισµό, µε τέτοιο πάθος, µε τέτοιο
δογµατισµό τα συµφέροντα του λαού και της χώρας µας.
Ουσιαστικά το Μάαστριχτ καταργεί την Ελλάδα ως χώρα
ανεξάρτητη. Μας βάζει σε µία στρούγκα από την οποία κανείς δεν
ξέρει πώς θα βγούµε. Η ΟΝΕ επίσης το ίδιο. Ξέρετε πολύ καλά ότι
αυτή τη στιγµή η µείωση του πληθωρισµού µπορεί να αποβεί εις
όφελος του λαού, αλλά µπορεί και όχι, π.χ. στις δυτικές χώρες που
είναι µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και ο πληθωρισµός είναι
χαµηλός και τα επιτόκια είναι χαµηλά. 'Οµως η εξαθλίωση δεν παύει
να καλπάζει και να αυξάνεται συνεχώς. Η ανεργία δεν παύει να
αυξάνεται συνεχώς. Οι άστεγοι, κύριε Μπαλτά, έχουν ξεπεράσει τα
επτά εκατοµµύρια στη ∆υτική Ευρώπη, που είναι όλοι στην ΟΝΕ.
Κατά  συνέπεια,  να  συνεννοηθούµε  κάποτε.  Αυτό  που  κάνετε
µε  την  ΟΝΕ  µε  τα  κριτήρια  κλπ.,  είναι  για  να  υπηρετεί  το
κεφάλαιο.  Πράγµατι,  το  µεγάλο  κεφάλαιο  της  Ευρωπαϊκής
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'Ενωσης όλων των χωρών κάνει χρυσές δουλειές, ενισχύει τη θέση
του στα πλαίσια του παγκόσµιου ανταγωνισµού απέναντι στο
αµερικάνικο και ιαπωνέζικο κεφάλαιο. Αυτός είναι ο βασικός του
στόχος. Αυτό όµως σε βάρος των λαών, του βιοτικού τους
επιπέδου.
Να το ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν. Εσείς είστε υπέρ της εξυπηρέτησης
των συµφερόντων του µεγάλου κεφαλαίου και εµείς υπέρ της
εξυπηρέτησης των συµφερόντων των εργαζοµένων. Οι αλχηµείες
των αριθµών είναι µία άλλη ιστορία.
Είπατε επίσης ότι το 1993 είχαµε ένα έλλειµµα 13,8 και τώρα είναι
1,9 κλπ.'Οµως αυτό δεν άλλαξε την κατάσταση των εργαζοµένων.
Αντίθετα, την επιβάρυνε. Επίσης λέτε ότι η προσπάθεια για
σύγκλιση δεν έγινε σε βάρος των εργαζοµένων. Τα δικά µας
στοιχεία δείχνουν το αντίθετο και το λέτε και εσείς. Ο κύριος
Πρωθυπουργός βγαίνει και λέει κάθε τόσο "πρέπει να κάνουµε
θυσίες, για να µπούµε στην ΟΝΕ".'Αρα, θυσίες, θυσίες, θυσίες,
αλλά θυσίες µόνο από τη µια πλευρά και ποτέ προς την πλευρά του
κεφαλαίου. Σας βεβαιώνω ότι µε τα σύµφωνα σταθερότητας ακόµη
και αν µπούµε στην ΟΝΕ, θα είµαστε σε µία αέναη πορεία θυσιών
για το λαό, γιατί θα µας λέτε τότε να µην χάσουµε όσα πετύχαµε µε
τόσες σκληρές θυσίες και αγώνες του λαού.
Ακόµη µιλάτε για τη µερίδα αµοιβής της εργασίας και µας δώσατε
κάποιους αριθµούς. Είπατε ότι είναι µεγαλύτερο. Εγώ δεν ξέρω τι
γίνεται στην Ευρώπη, στην Ελλάδα όµως, το κόστος εργασίας, η
συµµετοχή της τιµής της εργατικής δύναµης στη συλλογική τιµή του
προϊόντος είναι σε ορισµένους τοµείς 12% και σε άλλους 17%. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. 'Εχει σηµασία όχι το συνολικό, όπως µας το
παρουσιάσατε, αλλά το κατά µονάδα προϊόντος. 'Ετσι µονάχα
µπορείτε να δείτε τι συµβαίνει.
Μας είπατε επίσης ότι οι περικοπές στις κοινωνικές δαπάνες έχουν
γίνει παντού. Μα, εµείς δεν το αµφισβητήσαµε αυτό, να το πείτε στο
Συνασπισµό, που λέει το αντίθετο. Εµείς λέµε ότι αυτή η ιστορία
οδηγεί αναγκαστικά στην επιδείνωση του βιοτικού επιπέδου των
λαών, στην επιβάρυνσή τους µε όλο και µεγαλύτερα βάρη. Ενώ
πληρώνουν όλο και µεγαλύτερους φόρους για να έχουν ορισµένες
υπηρεσίες δωρεάν, τους αναγκάζετε µε διάφορους τρόπους -µε
ιδιωτικοποιήσεις, µε αύξηση των νοσηλείων στα νοσοκοµεία, µε
επιβολή στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση του ρόλου του
"φοροµπήχτη" και του φοροεισπράκτορα- να πληρώνουν όλο και
περισσότερα γι' αυτά που ήδη πλήρωσαν.
'Ηθελα να πω µια κουβέντα γι' αυτό που είπε ο κ. Αλογοσκούφης,
δηλαδή να µπει η χώρα µας στην ΟΝΕ όπως-όπως, έστω για τα
χαµηλά επιτόκια. Αποδείξαµε ότι ακόµη και µε τα χαµηλά επιτόκια
και το χαµηλό πληθωρισµό, αν ακολουθήσεις µία αντιλαϊκή
πολιτική, δεν αποβαίνουν σε όφελος το λαού, αλλά σε όφελος των
λίγων.
Ο κ. Σφυρίου µας είπε ότι η πρόταση του ΚΚΕ προβάλλει
ανέφικτους στόχους. Είπε ο συνάδελφος κ. Κωστόπουλος να
δούµε, ποιοι είναι αυτοί οι ανέφικτοι στόχοι. Η ΑΤΑ είναι ανέφικτος
στόχος; Μήπως είναι επαναστατική αλλαγή; Είναι επαναστατικό το
να ζητάς το µεροκάµατο αυτού που σκοτώνεται στο γιαπί, να µένει
σταθερό; Είναι αυτό ανέφικτο; Φυσικά για κάποιον που υπηρετεί µε
τόσο δογµατισµό τα συµφέροντα του κεφαλαίου και της εργοδοσίας
είναι κάτι αδιανόητο. Το να ζητάς διπλασιασµό των συντάξεων του
ΟΓΑ, αυτής της αθλιότητας των τριάντα χιλιάδων (30.000), γι'
αυτούς τους ανθρώπους που επί σαράντα χρόνια έσκαψαν µε τα
νύχια τους τη γη για να την κάνουν να καρπίσει, για να µας ταϊσουν,
είναι υπερβολή;
Μας είπε επίσης ότι αν κοστολογούσαµε την πρότασή µας θα
ξεπερνούσαµε το ενάµισι τρισεκατοµµύριο. Και τι είναι το ενάµισι
τρισεκατοµµύριο, αν είναι να δώσεις µια ανάσα σ' αυτόν το λαό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Είκοσι δύο τρισεκατοµµύρια (22.000.000.000.000) µας
χρωστούν οι Γερµανοί.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Να πάµε να πάρουµε τα λεφτά από τους
Γερµανούς. Πενήντα δύο δισεκατοµµύρια δολάρια αναγκαστικό

δάνειο και επανορθώσεις. Τουλάχιστον γιατί δεν πάτε να πάρετε το
αναγκαστικό δάνειο; Είναι υπογεγραµµένο και έχει συµβάσεις κλπ.
Εµείς δεν πληρώνουµε τα δανεικά που παίρνουµε από τους
Γερµανούς; Βεβαίως µέχρι τελευταίας δεκάρας.
Γύρω στα τέσσερις χιλιάδες δισεκατοµµύρια είναι οι βεβαιωµένοι
φόροι και µη αποδοθέντες. Είναι και τα άλλα που εισπράττουν οι
µεγαλόσχηµοι µεγαλέµποροι, βιοµήχανοι από ΦΠΑ, φόρους
κατανάλωσης, φόρο µισθωτών υπηρεσιών που τα τσεπώνουν και
δεν τα αποδίδουν. Βγάλατε τώρα µία λίστα επτακοσίων
επιχειρήσεων. Να βάλουµε ένα στοίχηµα, κύριε Πρόεδρε. ∆ηλαδή
ποιο ποσό από αυτό που λέει µέσα στη λίστα θα εισπραχθεί.
Και βεβαίως από αυτήν τη λίστα απουσιάζουν περιέργως µερικοί
"φουκαράδες" όπως είναι ο Λάτσης, ο Βαρδινογιάννης, ο
Λαµπράκης, ο Αλαφούζος, ο Κόκκαλης, ο Μπόµπολας, ο Κυριακού.
Αυτούς ούτε καν τους βάζετε στο χέρι ούτε καν τους σκεπτόσαστε.
Και ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχει λίστα τέτοιων µεγαλόσχηµων που
την έχει η εφορία στα χέρια της, και λέει αυτούς µην τους
ακουµπάτε. Να, λοιπόν, λεφτά αν θέλετε.
Μας έβγαλε και µια άλλη αντίληψη εδώ που δείχνει πόσο το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει εµπεδώσει την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είπε
ότι αν δώσουµε ΑΤΑ τότε ο πληθωρισµός θα κατατρώει το
εισόδηµα των εργαζοµενων και έτσι θα είναι δώρον άδωρον, διότι
θα αποβεί εις βάρος των εργαζοµένων. Πρώτα απ' όλα αυτό είναι
µία απίθανη θεωρία, δηλαδή ότι η διατήρηση των µισθών και
ηµεροµισθίων σε σταθερό επίπεδο, αυξάνει τον πληθωρισµό. Από
πού και ως πού; Και ξέρετε πολύ καλά ότι τα παιχνίδια µε τον
πληθωρισµό παίζονται από το κεφάλαιο. Ανεβαίνει ή κατεβαίνει ο
πληθωρισµός ανάλογα µε το τι συµφέρει στο µεγάλο κεφάλαιο. Αν
θέλουν να αντιµετωπίσουν καλύτερα τον ανταγωνισµό, πιέζουν για
να κατέβει ο πληθωρισµός.
Ακόµα µας είπε ότι τα χαµηλά επιτόκια και ο χαµηλός πληθωρισµός
διασφαλίζουν το εισόδηµα των εργαζοµένων. Είπαµε ποια είναι η
κατάσταση που επικρατεί στις χώρες που έχουν χαµηλά επιτόκια
και χαµηλό πληθωρισµό. Η εξαθλίωση και η ανεργία φουντώνουν
συνεχώς. Ακόµη διερωτήθηκε ο κ. Σφυρίου και για ορισµένα άλλα
ζητήµατα που δεν προλαβαίνω να τα σχολιάσω. 'Ολη του όµως η
τοποθέτηση δείχνει ότι πραγµατικά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. όχι απλώς έχει
αλλάξει πορεία, αλλά αυτήν τη στιγµή επιδιώκει να υπερακοντίσει τη
Νέα ∆ηµοκρατία ως προς τις διαβεβαιώσεις προς τις Βρυξέλλες και
το µεγάλο κεφάλαιο ότι αυτό µπορεί καλύτερα να προωθήσει την
πολιτική τους, από όσο η Νέα ∆ηµοκρατία.
Οµολογώ, κύριε Μπαλτά, ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα της Νέας
∆ηµοκρατίας είναι αυτό, τους φάγατε το ψωµί και αγωνιούν να
ξαναπάρουν και αυτοί την κουτάλα.
Εγώ σας κάνω µία πρόταση, για να µην τσακώνεσθε και να µην
κοροϊδεύετε και τον ελληνικό λαό. Κάντε ένα συνασπισµό και οι δυό
σας, να πέσουν οι µάσκες, για να ξέρει και ο ελληνικός λαός ότι το
κύριο πρόβληµα στη χώρα µας δεν είναι τα φτιασιδώµατα και οι
σάλτσες, αλλά είναι η ουσία και ότι η κύρια διαχωριστική γραµµή -
διότι υπάρχει αυτή η γραµµή- είναι ανάµεσα στις δυνάµεις που
υπηρετούν την ΟΝΕ, που υπηρετούν τις διαταγές των Βρυξελλών,
που υπηρετούν τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου και σε αυτές
που υπηρετούν τους εργαζόµενους.
Αυτές οι δυνάµεις στο πολιτικό προσκήνιο αυτήν τη στιγµή
δυστυχώς περιορίζονται στο χώρο του Κ.Κ.Ε., αλλά να είστε
βέβαιος ότι πολύ γρήγορα θα έχουµε εξελίξεις στη χώρα µας και θα
έχουµε µια άλλη κατάσταση, όπου µε την προώθηση και της
πολιτικής του Κ.Κ.Ε. για το αντιµονοπωλιακό, αντιµπεριαλιστικό,
δηµοκρατικό µέτωπο, για να µπει επιτέλους αυτός ο έρηµος ο
τόπος σε µία άλλη πορεία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τελειώσατε, κύριε
Κόρακα. Πετάει και το αεροπλάνο σας για τη Μυτιλήνη, να το
προλάβετε.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αύριο πετάω, κύριε Πρόεδρε, µην
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ανησυχείτε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Να απαντήσω στην τελευταία προτροπή του συναδέλφου, του κ.
Κόρακα, ως προς τον συνασπισµό του ΠΑ.ΣΟ.Κ µε τη Νέα
∆ηµοκρατία. Θα σας απαντήσω ως εξής:
Ο συνασπισµός αυτός δοκιµάστηκε, πριν από αυτόν που
προτείνετε τώρα και απέτυχε παρ' όλη την ιδεολογική σύγκλιση.
Εποµένως µην ασχολείσθε µε αυτό, δεν µπορεί να γίνει ποτέ!
Σε αυτά που είπατε, να διορθώσω µερικά που βγαίνουν πάλι από
στοιχεία, γιατί το έχετε και στη γραπτή σας επερώτηση. Κύριε
Κωστόπουλε και σεις το είπατε. Από τα εθνικολογιστικά στοιχεία
διαφαίνεται ότι οι αµοιβές των εργαζοµένων στο σύνολο του
ακαθάριστου εθνικού προϊόντος δεν είναι 17%, που λέτε, αλλά είναι
30% και ίσως κάτι παραπάνω. Είναι ένα θέµα προς διερεύνηση.
∆εν θέλω αυτήν τη στιγµή να το υπογράψω.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ανά µονάδα παραγωγής, ποια είναι η
συµµετοχή του εργατικού κόστους;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Θα το δω. Σας είπα τι βγάζω από τα εθνικολογιστικά στοιχεία.
Θέλω τώρα να κάνω µία παρατήρηση σε κάποιες γενικές
τοποθετήσεις, για να είµαστε και ρεαλιστές µεταξύ των άλλων,
κάνοντας την παρένθεση ότι στη συζήτηση αυτής της επερώτησης
και του προϋπολογισµού, δεν φιλοδοξούµε να αλλάξουµε την
κοινωνία. Αυτό είναι ένα άλλο ιδεολογικό θέµα. 'Εχω πει ότι µαζί
σας, σε κάθε στιγµή, είµαι πρόθυµος να το κουβεντιάσω.
Εδώ, λοιπόν, συζητάµε αυτήν την επερώτηση και είπατε πολλά
στοιχεία του προϋπολογισµού. 'Εχουµε χρόνο να τα ξαναβρούµε.
Νοµίζω και θέλω να το προσέξετε ότι υπάρχει µία αντίφαση στα
λεγόµενά σας, ας τα βάλουµε στην πραγµατικότητα, να γίνουµε όλοι
ρεαλιστές. Από τη µία εµφανίζεται ένα φοροµπηχτικό σύστηµα,
δηλαδή µαζεύουµε φόρους πολλούς, άρα πρέπει αυτό να το
καταργήσουµε ή να µειώσουµε τους φόρους. 'Αρα τα έσοδά µας,
αυτά που παίρνουµε σήµερα, να µειωθούν.
Από την άλλη µεριά, εµφανίζεται -σωστά, λογικά- να έχουµε
περισσότερες δαπάνες, για να µπορέσουµε να καλύψουµε
περισσότερες κοινωνικές δαπάνες και άλλες πολλές. Αυτά δεν
µπορούν να συµβιβαστούν. Το κράτος δοκίµασε να παίξει και το
ρόλο του επιχειρηµατία και θα ξέρετε ότι στην Ελλάδα είναι πάνω
από το 50% η επιχειρηµατική δραστηριότητα του κράτους. Και
δυστυχώς απέτυχε παταγωδώς. ∆εν µπορεί κανείς να το
αµφισβητήσει. 'Ολες οι κρατικές εταιρείες ή περίπου όλες, είναι
ελλειµµατικές. ∆ηλαδή αντί να βοηθήσει, πληρώνουµε και από
πάνω, για να καλύψουµε ελλείµµατα αποτυχιών.
Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι αυτά δεν µπορούµε να τα
συµβιβάσουµε, αν είµαστε ρεαλιστές. Αυτό θέλουµε να κάνουµε,
δεν είπαµε ότι θα σώσουµε την Ελλάδα. ∆εν είπαµε ότι εδώ φέραµε
τον παράδεισο, αλλά προσπαθούµε, µέσα σ' αυτήν την
πραγµατικότητα, να βρούµε τέτοιες διεξόδους, ώστε να είναι
σταθερή για το µέλλον. Πολλές φορές αυτή η πραγµατικότητα που
επιζητούµε για το µέλλον δεν έχει για το παρόν εκείνα τα
αποτελέσµατα που θα θέλαµε όλοι.
Χρειάζεται κάποιοι να κάνουν θυσίες, χρειάζεται κάποιοι να µην
µπορέσουν να καλυφθούν σε όλες τους τις ανάγκες κλπ. Εδώ είναι
πώς τα ζυγίζεις και πού πας. Και εκεί είναι η δυσκολία µιας
κυβέρνησης, αλλά και η δύναµή της ταυτόχρονα να µπορεί να
δείχνει την ευαισθησία της προς εκείνους που έχουν µεγαλύτερη
ανάγκη.
Μιλήσαµε για το ΕΚΑΣ. Το ΕΚΑΣ ήταν εν πάση περιπτώσει µια
έµπνευση, µία δική µας πρωτοβουλία. ∆εν έσωσε καµία κατάσταση,
αλλά είπαµε υπάρχουν συνταξιούχοι. Αλλά οι συνταξιούχοι είναι σε
τµήµατα. 'Αλλος παίρνει πολλά, άλλος παίρνει λιγότερα. Ας
φροντίσουµε µε αυτά που έχουµε εκείνους που παίρνουν τόσα λίγα,
ώστε να τους ενισχύσουµε κατά τι. Αυτό κάναµε και σε άλλες
περιπτώσεις. Από εκεί διαφαίνεται και η ευαισθησία που σας είπα,

αλλά και ο τρόπος µε τον οποίο η ευαισθησία αυτή εµφανίζεται στην
πράξη τι αποτελέσµατα φέρνει και τι δίνει.
Τέλος για να κλείσουµε µε το θέµα αυτό της "καταστροφής" της
Ο.Ν.Ε. Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς πιστεύουµε ακράδαντα ότι σε
αυτό το σύστηµα που ζούµε το να είµαστε µέλη της Ο.Ν.Ε., το να
είµαστε µαζί µε τους ισχυρούς της Ευρώπης, το να είµαστε από το
2001-2002 µε το EURO στην τσέπη είναι πολύ καλύτερα από τη
δραχµή που έχουµε σήµερα και που κάθε τόσο πασχίζουµε να τη
συγκρατήσουµε και να την κάνουµε ισχυρή και σοβαρή. Γιατί θα
ξέρετε όσοι ταξιδεύετε και στο εξωτερικό ότι πάτε να βρείτε στον
πίνακα της αλλαγής των νοµισµάτων και δεν υπάρχει ακόµη η
δραχµή. Με την είσοδό µας, λοιπόν, στην Ο.Ν.Ε. θα έχει ο 'Ελληνας
πολίτης στην τσέπη του EYRO, το ίδιο EURO που θα έχει και ο
Γερµανός θα έχει ένα από τα δύο -κατά πάσα πιθανότητα ας
βάλουµε και το τρίτο το γιεν- πιο σοβαρά και πιο ισχυρά νοµίσµατα
στον κόσµο. ∆εν αξίζει αυτή η προσπάθεια;
∆εύτερον, όντας µε αυτό το ισχυρό νόµισµα έχεις και ένα σωρό
άλλα πλεονεκτήµατα. Γίνεσαι µέλος µιας ολόκληρης -δεν σας λέω
για τα εθνικά µας που όλοι τα αντιλαµβανόσαστε, αλλά παίρνω
αυτό το πρακτικό το οικονοµικό- κοινότητας, δεν θα έχεις αυτό το
ανεβοκατέβασµα στις τιµές, θα µπορείς να ψωνίζεις εδώ, να
ψωνίζεις στην Πορτογαλία, να µπορείς να κυκλοφορείς χωρίς να
ανταλλάσεις τα χρήµατά σου συνεχώς και να σου παίρνουν οι
τράπεζες τα µισά, διότι κάθε µέρα αλλάζει η τιµή του
συναλλάγµατος, κάθε τόσο πρέπει να κρατήσει και κάτι παραπάνω,
γιατί τη στιγµή που γίνεται η αλλαγή κάποιος το γράφει σε ένα
σηµείωµα και άρα πρέπει να του δώσετε διακόσιες πενήντα (250) ή
πεντακόσιες (500) δραχµές, γιατί χάλασε µολύβι.
'Ολα αυτά φεύγουν από τη µέση, µειώνεται, λοιπόν, ο
πληθωρισµός. Μπορεί να µην έχει τόση επίπτωση στα λαϊκά
στρώµατα η µείωση των επιτοκίων και να συµφωνήσω µε σας.
'Εµµεσα όµως έχει µεγάλη. ∆ιότι αν πέσουν τα επιτόκια θα
αρχίσουν οι επενδύσεις, οι επενδύσεις θα φέρουν δουλειά στον
κόσµο, η δουλειά στον κόσµο θα φέρει µεροκάµατα και όλος αυτός
ο σχηµατισµός εν πάση περιπτώσει θα αποβεί σε όφελος του
ελληνικού λαού και στην ευηµερία του.
Και τέλος, για τη σηµερινή κατάσταση, αγαπητοί συνάδελφοι, εγώ
σβήνω όλα τα νούµερα που είπατε. Ας προσέξουµε όµως όλοι,
αλλά να το ερµηνεύσουµε σωστά ας προσέξουµε και τη ζώσα
πραγµατικότητα. Είναι αυτή η καταστροφή για την Ελλάδα που
ισχυρίζεστε εσείς ή είναι κάτι διαφορετικό, οφθαλµοφανώς θετιό
όπως πιστεύουµε εµείς.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο για να τριτολογήσει.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπα για µία στιγµή την ώρα
που µιλούσε ο κύριος Υπουργός ότι θα του το πω άλλη µία φορά.
Είναι το γνωστό "που είσαι νιότη που 'λεγες πως θα γινόµουν
άλλος". 'Οταν βλέπω τώρα τον κύριο Υφυπουργό να µας λέει αυτά
που λέει, εγώ προσωπικά νιώθω κάπως περίεργα, γιατί πριν από
αρκετά χρόνια ο κ. Μπαλτάς µας έβγαινε από τα άκρα αριστερά,
όταν εµείς ήµασταν πάντα εκεί που είµαστε και σήµερα.
'Ερχεται σήµερα και είναι ένας εκφραστής, φιλότιµος πραγµατικά,
µε πολλή προσπάθεια και µόχθο της πιο σκληρής νεοφιλελεύθερης
πολιτικής. ∆εν µπορώ να το καταλάβω.
Τώρα για τις αµοιβές των εργαζοµένων τι θυµήθηκα; Είναι πολύ
πρόσφατο. Μιλώντας χθες, προχθές ο κ. Παπαντωνίου
απευθύνθηκε προς τους επιχειρηµατίες. Τι τους είπε; 'Εκανε
έκκληση προς το σύνολο του επιχειρηµατικού κόσµου να παγώσει
τις τιµές των προϊόντων και να δείξει συγκράτηση σε ό,τι αφορά τις
µισθολογικές αυξήσεις στον ιδιωτικό τοµέα.
Και  φυσικά  καταλαβαίνετε  ότι  τα  περί  παγώµατος  των  τιµών
αυτοί  τα  ακούνε  βερεσέ,  γιατί  ούτε  πατριωτισµό  έχουν  ούτε
τίποτε  και  κύριο  στόχο  έχουν  το  κέρδος.  Το  κεφάλαιο,  κύριε
Πρόεδρε,  είναι  γνωστό  ότι  πατρίδα  δεν  έχει.  'Ενα  ιερό  και
όσιο  είναι  το  κέρδος  και  το  ξέρει  και  αυτό  και  ο  κ.  Μπαλτάς
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και ο κ. Παπαντωνίου και ο κ. Σηµίτης, όλοι αυτοί οι περί την ΟΝΕ
διαβιούντες το ξέρουν και όµως... Αυτό είναι το χρύσωµα του
χαπιού για την έκκληση για συγκράτηση σε µισθολογικές αυξήσεις.
∆ηλαδή έρχονται εδώ µε άλλα λόγια και λένε στους εργοδότες, µην
τολµήσετε να δώσετε αυξήσεις µισθολογικές µεγαλύτερες από
αυτές που δίνουµε γιατί θα µας χαλάσετε τη "σούπα". 'Ετσι
αποδεικνύεστε βασιλικότεροι του βασιλέως!
Επίσης πώς γίνεται, λέτε -και µιλήσατε για αντίφαση- να µειώσουµε
από τη µία τα φορολογικα έσοδα και από την άλλη να αυξήσουµε
τις παροχές. Εµείς δεν είπαµε να µειώσουµε τα έσοδα. Εµείς
καταγγέλλουµε την αύξηση των φορολογικών εσόδων, γιατί έχουν
µια µόνο προέλευση. Εµείς λέµε να µειωθούν οι έµµεσοι φόροι µε
τάση µέχρι το µηδενισµό, να αυξηθούν οι φόροι εισοδήµατος, να
αυξηθεί δραστικά το αφορολόγητο, έτσι ώστε αυτοί που πλησιάζουν
στο όριο της φτώχειας να µην πληρώνουν και φόρο από επάνω,
αλλά να µπορέσουν κάπως στοιχειωδώς, έστω στο επίπεδο της
φτώχειας να ζήσουν και να πάµε να βρούµε όλα εκείνα που σας
είπαµε, τα λεφτά κλπ. για να κάνουµε τη δουλειά µας, αλλά να είναι
δουλειά σε όφελος του λαού και της χώρας.
Επίσης είπατε αναφερόµενος στις κρατικές εταιρείες -γιατί έχει και
αυτό σχέση µε την εισοδηµατική πολιτική- κύριε Υπουργέ, ότι όλες
οι κρατικές εταιρείες είναι ελλειµµατικές και βεβαίως το κράτος δεν
µπορεί να είναι επιχειρηµατίας. Εγώ σας παίρνω τον ΟΤΕ. 'Εχει
τριακόσια δισεκατοµµύρια (300.000.000.000) κέρδη και δεν σας
συγκινεί αυτό. Τον παραδίνετε στους ιδιώτες. ∆εν σας χρειάζονται
αυτά τα δισεκατοµµύρια; ∆εν τα χρειάζεται το δηµόσιο αυτά τα
χρήµατα; Τα δίνετε στους ιδιώτες.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆εν τα δίνουµε.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Και τα δίνετε στους ιδιώτες γιατί θέλετε να
αρπάξετε µερικά τώρα, γιατί το αύριο δεν σας ενδιαφέρει, ώστε να
βουλώσετε κάποιες τρύπες κλπ. και καυχιόσαστε ότι ήδη πήρατε
ένα τρισεκατοµµύριο τριακόσια δισεκατοµµύρια
(1.300.000.000.000) για να τα δώσετε στα τοκοχρεολύσια. Επτά
χιλιάδες δισεκατοµµύρια δραχµές πληρώνετε τοκοχρεολύσια. Το
µεγαλύτερο κονδύλι. Από πού προέρχεται αυτό το δηµόσιο χρέος;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Πείτε εσείς.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Από τον εργάτη, από τον αγρότη, από το
συνταξιούχο του ΟΓΑ, το µικροµεσαίο επαγγελµατοβιοτέχνη κλπ!
'Ετσι, δεν είναι; Από τους µεγαλόσχηµους προέρχεται. Σ' αυτούς,
λοιπόν, τα δίνετε. Τα παίρνετε από το λαό για να τα δώσετε σε
αυτούς.
'Ετσι, λοιπόν, εµείς λέµε ότι πέρα από το ότι οι κρατικές
επιχειρήσεις δεν είναι όλες προβληµατικές, δεν είναι όλες
ελλειµµατικές, πού πάει ο κοινωνικός ρόλος όλων αυτών των
επιχειρήσεων; Εσείς δεν µιλάγατε για τον κοινωνικό µισθό; Αυτές οι
παροχές δεν είναι που κρατάνε το βιοτικό επίπεδο; Εσείς τι λέτε
τώρα; Ιδιωτικές όλες αυτές και από εκεί και πέρα οι τιµές, τα
τιµολόγια θα τραβήξουν προς τα πάνω. Γιατί µην νοµίζετε ότι θα
λυπηθούν τον κόσµο το φτωχό οι ιδιώτες που θα διαφεντεύουν πια
τις σηµερινές ∆ΕΚΟ. Αυτοί θα αυξάνουν συνεχώς τα τιµολόγια και
θα έχουµε µονοπωλιακές καταστάσεις.
Και επίσης επιµένει ο κύριος Υπουργός ότι το ότι είµαστε στην ΟΝΕ
αυτό υπηρετεί τα συµφέροντά µας. Κύριε Πρόεδρε, εάν µπορέσει να
µας αποδείξει ότι ο λύκος φύλαξε τα πρόβατα τότε θα δεχθούµε και
εµείς αυτήν την αντίληψη. Γιατί µέσα στην ΟΝΕ -εδώ πάλι είναι η
διαφορετική αντίληψη-υπηρετούνται τα συµφέροντα των
µεγαλοκαρχαριών και χτυπιούνται τα συµφέροντα των λαών. Αυτό
δείχνει η καθηµερινή πρακτική.
Εάν µας αποδείξει ότι το βιοτικό επίπεδο των εργαζοµένων στις
χώρες της ∆υτικής Ευρώπης που είναι στην ΟΝΕ βελτιώνεται
συνεχώς, ουσιαστικά βελτιώνεται, να καθίσουµε να το
κουβεντιάσουµε. Αλλά εκεί έχουµε συνεχή αύξηση της εξαθλίωσης.
Μας έλεγαν στη Γερµανία ότι το επίπεδο της ανεργίας, το σηµερινό
στη χώρα αυτή, είναι το µεγαλύτερο από την κρίση του 1933.
Να, γιατί εµείς για όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, καταθέσαµε και

συζητήσαµε αυτήν την επερώτηση. Επικρίνουµε και καταγγέλλουµε
στον ελληνικό λαό την Κυβέρνηση ως µια από τις αντιλαϊκότερες
κυβερνήσεις που γνώρισε ο τόπος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, τον
τελευταίο λόγο σε αυτήν την Αίθουσα τον έχει η Κυβέρνηση. Αν
επιθυµείτε, µπορείτε να απαντήσετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆υό κουβέντες µόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Oρίστε, κύριε
Υπουργέ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆ύο κουβέντες θα ήθελα να πω µόνο, κύριε Πρόεδρε, γιατί η µοίρα
το έφερε, όπως είπε και ο κ. Κόρακας, να είµαστε συνεχώς
αντίπαλοι από τα φοιτητικά µας χρόνια, αλλά είµαστε πάντα φίλοι.
Γι' αυτό, λοιπόν, δεν θα προχωρήσω σε εκείνα. Του έχω πει και του
επαναλαµβάνω ότι από τότε ψαχνόµαστε να βρούµε πώς θα
αλλάξουµε την κοινωνία, αλλά δεν είναι να το κάνουµε σε αυτήν
εδώ τη Βουλή. Γι' αυτό εγώ περιορίζοµαι να δώσω ένα άλλο
στοιχείο, επειδή υπάρχει µία σύγχυση, σε ό,τι αφορά τη συµµετοχή
των εργαζοµένων στα φορολογικά βάρη.
Πάντοτε οι στατιστικές -το είπατε και εσείς το λέω και εγώ- είναι πώς
τις διαβάζεις. Εγώ θα πάρω το 100% των φορολογικών εσόδων, για
να έχουµε µία βάση να κουβεντιάσουµε. Σ' αυτό το 100% των
φορολογικών εσόδων έχω εδώ µία µελέτη -που δεν ψαχνόµαστε
είναι καθαρή, έγινε το 1997- και αφορά το 1996. Αυτή λέει τα
παρακάτω. Η συµµετοχή των µισθωτών και των συνταξιούχων στα
φορολογικά έσοδα είναι 12,3%. ∆εύτερον, νοµικά πρόσωπα, φόροι
περιουσίας, βιοµήχανοι, έµποροι, εισοδηµατίες, ελεύθεροι
επαγγελµατίες ειδικές κατηγορίες, φόροι παρελθόντων ετών, 24,1%
και έµµεσοι φόροι 63,6%. Αυτό βγάζει το 100%.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): 'Εµµεσοι φόροι...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
'Εµµεσοι φόροι. Γενικά όλοι οι έµµεσοι φόροι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ(Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Οι µισθωτοί...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι συµµετέχουν, µε τις παρακρατήσεις
τους, µε 12,3%.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Στους αµέσους φόρους πώς συµµετέχουν;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Το 12,3% είναι των µισθωτών. Εγώ σας δίνω στοιχεία πόσο
συµµετέχουν οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι στα φορολογικά έσοδα
στο σύνολο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Στους έµµεσους φόρους, κύριε Πρόεδρε,
πάνε οι εργαζόµενοι µισθωτοί και συνταξιούχοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ µη
διακόπτετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ' αριθµόν 9/4.11.1998
επερώτησης των Βουλευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος προς τους Υπουργούς Εθνικής Οικονοµίας, Οικονοµικών,
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την εισοδηµατική
και φορολογική πολιτική της κυβέρνησης.
Πριν λύσουµε τη συνεδρίαση παρακαλώ για την επικύρωση των
Πρακτικών της ∆ευτέρας 2 Νοεµβρίου και της Τρίτης 3 Νοεµβρίου
1998. Επικυρούνται;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς τα Πρακτικά
της ∆ευτέρας 2 Νοεµβρίου και της Τρίτης 3 Νοεµβρίου 1998
επεκυρώθησαν.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.25' λύεται η συνεδρίαση
για την προσεχή ∆ευτέρα 16 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 18.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)

συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Εµπορικής
Ναυτιλίας σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στους τοµείς
Λιµενικών Θεµάτων ΟΛΠ-ΝΑΤ κλπ.
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